

សម្ភារៈក្រុមនៃយុត្តិសង្គម វិធានការបោះឆ្នោត



មាតិកា	
គោលបំណង	3 3 rd Street NW, Suite 200 Washin
សម្ភារៈក្រុមនៃយុត្តិសង្គមវិធានការបោះឆ្នោត	1
ម៉ូឌុល ១១ ខេត្តកណ្តាល ២០២១ v ១.១	
A	1
B	6
C	12
D	23
E	26
F	34
G	37
H	38
.....	40



J	40
K	41
L	41
M	42
N	46
O	49
P	52
Q	63
R	64
S	71
T	78
U	82
V	84
W	93
X	94
Y	94
Z	95

គោលបំណង

សទ្ទានុក្រមនេះមានពាក្យនិងឃ្លាចំនួន ១២៩៩ ដែលប្រើក្នុងការគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិក។ គោលបំណងសំខាន់នៃសទ្ទានុក្រមគឺដើម្បីផ្តល់ឱ្យមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនូវធនធានដ៏ទូលំទូលាយនៃពាក្យនិងឃ្លារួមដែលប្រើក្នុងរដ្ឋបាលនៃការបោះឆ្នោត។

ការបង្កើតរចនាសម្ព័ន្ធនៃការបោះឆ្នោតដែលមានឯកសណ្ឋានមានអត្ថប្រយោជន៍សម្រាប់ការធានាឱ្យមានភាពស៊ីសង្វាក់គ្នានៅពេលនិយាយជាមួយសាធារណជនអំពីការបោះឆ្នោតនិងការបោះឆ្នោត។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ដោយសារនីតិវិធីនិងវាក្យស័ព្ទនៃការបោះឆ្នោតមានភាពខុសប្លែកគ្នាតាមយុគ្រាធិការ វាជាការល្អបំផុតដែលតែងតែសំដៅទៅលើមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតរបស់រដ្ឋនិងមូលដ្ឋាននៅពេលដែលពាក្យខុសគ្នាជាមួយនិយមន័យនៅក្នុងសទ្ទានុក្រមនេះ។

សទ្ទានុក្រមនៃយក្ខស័ព្ទវិជ្ជាការបោះឆ្នោត

A

Abandoned Ballot សន្លឹកឆ្នោតបោះបង់ចោល

សន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតមិនបានដាក់នៅក្នុងប្រអប់សន្លឹកឆ្នោត ឬក៏ត្រូវបានដកចេញពីប្រអប់សន្លឹកឆ្នោត (DRE) មុនពេលចាក់ចេញពីកន្លែងបោះឆ្នោត។

Absentee Application ពាក្យសុំអវត្តមាន

ពាក្យសុំទទួលសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។

Absentee Ballot សន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះដោយអ្នកបោះឆ្នោតក្រៅពីបុគ្គលផ្ទាល់នៅថ្ងៃបោះឆ្នោត។ យុត្តាធិការខ្លះប្រើពាក្យមានន័យដូចនឹងសន្លឹកឆ្នោតតាមសំបុត្រខណៈយុត្តាធិការផ្សេងទៀតប្រើពាក្យមានន័យដូចនឹងការបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់។

Absentee Ballot Request Form បែបបទស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន

ទម្រង់មួយដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។

Absentee Mail Process ដំណើរការសំបុត្រអវត្តមាន

សកម្មភាពឬជំហានជាបន្តបន្ទាប់ដែលបានធ្វើឡើងនៅពេលបោះឆ្នោតដោយប្រើសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។

Absentee Procedures នីតិវិធីអវត្តមាន

សំណុំសកម្មភាពដែលបានបង្កើតឡើងដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតដើម្បីដំណើរការសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។

Absentee Vote ការបោះឆ្នោតអវត្តមាន

ការបោះឆ្នោតដោយប្រើសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។

Absentee Voter អ្នកបោះឆ្នោតអវត្តមាន

អ្នកបោះឆ្នោតដែលប្រើសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានក្នុងការបោះឆ្នោត។

Absentee Voter Status ស្ថានភាពអ្នកបោះឆ្នោតអវត្តមាន

ពាក្យដែលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតប្រើនៅពេលកំណត់ថា តើអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិដាក់ពាក្យបោះឆ្នោតដោយប្រើសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។

Absolute Majority ភាគច្រើនខាងលើ

ច្រើនជាង ៥០%។

Acceptance Testing ការប្រឡងទទួលយក

ការពិនិត្យប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដោយយុត្តាធិការនៃការទិញដើម្បីធ្វើឱ្យមានសុពលភាពដំណើរការនៃឧបករណ៍ដែលបានផ្តល់ដើម្បីធានាថាពួកគេបំពេញតាមតម្រូវការលទ្ធកម្ម ហើយប្រព័ន្ធដែលបានប្រគល់គឺ ជាការពិត ប្រព័ន្ធបញ្ជាក់ដែលបានទិញ។ ជាធម្មតាវាកើតឡើងនៅក្នុងបរិយាកាសប្រើការក្លែងធ្វើ។

Access Control ការត្រួតពិនិត្យការចូលដំណើរការ

ដំណើរការនៃការផ្តល់ ឬការបដិសេធសំណើដាក់លាក់ដើម្បីទទួលបាន និងប្រើប្រាស់ព័ត៌មាននិងសេវាកម្មកែច្នៃព័ត៌មានដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការបញ្ជូលសម្ភារៈដាក់ស្តែង។

Access Board ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលចូលដំណើរការ

ទីភ្នាក់ងារសហព័ន្ធដែលមានបេសកកម្មចម្បងគឺភាពងាយស្រួលសម្រាប់ជនពិការនិងជាប្រភពព័ត៌មានឈានមុខគេ លើការរចនាដែលអាចចូលដំណើរការបាន។

Accessibility មធ្យោបាយងាយស្រួល

លក្ខណៈដែលអាចវាស់វែងបានដែលបង្ហាញពីកម្រិតដែលប្រព័ន្ធអាចប្រើបាន និងសម្រាប់ជនពិការ។
ពិការភាពទូទៅបំផុតរួមមានពិការភាពដែលទាក់ទងនឹងចក្ខុវិស័យ ការស្តាប់និងការចល័ត
ក៏ដូចជាពិការភាពនៃការយល់ដឹង។

Accessibility Requirements តម្រូវការលទ្ធភាពចូលដំណើរការ

សំណុំនៃច្បាប់លក្ខន្តិកៈនិងនីតិវិធីដែលគ្រប់គ្រងដំណើរការបោះឆ្នោតដើម្បីធានាថាការបោះឆ្នោតអាចចូលទៅដល់ជនពិការ។

Accessible Facility អគារដែលអាចចូលដំណើរការបាន

ទីតាំងដែលបំពេញតាមច្បាប់និងរូបចម្លាក់ទាំងអស់ដើម្បីធានាថាមាននិងអាចប្រើបានដោយជនពិការ។

Accessible Voting Station ស្ថានីយ៍បោះឆ្នោតដែលអាចចូលដំណើរការបាន

កន្លែងបោះឆ្នោតបំពាក់សម្រាប់ជនពិការ។

Accreditation ការទទួលស្គាល់ជាផ្លូវការ

ការទទួលស្គាល់ជាផ្លូវការថាមន្ទីរពិសោធន៍មានសមត្ថភាពអនុវត្តការធ្វើតេស្ត ឬការក្រិតតាមខ្នាតជាក់លាក់។

Accreditation Body ស្ថាប័នទទួលស្គាល់ជាផ្លូវការ

(១) ស្ថាប័នមានសិទ្ធិអំណាចដែលអនុវត្តការទទួលស្គាល់ជាផ្លូវការ។ (២)

អង្គការឯករាជ្យមួយដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការវាយតម្លៃការអនុវត្តរបស់អង្គការដទៃទៀត

ប្រឆាំងនឹងស្តង់ដារដែលបានទទួលស្គាល់ និងសម្រាប់ការបញ្ជាក់ជាផ្លូវការអំពីស្ថានភាពរបស់ស្ថាប័នដែលបំពេញតាមស្តង់ដារ។

Accuracy ភាពត្រឹមត្រូវ

(១) វិសាលភាពដែលការវាស់វែងដែលបានផ្តល់ឱ្យយល់ស្របនឹងស្តង់ដារដែលទទួលយកសម្រាប់ការវាស់វែងនោះ។ (២)

ភាពជិតស្និទ្ធនៃកិច្ចព្រមព្រៀងរវាងលទ្ធផល នៃការវាស់វែងនិងតម្លៃពិតនៃបរិមាណជាក់លាក់ដែលត្រូវធ្វើការវាស់វែង។

ភាពត្រឹមត្រូវគឺជាគំនិតប្រកបដោយគុណភាពហើយមិនអាចផ្លាស់ប្តូរជាមួយភាពជាក់លាក់បានទេ។

Accuracy For Voting Systems ភាពត្រឹមត្រូវសម្រាប់ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត

សមត្ថភាពរបស់ប្រព័ន្ធក្នុងការចាប់យក កត់ត្រា រក្សាទុក បង្រួបបង្រួម និងវាយការណ៍អំពីការជ្រើសរើសជាក់លាក់
និងអវត្តមាននៃការជ្រើសរើស ដែលធ្វើឡើងដោយអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់ទីតាំងបោះឆ្នោតនីមួយៗដោយមិនខុស។

ភាពត្រឹមត្រូវដែលត្រូវការបានកំណត់តាមអត្រាការខុស

ដែលសម្រាប់គោលបំណងសាកល្បងបង្ហាញពីចំនួនអតិបរមានៃការខុសដែលអនុញ្ញាតនៅពេលដំណើរការទិន្នន័យដែលបានបញ្ជាក់។

Activation Device ឧបករណ៍ធ្វើឱ្យសកម្ម

ឧបករណ៍ដែលមានកម្មវិធីដែលបង្កើតឯកសារបញ្ជាក់អត្តសញ្ញាណចាំបាច់ដើម្បីចាប់ផ្តើមសម័យបោះឆ្នោតដោយប្រើស្ទីលសន្លឹក
ឆ្នោតជាក់លាក់។

ឧទាហរណ៍រួមមានសៀវភៅស្នង់មតិអេឡិចត្រូនិកនិងកាតសកម្មជនដែលមានព័ត៌មានគួរឱ្យជឿជាក់ដែលចាំបាច់ដើម្បីកំណត់
ចន្លោះសន្លឹកឆ្នោតសម្របសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោត។

Active Registered Voter អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះសកម្ម

អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានកំណត់ត្រាបច្ចុប្បន្នជាមួយអាជ្ញាធររៀបចំការបោះឆ្នោតសម្របនិងមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Active Status ស្ថានភាពសកម្ម

ពាក្យដែលប្រើដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅពេលកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថាអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

ស្ថានភាពសកម្មអាចមិនមានភាពត្រឹមត្រូវទេប្រសិនបើការពិតបានផ្តល់ប្តូរចាប់តាំងពីអ្នកបោះឆ្នោតចុងក្រោយម្នាក់បានធ្វើ
បច្ចុប្បន្នភាពកំណត់ត្រារបស់ពួកគេ។

Adjudication ការកាត់ក្តី

ដំណើរការនៃការដោះស្រាយសន្តិកឆ្នោតដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីចេតនារបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

មូលហេតុទូទៅដែលសន្តិកឆ្នោតតម្រូវឱ្យមានការកាត់ក្តីរួមមាន៖ ការសរសេរសន្តិកឆ្នោត

ការគាំទ្រសញ្ញាសម្គាល់ដែលអាចអានបានដោយគ្មានការជ្រើសរើស

បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដែលត្រូវបានសម្គាល់នៅលើសន្តិកឆ្នោតទាំងមូល ឬសន្តិកឆ្នោតមិនអាចអានដោយម៉ាស៊ីនស្តេន។

Adjudicated Ballot សន្តិកឆ្នោតដែលបានកាត់ក្តី

សន្តិកឆ្នោតដែលមានការជ្រើសរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដែលត្រូវការការជំនុំជម្រះ។

Advance(d) Ballot សន្លឹកឆ្នោតជាមុន
សន្លឹកឆ្នោតមួយសន្លឹកមុនថ្ងៃបោះឆ្នោត។

Advisory Board Member ទីប្រឹក្សាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលឬក្រុមប្រឹក្សា។

Advisory Panel គណៈកម្មការប្រឹក្សា
ក្រុមបុគ្គលនិងអង្គការដែលផ្តល់ដំបូន្មានជាយុទ្ធសាស្ត្រមិនជាប់ពាក់ព័ន្ធដល់ការគ្រប់គ្រងសាធារណៈកម្មអង្គការឬមូលនិធិ។

Affidavit ឯកសារបញ្ជាក់
សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរបញ្ជាក់ដោយសម្បថឬការបញ្ជាក់។

Affidavit For Absentee Ballot ឯកសារបញ្ជាក់អំពីសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន
ទម្រង់មួយដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានដែលត្រូវបានបញ្ជាក់ដោយសម្បថឬការបញ្ជាក់។

Affidavit of Circulator លិខិតបញ្ជាក់ពីអ្នកចែកចាយ
សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលបញ្ជាក់ដោយសម្បថឬការបញ្ជាក់ដោយបុគ្គលម្នាក់ដែលបានប្រមូលហត្ថលេខារបស់អ្នកបោះឆ្នោតនៅលើក្តីមួយ។

Affidavit of Identity ឯកសារបញ្ជាក់អំពីអត្តសញ្ញាណ
ឯកសារដែលមានព័ត៌មានអត្តសញ្ញាណផ្ទាល់ខ្លួនដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់អត្តសញ្ញាណឬហត្ថលេខារបស់អ្នក។

Affidavit of Registration ឯកសារបញ្ជាក់ពីការចុះឈ្មោះ
ឯកសារដែលមានព័ត៌មានអត្តសញ្ញាណផ្ទាល់ខ្លួនដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់អត្តសញ្ញាណឬហត្ថលេខារបស់អ្នក។

Affiliation សម្ព័ន្ធភាព
ភ្ជាប់ជាផ្លូវការជាមួយអង្គការមួយ។
បើនិយាយពីការបោះឆ្នោតនេះជាធម្មតាសំដៅលើអ្នកបោះឆ្នោតដែលចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនិងភ្ជាប់ខ្លួនជាផ្លូវការជាមួយគណបក្សនយោបាយដែលមានការទទួលស្គាល់។

Air gap គម្លាតអាកាស
ការបែងចែករាងកាយរាងប្រព័ន្ធដែលទាមទារទិន្នន័យត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរដោយដំណើរការខាងក្រៅដោយដៃ។
បង្ហាញថាគ្មានការភ្ជាប់ទៅអ៊ីនធឺណិតឬបណ្តាញឌីជីថលផ្សេងទៀត។

Alert time ពេលវេលាជូនដំណឹង
រយៈពេលដែលឧបករណ៍បោះឆ្នោតនឹងរង់ចាំសកម្មភាពអ្នកបោះឆ្នោតដែលអាចរកឃើញបន្ទាប់ពីចេញសេចក្តីជូនដំណឹងមុនពេលចូលទៅក្នុងស្ថានភាពអសកម្មដែលទាមទារឱ្យមានការអន្តរាគមន៍ជាផ្លូវការពីការបោះឆ្នោត។

Alternative Format ទ្រង់ទ្រាយជំនួស
ការផ្តល់វិធីផ្សេងគ្នាក្នុងការទទួលបានព័ត៌មានដូចជាសន្លឹកឆ្នោតដែលអាចចូលដំណើរការបាន។

Americans With Disabilities Act (ADA) ច្បាប់ជនពិការអាមេរិកាំង (ADA)
ADA គឺជាច្បាប់សិទ្ធិស៊ីវិលដែលហាមឃាត់ការរើសអើងចំពោះជនពិការនៅគ្រប់ផ្នែកទាំងអស់នៃជីវិតសាធារណៈនិងកន្លែងសាធារណៈនិងឯកជនទាំងអស់ដែលបើកចំហដល់សាធារណជនទូទៅ។

Anonymous Contributions ការរួមចំណែកអនាមិក
ការរួមចំណែកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានធ្វើឡើងចំពោះយុទ្ធនាការដែលបានរៀបចំដែលមិនតម្រូវឱ្យមានការបង្ហាញពីបុគ្គលឬអង្គការដែលបានចូលរួមចំណែកនោះទេ។

Appeal បណ្តឹងឧទ្ធរណ៍
(១) នៅពេលដែលភាគីនៃសកម្មភាពស្នើសុំឱ្យអាជ្ញាធរផ្ទេរលើពិនិត្យឡើងវិញនូវការសម្រេចចិត្តផ្លូវការ។ (២) ដំណើរការផ្លូវការដែល EAC ត្រូវបានដាក់ពន្ធនាគារដើម្បីពិចារណាឡើងវិញនូវសេចក្តីសម្រេចរបស់ទីភ្នាក់ងារ។

Appeal Authority អាជ្ញាធរបណ្តឹងឧទ្ធរណ៍
បុគ្គលឬបុគ្គលដែលត្រូវបានតែងតាំងឱ្យប្រើជាអាជ្ញាធរកំណត់លើបណ្តឹងឧទ្ធរណ៍។

Appeals Process ដំណើរការបណ្តឹងឧទ្ធរណ៍

ដំណើរការដែលការសម្រេចចិត្តត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញបន្ទាប់ពីបណ្តឹងឧទ្ធរណ៍ចំពោះសេចក្តីសម្រេចមួយត្រូវបានស្នើសុំ។

Application for Ballot By Mail (ABBM) ការស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតតាមអ៊ីមែល (ABBM)

ឯកសារដែលប្រើដើម្បីស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានផ្ញើទៅអ្នកបោះឆ្នោត។

Appointed At Large បានតែងតាំងជាធំ

សមាជិកនៃគណៈអភិបាលដែលត្រូវបានតែងតាំងឱ្យកំណត់ឱ្យសមាជិកភាព ឬប្រជាជនទាំងមូល (ជាពិសេសទីក្រុង ប្រទេស រដ្ឋ ខេត្ត ជាតិ ក្លឹប ឬសមាគម) ជាជាងក្រុមរង។

Appointed Incumbent តែងតាំងអ្នកស្ទង់តំណែង

បេក្ខជនម្នាក់ដែលបច្ចុប្បន្នកំពុងបម្រើការនៅក្នុងតំណែងដែលពួកគេត្រូវបានតែងតាំង ហើយពួកគេគឺជាបេក្ខជនសម្រាប់ការបោះឆ្នោតទៅតំណែងតែមួយ។

Appointed Member សមាជិកដែលបានតែងតាំង

សមាជិកម្នាក់នៃសភាដែលបានតែងតាំងដែលពួកគេត្រូវបានតែងតាំងហើយបច្ចុប្បន្នពួកគេគឺជាបេក្ខជនសម្រាប់ការបោះឆ្នោត ទៅតំណែងដដែល។

Appointed To Serve Until Next General Election ត្រូវបានតែងតាំងឱ្យបម្រើរហូតដល់ការបោះឆ្នោតសកលក្រោយ

បុគ្គលម្នាក់ដែលត្រូវបានតែងតាំងដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រងដើម្បីបំពេញកន្លែងទំនេរនៅក្នុងតំណែងសាធារណៈ ដែលនឹងត្រូវទៅបោះឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោតសកលបន្ទាប់។

Appointee អ្នកតែងតាំង

បុគ្គលដែលត្រូវបានតែងតាំងជាមុខតំណែងនៅក្នុងរដ្ឋាភិបាលដោយអាជ្ញាធរតែងតាំង។

Appointing Authority អាជ្ញាធរតែងតាំង

មន្ត្រីឬទីភ្នាក់ងារដែលមានអំណាចធ្វើការតែងតាំងមុខតំណែងជាអ្នកបម្រើសេវាសាធារណៈ។

Apportionment ការចាត់តាំង

ដំណើរការនៃការបែងចែកសមាជិកភាពឬអ្នកបោះឆ្នោត។

Appropriation ភាពសមស្រប

ផលបូកនៃប្រាក់ឬទ្រព្យសម្បត្តិសរុបដែលបានលះបង់ក្នុងគោលបំណងពិសេស។

Approval Voting ការអនុម័តការបោះឆ្នោត

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ៗអាចជ្រើសរើសបេក្ខជនណាមួយហើយអ្នកឈ្នះគឺជាបេក្ខជនដែលត្រូវបានអនុម័ត ដោយអ្នកបោះឆ្នោតច្រើនជាងគេ។ វាមានភាពខុសប្លែកពីការបោះឆ្នោតពហុនិយមដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចជ្រើសរើសជម្រើសតែមួយក្នុងចំណោមជម្រើសជាច្រើន ដែលជម្រើសដែលមានការបោះឆ្នោតច្រើនជាងគេត្រូវបានជ្រើសរើស។

Assembly សភា

ឈ្មោះដែលត្រូវបានផ្តល់ឱ្យនីតិប្បញ្ញត្តិផ្សេងៗជាពិសេសសភាជាន់ទាប ឬនីតិប្បញ្ញត្តិពេញលេញនៅក្នុងរដ្ឋនៅក្នុងប្រព័ន្ធសហព័ន្ធរបស់រដ្ឋាភិបាល។

Assembly District មណ្ឌលបោះឆ្នោតរបស់សភា

មណ្ឌលមួយក្នុងចំណោមចំនួនមណ្ឌលចែកដែលរដ្ឋត្រូវបានបែងចែក មណ្ឌលនីមួយៗជ្រើសរើសសមាជិកម្នាក់ទៅសភាជាន់ទាបនៃនីតិប្បញ្ញត្តិរដ្ឋ។

Assembly Member សមាជិកសភា

បុគ្គលដែលត្រូវបានជ្រើសរើស ឬតែងតាំងទៅសភាជាន់ទាបនៃនីតិប្បញ្ញត្តិរដ្ឋ។

Assistance to Vote ជំនួយការក្នុងការបោះឆ្នោត

អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានពិការភាពត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យមានជំនួយពីបុគ្គលដែលពួកគេជ្រើសរើសដោយមានករណីលើកលែងមាន កំណត់។

Assistant of Voters ជំនួយការអ្នកបោះឆ្នោត

អ្នកបោះឆ្នោត ឬបុគ្គលដែលត្រូវបានជ្រើសរើសដោយអ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីជួយក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Assistive Technology បច្ចេកវិទ្យាជំនួយ

ធាតុដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីបង្កើន រក្សា ឬធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវសមត្ថភាពមុខងាររបស់ជនពិការ។

Asymmetric Cryptography ការអ៊ិនត្រីបមិនស្មើគ្នា

ប្រព័ន្ធអ៊ិនត្រីបមិនស្មើគ្នាដែលប្រើកូនសោសាធារណៈនិងឯកជនសម្រាប់ប្រតិបត្តិការគ្រឹប
កូនសោឯកជនជាទូទៅត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងវិញ្ញាបនបត្រឌីជីថលរបស់អ្នកប្រើប្រាស់ហើយប្រើជាធម្មតាដើម្បីឌីគ្រីបឬចុះហត្ថលេខាជាឌីជីថល។ កូនសោសាធារណៈត្រូវបានប្រើជាធម្មតាដើម្បីអ៊ិនត្រីបទិន្នន័យឬផ្ទៀងផ្ទាត់ហត្ថលេខាឌីជីថលរបស់វា។
កូនសោអាចត្រូវបានប្រើផ្លាស់ប្តូរគ្នាតាមកម្រិតការពារពេលក៏កូនសោសាធារណៈអាចត្រូវបានប្រើដើម្បីឌីគ្រីបទិន្នន័យហើយកូនសោឯកជនអាចត្រូវបានប្រើដើម្បីអ៊ិនត្រីបទិន្នន័យ។

At Large ជាធំ

សមាជិកភាពឬប្រជាជនទាំងមូល (ជាពិសេសទីក្រុង ប្រទេស រដ្ឋ ខេត្ត ជាតិ ក្លឹប ឬសមាគម) ជាជាងក្រុមអង្គ។

Attest បញ្ជាក់

ធ្វើជាសាក្សីបញ្ជាក់ឬបញ្ជាក់ជាផ្លូវការ។

Audio Ballot សន្លឹកឆ្នោតជាសំឡេង

សន្លឹកឆ្នោតដែលកំណត់កំណែត្រូវបានបង្ហាញដល់អ្នកបោះឆ្នោតក្នុងទម្រង់និយាយ។

Audio Format ទ្រង់ទ្រាយអូឌីយ៉ូ

ទម្រង់បង្ហាញសន្លឹកឆ្នោតដែលជម្រើសនៃការប្រកួតប្រជែងនិងព័ត៌មានផ្សេងទៀតត្រូវបានទំនាក់ទំនងតាមរយៈសំឡេងនិងសុន្ទរកថា។

Audio Function with Headset And Earphones មុខងារអូឌីយ៉ូជាមួយកាសនិងកាសស្តាប់ត្រចៀក

ទម្រង់បង្ហាញសន្លឹកឆ្នោតដែលជម្រើស
បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងនិងព័ត៌មានផ្សេងទៀតត្រូវបានទំនាក់ទំនងតាមរយៈសំឡេងនិងសុន្ទរកថា។

Audio-Tactile Interface (ATI) ចំណុចប្រទាក់អូឌីយ៉ូ-តាក់ទិក (ATI)

ចំណុចប្រទាក់អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានរចនាឡើងដើម្បីមិនត្រូវការការមើលសន្លឹកឆ្នោត
អូឌីយ៉ូត្រូវបានប្រើដើម្បីបញ្ជូនព័ត៌មានដល់អ្នកបោះឆ្នោតនិងការត្រួតពិនិត្យដោយភាពរលឹបអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតទាក់ទងការជ្រើសរើសសន្លឹកឆ្នោតទៅប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

Audit សវនកម្ម

(១) ដំណើរការជាឯកសារដែលមានលក្ខណៈជាប្រព័ន្ធសម្រាប់កំណត់ពីវិសាលភាពដែលត្រូវការជាក់លាក់ត្រូវបានបំពេញ (២)
ការពិនិត្យឡើងវិញនៃប្រព័ន្ធមួយនិងការត្រួតពិនិត្យរបស់វាដើម្បីកំណត់ស្ថានភាពប្រតិបត្តិការនិងភាពត្រឹមត្រូវនៃលទ្ធផលរបស់វា។

Audit Device ឧបករណ៍សវនកម្ម

ឧបករណ៍ពិសេសផ្តាច់មុខដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ឬវាយតម្លៃដោយឯករាជ្យនូវដំណើរការប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

Audit Trail ដានសវនកម្ម

ព័ត៌មានដែលបានកត់ត្រាក្នុងកំឡុងពេលសកម្មភាពបោះឆ្នោតដើម្បីស្ថាបនាឡើងវិញនូវជំហានដែលបានអនុវត្ត
ឬដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់សកម្មភាពដែលបានអនុវត្តចំពោះនីតិវិធីនិងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

Audit Trail for Direct-Recording Equipment ដានសវនកម្មសម្រាប់ឧបករណ៍ថតផ្ទាល់

ក្រដាសបោះពុម្ពសន្លឹកឆ្នោតដែលផលិតដោយម៉ាស៊ីនកត់ត្រាអេឡិចត្រូនិចថតផ្ទាល់ដែលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចប្រើដើម្បីពិនិត្យសរុបនូវតារាងតាមអេឡិចត្រូនិក។

Auditor សវនករ

បុគ្គលដែលកំពុងធ្វើសវនកម្មលើផ្នែកណាមួយនៃដំណើរការបោះឆ្នោត។

Authentication ការផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវ

ការផ្ទៀងផ្ទាត់ការកំណត់អត្តសញ្ញាណអ្នកប្រើប្រាស់ ដំណើរការ ឧបករណ៍ ឬសមាសធាតុនៃប្រព័ន្ធ
ដែលជាញឹកញយត្រូវការជាមុនដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យមានការចូលប្រើធនធាននៅក្នុងប្រព័ន្ធព័ត៌មានប៉ុន្តែក៏អាចសំដៅលើការផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវនៃអ្នកបោះឆ្នោតឬសន្លឹកឆ្នោត។

Authorized Poll Agent ភ្នាក់ងារស្នងមតិដែលមានការអនុញ្ញាត

នៅក្នុងរដ្ឋមួយចំនួន ប្រធានគណៈកម្មាធិការរៀបចំគណបក្ស បេក្ខជន ឬគណៈកម្មាធិការយុវសង្កាត់ដែលត្រូវបានតែងតាំងដើម្បីសង្កេតមើលការបោះឆ្នោត។

Automated Voter Registration ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដោយស្វ័យប្រវត្តិ

ប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតត្រូវបានផ្តល់ជម្រើសក្នុងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិកនៅពេលដែលពួកគេទាក់ទងជាមួយទីភ្នាក់ងាររដ្ឋាភិបាល។

Automatic Voter Registration (AVR) ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដោយស្វ័យប្រវត្តិ (AVR)

នៅក្រោមប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដោយស្វ័យប្រវត្តិ អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិចុះឈ្មោះដោយស្វ័យប្រវត្តិនឹងបោះឆ្នោតនៅពេលណាដែលពួកគេទាក់ទងជាមួយទីភ្នាក់ងាររដ្ឋាភិបាល (ឧទាហរណ៍ នាយកដ្ឋានយានយន្ត) ។

Availability ភាពទំនេរ

ភាគរយនៃអំឡុងពេលដែលប្រព័ន្ធមួយដំណើរការបានត្រឹមត្រូវ និងអាចប្រើបាន។

B

Ballot សន្លឹកឆ្នោត

ការបង្ហាញជាផ្លូវការនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងទាំងអស់ដែលត្រូវសម្រេចនៅក្នុងការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។ ទាំងក្នុងទម្រង់ជាក្រដាស ឬអេឡិចត្រូនិក យន្តការសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីបង្ហាញពីចំណង់ចំណូលចិត្តរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Ballot Access ការចូលប្រើសន្លឹកឆ្នោត

សមត្ថភាពក្នុងការសម្គាល់ បោះ និងផ្ទៀងផ្ទាត់សន្លឹកឆ្នោតជាលក្ខណៈឯកជននិងដោយឯករាជ្យ។

Ballot Board ក្រុមប្រឹក្សាសន្លឹកឆ្នោត

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាននិងទទួលភារកិច្ចខាងគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតនិងទិញវិធីនៃការបោះឆ្នោត។

Ballot Box ប្រអប់សន្លឹកឆ្នោត

ធុងបិទជិតដែលមានសន្លឹកឆ្នោតបោះដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Ballot Card បណ្ណសន្លឹកឆ្នោត

កាតមួយ ឬកាតច្រើនដែលត្រូវបានបោះពុម្ព ឬកំណត់អត្តសញ្ញាណដោយយោងទៅលើសន្លឹកឆ្នោត ឈ្មោះបេក្ខជនសម្រាប់ការតែងតាំង ឬការបោះឆ្នោតទៅកំណែងមួយ ឬច្រើន ឬឈ្មោះសន្លឹកឆ្នោតនៃវិធានការមួយ ឬច្រើន។

Ballot Cast ការបោះឆ្នោត

សកម្មភាពចុងក្រោយដែលអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសជម្រើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបញ្ជាក់ដោយចេតនាថាពួកគេនឹងបោះឆ្នោតតាមការជ្រើសរើស។ ឧទាហរណ៍រួមមាននៅពេលដែលសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានដាក់ដោយអ្នកបោះឆ្នោតនៅក្នុងប្រអប់សន្លឹកឆ្នោត ប្រអប់សំបុត្រ ប្រអប់ទម្លាក់ ឬតាមអេឡិចត្រូនិកដែលបានដាក់ជូនសម្រាប់ការរៀបជាតារាង។

Ballot Configuration ការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធសន្លឹកឆ្នោត

សំណុំពិសេសនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង ដែលនឹងបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់មណ្ឌលបោះឆ្នោតជាក់លាក់ លំដាប់របស់ពួកគេ បញ្ជីឈ្មោះកូនាទីក្នុងសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងនីមួយៗ និងការភ្ជាប់ឈ្មោះបេក្ខជនទៅទីតាំងបោះឆ្នោត។

Ballot Counter ឧបករណ៍រាប់សន្លឹកឆ្នោត

លក្ខណៈនៅក្នុងឧបករណ៍បោះឆ្នោតដែលរាប់សន្លឹកឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោត។ នេះក៏អាចសំដៅទៅលើបុគ្គលដែលរាប់សន្លឹកឆ្នោតដោយដៃ។

Ballot Counting Logic តក្កវិជ្ជារាប់សន្លឹកឆ្នោត

ត្រូវផ្តល់ស្តីពីការរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលមានសុពលភាព និងមិនត្រឹមត្រូវនៅលើសន្លឹកឆ្នោតដែលបានផ្តល់ហើយដែលកំណត់ពីរបៀបដែលជម្រើសការបោះឆ្នោតត្រូវបានសរុបនៅក្នុងការបោះឆ្នោតដែលបានផ្តល់ឱ្យ។

Ballot Data ទិន្នន័យសន្លឹកឆ្នោត

បញ្ជីនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងជម្រើសពាក់ព័ន្ធដែលអាចបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។

Ballot Designation ការកំណត់ឈ្មោះសន្លឹកឆ្នោត

ការពិពណ៌នាឈ្មោះ ឬចំណងជើងផ្លូវការដែលបានបោះពុម្ពក្រោមឈ្មោះបេក្ខជននៅលើសន្លឹកឆ្នោត។ អាចរួមបញ្ចូលទាំងគណបក្សនយោបាយ ឬស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ន។

Ballot Drop Box ប្រអប់ទម្លាក់សន្លឹកឆ្នោត

ធុងបិទជិតទាំងក្នុងនិងក្រៅដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានសម្រាប់ការប្រមូលដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់។

Ballot Envelope ស្រោមសំបុត្រសន្លឹកឆ្នោត

ស្រោមសំបុត្រខាងក្នុងនិងខាងក្រៅផ្លូវការប្រើសម្រាប់ដឹកជញ្ជូនសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន និងតាមសំបុត្រ។

Ballot Exhaustion ការអស់សន្លឹកឆ្នោត

សំដៅលើដំណើរការរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលមានចំណាត់ថ្នាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតនៅពេលដែលសន្លឹកឆ្នោតនោះគ្មានសកម្មភាព ហើយមិនអាចយានទៅរកការដាក់ចំណាត់ថ្នាក់សម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងបានឡើយ ព្រោះមិនមានចំណាត់ថ្នាក់ត្រឹមត្រូវបន្ថែមទៀតនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការបន្តជម្រើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង។

Ballot Fatigue អស់កម្លាំងចិត្តបោះឆ្នោត

បាត់កម្លាំងដែលអ្នកបោះឆ្នោតមិនព្រមបោះឆ្នោតលើការប្រឆាំង ឬបញ្ហាដែលបង្ហាញពីការធ្លាក់ចុះនៃសន្លឹកឆ្នោត។

Ballot Format ទម្រង់សន្លឹកឆ្នោត

ការបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់អំពីខ្លឹមសារនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលសមស្របទៅនឹងបច្ចេកវិទ្យាបោះឆ្នោតពិសេសដែលកំពុងប្រើប្រាស់។ មាតិកាអាចត្រូវបានផ្តល់ជូនដោយប្រើវិធីសាស្ត្រផ្សេងៗនៃការបង្ហាញ (រូបភាព ឬអូឌីយ៉ូ) ភាសា ឬក្រាហ្វិក។

Ballot Harvesting ការប្រមូលសន្លឹកឆ្នោត

ទង្វើនៃការប្រមូលសន្លឹកឆ្នោតជាធម្មតាដោយគណបក្សនយោបាយ ឬអង្គការមិនរកប្រាក់ចំណេញសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតច្រើន ហើយបញ្ជូនសន្លឹកឆ្នោតទាំងនោះទៅការិយាល័យបោះឆ្នោតជំនួសឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតទាំងនោះ។ ភាពស្របច្បាប់នៃការអនុវត្តនេះប្រែប្រួលតាមរដ្ឋ ដោយរដ្ឋខ្លះអនុញ្ញាតឱ្យអនុវត្តដោយកំណត់ថាអ្នកណាអាចប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតជំនួសអ្នកផ្សេង ឬហាមឃាត់ការអនុវត្តទាំងស្រុង។

Ballot Image រូបភាពសន្លឹកឆ្នោត

ផលិតដោយអេឡិចត្រូនិចកម្រាល់ការបោះឆ្នោតដែលបានបោះដោយអ្នកបោះឆ្នោតតែមួយ។ ដូចគ្នានេះដែរ អាចមានន័យថារូបភាពឌីជីថលនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានចាប់យកដោយប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត ឬឧបករណ៍រាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Ballot Instructions ការណែនាំអំពីសន្លឹកឆ្នោត

ព័ត៌មានដែលផ្តល់ដល់អ្នកបោះឆ្នោតដែលពិពណ៌នាអំពីនីតិវិធីសម្រាប់ការគូសសន្លឹកឆ្នោត។ ព័ត៌មាននេះអាចបង្ហាញដោយផ្ទាល់នៅលើក្រដាស ឬសន្លឹកឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក ឬអាចត្រូវបានផ្តល់ជូនដោយឡែកពីគ្នា។

Ballot Label ស្លាកសន្លឹកឆ្នោត

ផ្នែកសម្រាប់បោះឆ្នោតដែលមានព័ត៌មានអំពីអ្នកបោះឆ្នោត បេក្ខជន សន្លឹកឆ្នោត បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងឬទិន្នន័យការបោះឆ្នោតផ្សេងទៀត។

Ballot Layout ប្លង់សន្លឹកឆ្នោត

ការបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់អំពីខ្លឹមសារនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលសមស្របទៅនឹងបច្ចេកវិទ្យាបោះឆ្នោតពិសេសដែលកំពុងប្រើប្រាស់។ មាតិកាអាចត្រូវបានផ្តល់ជូនដោយប្រើវិធីសាស្ត្រផ្សេងៗនៃការបង្ហាញ (រូបភាព ឬអូឌីយ៉ូ) ភាសា ឬក្រាហ្វិក។

Ballot Manifest ការបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោត

កាកាឡូកដែលរៀបចំដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតបានរាយបញ្ជីសន្លឹកឆ្នោតទាំងអស់និងទីតាំងរបស់ពួកគេតាមលំដាប់លំដោយ។ នេះគឺជាតម្រូវការសម្រាប់សវនកម្មកំណត់ហេតុភ័យ ប៉ុន្តែអាចត្រូវបានប្រើដើម្បីតាមដានបញ្ជីសារពើភ័ណ្ឌ និងបង្កើតកំណត់ត្រាសវនកម្មសម្រាប់សវនកម្មប្រភេទផ្សេងទៀត។

Ballot Marking Device ឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោត

ឧបករណ៍មួយដែលអនុញ្ញាតឱ្យជម្រើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញនៅលើចំណុចប្រទាក់អេឡិចត្រូនិក ផលិតសន្លឹកឆ្នោតក្រដាសដែលអាចអានបាន ហើយមិនបង្កើតកំណត់ត្រាយូអេស៊ីដផ្សេងទៀតនៃការជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោតឡើយ។

Ballot Measure ការវាស់វែងសន្លឹកឆ្នោត

(១) សំណួរដែលបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធ។ (២) បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងនៅលើសន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចបោះឆ្នោតថាត្រូវឬអត់។

Ballot on Demand សន្លឹកឆ្នោតតាមតម្រូវការ

ដំណើរការមួយដែលបង្កើតសន្លឹកឆ្នោតដែលតម្រូវតាមទម្រង់សន្លឹកឆ្នោត ដោយមានបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបេក្ខជនជាក់លាក់ចំពោះអ្នកបោះឆ្នោត។ ដំណើរការនេះតម្រូវឱ្យមានប្រព័ន្ធមួយដែលមានម៉ាស៊ីនបោះពុម្ពដែលអាចបង្កើតសន្លឹកឆ្នោតដែលអាចដាក់ជាតារាងនៅលើប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត និងឧបករណ៍ដែលមានទិន្នន័យទាំងអស់ដែលត្រូវការដើម្បីបោះពុម្ពស្វ័យសន្លឹកឆ្នោតដែលភ្ជាប់ជាមួយអ្នកបោះឆ្នោតជាក់លាក់។ សម្គាល់៖ “សន្លឹកឆ្នោតតាមតម្រូវការ” គឺជាពាណិជ្ជសញ្ញាចុះបញ្ជីរបស់ ES&S ប៉ុន្តែវាគឺជាពាក្យដែលត្រូវបានប្រើជាទូទៅសម្រាប់ប្រព័ន្ធស្រដៀងគ្នា។

Ballot Order លំដាប់សន្លឹកឆ្នោត

(១) លំដាប់ដែលការប្រកួតប្រជែងនិងបេក្ខជនបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។ លំដាប់បេក្ខជននិងបញ្ហាលេចឡើងនៅលើសន្លឹកឆ្នោតប្រែប្រួលតាមរដ្ឋ។ (២) ពាក្យដែលប្រើនៅពេលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតស្នើសុំម៉ាស៊ីនបោះពុម្ពដើម្បីបោះពុម្ពចំនួនសន្លឹកឆ្នោតជាក់លាក់។

Ballot Pamphlet សៀវភៅសន្លឹកឆ្នោត

ព័ត៌មានផ្លូវការអំពីសន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នកដែលបានចេញមកពីការិយាល័យបោះឆ្នោតដែលជាញឹកញយសំដៅថាជាមគ្គុទ្ទេសក៍ព័ត៌មានអ្នកបោះឆ្នោត។

Ballot Pickup ការចាប់យកសន្លឹកឆ្នោត

សំដៅលើទង្វើនៃការប្រមូលសន្លឹកឆ្នោតដែលអវត្តមាន ឬផ្ញើតាមសំបុត្រជំនួសឱ្យការបញ្ជូនមកវិញតាមរយៈប្រអប់ទម្លាក់តាមរយៈសំបុត្រ ឬការបញ្ជូន។

Ballot Position ទីតាំងបោះឆ្នោត

ទីកន្លែងជាក់លាក់មួយនៅក្នុងសន្លឹកឆ្នោតដែលការជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងលាក់ណាមួយអាចត្រូវបានចង្អុលបង្ហាញ។ ទីតាំងអាចត្រូវបានភ្ជាប់ទៅនឹងលេខជួរដេក និងជួរឈរនៅចំពោះមុខម៉ាស៊ីនបោះពុម្ព ឬសន្លឹកឆ្នោតជាពិសេសទីតាំងប៊ិចនៅក្នុងកំណត់ហេតុគោលពីរនៃសន្លឹកឆ្នោត (ឧទាហរណ៍ រូបភាពសន្លឹកឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក) ឬសមមូលក្នុងទម្រង់ផ្សេងទៀត។ មុខតំណែងសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានកំណត់ចំពោះបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងជាក់លាក់ និងឈ្មោះបេក្ខជនដោយការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធសន្លឹកឆ្នោត។

Ballot Preparation ការរៀបចំសន្លឹកឆ្នោត

ការជ្រើសរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងសំណួរជាក់លាក់ដែលមាននៅក្នុងទម្រង់សន្លឹកឆ្នោត និងសេចក្តីណែនាំដែលពាក់ព័ន្ធ។ រៀបចំ និងសាកល្បងកម្មវិធីជាក់លាក់សម្រាប់ការបោះឆ្នោតដែលមានជម្រើសទាំងនេះ។ បង្កើតទម្រង់សន្លឹកឆ្នោតដែលអាចធ្វើទៅបានទាំងអស់ និងធ្វើឱ្យមានសុពលភាពនៃសម្ភារៈសន្លឹកឆ្នោត និងកម្មវិធីដែលមានជម្រើសទាំងនេះសម្រាប់ការបោះឆ្នោតនាពេលខាងមុខ។

Ballot Production ផលិតកម្មសន្លឹកឆ្នោត

ដំណើរការនៃការបង្កើតសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការបង្ហាញដល់អ្នកបោះឆ្នោតឧទាហរណ៍ ការបោះពុម្ពសន្លឹកឆ្នោត ឬការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធការបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការបង្ហាញតាមអេឡិចត្រូនិក។

Ballot Question សំណួរលើសន្លឹកឆ្នោត

សំណើអនុម័តច្បាប់ថ្មី ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធពិសេសអ្នកបោះឆ្នោត។

Ballot Remake ធ្វើសន្លឹកឆ្នោតឡើងវិញ

សន្លឹកឆ្នោតជំនួសសម្រាប់សន្លឹកឆ្នោតដែលខូច ឬមិនត្រឹមត្រូវមួយផ្នែក - ជាធម្មតាធ្វើម្តងទៀតដោយដំណើរការដែលមានការកំណត់ដែលសន្លឹកឆ្នោតដែលខូច ឬមិនត្រឹមត្រូវខ្លះត្រូវបានជូននៅលើសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតដែលអាចដាក់ស្លាកដោយម៉ាស៊ីនស្មើន។

Ballot Rotation ការបង្វិលសន្លឹកឆ្នោត

ដំណើរការផ្លាស់ប្តូរលំដាប់ឈ្មោះបេក្ខជននៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងដែលបានផ្តល់ឱ្យ។ ការអនុវត្តនេះប្រែប្រួលតាមរដ្ឋ។

Ballot Scanner ម៉ាស៊ីនស្មើសន្លឹកឆ្នោត

ឧបករណ៍ប្រើសម្រាប់អានទិន្នន័យជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោតពីសន្លឹកឆ្នោត ឬសន្លឹកឆ្នោត។

Ballot Secrecy ការសម្ងាត់នៃសន្លឹកឆ្នោត

សំណុំនៃវិធាន និងនីតិវិធីដើម្បីបង្កើតសិទ្ធិជាមូលដ្ឋានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិកក្នុងការបោះឆ្នោតសម្ងាត់។ នីតិវិធីទាំងនេះធានាថាគ្មានសន្លឹកឆ្នោតអាចទាក់ទងជាមួយអ្នកបោះឆ្នោតឡើយដោយហេតុនេះអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតកត់សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេដោយសេរី និងគ្មានការភ័យខ្លាចចំពោះផលប៉ះពាល់ ឬការសងសឹក។

Ballot Stub កន្ទុយសន្លឹកឆ្នោត

បន្ទះតូចមួយ ដែលជាធម្មតាស្ថិតនៅខាងលើសន្លឹកឆ្នោត ដែលពោរពេញទៅដោយព័ត៌មានអំពីសន្លឹកឆ្នោតដូចជាលេខសម្ងាត់ កាលបរិច្ឆេទនៃការបោះឆ្នោត និងយុត្តាធិការដែលត្រូវរៀបចំការបោះឆ្នោត។

Ballot Stuffing ឧបករណ៍បំពេញសន្លឹកឆ្នោត

ទង្វើនៃការបោះឆ្នោតខុសច្បាប់ ឬការដាក់សន្លឹកឆ្នោតលើសពីមួយសន្លឹកក្នុងមួយអ្នកបោះឆ្នោតនៅពេលដែលសន្លឹកឆ្នោតតែមួយក្នុងចំណោម អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានអនុញ្ញាត។

Ballot Style រចនាប័ទ្មសន្លឹកឆ្នោត

សន្លឹកឆ្នោតដែលមានបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបេក្ខជនជាក់លាក់សម្រាប់មណ្ឌលជាក់លាក់ណាមួយ។ រចនាប័ទ្មសន្លឹកឆ្នោតមានភាពខុសប្លែកគ្នាអាស្រ័យលើការរួមបញ្ចូលគ្នានៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងសម្ព័ន្ធភាពរបស់គណបក្សណាមួយ (នៅក្នុងការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង) ដែលអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិចូលរួម។ រចនាប័ទ្មសន្លឹកឆ្នោតប្រែប្រួលអាស្រ័យលើបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង ដែលអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឱ្យ ហើយក្នុងកំឡុងការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពក្នុងគណបក្សពួកគេ។

Ballot Title ចំណងជើងសន្លឹកឆ្នោត

(១) សេចក្តីសង្ខេបជាផ្លូវការនៃការវាស់វែងសន្លឹកឆ្នោតដែលបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។ (២) ឈ្មោះសន្លឹកឆ្នោតជាទូទៅរួមមានកាលបរិច្ឆេទ និងប្រភេទនៃការបោះឆ្នោត (ជាពិសេស បឋម ឬទូទៅ) នៃការបោះឆ្នោត។

Ballot Types ប្រភេទសន្លឹកឆ្នោត

សន្លឹកឆ្នោតដែលមានបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបេក្ខជនជាក់លាក់សម្រាប់មណ្ឌលជាក់លាក់ណាមួយ។ រចនាប័ទ្មសន្លឹកឆ្នោតមានភាពខុសប្លែកគ្នាអាស្រ័យលើការរួមបញ្ចូលគ្នានៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងសម្ព័ន្ធភាពរបស់គណបក្សណាមួយ (នៅក្នុងការបោះឆ្នោតបឋម) ដែលអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិចូលរួម។

Barcode បារកូដ

អុបទិកនិងម៉ាស៊ីនអាចអានទិន្នន័យជាលំដាប់នៃរបារ និងចន្លោះដែលអនុលោមតាមស្តង់ដារដែលទទួលយក។ លេខកូដ QR គឺជាឧទាហរណ៍នៃលេខកូដ។

Barcode Reader កម្មវិធីអានបារកូដ

ឧបករណ៍ដែលប្រើដើម្បីស្រាវជ្រាវបារកូដ និងបំលែងព័ត៌មានដែលបានអានទៅជាទម្រង់ដែលអាចប្រើបាន។ ឧបករណ៍អានបារកូដត្រូវបានប្រើដើម្បីស្រាវជ្រាវលើសម្ភារៈបោះឆ្នោតផ្សេងៗរួមមានសន្លឹកឆ្នោត ប័ណ្ណបើកបរ ប័ណ្ណអត្តសញ្ញាណ ប័ណ្ណកញ្ចប់ព័ត៌មានអ្នកបោះឆ្នោត ស្រោមសំបុត្រ និងឯកសារបោះឆ្នោតផ្សេងទៀត។

Baseline Voting ការបោះឆ្នោតមូលដ្ឋាន

បម្រែបម្រួលការបោះឆ្នោតដែលបេក្ខជនដែលមានសម្លេងច្រើនឈ្នះ។ នៅក្នុងការប្រកួតដែលមានកៅអីតែមួយ អ្នកបោះឆ្នោតអាចជ្រើសរើសជម្រើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងតែមួយប៉ុណ្ណោះ។ នៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងពហុកៅអី អ្នកបោះឆ្នោតអាចជ្រើសរើសរហូតដល់ចំនួនបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដែលបានបញ្ជាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Batch បាច់

ការប្រមូលសន្លឹកឆ្នោតដែលប្រមូលបានជាក្រុមសម្រាប់ធ្វើតារាង និងធ្វើសវនកម្ម។

Batch-fed scanner ម៉ាស៊ីនស្កេនបាច់

- ឧបករណ៍បោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកដែល៖
- ទទួលយកសន្លឹកក្រដាសដែលផលិតដោយដៃ ឬសម្រាប់ដោយឡែកហើយដំណើរការដោយស្វ័យប្រវត្តិរហូតដល់ដងទទេ។
- ជាធម្មតាត្រូវបានប្រើនៅទីតាំងកណ្តាលនៃយុគ្រាធិការនៃការបោះឆ្នោត
- ភាគច្រើនត្រូវបានប្រើជាទូទៅដើម្បីដំណើរការសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។
- ជាធម្មតាមានឧបករណ៍បញ្ជូល និងបញ្ចេញសម្រាប់សន្លឹកឆ្នោត។
- ស្តែនសន្លឹកឆ្នោតហើយបដិសេធ ប្រសិនបើមិនអាចអានបាន ឬមិនអាចដំណើរការបាន។
- រកឃើញបកស្រាយ និងផ្ទៀងផ្ទាត់ការជ្រើសរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង។
- រកឃើញនិងតម្រៀបសន្លឹកឆ្នោត (ឌីជីថល ឬប្រវត្ត) ដែលមិនអាចអានបាន ឬមិនអាចដំណើរការបានឬ
- ដែលមានជម្រើសដែលមិនអាចកំណត់បានសម្រាប់ការលើកលែង ឬការសរសេរបញ្ជូល និង
- ធ្វើតារាងនិងរាយការណ៍លទ្ធផលបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងតាមតម្រូវការ។

Benchmark ចំណុចគោល

ចំណុចបរិមាណនៃសេចក្តីយោងដែលការវាស់ស្ទង់នៃប្រព័ន្ធ ឬឧបករណ៍អាចត្រូវបានប្រៀបធៀប។

Bicameral ប្រតិភូភាព

ស្ថាប័ននីតិប្បញ្ញត្តិដែលមានសាខាឬសភាពីរ។

Biennial ពីរឆ្នាំម្តង

ប្រព្រឹត្តទៅរៀងរាល់ឆ្នាំផ្សេងទៀត។ ការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធប្រព្រឹត្តទៅពីរឆ្នាំម្តងក្នុងមួយឆ្នាំ។

Biennium ប្រាំពីរខែ

រយៈពេលជាក់លាក់ពីរឆ្នាំ។

Bilingual Requirements តម្រូវការពីរភាសា

បញ្ជីនៃច្បាប់និងបទប្បញ្ញត្តិដែលកំណត់ថាសម្ភារៈបោះឆ្នោតណាដែលចាំបាច់ត្រូវមានជាភាសាផ្សេងក្រៅពីភាសាអង់គ្លេស។

Blank Ballot សន្លឹកឆ្នោតទទេ

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានចេញដោយគ្មានការជ្រើសរើសណាមួយត្រូវបានធ្វើឡើង។

Blank Space ចន្លោះទទេ

តំបន់មួយនៅលើសន្លឹកឆ្នោតជាធម្មតាត្រូវបានប្រើដោយអ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីសរសេរឈ្មោះដែលមិនត្រូវបានបោះពុម្ពជាមុនជាមួយឈ្មោះបេក្ខជនផ្សេងទៀតនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការប្រកួតនោះ។

Blanket Primary ការបោះឆ្នោតបឋមនៅទូទៅ

ការបោះឆ្នោតបឋមដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជនមកពីគណបក្សណាមួយដោយមិនគិតពីសម្ព័ន្ធភាពគណបក្សនយោបាយរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ឬបេក្ខជននោះទេ។

Blind ដែលគ្មានការពិចារណា

មានកម្រិត ឬកង្វះខាតទៅលើចក្ខុវិស័យ។

Block Voting រារាំងការបោះឆ្នោត

ប្រព័ន្ធមួយដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចជ្រើសរើសបេក្ខជនច្រើនតាមដែលមានអាសនៈបើកចំហ។

Board (Election) ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ការបោះឆ្នោត)

ក្រុមបុគ្គលដែលធ្វើការរួមគ្នាដើម្បីបំពេញភារកិច្ចបោះឆ្នោត។ ឧទាហរណ៍ រួមមានក្រុមប្រឹក្សាតំបន់ ក្រុមប្រឹក្សាយោសនាបោះឆ្នោត ក្រុមប្រឹក្សាសវនកម្ម និងអ្នកដទៃទៀត។

Board of Canvassers ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលយោសនា

ក្រុមបុគ្គលដែលធ្វើការរួមគ្នា ដោយគោរពតាមវិធានការ និងនីតិវិធីជាក់លាក់ដើម្បីចងក្រងពិនិត្យឡើងវិញ និងធ្វើឱ្យមានសុពលភាពសម្ភារៈបោះឆ្នោត។

Board of Commissioners ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលស្នងការ

ស្ថាប័នគ្រប់គ្រងខោនធីនៅក្នុងរដ្ឋជាច្រើនរបស់សហរដ្ឋអាមេរិក ជាពិសេសនៅតំបន់ខាងលិច កណ្តាល និងបូព៌ាដែលមានសមាជិកចូលរួមដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Board of Directors ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនាយក

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដែលគ្រប់គ្រងកិច្ចការរបស់ស្ថាប័ន ឬរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋាន។

Board of Elections ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៃការបោះឆ្នោត

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងទទួលបានភារកិច្ចខាងគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតនិងនីតិវិធីបោះឆ្នោត។

Board of Registrars ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលចុះឈ្មោះ

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងទទួលបានភារកិច្ចខាងគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត និងការបោះឆ្នោត។

Board of Supervisors ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអ្នកត្រួតពិនិត្យ

គណៈអភិបាលនៃខោនធីក្នុងរដ្ឋជាច្រើនរបស់សហរដ្ឋអាមេរិក ជាពិសេសនៅភាគខាងលិចដែលមានសមាជិកចូលរួមដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Bond មូលបត្របំណុល

បំណុលដែលអ្នកចេញសិទ្ធិទទួលបានជំពាក់ម្ចាស់បំណុលហើយមានភាគព្វកិច្ចសងប្រាក់ដើមនិងការប្រាក់វិញនៅពេលក្រោយ។ សំណួរអំពីមូលបត្របំណុលអាចត្រូវបានដាក់លើសន្លឹកឆ្នោតក្នុងតំបន់ដើម្បីអនុម័ត ឬបដិសេធមូលបត្របំណុល ហើយប្រសិនបើមានការយល់ព្រមពីអ្នកបោះឆ្នោតមូលបត្របំណុលអាចត្រូវបានសងតាមរយៈការប្រមូលពន្ធអចលនទ្រព្យនៅក្នុងដែនសមត្ថកិច្ចដែលបានកំណត់ មណ្ឌលអប់រំ ឬមណ្ឌលពិសេស។ សំណួរសន្លឹកឆ្នោតអាចត្រូវបានដាក់លើសន្លឹកឆ្នោតទូទាំងរដ្ឋ ហើយប្រសិនបើមានការយល់ព្រមពីអ្នកបោះឆ្នោត មូលបត្របំណុលត្រូវបានសងដោយពន្ធ ឬថ្លៃឈ្នួលដែលរដ្ឋប្រមូលបាន។

Bond Election ការបោះឆ្នោតមូលបត្រ

ការបោះឆ្នោតមួយដែលមានសំណើដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យរដ្ឋ ឬរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋានអនុម័តការចំណាយបន្ថែមដែលបំណុល និងភាគព្វកិច្ចត្រូវបានសងដោយការប្រាក់លេចឡើងនៅលើសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតសម្រេចចិត្ត។

Bond Issue បញ្ហាមូលបត្របំណុល

សំណើដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យរដ្ឋ ឬរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋានអនុម័តការចំណាយបន្ថែមដែលបំណុល និងភាគព្វកិច្ចត្រូវបានសងដោយការប្រាក់។

Bond Proposition សំណើមូលបត្របំណុល

នៅពេលរដ្ឋ ឬរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋានដាក់សំណួរមួយនៅចំពោះមុខអ្នកបោះឆ្នោតថាវិធានការបោះឆ្នោតដោយសុំឱ្យពួកគេអនុម័តការចំណាយដែលបានស្នើបន្ថែមដោយប្រើប័ណ្ណបំណុល។

Bond Referendum ការធ្វើប្រជាមតិ

សំណើលុបចោលច្បាប់អនុញ្ញាតឱ្យមានប័ណ្ណបំណុលដែលត្រូវបានអនុម័តដោយស្ថាប័នគ្រប់គ្រង ហើយដែលត្រូវបានដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីត្រូវបានអនុម័ត ឬបដិសេធដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Borough សង្កាត់

ទីក្រុង ភូមិ ឬផ្នែកមួយនៃទីក្រុងធំដែលមានរដ្ឋាភិបាលផ្ទាល់ខ្លួន។

Boundary Line បន្ទាត់ព្រំដែន

បន្ទាត់ដែលបែងចែកតំបន់ក្រុង ឬអង្គភាពនយោបាយផ្សេងទៀតពីកន្លែងផ្សេងទៀត។

Braille Voting Instructions ការណែនាំអំពីការបោះឆ្នោតអក្សរស្នាប

សេចក្តីណែនាំអំពីការបោះឆ្នោតដែលសរសេរជាតួអក្សរដែលត្រូវបានកំណត់ដោយលំនាំនៃចំណុចដែលបានលើកឡើងដែលត្រូវបានអានតាមរយៈការប៉ះ។

Butterfly Ballot សន្លឹកឆ្នោតមេអំបៅ

សន្លឹកឆ្នោតមួយដែលមានឈ្មោះបេក្ខជនចុះក្រោមទាំងសងខាងនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលមានជួរឈរតែមួយដើម្បីសម្គាល់ជម្រើសនៅចំកណ្តាល។

C

Call an Election ហៅការបោះឆ្នោត

នៅពេលអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចប្រកាសថាការបោះឆ្នោតនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅពេលវេលាជាក់លាក់ណាមួយ។

Campaign យុទ្ធនាការ

សេរីសកម្មភាពប្រជាធិបតេយ្យដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយសម្រាប់ ឬប្រឆាំងបេក្ខជន ឬសំណួរសន្លឹកឆ្នោត។

Campaign Contributions ការរួមចំណែកសម្រាប់យុទ្ធនាការ

អ្វីក៏ដោយដែលមានតម្លៃផ្តល់ឱ្យ ខ្ចី ឬលើសលើនដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយសម្រាប់ ឬប្រឆាំងបេក្ខជន ឬសំណួរសន្លឹកឆ្នោត។

Campaign Disclosure ការបង្ហាញយុទ្ធនាការ

ទង្វើនៃការរាយការណ៍ការរួមចំណែករបស់យុទ្ធនាការ។

Campaign Expense Report របាយការណ៍ចំណាយសម្រាប់យុទ្ធនាការ

រាយការណ៍ថាមានលម្អិតអំពីការចំណាយផ្នែកនយោបាយតម្រូវឱ្យដាក់ដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Campaign Finance ហិរញ្ញវត្ថុយុទ្ធនាការ

ទង្វើអង្កាសប្រាក់និងចំណាយថវិកាសម្រាប់គោលបំណងនយោបាយ។

Campaign Finance Disclosure Statements សេចក្តីថ្លែងការណ៍បង្ហាញពីហិរញ្ញវត្ថុនៃយុទ្ធនាការ

របាយការណ៍ដែលរៀបរាប់លម្អិតអំពីការរួមចំណែកនយោបាយ និងការចំណាយដែលតម្រូវឱ្យ ត្រូវបានដាក់ដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Campaign Finance Laws ច្បាប់ហិរញ្ញវត្ថុយុទ្ធនាការ

សំណុំនៃច្បាប់ដែលរៀបរាប់លម្អិតអំពីវិធាន និងបទប្បញ្ញត្តិសម្រាប់ការអង្កាសថវិកា និងការរួមចំណែកក្នុងគោលបំណងនយោបាយ។

Campaign Finance Report របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់យុទ្ធនាការ

របាយការណ៍ដែលរៀបរាប់លម្អិតអំពីការរួមចំណែកនយោបាយ និងការចំណាយដែលតម្រូវឱ្យត្រូវបានដាក់ដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Campaign Finance Reporting Requirements តម្រូវការរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់យុទ្ធនាការ

សំណុំនៃតម្រូវការដែលលម្អិតអំពីវិធាន និងបទប្បញ្ញត្តិសម្រាប់ការអង្កាសថវិកា និងការរួមចំណែកក្នុងគោលបំណងនយោបាយ។

Campaign Materials សម្ភារៈសម្រាប់យុទ្ធនាការ

ឯកសារធនធាននិងសម្ភារៈផ្សេងទៀតដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយសម្រាប់ ឬប្រឆាំងបេក្ខជន ឬសំណួរសន្លឹកឆ្នោត។ សម្ភារៈយោសនាអាចរួមមានអារយឹត ប៊ូតុង ផ្លាកសញ្ញា កាដ ផ្លាកសញ្ញា ទីផ្លា និងសម្ភារៈបោះពុម្ពផ្សេងទៀត។

Campaign Signs សញ្ញាយុទ្ធនាការ

ជាសញ្ញាផ្សាយពាណិជ្ជកម្មអំពីការបោះឆ្នោតជាក់លាក់។

Cancellation Notices សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការលុបចោល

សារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដល់អ្នកបោះឆ្នោតជូនដំណឹងដល់ពួកគេថាពួកគេត្រូវបានដកចេញពីបញ្ជីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត។

Cancellation of Registration ការលុបចោលការចុះឈ្មោះ

ទង្វើនៃការដកអ្នកបោះឆ្នោតចេញពីបញ្ជីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត។

Cancelled Voter Status បានលុបចោលស្ថានភាពអ្នកបោះឆ្នោត

ពាក្យដែលប្រើដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅពេលកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថាអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានដកចេញពីបញ្ជីបោះឆ្នោត។

Candidacy បេក្ខភាព

ស្ថានភាពនៃការក្លាយជាបេក្ខជន។

Candidate បេក្ខជន

បុគ្គលម្នាក់ដែលកំពុងស្វែងរកការតែងតាំង ឬការបោះឆ្នោតទៅការិយាល័យដែលបានកំណត់ ហើយដែលបានបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌច្បាប់ដើម្បីឱ្យឈ្មោះរបស់គាត់បោះពុម្ពនៅលើសន្លឹកឆ្នោត ឬមានសិទ្ធិមានឈ្មោះរបស់គាត់ត្រូវបានសរសេរនៅលើសន្លឹកឆ្នោត ហើយរាប់ជាជម្រើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។ សម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង។ សម្គាល់ - ហិរញ្ញវត្ថុយុទ្ធនាការសហព័ន្ធ និងរដ្ឋមួយចំនួនមិនតម្រូវឱ្យបុគ្គលម្នាក់ដាក់ពាក្យប្តឹងដើម្បីត្រូវបានចាត់ទុកថាជាបេក្ខជនឡើយ។ ការវែងអង្កាសប្រាក់តែម្នាក់ឯងអាចធ្វើឱ្យអ្នកក្លាយជាបេក្ខជន។

Candidate Committee គណៈកម្មការបេក្ខជន

ក្រុមបុគ្គលដែលរៀបចំឡើងក្នុងគោលបំណងនយោបាយដើម្បីគាំទ្រ ឬប្រឆាំងបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Candidate Nomination Procedures នីតិវិធីជ្រើសរើសបេក្ខជន

នីតិវិធីផ្លូវការដើម្បីស្នើបុគ្គលដែលត្រូវពិចារណាសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Candidate Petitions ពាក្យស្នើសុំរបស់បេក្ខជន

ឯកសារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរផ្លូវការមួយដែលចុះហត្ថលេខាដោយអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះដើម្បីស្នើសុំឈ្មោះបេក្ខជនត្រូវ ដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Candidate Registration ការចុះឈ្មោះបេក្ខជន

ទង្វើនៃការបំពេញឯកសារដែលត្រូវការដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនដែលបានបញ្ជាក់សម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Candidate Roster បញ្ជីឈ្មោះបេក្ខជន

បញ្ជីឈ្មោះបេក្ខជនផ្លូវការ។

Candidate Statement សេចក្តីផ្តេងការណ៍របស់បេក្ខជន

សេចក្តីសង្ខេបជាលាយលក្ខណ៍អក្សរនៃព័ត៌មានអំពីបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈក្នុងគោលបំណងជះឥទ្ធិពលដល់អ្នកបោះ ឆ្នោត។

Candidate Withdrawal ការដកបេក្ខជន

នៅពេលដែលមនុស្សម្នាក់ប្រកាសបេក្ខភាព ឬឯកសារសម្រាប់ការបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែក្រោយមកសម្រេចចិត្តដោយជម្រើសរបស់ពួកគេ - មិនបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតចុងក្រោយ។

Candidate Withdrawal Periods រយៈពេលនៃការដកបេក្ខជន

ពេលវេលាដែលបុគ្គលអាចដកឈ្មោះរបស់ពួកគេចេញពីបញ្ជីបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Candidates List បញ្ជីបេក្ខជន

បញ្ជីឈ្មោះបេក្ខជនដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់តំណែងសាធារណៈសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Canvass ការស្ទង់មតិមើល

(១) ការបូកសរុប ឬបញ្ជាក់រាល់សន្លឹកឆ្នោត និងការរាប់សន្លឹកឆ្នោតដែលមានសុពលភាពដែលរាប់បញ្ចូលទាំងអវត្តមានការបោះឆ្នោត មុនកាលកំណត់ថ្ងៃបោះឆ្នោតបណ្តោះអាសន្នបញ្ហាប្រឈម និងឯកសណ្ឋាន និងពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេស។ (២) សុំសន្លឹកឆ្នោត។

Canvass Report របាយការណ៍នៃការស្ទង់មតិមើល

របាយការណ៍លម្អិតអំពីសកម្មភាព និងព័ត៌មានអំពីការយោសនាបោះឆ្នោត។

Canvassing Board ក្រុមប្រឹក្សាស្ទង់មតិ

បុគ្គលមួយក្រុមដែលធ្វើការរួមគ្នាដោយគោរពតាមវិធាន និងនីតិវិធីជាក់លាក់ដើម្បីចងក្រងពិនិត្យ និងធ្វើឱ្យមានសុពលភាពសម្រាប់បោះឆ្នោត។

Carry an Election អនុវត្តការបោះឆ្នោត

ដើម្បីឈ្នះការបោះឆ្នោត។

Cast បោះ:

សកម្មភាពចុងក្រោយដែលអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសក្នុងការជ្រើសរើសជម្រើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបញ្ជាក់ដោយចេតនាថាពួកគេនឹងបោះឆ្នោតតាមការជ្រើសរើស។

Cast Ballot បោះឆ្នោត

សន្លឹកឆ្នោតមួយត្រូវបានដាក់ដោយអ្នកបោះឆ្នោតនៅក្នុងប្រអប់សន្លឹកឆ្នោត ប្រអប់សំបុត្រ ប្រអប់ទម្លាក់ចុះ ឬតាមអេឡិចត្រូនិកដើម្បីដាក់ជាភាពង។

Cast Vote Record ការកត់ត្រាការបោះឆ្នោត

កំណត់ត្រាអចិន្ត្រៃយ៍នៃការបោះឆ្នោតទាំងអស់ដែលផលិតដោយអ្នកបោះឆ្នោតតែមួយមិនថាជាអេឡិចត្រូនិក ក្រដាស ឬទម្រង់ផ្សេងទៀត សំដៅផងដែរថាជាប្រភពសន្លឹកឆ្នោតនៅពេលប្រើសំដៅលើសន្លឹកឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក។

Cast Your Ballot (Cast Your Vote) បោះឆ្នោតរបស់អ្នក (បោះឆ្នោតរបស់អ្នក)

ទង្វើរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីដាក់សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបំពេញរបស់ពួកគេនៅក្នុងប្រអប់សន្លឹកឆ្នោតដើម្បីបញ្ជាក់ និងកត់ត្រាជម្រើសរបស់ពួកគេនៅលើឧបករណ៍បោះឆ្នោតលើអេក្រង់ប៉ះនៅកន្លែងបោះឆ្នោត ដើម្បីដាក់សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបំពេញក្នុងសំបុត្រ ឬប្រអប់ទម្លាក់ចុះ ឬដើម្បីផ្ញើសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបំពេញសន្លឹកឆ្នោតតាមរយៈការបញ្ជូនតាមអេឡិចត្រូនិកទៅការិយាល័យបោះឆ្នោត។ នៅពេលសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានបោះវាជាធម្មតាមិនអាចផ្លាស់ប្តូរបានទេ។

Catastrophic System Failure ការបរាជ័យប្រព័ន្ធមហន្តរាយ

ការបាក់បង់មុខងារ ឬមុខងារទាំងស្រុង ដូចជាការបាក់បង់ឬអំពើពុករលួយដែលមិនអាចសង្គ្រោះបាននៃទិន្នន័យបោះឆ្នោត ឬការបរាជ័យនៃថ្មីដែលមាននៅលើយន្តហោះនៃអង្គចងចាំដែលងាយនឹងបង្កជាហេតុ។

Caucus ក្រុមជំនុំ

(១) ការប្រជុំបិទជិតនៃក្រុមមនុស្សដែលជាមិត្តិបស់គណបក្សនយោបាយ ឬបក្សតែមួយជាធម្មតាដើម្បីជ្រើសរើសបេក្ខជន ឬសម្រេចចិត្តលើគោលនយោបាយ។ (២) មនុស្សមួយក្រុមរួមគ្នាដើម្បីលើកកម្ពស់បុព្វហេតុដែលបានព្រមព្រៀងគ្នា។

Caucus Election ការបោះឆ្នោតក្រុមជំនុំ

កិច្ចប្រជុំមួយដែលសមាជិកគណបក្សនយោបាយក្នុងស្រុកចុះបញ្ជីចំណូលចិត្តក្នុងចំណោមបេក្ខជនឈរឈ្មោះ ឬជ្រើសរើសប្រតិភូដើម្បីចូលរួមហាសន្តិបាត។

Caucus System ប្រព័ន្ធក្រុមជំនុំ

ច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិដែលកំណត់ដំណើរការសម្រាប់ការប្រជុំដែលសមាជិកគណបក្សនយោបាយមូលដ្ឋានចុះបញ្ជីចំណូលចិត្តរបស់ខ្លួនក្នុង ចំណោមបេក្ខជនឈរឈ្មោះសម្រាប់តំណែង ឬជ្រើសរើសប្រតិភូដើម្បីចូលរួមហាសន្តិបាត។

Central Absentee Precinct មណ្ឌលអវត្តមានកណ្តាល

មណ្ឌលអវត្តមានកណ្តាល (CAP) គឺជាកំបន់ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងតុលាការ ឬអគារសាធារណៈផ្សេងទៀតនៅក្នុងខោនធី ឬទីក្រុងសម្រាប់ទទួលការរាប់និងការកត់ត្រាសន្លឹកឆ្នោតដែលអវត្តមាននៅតាមស្រុកឬទីក្រុង។

Central Committee គណៈកម្មាធិការកណ្តាល

ការរៀបចំគណៈកម្មាធិការកណ្តាល ឬនីតិប្រតិបត្តិនៃគណបក្សនយោបាយនៅក្នុងស្រុករដ្ឋ ឬផ្នែកនយោបាយផ្សេងទៀត។

Central Count រាប់សន្លឹកឆ្នោតនៅមណ្ឌលកណ្តាល

សកម្មភាពនៃការរាប់សន្លឹកឆ្នោតពីមណ្ឌលជាច្រើននៅទីតាំងកណ្តាល។

Central Count Process ដំណើរការរាប់សន្លឹកឆ្នោតកណ្តាល

ច្បាប់និងបទបញ្ញត្តិបានអនុវត្តនៅពេលដាក់សន្លឹកឆ្នោតពីមណ្ឌលជាច្រើននៅទីតាំងកណ្តាល។

Central Count Voting System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតការរាប់សន្លឹកឆ្នោតកណ្តាល

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលរាប់សន្លឹកឆ្នោតពីមណ្ឌលជាច្រើននៅទីតាំងកណ្តាល។ សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះឆ្នោតត្រូវបានដាក់ក្នុងកន្លែងរក្សាទុកដែលមានសុវត្ថិភាពនៅកន្លែងបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតដែលរក្សាទុកត្រូវបានដឹកជញ្ជូន ឬបញ្ជូនទៅកន្លែងរាប់សន្លឹកឆ្នោតកណ្តាលដែលបង្កើតជាវាយការណ៍រាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Central Counting Station ស្ថានីយរាប់សន្លឹកឆ្នោតកណ្តាល

គេហទំព័រមួយដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីឆែកឆេរដំណើរការ ឬដាក់សន្លឹកឆ្នោតពីមណ្ឌលជាច្រើនដែលជាទីតាំងកណ្តាល។

Central Reporting Device ឧបករណ៍រាយការណ៍កណ្តាល

ឧបករណ៍បោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកដែលប្រមូលផ្តុំ និងរាយការណ៍ពីការបោះឆ្នោតសរុបពីមណ្ឌលជាច្រើននៅទីតាំងកណ្តាល។

Central Voter Register List បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតកណ្តាល

បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងមូលដ្ឋានទិន្នន័យរដ្ឋទូទាំងកុំព្យូទ័រដែលមានឯកសណ្ឋានផ្លូវការ និងតាមកុំព្យូទ័ររបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ។

Centralized Voter Registration Database (CVR) មូលដ្ឋានទិន្នន័យចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតកណ្តាល (CVR)

មូលដ្ឋានទិន្នន័យរដ្ឋទូទាំងកុំព្យូទ័រតែមួយឯកសណ្ឋានផ្លូវការមានកុំព្យូទ័ររបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ។

Certificate វិញ្ញាបនប័ត្រ

ឯកសារផ្លូវការបញ្ជាក់ពីការពិត។

Certificate of Circulator វិញ្ញាបនប័ត្រអ្នកចែកចាយ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលបញ្ជាក់ដោយសម្បូច ឬការបញ្ជាក់ដោយបុគ្គលម្នាក់ដែលបានប្រមូលហត្ថលេខារបស់អ្នកបោះឆ្នោតនៅលើក្តីមួយ។

Certificate of Election វិញ្ញាបនប័ត្រនៃការបោះឆ្នោត

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរបញ្ជាក់ថាបេក្ខជនម្នាក់ត្រូវបានគេបោះឆ្នោតជ្រើសរើសជាសាធារណៈ។

Certificate of Error វិញ្ញាបនប័ត្រនៃកំហុស

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរលម្អិតអំពីកំហុសនៃការបោះឆ្នោត។

Certificate of Nomination វិញ្ញាបនប័ត្រនៃការតែងតាំង

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរបញ្ជាក់ថាបេក្ខជនម្នាក់ទទួលបានសម្លេងឆ្នោតខ្ពស់បំផុតមួយសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ ដែលជាធម្មតាបង្ហាញថាពួកគេនឹងបន្តឆ្ពោះទៅរកការបោះឆ្នោតទូទៅ ឬការបោះឆ្នោតបញ្ចប់។

Certificate of Permanent Disability វិញ្ញាបនប័ត្រនៃពិការភាពអចិន្ត្រៃយ៍

សំណុំបែបបទដែលបានបំពេញដោយអ្នកជំនាញសុខភាពដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណ ឬវិញ្ញាបនប័ត្រ ឬទីភ្នាក់ងារដែលបានបញ្ជាក់ពីពិការភាពរបស់បុគ្គល។

Certificate of Registration វិញ្ញាបនប័ត្រនៃការចុះឈ្មោះ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្បថដោយការិយាល័យរៀបចំការបោះឆ្នោតដើម្បីបញ្ជាក់ថាប្រជាពលរដ្ឋគឺជាអ្នកចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត។

Certificate of Restoration វិញ្ញាបនប័ត្រនៃការស្តារឡើងវិញ

វិញ្ញាបនប័ត្រដែលចេញដោយប្រព័ន្ធតុលាការដើម្បីស្តារសិទ្ធិបោះឆ្នោតឡើងវិញ។

Certification ការបញ្ជាក់

នីតិវិធីដែលគាំទ្រដោយការធានាជាលាយលក្ខណ៍អក្សរថាផលិតផលដំណើរការ ឬសេវាកម្មអនុលោមតាមតម្រូវការជាក់លាក់។

Certification of Election ការបញ្ជាក់អំពីការបោះឆ្នោត

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរបញ្ជាក់ថាការធ្វើបញ្ជីឈ្មោះ និងការឃោសនាបោះឆ្នោតមានលក្ខណៈពេញលេញនិងត្រឹមត្រូវ។

Certification of Official Election Results ការបញ្ជាក់ពីលទ្ធផលបោះឆ្នោតផ្លូវការ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរបញ្ជាក់ថាលទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោតគឺជាគណនេយ្យភាពពិតប្រាកដ និងត្រឹមត្រូវនៃការបោះឆ្នោតទាំងអស់ដែលបានជ្រើសរើសនៅក្នុងការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។

Certification of Signatures ការបញ្ជាក់ពីហត្ថលេខា

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរបញ្ជាក់ថាចំនួនហត្ថលេខាលើក្តីដែលរាប់ថាមានសុពលភាព ឬបានចោលគឺជាគណនេយ្យពិតនិងត្រឹមត្រូវនៃអង្គហេតុ។

Certification Requirements តម្រូវការការបញ្ជាក់

ច្បាប់និងបទប្បញ្ញត្តិដែលគ្រប់គ្រងលក្ខខណ្ឌដែលជាធាតុផ្សំសំខាន់ក្នុងការបញ្ជាក់អំពីដំណើរការបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Certification Testing ការធ្វើតេស្តវិញបនបត្រ

ការធ្វើតេស្តត្រូវបានធ្វើឡើងក្រោមដំណើរការវិញបនបត្រថ្នាក់ជាតិ ឬរដ្ឋដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតតាមតម្រូវការ។

Certified Election Results បញ្ជាក់លទ្ធផលបោះឆ្នោត

លទ្ធផលបោះឆ្នោតចុងក្រោយដែលត្រូវបានបញ្ជាក់ជាពិតប្រាកដ និងត្រឹមត្រូវដោយមន្ត្រីទទួលបន្ទុកដើម្បីបញ្ជាក់ពីភាពត្រឹមត្រូវរបស់ពួកគេ។

Certify បញ្ជាក់

ទង្វើរបស់ភាគីទីបីផ្តល់ការធានាលាយលក្ខណ៍អក្សរថាផលិតផលដំណើរការ ឬសេវាកម្មអនុលោមតាមតម្រូវការជាក់លាក់។

Chad នាង

ក្រដាសកាកសំណល់តូចមួយផលិតចេញពីការបោះឆ្នោត ឬកាសែត។

Chain of Custody ខ្សែសង្វាក់នៃការគ្រប់គ្រង

ដំណើរការមួយដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីតាមដានចលនា និងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសម្បត្តិតាមរយៈរដ្ឋធិវិភាគរបស់ខ្លួនដោយចងក្រងឯកសារបុគ្គល និងអង្គការនីមួយៗដែលគ្រប់គ្រងទ្រព្យសម្បត្តិ កាលបរិច្ឆេទ/ពេលវេលាដែលត្រូវបានប្រមូល ឬផ្ទេរនិងគោលបំណងនៃការផ្ទេរ។

Challenge ការប្រកួតប្រជែង

សួរអំពីសិទ្ធិរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីទៅបោះឆ្នោត ឬដើម្បីទទួលយកសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់រាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Challenged Ballot ការប្រកួតប្រជែងសន្លឹកឆ្នោត

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះឆ្នោតដោយបុគ្គលដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតត្រូវបានសួរដោយអ្នកផ្សេងទៀត (ជាធម្មតាមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត) ។ សន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានធ្វើឡើងរហូតដល់មូលហេតុនៃបញ្ហាប្រឈមត្រូវបានដោះស្រាយ។

Challenged Voter អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានបញ្ហា

អ្នកបោះឆ្នោតដែលទទួលបានការសង្ស័យក្នុងការបោះឆ្នោត។

Challenger បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង

បុគ្គល ឬមន្ត្រីដែលចោទសួរពីសិទ្ធិរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីទៅបោះឆ្នោត ឬដើម្បីទទួលយកសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការរាប់។

Change in Political Affiliation ការផ្លាស់ប្តូរសម្ព័ន្ធភាពនយោបាយ

ទង្វើនៃការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឡើងវិញដើម្បីបោះឆ្នោតដោយមានចំណង់ចំណូលចិត្ត ឬសមាគមនយោបាយខុសគ្នា។

Change of Address ការផ្លាស់ប្តូរអាសយដ្ឋាន

ទង្វើនៃការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឡើងវិញដើម្បីធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពទីលំនៅ ឬអាសយដ្ឋានសំបុត្ររបស់ពួកគេ។ អ្នកបោះឆ្នោតអាចធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពអាសយដ្ឋានរបស់ពួកគេនៅទីភ្នាក់ងាររដ្ឋាភិបាលដែលបានយល់ព្រមដូចជានាយកដ្ឋាន យានយន្ត និងសេវាកម្មប្រៃសណីយ៍សហរដ្ឋអាមេរិក។

Change of Party ការផ្លាស់ប្តូរគណបក្ស

ទង្វើនៃការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឡើងវិញដើម្បីបោះឆ្នោតដោយមានចំណង់ចំណូលចិត្ត ឬសមាគមនយោបាយខុសគ្នា។

Charter ធម្មនុញ្ញ

ឯកសារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដោយអាជ្ញាធរនីតិប្បញ្ញត្តិ ដូចជាទីក្រុង ឬ ខោនធីដែលកំណត់ច្បាប់ និងបទបញ្ជារបស់ស្ថាប័ននោះ។

Charter Amendment ធម្មនុញ្ញវិសោធនកម្ម

ការធ្វើវិសោធនកម្មលើឯកសារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលត្រូវបានអនុម័តដោយអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ចដូចជាទីក្រុងខោនធីដែលកែប្រែធម្មនុញ្ញនៃការរៀបចំរបស់ខ្លួន។

Check the Box គូសប្រអប់

ទង្វើនៃការគូសសន្លឹកឆ្នោតលើសន្លឹកឆ្នោត។

Chief Election Officer ប្រធានមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត
មន្ត្រីទទួលបន្ទុកត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោតនៅក្នុងយុគ្រាជំរុញការ។

Chief Inspector ប្រធានអធិការ
មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅកន្លែងបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Chief State Election Officer ប្រធានមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតរដ្ឋ
មន្ត្រីទទួលបន្ទុកត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោតនៅក្នុងរដ្ឋមួយ។

Circulate ធ្វើចរាចរ
ទង្វើនៃការព្យាយាមប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់គំនិតផ្តួចផ្តើមប្រជាមតិ ឬបេក្ខជន។

Circulation ចរាចរ
ដំណើរការប្រមូលហត្ថលេខាសម្រាប់គំនិតផ្តួចផ្តើមប្រជាមតិ ឬបេក្ខជន។

Circulator អ្នកចរាចរ
បុគ្គលដែលបង្ហាញក្តីដល់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីប្រមូលហត្ថលេខាសម្រាប់គំនិតផ្តួចផ្តើមប្រជាមតិ ឬបេក្ខជន។

Circulator Statement សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់អ្នកចែកចាយ
សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលបញ្ជាក់ដោយសម្បូរ
ឬការបញ្ជាក់ដោយបុគ្គលម្នាក់ដែលបានប្រមូលហត្ថលេខារបស់អ្នកបោះឆ្នោតនៅលើក្តីមួយ។

Citizen ពលរដ្ឋ
បុគ្គលម្នាក់ដែលជាទីកន្លែងកំណើតសញ្ជាតិរបស់ឪពុកម្តាយម្នាក់ ឬទាំងពីរ ឬការទទួលបានសញ្ជាតិក្រៅប្រទេសដ្ឋានសិទ្ធិ
និងការទទួលខុសត្រូវពេញលេញក្នុងនាមជាសមាជិកនៃប្រជាជាតិមួយ ឬសហគមន៍នយោបាយ រួមទាំងសិទ្ធិបោះឆ្នោត
ប្រសិនបើមិនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Citizen Initiatives គំនិតផ្តួចផ្តើមរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ
នីតិវិធីដែលប្រជាពលរដ្ឋអាចស្នើច្បាប់ដោយផ្ទាល់ទៅស្ថាប័នគ្រប់គ្រង។

City ទីក្រុង
ការរួមបញ្ចូលស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋាននៅក្នុងរដ្ឋមួយ។

City Charter ធម្មនុញ្ញទីក្រុង
ឯកសារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដោយទីក្រុងដែលកំណត់ច្បាប់ និងបទបញ្ជារបស់ស្ថាប័ននោះ។

City Clerk ស្មៀនក្រុង
មន្ត្រីសាលាក្រុងដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោតសម្រាប់ទីក្រុងមួយ។

City General Municipal Election ការបោះឆ្នោតក្រុមប្រឹក្សាក្រុងទូទៅ
ការបោះឆ្នោតជាទៀងទាត់នៃបេក្ខជន និងវិធានការនានានៅក្នុងទីក្រុងមួយ។

City Ordinance បទបញ្ជាទីក្រុង
ច្បាប់មួយបានអនុម័តដោយទីក្រុងមួយ។

City Special Municipal Election ការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសក្រុមប្រឹក្សាពិសេសក្រុង
ការបោះឆ្នោតដែលប្រព្រឹត្តទៅក្រៅពីការបោះឆ្នោតបឋម ឬទូទៅដែលបានកំណត់ពេលទៀងទាត់នៅក្នុងទីក្រុងមួយ។

Claim of Conformance ការទាមទារការអនុលោមភាព
សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់អ្នកលក់ដែលប្រកាសថាផលិតផលលក់លក់អនុលោមតាមស្តង់ដារជាក់លាក់ ឬសំណុំទម្រង់ស្តង់ដារ
សម្រាប់ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត គុណវុឌ្ឍិ NASED ឬវិញ្ញាបនប័ត្រ EAC ផ្តល់នូវការផ្ទៀងផ្ទាត់ឯករាជ្យនៃការទាមទារ។

Clerk ស្មៀន
មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Clerk of Absentee Voting ស្មៀននៃការបោះឆ្នោតអវត្តមាន

មន្ត្រីដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោតអវត្តមាន ឬមួយផ្នែកនៃដំណើរការបោះឆ្នោតអវត្តមាន។

Close of Registration បិទការចុះឈ្មោះ

ថ្ងៃចុងក្រោយដែលប្រជាពលរដ្ឋអាចចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត ឬធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតមុនការបោះឆ្នោត។

Closed Primary បិទបឋមបោះឆ្នោត

ការបោះឆ្នោតជាបឋមដែលអ្នកបោះឆ្នោតទទួលបានបញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោតមានតែបេក្ខជនទាំងនោះឈរឈ្មោះជាបេក្ខជននៅក្នុងគណបក្សនយោបាយដែលអ្នកបោះឆ្នោតមានសម្ព័ន្ធភាពជាមួយ។ នៅក្នុងរដ្ឋខ្លះការប្រកួតប្រជែងដែលមិនប្រកាន់បក្សពួក និងបញ្ហាសន្តិកម្មអាចត្រូវបានរាប់បញ្ចូល។

Code of Conduct កូដនៃការប្រព្រឹត្ត

សំណុំនៃច្បាប់ដែលបញ្ជាក់ពីបទដ្ឋានបទបញ្ជា និងការទទួលខុសត្រូវ ឬការអនុវត្តត្រឹមត្រូវរបស់បុគ្គល ឬអង្គការ។

Code of Conduct of Elected Officials ក្រមសីលធម៌របស់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត

សំណុំនៃច្បាប់ដែលបញ្ជាក់អំពីបទដ្ឋាន បទបញ្ជា និងការទទួលខុសត្រូវ ឬការអនុវត្តត្រឹមត្រូវរបស់មន្ត្រីបោះឆ្នោត។

Combined Precinct តំបន់រួមបញ្ចូលគ្នា

មណ្ឌលពិរ ឬច្រើនត្រូវបានចាត់ទុកថាជាមណ្ឌលតែមួយសម្រាប់ការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។

Commercial Off-The-Shelf (COTS) ពាណិជ្ជកម្មក្រៅឃ្នាំង (COTS)

សូហ្វវែរ កម្មវិធីបង្កប់ ឧបករណ៍ ឬសមាសធាតុដែលត្រូវបានប្រើនៅសហរដ្ឋអាមេរិកដោយមនុស្ស ឬអង្គការផ្សេងៗគ្នាសម្រាប់កម្មវិធីផ្សេងៗជាច្រើនក្រៅពីប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលមានការបញ្ជាក់ ហើយដែលត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដោយគ្មានការកែប្រែ ឬកម្មវិធីជាក់លាក់។

Common Data Format ទ្រង់ទ្រាយទិន្នន័យទូទៅ

ស្តង់ដារ និងការអនុវត្តនៃការរក្សាទុក និងការបង្កើតទិន្នន័យនៅក្នុងទម្រង់ទូទៅដែលបានពិពណ៌នាដែលប្រព័ន្ធផ្សេងទៀតអាចអានបាន។

Common Industry Format (CIF) ទម្រង់ឧស្សាហកម្មរួម (CIF)

សំដៅទៅលើទម្រង់ដែលបានពិពណ៌នានៅក្នុង ANSI/INCITS 354-2001 "ទម្រង់ឧស្សាហកម្មទូទៅ (CIF) សម្រាប់របាយការណ៍គេស្តសមត្ថភាពប្រើប្រាស់។"

Component សមាសភាគ

ធាតុនៅក្នុងប្រព័ន្ធជំនួយ សមាសភាគអាចជហានវែរ ឬសូហ្វវែរ។ សម្រាប់ហានវែរ គឺជាផ្នែករូបវន្តនៃប្រព័ន្ធដែលអាចប្រើដើម្បីរៀបចំប្រព័ន្ធជំនួយ (ឧទាហរណ៍ បន្ទះសៀគ្វី ម៉ូឌឹមខាងក្នុង ប្រព័ន្ធដំណើរការ អង្គចងចាំកុំព្យូទ័រ) ។ សម្រាប់សូហ្វវែរ គឺជាម៉ូឌុលនៃកូដដែលអាចប្រតិបត្តិមុខងារដែលបានកំណត់យ៉ាងល្អ និងធ្វើអន្តរកម្មជាមួយសមាសធាតុផ្សេងទៀត។

Computer Judge ចៅក្រមកុំព្យូទ័រ

បុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោតនៅមណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលពិនិត្យអក្ខរណ៍បញ្ជីនិងហត្ថលេខារបស់អ្នកបោះឆ្នោត និងដំណើរការអ្នកបោះឆ្នោតនៅក្នុងសៀវភៅបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក។

Conditional Voter Registration ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតតាមលក្ខខណ្ឌ

រដ្ឋខ្លះប្រើពាក្យនេះដើម្បីកំណត់សកម្មភាពរបស់បុគ្គលដែលចុះឈ្មោះ និងបោះឆ្នោតសន្តិកម្មបណ្តោះអាសន្នក្រោយកាលកំណត់តាមច្បាប់ ប៉ុន្តែស្ថានភាពសិទ្ធិ ឬស្ថានភាពចុះឈ្មោះមិនអាចបញ្ជាក់បានទេនៅពេលពួកគេបង្ហាញខ្លួនទៅបោះឆ្នោត។

Conduct an Election ដឹកនាំការបោះឆ្នោត

ទង្វើនៃការគ្រប់គ្រងការដំណើរការ និងការត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោត។

Configuration Management ការគ្រប់គ្រងការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធ

វិន័យអនុវត្តទិសដៅបច្ចេកទេស និងរដ្ឋបាល និងការឃ្នាំមើលដើម្បីកំណត់ និងកត់ត្រាលក្ខណៈមុខងារ និងលក្ខណៈរូបវន្តនៃធាតុកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធត្រួតពិនិត្យការផ្លាស់ប្តូរលក្ខណៈទាំងនេះកត់ត្រា និងរាយការណ៍ការផ្លាស់ប្តូរដំណើរការ និងស្ថានភាពអនុវត្ត និងផ្ទៀងផ្ទាត់ការអនុលោមតាមតម្រូវការជាក់លាក់។

Configuration Management Plan ផែនការគ្រប់គ្រងការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធ

ឯកសារលម្អិតអំពីដំណើរការកំណត់អត្តសញ្ញាណគ្រួសារពិសិស្ស និងគ្រប់គ្រងវត្ថុដែលបានចេញផ្សាយផ្សេងៗ (ដូចជាកូដហាងវែរ និងឯកសារ)។

Configuration Status Accounting ការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធស្ថានភាពគណនេយ្យ

ធាតុផ្សំនៃការគ្រប់គ្រងការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធរួមមានការកត់ត្រា និងការរាយការណ៍ព័ត៌មានដែលត្រូវការដើម្បីគ្រប់គ្រងការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងបញ្ជីនៃការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធដែលបានអនុម័តស្ថានភាពនៃការផ្លាស់ប្តូរដែលបានស្នើទៅការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធ និងស្ថានភាពការអនុវត្តនៃការផ្លាស់ប្តូរដែលបានអនុម័ត។

Confirmation Mailing ការបញ្ជាក់ការផ្ញើសំបុត្រ

សេចក្តីជូនដំណឹងផ្ញើទៅអ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីបញ្ជាក់ពីការផ្លាស់ប្តូរព័ត៌មានរបស់ពួកគេនៅក្នុងបញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោត។ សេចក្តីជូនដំណឹងអាចស្នើសុំឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតធ្វើសកម្មភាពដើម្បីបញ្ជាក់ថាព័ត៌មានដែលមាននៅក្នុងសេចក្តីជូនដំណឹងមានភាពត្រឹមត្រូវ។

Confirmation Notice សេចក្តីជូនដំណឹងបញ្ជាក់

សេចក្តីជូនដំណឹងផ្ញើទៅអ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីបញ្ជាក់ពីការផ្លាស់ប្តូរព័ត៌មានរបស់ពួកគេនៅក្នុងបញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោត។ សេចក្តីជូនដំណឹងអាចស្នើសុំឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតធ្វើសកម្មភាពដើម្បីបញ្ជាក់ថាព័ត៌មានដែលមាននៅក្នុងសេចក្តីជូនដំណឹងមានភាពត្រឹមត្រូវ។

Conformance អនុលោមភាព

ការបំពេញនូវតម្រូវការជាក់លាក់ដោយផលិតផលដំណើរការ ឬសេវាកម្ម។

Conformance Testing ការធ្វើតេស្តការអនុលោមភាព

ដំណើរការនៃការសាកល្បងការអនុវត្តដែលប្រឆាំងនឹងតម្រូវការដែលបានបញ្ជាក់នៅក្នុងស្តង់ដារមួយ ឬច្រើន។ លទ្ធផលនៃការធ្វើតេស្តការអនុលោមជាទូទៅគឺជាលទ្ធផលឆ្លងកាត់ ឬបរាជ័យដែលអាចរាប់បញ្ចូលទាំងរបាយការណ៍បញ្ហាដែលបានជួបប្រទះក្នុងកំឡុងពេលប្រតិបត្តិ។ ត្រូវបានគេស្គាល់ផងដែរថាជាការធ្វើតេស្តវិញ្ញាបនប័ត្រ។

Congressional District មណ្ឌលបោះឆ្នោតរបស់សភា

តំបន់ដែលស្ថិតនៅក្នុងព្រំប្រទល់នៃរដ្ឋដែលសមាជិកម្នាក់នៃសភាតំណាងរាស្ត្រអាមេរិកត្រូវបានជ្រើសរើស។

Congressional Election ការបោះឆ្នោតសភា

ការបោះឆ្នោតនៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតចូលរួមបោះឆ្នោតសភាតំណាងអាមេរិករបស់ពួកគេ។

Connect the Arrow ភ្ជាប់សញ្ញាព្រួញ

នៅលើសន្លឹកឆ្នោតខ្លះអ្នកបោះឆ្នោតមានការណែនាំឱ្យត្រូវបន្ទាត់តែមួយដើម្បីភ្ជាប់គ្នា និងកន្ទុយនៃព្រួញដែលចង្អុលទៅជម្រើសដើម្បីបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជន ឬការវាស់វែងជំនួសឱ្យការបំពេញក្នុងរង្វង់តូចៗ ឬសម្គាល់ដោយអក្សរ X ។

Consolidated Election ការបោះឆ្នោតរួម

ការបោះឆ្នោតដែលមានយុត្តាធិការច្រើនជាងមួយកំពុងរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅថ្ងៃតែមួយហើយយុត្តាធិការដែលចូលរួមមានសកម្មភាពផ្លូវការដើម្បីរួមបញ្ចូលការបោះឆ្នោតលើសន្លឹកឆ្នោតតែមួយ។

Consolidated Precinct មណ្ឌលរួម

មណ្ឌលពីរ ឬច្រើនត្រូវបានចាត់ទុកថាជាមណ្ឌលតែមួយសម្រាប់ការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។

Consolidated Primaries ការរួមបញ្ចូលបឋម

ការបោះឆ្នោតមួយដែលមានយុត្តាធិការច្រើនជាងមួយកំពុងរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅថ្ងៃតែមួយដែលជាការបោះឆ្នោតបឋមដែលបានគ្រោងទុក ហើយយុត្តាធិការដែលចូលរួមចាត់វិធានការផ្លូវការដើម្បីរួមបញ្ចូលការបោះឆ្នោតនៅលើសន្លឹកឆ្នោតតែមួយ។

Constituent សមាសភាព

បុគ្គលដែលត្រូវបានកំណត់ដោយនយោបាយដោយមន្ត្រីរដ្ឋាភិបាល
ឬអ្នកកាន់កំណែងជាពិសេសនៅពេលដែលមន្ត្រីគឺជាបុគ្គលដែលបុគ្គលនោះមានឱកាសចូលរួមក្នុងការជ្រើសរើសតាមរយៈការ
បោះឆ្នោត។

Constitution រដ្ឋធម្មនុញ្ញ

គោលការណ៍ និងច្បាប់ជាមូលដ្ឋាននៃប្រជាជាតិរដ្ឋ ឬក្រុមសង្គមដែលកំណត់អំណាច និងភារកិច្ចរបស់រដ្ឋាភិបាល
និងធានាសិទ្ធិជាក់លាក់ដល់ប្រជាជននៅក្នុងនោះ។

Contest ការប្រកួតប្រជែង

(១) ការសម្រេចចិត្តតែមួយ ឬសំណុំនៃការសម្រេចចិត្តដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវបានដាក់នៅចំពោះមុខអ្នកបោះឆ្នោត (ឧទាហរណ៍
ជម្រើសរបស់បេក្ខជនដើម្បីបំពេញមុខងារសាធារណៈពិសេស ឬការយល់ព្រម ឬមិនយល់ព្រមលើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញ) ។
ពាក្យនេះរួមបញ្ចូលពាក្យផ្សេងទៀតដូចជា “ការប្រណាំង” “សំណួរ” និង “បញ្ហា”
ដែលពេលខ្លះត្រូវបានប្រើដើម្បីសំដៅទៅលើប្រភេទជាក់លាក់នៃការប្រកួតប្រជែង។ (២)
បញ្ហាប្រឈមផ្នែកច្បាប់នៃលទ្ធផលបោះឆ្នោត។

Contested Races បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង

ការប្រកួតប្រជែងការបោះឆ្នោតដែលមានបេក្ខជនច្រើនដែលមានកន្លែងទំនេរសម្រាប់ការបោះឆ្នោតនោះ។

Continue Voting បន្តការបោះឆ្នោត

វេទនាគ្រមដែលប្រើនៅក្នុងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក
ឬឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតដើម្បីបញ្ជាក់ថាអ្នកបោះឆ្នោតមានជម្រើសច្រើនជាង ឬមិនបានទៅបោះឆ្នោត។

Contribution ការរួមចំណែក

អ្វីក៏ដោយដែលមានតម្លៃ ដែលត្រូវបានផ្តល់ឱ្យ ឱ្យខ្ចី ឬផ្តល់ជូនទុកមុន ដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយគាំទ្រ
ឬប្រឆាំងបេក្ខជន ឬសំណួរសន្លឹកឆ្នោត។

Contribution Limit ដែនកំណត់ការរួមចំណែក

ចំនួនអតិបរិមាដែលបុគ្គល ឬអង្គការអាចផ្តល់ប្រាក់កម្ចី ឬឈានទៅមុខដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយសម្រាប់
ឬប្រឆាំងបេក្ខជន ឬសំណួរសន្លឹកឆ្នោត។

Contributions and Expenses Reports របាយការណ៍វិភាគទាននិងចំណាយ

របាយការណ៍ដែលរៀបរាប់លម្អិតអំពីការរួមចំណែកនយោបាយ
និងការចំណាយដែលតម្រូវឱ្យត្រូវបានដាក់ដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Contributions and Spending Limits ការរួមចំណែកនិងដែនកំណត់នៃការចំណាយ

បទប្បញ្ញត្តិដែលគ្រប់គ្រងចំនួនអតិបរិមាដែលបេក្ខជន
ឬគណៈកម្មាធិការអាចចំណាយដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយហើយបុគ្គល ឬអង្គការអាចផ្តល់ប្រាក់កម្ចី
ឬប្រាក់កម្ចីជាមុនដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយសម្រាប់ ឬប្រឆាំងបេក្ខជន ឬសំណួរសន្លឹកឆ្នោត។

Controls ការត្រួតពិនិត្យ

ឧបករណ៍នីតិវិធី ឬប្រព័ន្ធរងដែលនៅពេលរចនា
និងអនុវត្តបានត្រឹមត្រូវធានានូវភាពត្រឹមត្រូវនៃប្រតិបត្តិការនៅក្នុងប្រព័ន្ធមួយ។
ការត្រួតពិនិត្យទៅរួមមានភាពពេញលេញនៃដំណើរការត្រួតពិនិត្យ ការផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវរបស់អ្នកប្រើប្រាស់
និងភាពត្រឹមត្រូវក្នុងដំណើរការ។ ការត្រួតពិនិត្យអាចជាការការពារ (ការពារភាពមិនប្រក្រតីពីការកើតឡើង)
ឬការត្រួតពិនិត្យជាឧបករណ៍រក និងកែតម្រូវ។

Corrective Action សកម្មភាពកែតម្រូវ

ចាត់វិធានការដើម្បីលុបបំបាត់បញ្ហាហេតុនៃកង្វះ ឬស្ថានភាពដែលមិនចង់បានផ្សេងទៀតដើម្បីការពារការកើតឡើងវិញ។

Council District មណ្ឌលក្រុមប្រឹក្សា

តំបន់នៅក្នុងព្រំប្រទល់នៃរដ្ឋដែលសមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាក្រុង ឬក្រុងត្រូវបានជ្រើសរើស។

Count ការរាប់

ដំណើរការនៃការបោះឆ្នោតសរុប។

Counted Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលបានរាប់

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានដំណើរការ និងការបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេត្រូវបានបញ្ជូលទៅក្នុងបេក្ខជន និងវិធានការសរុបនៃការបោះឆ្នោត។

County ខោនធី

ការបែងចែកផ្នែកនយោបាយ និងរដ្ឋបាលរបស់រដ្ឋដោយផ្តល់នូវសេវាកម្មរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋានជាក់លាក់។

County Auditor សវនករខោនធី

មន្ត្រីខោនធីនៅក្នុងរដ្ឋមួយចំនួនដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតសម្រាប់ស្រុកមួយ។

County Board of Election គណៈកម្មការរៀបចំការបោះឆ្នោតខោនធី

បុគ្គលមួយក្រុមដែលត្រូវបានទទួលការកិច្ចខាងគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត និងនីតិវិធីបោះឆ្នោតសម្រាប់ស្រុកមួយ។

County Board of Supervisors ក្រុមប្រឹក្សាត្រួតពិនិត្យខោនធី

គណៈអភិបាលនៃខោនធីនិងរដ្ឋជាច្រើនរបស់សហរដ្ឋអាមេរិកជាពិសេសនៅភាគខាងលិចដែលមានសមាជិកចូលរួមដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

County Clerk ស្មៀនខោនធី

មន្ត្រីខោនធីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោតសម្រាប់ស្រុកមួយ។

County Commission គណៈកម្មការខោនធី

ស្ថាប័នគ្រប់គ្រងខោនធីនៅក្នុងរដ្ឋជាច្រើនរបស់សហរដ្ឋអាមេរិកជាពិសេសនៅតំបន់ខាងលិចកណ្តាល និងបូព៌ាដែលមានសមាជិកចូលរួមដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

County Election Commission គណៈកម្មការរៀបចំការបោះឆ្នោតខោនធី

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងទទួលបានការកិច្ចខាងគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត និងនីតិវិធីបោះឆ្នោត។

County Election Officer មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតខោនធី

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោតសម្រាប់ស្រុកមួយ។

County Election Precinct មណ្ឌលបោះឆ្នោតខោនធី

ផ្នែករដ្ឋបាលរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលត្រូវនឹងតំបន់ភូមិសាស្ត្រដែលជាមូលដ្ឋានសម្រាប់កំណត់ថាតើអ្នកបោះឆ្នោតណាដែលរស់នៅស្របច្បាប់នៅក្នុងតំបន់នោះមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

County Elections Officials មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតខោនធី

មន្ត្រីដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតសម្រាប់ស្រុកមួយ។

County Measure ការវាស់វែងខោនធី

ច្បាប់បញ្ជា ឬសំណួរដែលបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតនៃស្រុកមួយដើម្បីសម្រេច។

County Recorder ឧបករណ៍ថតខោនធី

មន្ត្រីខោនធីនៅក្នុងរដ្ឋមួយចំនួនដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះរដ្ឋបាលបោះឆ្នោតសម្រាប់ស្រុកមួយ។

County of Residence ខោនធីដែលមានទីលំនៅ

ខោនធីនៅក្នុងរដ្ឋ ឬដែនដីដែលនៅពេលដែលមនុស្សម្នាក់ ឬទទួលបានសេវាកម្មមនុស្សនោះកំពុងរស់នៅ និងបានបង្កើតឡើងដោយមានវត្តមានបន្តសម្រាប់រយៈពេលអចិន្ត្រៃយ៍ ឬគ្មានកំណត់។

County Special District មណ្ឌលពិសេសខោនធី

ផ្នែកនយោបាយនៃស្រុកមួយដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីផ្តល់នូវសេវាសាធារណៈតែមួយ (ដូចជាការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត ឬអនាម័យ) នៅក្នុងតំបន់ភូមិសាស្ត្រជាក់លាក់មួយ។

Competency Order លំដាប់សមត្ថភាព

ដីកាដែលចេញដោយតុលាការកំណត់ថាតើបុគ្គលម្នាក់មានសមត្ថភាពស្មារតីក្នុងការបោះឆ្នោត

Critical Infrastructure ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធសំខាន់

ប្រព័ន្ធរាងកាយ និងអ៊ិនធឺណិត និងទ្រព្យសម្បត្តិដែលមានសារៈសំខាន់ខ្លាំងចំពោះសហរដ្ឋអាមេរិកដែលអសមត្ថភាព ឬការបំផ្លាញរបស់ពួកគេនឹងមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរដល់សន្តិសុខរាងកាយ ឬសេដ្ឋកិច្ចរបស់យើង ឬសុខភាពសាធារណៈ ឬសុវត្ថិភាព។

Cross-Filing ការបំពេញ-ឆ្លង

ការគាំទ្របេក្ខជនតែមួយ ឬបញ្ជីឈ្មោះបេក្ខជនដោយគណបក្សនយោបាយច្រើនជាងមួយ។ បេក្ខជន ឬបញ្ជីឈ្មោះលេចឡើងនៅលើសន្លឹកឆ្នោតកំណាងឱ្យគណបក្សនយោបាយនីមួយៗដែលគាំទ្រ។ សំដៅដល់ផងដែរថាជាការយល់ព្រមពីភាគី។

Cross-party endorsement ការយល់ព្រមពីភាគី-ឆ្លង

ការគាំទ្របេក្ខជនតែមួយ ឬបញ្ជីឈ្មោះបេក្ខជនដោយគណបក្សនយោបាយច្រើនជាងមួយ។ បេក្ខជន ឬបញ្ជីឈ្មោះលេចឡើងនៅលើសន្លឹកឆ្នោតកំណាងឱ្យគណបក្សនយោបាយនីមួយៗដែលគាំទ្រ។

Crossover Voting ការបោះឆ្នោតឆ្លងកាត់

ទង្វើរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលចូលរួមក្នុងការបោះឆ្នោតបឋមរបស់គណបក្សដែលពួកគេមិនបានចុះឈ្មោះ ឬជាប់ពាក់ព័ន្ធជាផ្លូវការ។

Cryptographic Key កូនសោគ្រឹប

តម្លៃដែលប្រើដើម្បីគ្រប់គ្រងប្រតិបត្តិការគ្រឹបដូចជាការឱ្យគ្រឹប ការអ៊ិនត្រឹប ការបង្កើតហត្ថលេខា ឬការរៀងផ្ទាត់ហត្ថលេខា។

Cryptography ការគ្រឹប

វិន័យដែលបង្ហាញពីគោលការណ៍មធ្យោបាយ និងវិធីសាស្ត្រសម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរទិន្នន័យដើម្បីលាក់ខ្លឹមសារន័យជៀបរបស់ពួកគេការពារការប្រើប្រាស់ដោយគ្មានការអនុញ្ញាត ការពារការកែប្រែដែលមិនបានរកឃើញ និងបង្កើតភាពត្រឹមត្រូវរបស់ពួកគេ។

Cumulative Voting ការបូកសរុបការបោះឆ្នោត

ការប្រែប្រួលនៃការបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានប្រើនៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងកៅអីច្រើនដែលអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យចែកចាយចំនួនសន្លឹកឆ្នោតជាក់លាក់មួយទៅជម្រើសប្រកួតប្រជែងមួយ ឬច្រើន។ បម្រែបម្រួលជំរឿនត្រូវបានប្រើនៅក្នុងការបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិកដែលមួយក្នុងចំណោមនោះអាចនាំឱ្យមានការបោះឆ្នោតប្រភាគ។

Curbside Voting ការបោះឆ្នោតនៅចំហៀងផ្លូវ

នៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតមិនអាចចូលទៅកន្លែងបោះឆ្នោតបានមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅតាមយុត្តាធិការមួយចំនួនត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យជួយអ្នកបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោត និងបោះឆ្នោតនៅខាងក្រៅកន្លែងបោះឆ្នោត។

Cure កែ

ដំណើរការនៃការកែកំហុស ឬការផ្តល់ព័ត៌មានដល់ការិយាល័យបោះឆ្នោតនៅពេលដែលសន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នកត្រូវបានបដិសេធពីការរាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Cured Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលបានកែ

សន្លឹកឆ្នោតដែលដើមឡើយត្រូវបានច្រានចោលចំពោះកំហុសឆ្គង ឬដោយសារតែវាបាត់ព័ត៌មានដែលត្រូវការ ប៉ុន្តែចុងក្រោយត្រូវបានរាប់ដោយសារតែអ្នកបោះឆ្នោតកែតម្រូវកំហុស ឬផ្តល់ព័ត៌មានដែលត្រូវការ។

Cure Period រយៈពេលនៃការកែ

រយៈពេលដែលអនុញ្ញាតដោយច្បាប់ ឬបទប្បញ្ញត្តិដែលអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវផ្តល់ព័ត៌មានចាំបាច់ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យរាប់សន្លឹកឆ្នោតដែលត្រូវបានបដិសេធពីដំបូង។ ដំណើរការនេះត្រូវបានអនុញ្ញាតជាញឹកញាប់នៅពេលដែលហត្ថលេខានៅលើស្រោមសំបុត្របោះឆ្នោតមិនប្រៀបធៀបទៅនឹងហត្ថលេខានៅលើកាតចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត ឬប្រសិនបើអ្នកបោះឆ្នោតភ្លេចចុះហត្ថលេខាលើស្រោមសំបុត្របោះឆ្នោតរបស់ខ្លួន។

Current Resident Address អាសយដ្ឋានបច្ចុប្បន្ន

អាសយដ្ឋានដែលអ្នកកំពុងរស់នៅបច្ចុប្បន្ន។

Custodian អ្នកថែរក្សា

បុគ្គលដែលមានការទទួលខុសត្រូវក្នុងការការពារព្រឹត្តិការណ៍ព័ត៌មាន។

Cybersecurity សន្តិសុខតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត

វិធានការដើម្បីការពារប្រព័ន្ធកុំព្យូទ័រ និងទិន្នន័យពីការភ្ជាប់និងការប្រើប្រាស់ដោយគ្មានការអនុញ្ញាត។

D

Damaged Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលខូច

សន្លឹកឆ្នោតដែលត្រូវបានរំលោភ ពត់ ឬអាចធ្វើឱ្យខូច ឬមិនអាចអានបានដែលអាចដំណើរការដោយឧបករណ៍ដាក់សន្លឹកឆ្នោតដែលបានរចនាឡើងសម្រាប់ប្រើជាមួយសន្លឹកឆ្នោត។

Data Accuracy ភាពត្រឹមត្រូវនៃទិន្នន័យ

(១) ភាពត្រឹមត្រូវនៃទិន្នន័យត្រូវបានកំណត់តាមអត្រានៃកំហុសទីតាំងសន្លឹកឆ្នោត។ អត្រានេះអនុវត្តចំពោះមុខងារបោះឆ្នោត និងឧបករណ៍គាំទ្រដែលចាប់បានកត់ត្រារក្សាទុកបង្កបង្កើន និងរាយការណ៍អំពីការជ្រើសរើសជាក់លាក់ និងអវត្តមាននៃការជ្រើសរើសដែលធ្វើឡើងដោយអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់ទីតាំងបោះឆ្នោតនីមួយៗ។ (២) សមត្ថភាពរបស់ប្រព័ន្ធដើម្បីដំណើរការទិន្នន័យការបោះឆ្នោតអវត្តមានកំហុសផ្ទៃក្នុងដែលបង្កើតដោយប្រព័ន្ធវាត្រូវបានសម្គាល់ពីភាពត្រឹមត្រូវនៃទិន្នន័យដែលរួមបញ្ចូលនូវកំហុសដែលបានណែនាំដោយប្រភពខាងក្រៅ។

Data Integrity សុចរិតភាពទិន្នន័យ

ភាពមិនស្ថិតស្ថេរនៃប្រព័ន្ធចំពោះការធ្វើអន្តរាគមន៍ដោយចៃដន្យ ឬការលួចបន្លំដោយចេតនាដែលនាំឱ្យមានកំហុសក្នុងដំណើរការទិន្នន័យ។ វាត្រូវបានសម្គាល់ពីភាពត្រឹមត្រូវនៃទិន្នន័យដែលរួមបញ្ចូលកំហុសខាងក្នុងដែលបង្កើតដោយប្រព័ន្ធ។

Data Security ទិន្នន័យសុវត្ថិភាព

ការអនុវត្តការការពារព័ត៌មានឌីជីថលពីការចូលដោយគ្មានការអនុញ្ញាតអំពើពុករលួយ ឬចោរកម្មពេញមួយជីវិតរបស់វា។

Deadline for Voting ថ្ងៃផុតកំណត់សម្រាប់ការបោះឆ្នោត

ពេលវេលា និងកាលបរិច្ឆេទចុងក្រោយដែលប្រជាពលរដ្ឋអាចបោះឆ្នោតបាន។

Deaf ផ្ទះ

ការបាត់បង់ការស្តាប់ឆ្លងឆ្លូវខ្លាំងណាស់ដែលមានសវនាការមុខងារតិចតួច ឬគ្មាន។

Decertification ការដកវិញ្ញាបនប័ត្រ

ការដកហូតវិញ្ញាបនប័ត្រថ្នាក់ជាតិ ឬរដ្ឋនៃហាងវ៉ែរ និងសូហ្វ្វែរនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

Declaration of Assistance to Vote សេចក្តីប្រកាសជំនួយក្នុងការបោះឆ្នោត

សំណុំបែបបទដែលបានបំពេញដោយអ្នកបោះឆ្នោតពិការដើម្បីស្នើសុំ ឬបដិសេធជំនួយក្នុងអំឡុងពេលដំណើរការបោះឆ្នោត។

Declaration of Candidacy សេចក្តីប្រកាសអំពីបេក្ខជន

ទង្វើនៃការបំពេញឯកសារដែលត្រូវការដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Declaration of Intent សេចក្តីប្រកាសអំពីចេតនា

ទង្វើនៃការបំពេញឯកសារដែលត្រូវការដើម្បីប្រកាសពីចេតនារបស់មនុស្សម្នាក់ដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Declaration of Intent to Solicit and Receive Contributions សេចក្តីប្រកាសអំពីចេតនាស្នើសុំនិងទទួលការរួមចំណែក

ឯកសារមួយដែលដាក់ជូនអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រងដើម្បីប្រកាសពីចេតនារបស់មនុស្សម្នាក់ក្នុងការលើកឡើង និងចំណាយវិភាគទានផ្នែកនយោបាយ។

Declaration of Write-in Candidate សេចក្តីប្រកាសសរសេរឈ្មោះរបស់បេក្ខជន

ឯកសារមួយដែលដាក់ទៅអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រងដើម្បីប្រកាសពីចេតនារបស់បុគ្គលម្នាក់ក្នុងការស្វែងរកការបោះឆ្នោតទៅការិយាល័យដែលឈ្មោះរបស់ពួកគេនឹងមិនត្រូវបានបោះពុម្ពជាមុននៅលើសន្លឹកឆ្នោតទេ ប៉ុន្តែត្រូវការអ្នកបោះឆ្នោតសរសេរឈ្មោះបេក្ខជននៅលើកន្លែងទំនេរសម្រាប់ការប្រកួតប្រជែងនោះ។

Decryption ការដកគ្រឿង

ដំណើរការផ្លាស់ប្តូរអត្ថបទដែលបានអ៊ិនគ្រីបទៅជាអត្ថបទធម្មតា។

Defective Ballot សន្លឹកឆ្នោតខូច

សន្លឹកឆ្នោតដែលត្រូវបានរំលោភ ឬសម្គាល់តាមវិធីដែលមិនអាចដាក់តាមម៉ាស៊ីនស្តែនបាន។

Defense-In-Depth ការការពារនៅក្នុងជម្រៅ

វិធានការសន្តិសុខទ្វេដង និងរាងកាយកម្រិតច្រើនដែលបដិសេធចំណុចតែមួយនៃការបរាជ័យផ្នែកសន្តិសុខនៅក្នុងប្រព័ន្ធមួយ។ ត្រូវបានគេហៅផងដែរថាវិធីសាស្ត្រ "ខាស្សល" ។

Delegate ប្រតិភូ

បុគ្គលដែលមានការអនុញ្ញាតត្រូវបានបញ្ជូនទៅតំណាងឱ្យអ្នកដទៃទៀតជាពិសេសអ្នកតំណាងជ្រើសរើស។

Democracy ប្រជាធិបតេយ្យ

រដ្ឋាភិបាលដែលអំណាចកំពូលត្រូវបានប្រគល់ជូនប្រជាជនហើយអនុវត្តដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោលតាមរយៈប្រព័ន្ធតំណាងដែលជាធម្មតាពាក់ព័ន្ធនឹងការបោះឆ្នោតដោយសេរីដែលធ្វើឡើងជាទៀងទាត់។

Deputy អនុប្រធាន

បុគ្គលដែលមានសិទ្ធិអំណាច ឬមានសិទ្ធិធ្វើសកម្មភាពក្នុងនាមបុគ្គលដែលមានអំណាច។ មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចចាត់ចែងសច្ចាប្រណិធានដល់ប្រជាពលរដ្ឋដើម្បីបំពេញភារកិច្ចបោះឆ្នោតផ្លូវការក្នុងនាមជាតំណាងស្របរបស់ពួកគេនៅក្នុងរដ្ឋមួយចំនួន។

Designation ការកំណត់

ការពិពណ៌នាឈ្មោះ ឬចំណងជើងផ្លូវការ។ នៅក្នុងយុគ្រាធិការមួយចំនួនបេក្ខជនអាចដាក់ឈ្មោះពិពណ៌នាដើម្បីបោះពុម្ពនៅក្រោមឈ្មោះរបស់ពួកគេនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Device ឧបករណ៍

អង្គការមុខងារដែលបំពេញភារកិច្ចដែលបានកំណត់របស់ខ្លួនផ្សេងៗ។

Digital Certificate វិញ្ញាបនប័ត្រឌីជីថល

បច្ចេកវិទ្យាដែលប្រព័ន្ធ និងអ្នកប្រើប្រាស់របស់ពួកគេអាចផ្តល់កម្មវិធីសុវត្ថិភាពនៃហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធកន្លឹះសាធារណៈ (PKI) PKI គឺជាសំណុំនៃកូដទីតោលនយោបាយ និងនីតិវិធីដែលត្រូវការដើម្បីបង្កើតគ្រប់គ្រងចែកចាយប្រើប្រាស់រក្សាទុក និងដកហូតវិញ្ញាបនប័ត្រឌីជីថល និងគ្រប់គ្រងការអ៊ិនគ្រីបកូនសោសាធារណៈ។

Digital Signature ហត្ថលេខាឌីជីថល

ប្រតិបត្តិការកូនសោមិនស្មើគ្នា ដែលកូនសោឯកជនត្រូវបានប្រើដើម្បីចុះហត្ថលេខាលើឯកសារអេឡិចត្រូនិក ហើយឌីជីថលសាធារណៈត្រូវបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ហត្ថលេខា។ ហត្ថលេខាឌីជីថលផ្តល់នូវការផ្ទៀងផ្ទាត់ទិន្នន័យនិងការការពារសុចរិតភាព។

Digitize ឌីជីថល

ដើម្បីបម្លែងទិន្នន័យអាណាឡូកទៅជាទម្រង់ឌីជីថលសម្រាប់ផ្ទុក និងប្រើលើកុំព្យូទ័រ។ ទម្រង់ឌីជីថលនៃកូអរដោនេ "A" គឺជាប៉ៃៈ ០១០០០០១១ (តម្លៃ ASCII ៦៥) ។ ទិន្នន័យណាមួយដែលរក្សាទុកនៅក្នុងកុំព្យូទ័រត្រូវតែឌីជីថល។

Direct Democracy ប្រជាធិបតេយ្យផ្ទាល់

ទម្រង់លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យដែលប្រជាពលរដ្ឋសម្រេចចិត្តលើគំនិតផ្តួចផ្តើមគោលនយោបាយដោយផ្ទាល់ដូចជានៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតសម្រេចចិត្តលើគំនិតផ្តួចផ្តើមសំណើនិងការធ្វើប្រជាមតិ។

Direct Primary បឋមសិក្សាផ្ទាល់

ការបោះឆ្នោតបឋមដែលសមាជិកគណបក្សជ្រើសរើសបេក្ខជនដោយការបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់។

Direct Recording Electronic (DRE) អេឡិចត្រូនិចថតផ្ទាល់ (DRE)

ឧបករណ៍ចាប់យកសន្លឹកឆ្នោតដែលអនុញ្ញាតឱ្យមានការបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកការជ្រើសរើសជម្រើសប្រកួតប្រជែង ដែលមានសុពលភាព និងការរក្សាទុកអេឡិចត្រូនិកនៃការជ្រើសរើសការប្រកួតនៅពេលបុគ្គលម្នាក់ៗបោះឆ្នោត។ វាក៏ផ្តល់នូវសេចក្តីសង្ខេបនៃការជ្រើសរើសការប្រកួតប្រជែងទាំងនេះផងដែរ។

Direct Recording Electronic (DRE) Voting System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដោយអេឡិចត្រូនិចថតផ្ទាល់ (DRE)

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកដែលប្រើប្រាស់គ្រឿងអេឡិចត្រូនិកសម្រាប់មុខងារនៃការបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោតការចាប់យកការ បោះឆ្នោតការកត់ត្រាការបោះឆ្នោត និងការធ្វើតារាងដែលមានលក្ខណៈសមហេតុផល និងរាងកាយក្នុងអង្គភាពតែមួយ A DRE បង្កើតនូវតារាងនៃទិន្នន័យបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងសមាសធាតុអង្គចងចាំដែលអាចដោះចេញបាននិងបោះពុម្ពដោយក្រដាសវិង។

Directly Verifiable អាចផ្ទៀងផ្ទាត់ដោយផ្ទាល់

លក្ខណៈពិសេសនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតផ្ទៀងផ្ទាត់យ៉ាងហោចណាស់សន្លឹកឆ្នោតមួយសន្លឹកដោយប្រើ អាម៉ូណូផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេដោយមិនប្រើអន្តរការិយាល័យ ឬសូហ្វវែរ។ ឧទាហរណ៍ រួមមានសន្លឹកឆ្នោតក្រដាស Marksense និង DRE ដែលមានលក្ខណៈកត់ត្រាក្រដាសដែលអាចផ្ទៀងផ្ទាត់បានរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Directory សៀវភៅបញ្ជី

ស្ថាប័នមួយក្នុងចំណោមក្រុមដែលឯកសារនីមួយៗត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងថតហានុក្រមដាច់ដោយឡែក។ ថតគឺជាផែនទីដែលត្រូវរក្សាទុកឯកសារ។ ប្រព័ន្ធភាគច្រើននឹងរក្សាទុកឯកសារនៅក្នុងថតលំដាប់ដើមលុះត្រាតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងៗ។

Disability ពិការភាព

ទាក់ទងទៅនឹងបុគ្គលម្នាក់ៗ (១) ការចុះខ្សោយផ្នែករាងកាយ ឬផ្លូវចិត្តដែលកំណត់យ៉ាងសំខាន់នូវសកម្មភាពជីវិតសំខាន់មួយ ឬច្រើនរបស់បុគ្គលនោះ។ (២) កំណត់ហេតុនៃការចុះខ្សោយ (៣) ត្រូវបានចាត់ទុកថាមានពិការភាពបែបនេះ (និយមន័យពិច្ចាប័នពិការអាមេរិក) ។

Disabled ពិការ

ជនពិការត្រូវបានកំណត់ដោយ ADA ថាជាបុគ្គលដែលមានពិការភាពផ្នែករាងកាយ ឬផ្លូវចិត្តដែលកំណត់យ៉ាងសំខាន់នូវសកម្មភាពជីវិត សំខាន់មួយ ឬច្រើនបុគ្គលដែលមានប្រវត្តិ ឬកំណត់ត្រានៃការចុះខ្សោយនោះ ឬបុគ្គលដែលត្រូវបានយល់ឃើញដោយ អ្នកផ្សេងទៀតដែលមានពិការភាពបែបនេះ។

Disabled Voters អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានពិការភាព

អ្នកបោះឆ្នោតដែលអាចត្រូវការជំនួយក្នុងអំឡុងពេលដំណើរការបោះឆ្នោតដើម្បីធ្វើអន្តរកម្មជាមួយប្រព័ន្ធដែលមិនត្រូវបានរចនាឡើងដោយប្រើការរចនាជាសកល។

Discrimination ការរើសអើង

ការទទួលមិនស្មើគ្នា។

Disenfranchise សិទ្ធិផ្តាច់មុខ

ដើម្បីដកហូតសិទ្ធិបោះឆ្នោតរបស់នរណាម្នាក់។

Displaced Voters អ្នកបោះឆ្នោតដែលផ្លាស់ទីលំនៅ

អ្នកបោះឆ្នោតដែលត្រូវចាកចេញពីផ្ទះជាធម្មតាដោយសារគ្រោះធម្មជាតិ។

Disqualification ការដកសិទ្ធិចេញ

សកម្មភាពនៃការដកសិទ្ធិបេក្ខជន ឬអ្នកបោះឆ្នោតពិការចូលរួមក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Disqualify ដកសិទ្ធិ

ប្រកាសនរណាម្នាក់ដែលមិនមានសិទ្ធិសម្រាប់តំណែង ឬមិនអាចចូលរួមក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Disqualifying ការដកសិទ្ធិ

សកម្មភាព ឬបទល្មើសដែលធ្វើឱ្យបេក្ខជន ឬអ្នកបោះឆ្នោតមិនអាចចូលរួមក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Distribution of Contributions ការចែកចាយការរួមចំណែក

ការចំណាយលម្អិតនៃបេក្ខជន ឬយុទ្ធនាការនយោបាយ។

District មណ្ឌល

ផ្នែកនយោបាយត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងតំបន់ភូមិសាស្ត្រជាក់លាក់មួយ។

District Lines បន្ទាត់មណ្ឌល

បន្ទាត់ដែលបែងចែកខណ្ឌពីគ្នាទៅវិញទៅមក។

District Number លេខមណ្ឌល

ចំនួនដែលបានកំណត់ទៅមណ្ឌលនយោបាយ។

District Office មណ្ឌលសិក្សា

ការិយាល័យរបស់រដ្ឋាភិបាលសហព័ន្ធ ឬរដ្ឋដែលមិនត្រូវបានបោះឆ្នោតនៅទូទាំងរដ្ឋ។

Double Voting ការបោះឆ្នោតទ្វេ

នៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតបោះឆ្នោតលើសពីមួយសន្លឹក។

Download ទាញយក

សកម្មភាព ឬឧទាហរណ៍នៃការផ្ទេរអ្វីមួយ (ដូចជាទិន្នន័យ ឬឯកសារ) ពីកុំព្យូទ័រទៅអង្គចងចាំរបស់ឧបករណ៍ផ្សេងទៀត (ដូចជាកុំព្យូទ័រតូចជាង) ដើម្បីផ្ទេរ (ទិន្នន័យឯកសារ ។ល។) ពីទីតាំងមួយ (ដូចជាកុំព្យូទ័រធំ ឬក្លូដ) ទៅកុំព្យូទ័រមួយទៀត (ដូចជាកុំព្យូទ័រតូចជាងមុន ស្ថិតហ្គូន ឬឧបករណ៍ផ្ទុកទិន្នន័យ) ។

Dox ដក

ការបោះពុម្ពផ្សាយព័ត៌មានដែលធ្វើឱ្យខូចខាត ឬបរិហារកេរ្តិ៍អំពីបុគ្គល ឬអង្គការនៅលើអ៊ីនធឺណិត។

Drop Box ប្រអប់ទម្លាក់

ធុងដែលចាក់សោខាងក្នុង ឬខាងក្រៅដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតដែលបានធ្វើតាមអ៊ីមែលសម្រាប់ការប្រមូលដោយផ្ទាល់ដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត។

Duplicate Ballot សន្លឹកឆ្នោតស្ដួន

សន្លឹកឆ្នោតជំនួសសម្រាប់សន្លឹកឆ្នោតដែលខូច ឬមិនត្រឹមត្រូវដោយផ្នែក។ សន្លឹកឆ្នោតស្ដួនជាធម្មតាត្រូវបានរៀបចំឡើងវិញដោយដំណើរការដែលមានការបោះឆ្នោតពីសន្លឹកឆ្នោតដែលខូច ឬមិនត្រឹមត្រូវខ្លះត្រូវបានស្ដួននៅលើសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតដែលអាចដាក់តារាងដោយម៉ាស៊ីនស្ដួន។

Duplicate Records កំណត់ត្រាស្ដួន

ផ្លូវព័ត៌មាន ឬឯកសារដូចគ្នា។

Duplicate Registrations ការចុះឈ្មោះស្ដួន

ពាក្យសុំចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតពីបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅអាសយដ្ឋានតែមួយក្រោមឈ្មោះនិងព័ត៌មានផ្ទាល់ខ្លួន។

Duty Station ស្ថានីយកាតព្វកិច្ច

ទីតាំងការងារដែលបានកំណត់។

Dynamic Password ពាក្យសម្ងាត់ឌីណាមិក

ពាក្យសម្ងាត់ដែលផ្លាស់ប្តូរតាមចន្លោះពេល ឬព្រឹត្តិការណ៍ដែលបានកំណត់។

Dynamic Voting System Software ប្រព័ន្ធសម្រាប់បោះឆ្នោតឌីណាមិក

កម្មវិធីដែលផ្លាស់ប្តូរតាមពេលវេលានៅពេលដែលវាត្រូវបានតំឡើងនៅលើឧបករណ៍បោះឆ្នោត។

E

E-pollbook សៀវភៅស្នងមតិអេឡិចត្រូនិក

ឧបករណ៍ដែលដំណើរការស្វ័យប្រវត្តិផ្នែកខ្លះនៃការពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតផ្តល់ឱ្យពួកគេនូវទម្រង់សន្លឹកឆ្នោតត្រឹមត្រូវនិងសម្គាល់អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចេញសន្លឹកឆ្នោត។ អាចត្រូវបានប្រើជំនួសឱ្យសៀវភៅស្នងមតិក្រដាសប្រពៃណី។

សៀវភៅអេឡិចត្រូនិកអាចឈរតែម្នាក់ឯងនៅតាមមណ្ឌលដោយមានច្បាប់ចម្លងដាច់ដោយឡែកនៃបញ្ជីចុះឈ្មោះ ឬអាចភ្ជាប់ទៅក្នុងប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតកណ្តាលដែលពួកគេអាចពិនិត្យ និងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតក្នុងពេលជាក់ស្តែង។

Early Voting ការបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់

ការបោះឆ្នោតនៅមុនថ្ងៃបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតបានទៅបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់នៅការិយាល័យបោះឆ្នោត ឬការិយាល័យបោះឆ្នោតដែលបានកំណត់មុនថ្ងៃបោះឆ្នោត។
ការបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់ក៏អាចរួមបញ្ចូលការបោះឆ្នោតជាមួយសំបុត្រតាមសំបុត្រ ឬអវត្តមានមុនថ្ងៃបោះឆ្នោត។

Early Voting Ballot Board ក្រុមប្រឹក្សាការបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់

ក្រុមបុគ្គលដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានដែលត្រូវបានទទួលការកិច្ចខាងចូលរួម ឬសង្កេតមើលការបោះឆ្នោត និងនីតិវិធីបោះឆ្នោតមុនថ្ងៃបោះឆ្នោត។

Early Voting Clerk ស្មៀនបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់

មន្ត្រីដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់។

Elect ការជ្រើសរើស

ទង្វើនៃការជ្រើសរើសមនុស្សម្នាក់ដើម្បីកាន់តំណែងសាធារណៈតាមរយៈការបោះឆ្នោតជាសាធារណៈ។

Elected ការជាប់ឆ្នោត

បេក្ខជនដែលទទួលបានសម្តែងឆ្នោតខ្ពស់បំផុតឬត្រូវការនៅក្នុងការបោះឆ្នោតសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Elected Office តំណែងដែលជាប់ឆ្នោត

តំណែងដែលត្រូវបានបំពេញជាបឋមឬទាំងស្រុងតាមរយៈការបោះឆ្នោត។

Elected Officials មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត

បុគ្គលដែលត្រូវបានជ្រើសរើសឱ្យកាន់តំណែងសាធារណៈ ឬបេក្ខជនដែលត្រូវបានតែងតាំងជំនួសឱ្យការជាប់ឆ្នោតជាតំណែងសាធារណៈ។

Elected to Fill Unexpired Term ជាប់ឆ្នោតដើម្បីបំពេញអាណត្តិដែលមិនទាន់អស់សុពលភាព

មុខតំណែងជាប់ឆ្នោតមានអាណត្តិដែលត្រូវបានកំណត់ជាធម្មតាពីរ ឬប្រាំមួយឆ្នាំ។
ប្រសិនបើមានកន្លែងទំនេរនៅពាក់កណ្តាលអាណត្តិ
បេក្ខជនម្នាក់នឹងត្រូវជាប់ឆ្នោតហើយបន្តកាន់តំណែងរហូតដល់ចប់អាណត្តិដើម។
ឧទាហរណ៍ប្រសិនបើមន្ត្រីជាប់ឆ្នោតចូលនិវត្តន៍មួយឆ្នាំក្នុងអាណត្តិ ៤ ឆ្នាំ
បេក្ខជនបន្ទាប់នឹងត្រូវបានជ្រើសរើសដើម្បីបំពេញរយៈពេល ៣ ឆ្នាំដែលនៅសល់។

Election ការបោះឆ្នោត

ដំណើរការផ្លូវការនៃការជ្រើសរើសមនុស្សម្នាក់សម្រាប់តំណែងសាធារណៈ ឬការទទួល ឬបដិសេធសំណើនយោបាយដោយការបោះឆ្នោត។

Election Administration Process ដំណើរការរដ្ឋបាលបោះឆ្នោត

ទង្វើនៃការគ្រប់គ្រងការដំណើរការនិងការត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោត។

Election Assessment ការវាយតម្លៃការបោះឆ្នោត

ការវាយតម្លៃនិងការវិភាគអំពីដំណើរការបោះឆ្នោត ឬការបោះឆ្នោតណាមួយ។

Election Assistance Commission គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោត

គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយច្បាប់ជំនួយអាមេរិកបោះឆ្នោត (HAVA) ដើម្បីជួយរដ្ឋទាំងអស់និងការអនុលោមតាម HAVA និងដើម្បីចែកចាយមូលនិធិ HAVA ដល់រដ្ឋ។ EAC ក៏ទទួលបានភារកិច្ច បង្កើតគោលការណ៍ណែនាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតនិងដំណើរការកម្មវិធីវិញ្ញាបនបត្រប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពតំណែងរបស់រដ្ឋាភិបាលសហព័ន្ធ។ EAC ក៏ទទួលខុសត្រូវចំពោះការរក្សាទម្រង់ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតជាតិ ធ្វើការស្រាវជ្រាវ និងគ្រប់គ្រងការិយាល័យជម្រះក្តីជាតិស្តីពីការបោះឆ្នោតដែលរួមបញ្ចូលទាំងការអនុវត្តរួមគ្នា ព័ត៌មានសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតនិងធនធានផ្សេងទៀតដើម្បីកែលម្អការបោះឆ្នោត។

Election Authority អាជ្ញាធររៀបចំការបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលបន្ទុកត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោតនៅក្នុងយុគ្រាជីការ។

Election Ballot សន្លឹកឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោត

ការបង្ហាញជាផ្លូវការនៃការប្រកួតប្រជែងទាំងអស់ដែលនឹងត្រូវសម្រេចនៅក្នុងការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។ ទាំងក្នុងទម្រង់ជាគ្រឿងសរសេរឡើងវិញ យន្តការសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីបង្ហាញពីចំណង់ចំណូលចិត្តរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Election Board ក្រុមប្រឹក្សាបោះឆ្នោត

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងទទួលបានភារកិច្ច គ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតនិងនីតិវិធីបោះឆ្នោត។

Election Calendar ប្រតិទិនបោះឆ្នោត

បញ្ជីផ្លូវការនៃកាលបរិច្ឆេទសំខាន់ៗនិងកាលកំណត់នៃការបោះឆ្នោតសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Election Campaign យុទ្ធនាការរោសនាបោះឆ្នោត

សេរីនៃសកម្មភាពប្រជាធិបតេយ្យដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយគាំទ្រ ឬប្រឆាំងបេក្ខជន ឬសំណួរសន្លឹកឆ្នោត។

Election Certification ការបញ្ជាក់អំពីការបោះឆ្នោត

ទង្វើនៃការបញ្ជាក់ពីលទ្ធផលផ្លូវការចុងក្រោយនៃការបោះឆ្នោតរបស់យុត្តាធិការ។ ព្រឹត្តិការណ៍នេះកើតឡើងបន្ទាប់ពីលទ្ធផលនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលមានសុពលភាពត្រូវបានប្រមូលបានពីគ្រប់ប្រភពទាំងអស់ (ថ្ងៃបោះឆ្នោតអវត្តមាន ការបោះឆ្នោតមុនកាលកំណត់ ការបោះឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន។ល។) ហើយលទ្ធផលត្រូវបានធ្វើឱ្យមានសុពលភាពនិងអនុម័តដោយអ្នកទទួលខុសត្រូវស្របច្បាប់។

Election Clerk ស្មៀនបោះឆ្នោត

បុគ្គលណាដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការគ្រប់គ្រង ឬដឹកនាំការបោះឆ្នោតរួមមានបុគ្គលិករដ្ឋាភិបាលនិងបុគ្គលិកបោះឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន។ នេះអាចរាប់បញ្ចូលទាំងស្មៀននិងអ្នកកត់ត្រាខោនធី ចៅក្រមបោះឆ្នោត សមាជិកក្រុមប្រឹក្សារោសនាបោះឆ្នោតមជ្ឈឹម បុគ្គលិកថ្ងៃបោះឆ្នោត សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលស្រុក សមាជិកប្រធានខាងលើរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតជាសាធារណៈតំណាង ស្ថាប័នគ្រប់គ្រងឬបុគ្គលផ្សេងទៀតដែលចូលរួមក្នុងការបំពេញភារកិច្ចបោះឆ្នោតតាមតម្រូវការនៃច្បាប់បោះឆ្នោត

Election Code កូដបោះឆ្នោត

ច្បាប់ផ្លូវការដែលគ្រប់គ្រងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Election Commission គណៈកម្មការរៀបចំការបោះឆ្នោត

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងទទួលបានភារកិច្ច ត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោតនិងនីតិវិធីបោះឆ្នោត។

Election Contest ការប្រកួតប្រជែងការបោះឆ្នោត

ការសម្រេចចិត្តតែមួយឬសំណុំនៃការសម្រេចចិត្តដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវបានដាក់នៅចំពោះមុខអ្នកបោះឆ្នោត (ឧទាហរណ៍ជម្រើសនៃបេក្ខជនដើម្បីបំពេញមុខតំណែងសាធារណៈពិសេស ឬការយល់ព្រមឬមិនយល់ព្រមលើការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញ) ។ ពាក្យនេះរួមបញ្ចូលពាក្យផ្សេងទៀតដូចជា “ជនជាតិ” “សំណួរ” និង “បញ្ហា” ដែលពេលខ្លះត្រូវបានប្រើដើម្បីសំដៅទៅលើប្រភេទជាក់លាក់នៃការប្រកួតប្រជែង។ សន្លឹកឆ្នោតតែមួយអាចមានការប្រកួតប្រជែងមួយឬច្រើន។

Election Contribution ការរួមចំណែកការបោះឆ្នោត

អ្វីក៏ដោយដែលមានតម្លៃ ដែលត្រូវបានផ្តល់ឱ្យ ខ្ចី ឬបើកឱ្យមុនដើម្បីជះឥទ្ធិពលដល់ការបោះឆ្នោតនយោបាយគាំទ្រ ឬប្រឆាំងបេក្ខជនឬសំណួរនៃសន្លឹកឆ្នោត។

Election Databases មូលដ្ឋានទិន្នន័យការបោះឆ្នោត

សំណុំទិន្នន័យឬសំណុំឯកសារដែលមានព័ត៌មានភូមិសាស្ត្រអំពីការបែងចែកនិងព្រំដែននយោបាយ ការប្រកួតប្រជែង និងសំណួរទាំងអស់ដែលត្រូវបញ្ចូលក្នុងការបោះឆ្នោតនិងបេក្ខជនសម្រាប់ការប្រកួតប្រជែងនីមួយៗ។

Election Day ថ្ងៃបោះឆ្នោត

ថ្ងៃចុងក្រោយដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចទៅបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាននិងសន្លឹកឆ្នោតមុនកាលកំណត់អាចត្រូវបានបោះមុនថ្ងៃ

បោះឆ្នោត។

Election Definition និយមន័យការបោះឆ្នោត

និយមន័យនៃការប្រកួតប្រជែងនិងសំណួរដែលនឹងបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការបោះឆ្នោតដាក់លាក់មួយ។

Election District មណ្ឌលបោះឆ្នោត

តំបន់ភូមិសាស្ត្រជាប់គ្នាដែលដោយមន្ត្រីសាធារណៈដែលត្រូវបានជ្រើសរើសដោយអ្នកបោះឆ្នោត ដែលរស់នៅក្នុងត្រីប្រទលមណ្ឌលបោះឆ្នោត។ មណ្ឌលបោះឆ្នោតអាចគ្របដណ្តប់លើរដ្ឋឬតំបន់បែងចែកនយោបាយទាំងមូល អាចជាផ្នែកមួយនៃរដ្ឋឬតំបន់បែងចែកនយោបាយ ឬអាចរួមបញ្ចូលផ្នែកនៃតំបន់បែងចែកនយោបាយច្រើនជាងមួយ។

Election Division ផ្នែករៀបចំការបោះឆ្នោត

នាយកដ្ឋានរដ្ឋាភិបាលដែលទទួលបានភារកិច្ចគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត។

Election Equipment ឧបករណ៍បោះឆ្នោត

រាល់ធាតុចាំបាច់ដើម្បីធ្វើការបោះឆ្នោត។ នេះអាចរួមបញ្ចូលនូវបច្ចេកវិទ្យាដូចជាសៀវភៅស្នងមតិអង្វីចត្រូនិក ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោត និងឧបករណ៍ដែលមិនមែនជាបច្ចេកទេសផ្សេងទៀតរួមទាំងស្តង់បោះឆ្នោតនិងសញ្ញាបោះឆ្នោត។

Election Fraud ការបោកប្រាស់ការបោះឆ្នោត

ការបកស្រាយខុសឬការកែប្រែលទ្ធផលពិតនៃការបោះឆ្នោត

Election Inspector អធិការកិច្ចបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតដ៏ត្រឹមត្រូវនិងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅកន្លែងបោះឆ្នោតឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Election Integrity សុចរិតភាពនៃការបោះឆ្នោត

ការបោះឆ្នោតដែលប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈ មិនលំអៀង និងតម្លាភាពក្នុងការរៀបចំនិងរដ្ឋបាលរបស់ខ្លួននៅទូទាំងរដ្ឋនៃការបោះឆ្នោត។

Election Judge ចៅក្រមបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតដ៏ត្រឹមត្រូវ និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅកន្លែងបោះឆ្នោតឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Election Jurisdiction យុត្តាធិការនៃការបោះឆ្នោត

តំបន់ភូមិសាស្ត្រដែលអាជ្ញាធរអនុវត្តជាក់ស្តែងត្រូវបានផ្តល់ឱ្យដើម្បីគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតសម្រាប់តំណែងនយោបាយ ឬរដ្ឋបាល។ តំបន់នៃយុត្តាធិការអនុវត្តចំពោះកម្រិតមូលដ្ឋានរដ្ឋនិងសហព័ន្ធ។ រដ្ឋ ខោនធី ទីក្រុង ស្រុក និងទីប្រជុំជនគឺជាឧទាហរណ៍នៃយុត្តាធិការ។

Election Kit ឃីត (ឧបករណ៍) បោះឆ្នោត

សំណុំនៃធាតុដែលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតត្រូវការដើម្បីជួយដល់អ្នកបោះឆ្នោតនៅកន្លែងបោះឆ្នោត។

Election Law ច្បាប់បោះឆ្នោត

ច្បាប់ផ្លូវការដែលគ្រប់គ្រងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Election Management System ប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត

សំណុំមុខងារនិងមូលដ្ឋានទិន្នន័យដែលដំណើរការនៅក្នុងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលកំណត់ បង្កើតនិងរក្សាមូលដ្ឋានទិន្នន័យការបោះឆ្នោត អនុវត្តនិយមន័យការបោះឆ្នោត និងមុខងាររៀបចំ កំណត់ទម្រង់សន្លឹកឆ្នោត រាប់សន្លឹកឆ្នោត បូកសរុបនិងរាយការណ៍លទ្ធផលនិងរក្សាដំណើរសវនកម្ម។

Election Materials សម្ភារៈបោះឆ្នោត

ធាតុចាំបាច់សម្រាប់ជួយដល់អ្នកបោះឆ្នោតនិងរៀបចំការបោះឆ្នោត។

Election Night Tabulation ការរាប់រាត្រីបោះឆ្នោត

សកម្មភាពនៃការរាប់សន្លឹកឆ្នោតនៅយប់នៃការបោះឆ្នោតបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Election Officer មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Election Officials មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត

ជនដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងការគ្រប់គ្រងនិងរៀបចំការបោះឆ្នោតរួមមានបុគ្គលិករដ្ឋាភិបាលនិងអ្នកបោះឆ្នោត។

Election Order បទបញ្ជាបោះឆ្នោត

ពាក្យស្របច្បាប់ដែលត្រូវបានប្រើនៅពេលដែលអាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលមានអំណាចប្រកាសថាការបោះឆ្នោតនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅពេលវេលាជាក់លាក់ណាមួយ។

Election Precinct តំបន់បោះឆ្នោត

ផ្នែករដ្ឋបាលរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលត្រូវនឹងតំបន់ភូមិសាស្ត្រជាប់គ្នាដែលជាមូលដ្ឋានសម្រាប់កំណត់ថាការប្រកួតប្រជែងនិងបញ្ហាអ្វីខ្លះដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅស្របច្បាប់នៅក្នុងតំបន់នោះមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Election Precinct Officer មន្ត្រីការិយាល័យបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវនិងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅកន្លែងបោះឆ្នោតឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Election Programming កម្មវិធីរៀបចំការបោះឆ្នោត

ដំណើរការដែលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតឬអ្នកដែលមានបំណងចង់ប្រើប្រាស់កម្មវិធីប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដើម្បីកំណត់សន្លឹកឆ្នោតឱ្យបានយ៉ាងត្រឹមត្រូវសម្រាប់ការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។

Election Registrar អ្នកចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Election Results លទ្ធផលបោះឆ្នោត

ចំនួនសរុបនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Election Returns ការបោះឆ្នោតត្រឡប់

ចំនួនសរុបនៃសន្លឹកឆ្នោតបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Election Seals ត្រាបោះឆ្នោត

យន្តការសន្តិសុខមួយដែលប្រើសម្ភារៈជាភស្តុតាងដែលមានលក្ខណៈជាសៀវភៅឬអាចការពារបានដែលជូនដំណឹងដល់មន្ត្រីប្រសិនបើឧបករណ៍ដែលត្រូវបានប្រើនៅក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោតអាចត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរឬចូលប្រើដោយគ្មានការអនុញ្ញាត។

Election Supervisor អ្នកត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Election System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត

ប្រព័ន្ធផ្នែកលើបច្ចេកវិទ្យាដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីប្រមូលដំណើរការនិងរក្សាទុកទិន្នន័យទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោតនិងរដ្ឋបាលការបោះឆ្នោត។ បន្ថែមពីលើប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនិងគេហទំព័របោះឆ្នោតជាសាធារណៈ ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតរួមមានប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតប្រព័ន្ធរៀបចំបញ្ជីឈ្មោះសន្លឹកឆ្នោត បញ្ជីបោះឈ្មោះអេឡិចត្រូនិកប្រព័ន្ធរាយការណ៍លទ្ធផលបោះឆ្នោត និងឧបករណ៍សវនកម្ម។ ក៏អាចត្រូវបានប្រើដើម្បីមើលដំណើរការទាំងមូល ប្រជាជន ធនធាន ឧបករណ៍និងទីកន្លែងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការបោះឆ្នោត។

Electioneer អ្នកបោះឆ្នោត

សកម្មភាពនៃការព្យាយាមបញ្ឈប់បញ្ឈល់ប្រជាជនឱ្យបោះឆ្នោតគាំទ្រឬប្រឆាំងបេក្ខជនវិធានការឬគណបក្សនយោបាយណាមួយ។

Elections Administrator អ្នកគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោត

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Elective Office តំណែងដែលជ្រើសរើស

តំណែងដែលត្រូវបានបំពេញជាបឋម ឬទាំងស្រុងតាមរយៈការបោះឆ្នោត។

Elector អ្នកបោះឆ្នោត

(១) បុគ្គលម្នាក់មានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការបោះឆ្នោត (២) បុគ្គលម្នាក់ដែលត្រូវបានតែងតាំងដោយរដ្ឋនៅសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីបោះឆ្នោតជ្រើសរើសប្រធានាធិបតីនិងអនុប្រធានាធិបតីនៅក្នុងមណ្ឌលបោះឆ្នោត។

Elector Candidates បេក្ខជនបោះឆ្នោត

បេក្ខជនម្នាក់ដែលត្រូវបានតែងតាំងដោយរដ្ឋមួយនៅសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីបោះឆ្នោតជ្រើសរើសប្រធានាធិបតីនិងអនុប្រធានាធិបតីនៅក្នុងមណ្ឌលបោះឆ្នោត។

Electoral Board ក្រុមប្រឹក្សាបោះឆ្នោត

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាននិងទទួលបានភារកិច្ចគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតនិងនីតិវិធីបោះឆ្នោត។

Electoral College គណៈបោះឆ្នោត

ក្រុមមនុស្សដែលតំណាងឱ្យរដ្ឋអាមេរិកដែលបានបោះឆ្នោតជាផ្លូវការដើម្បីជ្រើសរើសប្រធានាធិបតីនិងអនុប្រធានាធិបតី។

Electoral Cycle វដ្តនៃការបោះឆ្នោត

រយៈពេលពីសកម្មភាពផ្លូវការលើកដំបូងនៅក្នុងការបោះឆ្នោតមួយរហូតដល់សកម្មភាពផ្លូវការចុងក្រោយ។ វដ្តនៃការបោះឆ្នោតត្រូវបានបែងចែកជា ៣ ដំណាក់កាលសំខាន់ៗគឺរយៈពេលមុនការបោះឆ្នោត អំឡុងពេលបោះឆ្នោត និងក្រោយការបោះឆ្នោត។

Electoral Votes ការបោះឆ្នោត

ការបោះឆ្នោតដោយសមាជិកនៃគណៈបោះឆ្នោត។

Electorate អ្នកបោះឆ្នោត

ប្រជាជនទាំងអស់នៅក្នុងយុគ្រាជីវិតនៃយោបាយដែលមានលិខិតបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោត។

Electronic Ballot Delivery ការបញ្ជូនសន្លឹកឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក

ការផ្តល់កញ្ចប់ព័ត៌មាននិងសន្លឹកឆ្នោតដល់អ្នកបោះឆ្នោតតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក។ ច្បាប់ MOVE ទាមទារឱ្យរដ្ឋនីមួយៗផ្តល់ការចែកចាយសន្លឹកឆ្នោតនិងព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធតាមអេឡិចត្រូនិក (តាមរយៈទូរសារអ៊ីមែលឬកម្មវិធីដែលគាំទ្រតាមអ៊ីនធឺណិត) ពីការិយាល័យបោះឆ្នោតក្នុងតំបន់ដល់អ្នកបោះឆ្នោតស៊ីវិលនិងក្រៅប្រទេសដែលបានចុះឈ្មោះ។ យុគ្រាជីវិតមួយចំនួនអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានពិការភាពអ្នកបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានផ្លាស់ទីលំនៅឬស្ថិតក្នុងកាលៈទេសៈផ្សេងទៀត នៅពេលដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅក្នុងយុគ្រាជីវិតនៃការបោះឆ្នោត ឱ្យទទួលបានសន្លឹកឆ្នោតតាមអេឡិចត្រូនិកផងដែរ។

Electronic Ballot Return សន្លឹកឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកត្រឡប់មកវិញ

ការប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតឬកញ្ចប់ព័ត៌មានអ្នកបោះឆ្នោតមកវិញដោយប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក។ នេះអាចតាមរយៈទូរសារអ៊ីមែលឬតាមរយៈការប្រើប្រាស់កម្មវិធីដែលគាំទ្រតាមអ៊ីនធឺណិត។ ពេលខ្លះគេហៅថា “ការបោះឆ្នោតតាមអ៊ីនធឺណិត” ។

Electronic Cast Vote Record កំណត់ត្រាបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក

កំណត់ត្រាអចិន្ត្រៃយ៍នៃការបោះឆ្នោតទាំងអស់ ដែលផលិតដោយអ្នកបោះឆ្នោតតែម្នាក់នៅក្នុងទម្រង់អេឡិចត្រូនិក។

Electronic Poll Book សៀវភៅស្នង់មតិអេឡិចត្រូនិក

ឧបករណ៍ដែលដំណើរការស្វ័យប្រវត្តិតាមផ្នែកក្នុងការពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោត ផ្តល់ឱ្យពួកគេនូវទម្រង់សន្លឹកឆ្នោតត្រឹមត្រូវនិងសម្គាល់អ្នកបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានគេចេញសន្លឹកឆ្នោតឱ្យ។ អាចត្រូវបានប្រើជំនួសឱ្យសៀវភៅស្នង់មតិក្រដាសបែបចាស់។ សៀវភៅអេឡិចត្រូនិកអាចប្រើបានតែឯងនៅបរិវេណដោយមានច្បាប់ចម្លងដាច់ដោយឡែកនៃបញ្ជីចុះឈ្មោះ ឬអាចភ្ជាប់ទៅក្នុងប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតកណ្តាលដែលពួកគេអាចពិនិត្យនិងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតក្នុងពេលជាក់ស្តែង។

Electronic Record កំណត់ត្រាអេឡិចត្រូនិក

ព័ត៌មានដែលកត់ត្រាដោយកុំព្យូទ័រដែលត្រូវបានផលិត ឬទទួលបានក្នុងពេលចាប់ផ្តើម ពេលប្រព្រឹត្ត ឬពេលបញ្ចប់សកម្មភាពរបស់ទីភ្នាក់ងារ ឬបុគ្គល។ ឧទាហរណ៍នៃកំណត់ត្រាអេឡិចត្រូនិករួមមាន៖ សារអេឡិចត្រូនិក ឯកសារសរសេរអក្សរ សៀវភៅបញ្ជីអេឡិចត្រូនិក រូបភាពឌីជីថល និងមូលដ្ឋានទិន្នន័យ។

Electronic Reporting And Tracking System (ERTS) ប្រព័ន្ធរាយការណ៍និងតាមដានអេឡិចត្រូនិក (ERTS)

ប្រព័ន្ធ ERT ត្រូវបានប្រើដើម្បីបង្កើតផែនការនិងរបាយការណ៍ការសាកល្បងកំរិតស្ថានីយអេឡិចត្រូនិក។ ERT គណនាលទ្ធផលគេស្តីពីទិន្នន័យនាំចូលឬបញ្ឈប់ដោយដៃនិងរូបបញ្ឈប់ទាំងឯកសារគាំទ្រដើម្បីបង្កើតរបាយការណ៍អេឡិចត្រូនិក ពេញលេញសម្រាប់ការបញ្ជូនទៅទីភ្នាក់ងារនីយកម្ម។

Electronic Storage ការផ្ទុកអេឡិចត្រូនិក

រាល់ការផ្គត់ផ្គង់និងការប្រើប្រាស់អេឡិចត្រូនិកនៅលើកុំព្យូទ័រ
បណ្តាញកុំព្យូទ័រប្រព័ន្ធកុំព្យូទ័រដោយមិនគិតថាទិន្នន័យនោះជាកម្មវត្ថុនៃការប្រមូលមកវិញ ការរៀបចំបន្ថែម
ការលុបប្រយោជន៍
ការផ្គត់ផ្គង់អេឡិចត្រូនិករួមបញ្ចូលទាំងការផ្គត់ផ្គង់និងអេឡិចត្រូនិកដោយសេវាកម្មទំនាក់ទំនងអេឡិចត្រូនិក
ឬសេវាកម្មគណនាពិចម្ងាយ។

Electronic Voter Interface ចំណុចប្រទាក់អ្នកបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក

ប្រព័ន្ធរងនៅក្នុងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលទំនាក់ទំនងព័ត៌មានសន្លឹកឆ្នោតដល់អ្នកបោះឆ្នោតតាមរយៈសំឡេង
ឬទ្រង់ទ្រាយផ្សេងដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជននិងបញ្ហាដោយមធ្យោបាយសំឡេង ឬសកម្មភាពរាងកាយ។

Electronic Voting ការបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក

ការបោះឆ្នោតដែលប្រើមធ្យោបាយអេឡិចត្រូនិកដើម្បីជួយឬសម្រួលដល់ការបោះឆ្នោតនិងការរាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Electronic Voting Accessibility ភាពងាយស្រួលនៃការបោះឆ្នោតតាមអេឡិចត្រូនិក

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកដែលមានមុខងារអាចចូលដំណើរការបានរួមមានអេក្រង់ប៉ះ និងអូឌីយ៉ូ
ដែលផ្តល់លទ្ធភាពដល់អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានពិការភាពក្នុងការបោះឆ្នោតដោយសម្ងាត់ដោយគ្មានជំនួយ។

Electronic Voting Machine ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក

ប្រព័ន្ធណាមួយដែលប្រើសមាសធាតុអេឡិចត្រូនិក។ ពាក្យជាទូទៅត្រូវបានប្រើដើម្បីសំដៅទៅលើ DREs ។

Electronic Voting System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកគឺជាឧបករណ៍រួមបញ្ចូលគ្នាមួយឬច្រើនដែលប្រើប្រាស់គ្រឿងអេឡិចត្រូនិកសម្រាប់មុខងារមួយឬ
ច្រើនដូចខាងក្រោម៖ ការបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោត ការចាប់សន្លឹកឆ្នោត ការកត់ត្រាការបោះឆ្នោតនិងការធ្វើតារាង។ DRE
គឺជាប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិករូបវន្តខាងមុខងារ ដែលផ្តល់មុខងារអេឡិចត្រូនិកទាំងបួននៅក្នុងឧបករណ៍តែមួយ។
ប្រព័ន្ធស្តែនអុបទិក (ត្រូវបានគេស្គាល់ថាម៉ាស៊ីន) ដែលអ្នកបោះឆ្នោតគូសលើសន្លឹកឆ្នោតដោយប្រើឧបករណ៍គូសសម្គាល់
ហើយបន្ទាប់មកដាក់សន្លឹកឆ្នោតនៅក្នុងឧបករណ៍កំណត់តារាង គឺជាគ្រឿងអេឡិចត្រូនិកមួយផ្នែក
ដែលសន្លឹកឆ្នោតផ្តល់មុខងារបង្ហាញ ចាប់យកនិងមុខងារកត់ត្រាការបោះឆ្នោត។
ប្រព័ន្ធស្តែនអុបទិកដែលប្រើឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតបានបន្ថែមសមាសធាតុអេឡិចត្រូនិកទីពីរសម្រាប់មុខងារបង្ហាញ
សន្លឹកឆ្នោតនិងចាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Electronically Tabulated Totals សរុបតារាងតាមអេឡិចត្រូនិក

លទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោតមាននៅលើឧបករណ៍អេឡិចត្រូនិក។

Eligibility for Office សិទ្ធិចូលកាន់តំណែង

តម្រូវការផ្នែកច្បាប់ទាំងអស់ដើម្បីកាន់តំណែងសាធារណៈ។

Eligible Candidates បេក្ខជនដែលមានសិទ្ធិ

បេក្ខជនដែលបានបំពេញគ្រប់នូវអ្វីដែលចាំបាច់និងបំពេញតាមតម្រូវការច្បាប់ដើម្បីចូលរួមក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Eligible Citizens ពលរដ្ឋដែលមានសិទ្ធិ

អ្នកបោះឆ្នោតជាសកលទាំងអស់ ដែលប្រសិនបើពួកគេទៅបោះឆ្នោត
នឹងមានសិទ្ធិស្របច្បាប់ក្នុងការប្រកួតប្រជែងដែលពួកគេមានសិទ្ធិចូលរួម នៅលើសន្លឹកឆ្នោតដែលបានរៀបចំឡើង។
នេះនឹងរាប់បញ្ចូលទាំងអ្នកដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត
ពីព្រោះពួកគេរស់នៅក្នុងរដ្ឋដែលអាចចុះឈ្មោះក្នុងថ្ងៃតែមួយ ឬមិនបាច់ចុះឈ្មោះ
ហើយមិនបានឬមិនអាចចុះឈ្មោះមុនពេលកំណត់។

Eligible to Vote មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត

បុគ្គលដែលបំពេញតាមតម្រូវការដែលមានចែងនៅក្នុងតំបន់បែងចែកនយោបាយសម្រាប់សមត្ថភាពក្នុងការបោះឆ្នោតបាន។

Eligible Voters អ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត

អ្នកបោះឆ្នោតជាសកលទាំងអស់ ដែលប្រសិនបើពួកគេទៅបោះឆ្នោត
នឹងមានសិទ្ធិស្របច្បាប់ក្នុងការប្រកួតប្រជែងដែលពួកគេមានសិទ្ធិចូលរួម នៅលើសន្លឹកឆ្នោតដែលបានរៀបចំឡើង។
នេះនឹងរាប់បញ្ចូលទាំងអ្នកដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត
ពីព្រោះពួកគេរស់នៅក្នុងរដ្ឋ ដែលអាច ចុះឈ្មោះក្នុងថ្ងៃតែមួយ
ឬមិនបាច់ចុះឈ្មោះហើយមិនបានឬមិនអាចចុះឈ្មោះមុនពេលកំណត់។

Emergency Ballot សន្លឹកឆ្នោតនៅគ្រាអាសន្ន

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានចេញឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតក្នុងកាលៈទេសៈពិសេសដូចជាការនៅក្រៅរដ្ឋក្នុងអំឡុងពេលបោះឆ្នោត ឬការផ្លាស់ទីលំនៅដោយសារគ្រោះធម្មជាតិ។

Enclose រុំព័ទ្ធ

ការដាក់អ្វីមួយនៅខាងក្នុងអ្វីផ្សេងទៀតដូចជាការបិទបាំងសន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នកអវត្តមាននៅក្នុងដៃអាវសម្ងាត់។

Encryption ការអិនគ្រីប

ដំណើរការនៃការបិទបាំងព័ត៌មានដោយការផ្លាស់ប្តូរអត្ថបទធម្មតាទៅជាលេខកូដសម្ងាត់សម្រាប់គោលបំណងសន្តិសុខឬឯកជនភាព។

Endorsement ការយល់ព្រម

ទង្វើនៃការផ្តល់ការយល់ព្រមជាសាធារណៈឬការគាំទ្រដល់នរណាម្នាក់ឬអ្វីមួយដូចជាបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ ឬសំណួររស់រវើកសន្លឹកឆ្នោត។

Error Correcting Code កូដកែក្នុងពេលខុស

ប្រព័ន្ធសរសេរកូដដែលអនុញ្ញាតឱ្យមានទិន្នន័យ ឬបញ្ជូនទៅពិនិត្យដើម្បីរកកំហុស ហើយនៅពេលរកឃើញកែតម្រូវការខុសទាំងនោះ។

Error Rate អត្រាការខុស

សមាមាត្រនៃចំនួនការខុសដែលកើតឡើងចំពោះបរិមាណទិន្នន័យដែលបានដំណើរការ។

Error Rate Standards ស្តង់ដារអត្រាការខុស

ចំនួនអតិបរមាដែលអនុញ្ញាតបាននៃការខុស ដែលអាចកើតឡើងចំពោះបរិមាណទិន្នន័យដែលបានដំណើរការ ដូចដែលបានកំណត់ឡើងដោយអាជ្ញាធររដ្ឋការ។

Exhausted Ballot សន្លឹកឆ្នោតអស់

សំដៅលើដំណើរការរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលមានចំណាត់ថ្នាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតនៅពេលដែលសន្លឹកឆ្នោតនោះគ្មានសកម្មភាព ហើយមិនអាចឈានទៅរកការដាក់ចំណាត់ថ្នាក់សម្រាប់ការប្រកួតប្រជែងបានឡើយព្រោះមិនមានចំណាត់ថ្នាក់ត្រឹមត្រូវបន្ថែម ទៀតនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការបន្តការប្រកួតប្រជែង។

Exit Poll ការស្ទង់ក្នុងការចាកចេញពីការបោះឆ្នោត

ការស្ទង់មតិអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានភាគរយតិចតួច នៅពេលពួកគេចាកចេញពីការបោះឆ្នោតដើម្បីប្រើ ព្យាករណ៍លទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោត ឬកំណត់ពីមូលហេតុនៃការសម្រេចចិត្តបោះឆ្នោត។

Expected Mark គំនូសសម្គាល់ដែលរំពឹងទុក

គំនូសសម្គាល់ដែលមានទាំងស្រុង ឬមួយផ្នែកនៅក្នុងតំបន់គោលដៅនៃជម្រើសក្នុងការប្រកួត។

Expense Report របាយការណ៍ចំណាយ

របាយការណ៍ថាព័ត៌មានលម្អិតអំពីការចំណាយផ្នែកនយោបាយតម្រូវឱ្យដាក់ដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Extended Hours ម៉ោងបន្ថែម

នៅពេលបុគ្គលដែលមានអំណាចពន្យារដោយសកម្មភាពផ្លូវការនូវចំនួនម៉ោងដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចបោះឆ្នោតបាន ជាធម្មតាជាការឆ្លើយតបទៅនឹងស្ថានភាពដែលពន្យារពេល ឬដាក់កំហិតដល់ការបោះឆ្នោត។

Extensible Markup Language ភាសាសម្គាល់ដែលអាចពង្រីកបាន

ភាសាដែលមានមូលដ្ឋានជាអត្ថបទ ដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីរៀបចំនិងបង្ហាញព័ត៌មាននៅលើវិបសាយទូទាំងពិភពលោក (XML) ។

Extension ផ្នែកបន្ថែម

ដូចជា “ការពន្យារពេល” ឬ “ការពន្យារម៉ោងបោះឆ្នោត” ។

Extraneous Mark គំនូសសម្គាល់បន្ថែម

សញ្ញាសម្គាល់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតដែលហាក់ដូចជាមិនទាក់ទងទៅនឹងសកម្មភាពបង្ហាញពីការជ្រើសរើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។ ឧទាហរណ៍រួមមាន៖ សញ្ញាសម្គាល់ដែលធ្វើឡើងដោយអចេតនាដោយអ្នកបោះឆ្នោតដែលជាប់ស្តែងមិនទាក់ទងនឹងការជ្រើសរើសសញ្ញាស្នាក់ផ្លូវ។ ចំណុចនៅក្នុងឬក្រៅទីតាំងជម្រើសនៃការប្រកួតប្រជែងដែលធ្វើឡើងដោយការដាក់បិទឬខ្មៅដៃនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។ កំណត់សំគាល់ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរឬព័ត៌មានកំណត់អត្តសញ្ញាណដែលមិនទាក់ទងនឹងការចង្អុលបង្ហាញអំពីការជ្រើសរើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ឬភាពខុសគ្នានៃការបោះពុម្ព។

F

Fail-Safe Ballot សន្លឹកឆ្នោតមិនគ្រប់លក្ខណៈ:

សន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលព័ត៌មានរបស់ពួកគេមិនពេញលេញ ឬមិនត្រឹមត្រូវ ឬអ្នកដែលបានទទួលសន្លឹកឆ្នោតរួចហើយនៅក្នុងសំបុត្រហើយត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតដែលមិនគ្រប់លក្ខណៈជាធម្មតាត្រូវបានរក្សាទុកដាច់ដោយឡែកពីសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតរហូតដល់មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចកំណត់ថាតើអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតឬអត់។ សន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះជូនកាលគេហៅថាសន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន។

Fail-Safe Voter អ្នកបោះឆ្នោតមិនគ្រប់លក្ខណៈ:

អ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលព័ត៌មានរបស់ពួកគេមិនពេញលេញ ឬមិនត្រឹមត្រូវ ឬអ្នកដែលបានទទួលសន្លឹកឆ្នោតរួចហើយនៅក្នុងសំបុត្រប៉ុន្តែត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតដែលមិនគ្រប់លក្ខណៈ ជាធម្មតាត្រូវបានរក្សាទុកដាច់ដោយឡែកពីសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតរហូតដល់មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចកំណត់ថាតើអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតឬអត់។ សន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះជូនកាលគេហៅថាសន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន។

Fault កំហុស

កំហុសក្នុងការរចនា ឬការអនុវត្តដែលអាចបណ្តាលឱ្យគុណភាពឬអាកប្បកិរិយានៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតខុសពីគុណភាពឬអាកប្បកិរិយាដែលត្រូវបានគិតទុកជាមុន រួមទាំងលក្ខណៈដែលបានបញ្ជាក់នៅក្នុង VVSG ឬនៅក្នុងឯកសារដែលផ្តល់ដោយក្រុមហ៊ុនផលិត។

Fault-tolerant ប្រព័ន្ធធននឹងកំហុស

ប្រព័ន្ធមួយដែលបន្តដំណើរការបន្ទាប់ពីមានកំហុសក្នុងសមាសធាតុកុំព្យូទ័រឬបណ្តាញ។

Federal Election ការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ

ការបោះឆ្នោតបឋម ទូទៅ ផ្តាច់ព្រាត់ ឬការបោះឆ្នោតពិសេសណាមួយដែលបេក្ខជនសម្រាប់មុខតំណែងសហព័ន្ធ (ប្រធានាធិបតី សមាជិកព្រឹទ្ធសភា ឬអ្នកតំណាង) លេចឡើងនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Federal Election Campaign Act (FECA) ច្បាប់យុទ្ធនាការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ (FECA)

ដែនកំណត់តឹងរឹងលើចំនួនប្រាក់ដែលសាធារណៈកម្ម សហជីពឬបុគ្គលឯកជនអាចផ្តល់ឱ្យបេក្ខជននៅក្នុងការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ។ វាក៏តម្រូវឱ្យបេក្ខជននិងគណៈកម្មាធិការសកម្មភាពនយោបាយ (PACs) បង្ហាញពីបង្កាន់ដៃរបស់ពួកគេនិងកំណត់អត្តសញ្ញាណអ្នករួមចំណែករបស់ពួកគេ។ វិសោធនកម្មឆ្នាំ ១៩៧៤ បានបញ្ជាក់ពីដែនកំណត់នៃការរួមចំណែកបន្ថែមនិងកំណត់ការចំណាយសម្រាប់បេក្ខជនក្នុងការបោះឆ្នោតបឋមនិងទូទៅ។ ទោះយ៉ាងណា គុណភាពកំពូលបានច្រានចោលបទប្បញ្ញត្តិចុងក្រោយនេះថាមិនស្របតាមរដ្ឋធម្មនុញ្ញក្នុងច្បាប់ Buckley v. Valeo ៤២៤ អាមេរិក ១ (១៩៧៦) ។ វិសោធនកម្មឆ្នាំ ១៩៧៤ ក៏បានបង្កើតគណៈកម្មការរៀបចំការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធនិងបង្កើតមូលនិធិសាធារណៈសម្រាប់ការបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតី។ ការធ្វើវិសោធនកម្មបន្ថែមចំនួនពីរ (ឆ្នាំ ១៩៧៦, ១៩៧៩) មានគោលបំណងធ្វើនិយតកម្ម PACs និងបង្កើនកម្រិតនៃការចូលរួមរបស់គណបក្ស។

Federal Election Commission (FEC) គណៈកម្មការរៀបចំការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ (FEC)

ទីភ្នាក់ងារឯករាជ្យទទួលខុសត្រូវចំពោះការគ្រប់គ្រងនិងការពង្រឹងច្បាប់ដែលគ្របដណ្តប់លើយុទ្ធនាការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ។ FEC ត្រួតពិនិត្យការផ្តល់ហិរញ្ញប្បទានសាធារណៈនៃការបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតី ធានាជាសាធារណៈនូវសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុនៃយុទ្ធនាការ តាមដានការរួមចំណែកនិងការចំណាយក្នុងការធ្វើយុទ្ធនាការ កំណត់សកម្មភាពយុទ្ធនាការរបស់គណៈកម្មាធិការសកម្មភាពនយោបាយ (PACs) និងការស៊ើបអង្កេតរបាយការណ៍អំពីការរំលោភបំពាន។ វាមានសមាសភាគស្នងការចំនួន ៦ រូបដែលត្រូវបានតែងតាំងដោយប្រធានាធិបតីដោយមានការណែនាំនិងការយល់ព្រមពីព្រឹទ្ធសភា។

Federal Election Inspector អធិការកិច្ចបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ

អគ្គអធិការសហព័ន្ធអាមេរិក (IG)

គឺជាប្រមុខនៃអង្គការឯករាជ្យមិនប្រកាន់បក្សពួកដែលបង្កើតឡើងនៅក្នុងទីភ្នាក់ងារប្រតិបត្តិមួយៗដែលចាត់តាំងឱ្យធ្វើសវនកម្មលើប្រតិបត្តិការរបស់ទីភ្នាក់ងារនេះដើម្បីស្វែងយល់និងស៊ើបអង្កេតករណីប្រព្រឹត្តខុស ការខ្លះខ្លាយ ការលួចបន្លំ និងការរំលោភបំពាននីតិវិធីផ្សេងៗទៀតរបស់រដ្ឋាភិបាល ដែលកើតឡើងនៅក្នុងទីភ្នាក់ងារ។

Federal Information Processing Standards (FIPS) ស្តង់ដារដំណើរការព័ត៌មានសហព័ន្ធ (FIPS)

ស្តង់ដារសម្រាប់ប្រព័ន្ធកុំព្យូទ័រសហព័ន្ធបង្កើតឡើងដោយ NIST។

ស្តង់ដារទាំងនេះត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅពេលដែលមិនមានស្តង់ដារឧស្សាហកម្មដែលមានស្រាប់ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងតម្រូវការសហព័ន្ធសម្រាប់អន្តរប្រតិបត្តិការនៃប្រព័ន្ធ ភាពងាយស្រួលក្នុងការដឹកជញ្ជូនទិន្នន័យនិងសូហ្វ្វែរនិងសុវត្ថិភាពកុំព្យូទ័រ។

Federal Observer អ្នកសង្កេតការណ៍សហព័ន្ធ

ច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកសង្កេតការណ៍សហព័ន្ធត្រួតពិនិត្យនីតិវិធីនៅក្នុងកន្លែងបោះឆ្នោត និងនៅកន្លែងដែលសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានរាប់នៅក្នុងតំបន់បែងចែកនយោបាយដែលមានសិទ្ធិគ្រប់គ្រាន់។

Federal Office តំណែងសហព័ន្ធ

ប្រធានាធិបតីសហរដ្ឋអាមេរិក សមាជិកព្រឹទ្ធសភាអាមេរិក ឬសមាជិកសភាតំណែងរាស្ត្រ។

Federal Postcard Application (FPCA) ពាក្យសុំកាតប៉ុស្តិ៍សហព័ន្ធ (FPCA)

ក្នុងចំណោមបញ្ហាប្រឈមដែលយោធានិងអ្នកបោះឆ្នោតនៅក្រៅប្រទេសជួបប្រទះគឺភាពប្រែប្រួលផ្ទៃក្នុងនៃច្បាប់និងនីតិវិធីគ្រប់គ្រងការចុះឈ្មោះនិងការបោះឆ្នោតនៅទូទាំងរដ្ឋ។ FPCA បម្រើជាកម្មវិធីចុះឈ្មោះជាសណ្ឋាននិងការស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតដែលត្រូវបានទទួលយកនៅគ្រប់រដ្ឋនិងដែនដីអាមេរិក។

Federal Service Voters អ្នកបោះឆ្នោតជាប់កាតព្វកិច្ចយោធាសហព័ន្ធ

សមាជិកនិងបុគ្គលជាយោធាជាប់កាតព្វកិច្ចសកម្ម សមាជិកគ្រួសារ ដែលបោះឆ្នោតនៅពេលរស់នៅក្រៅប្រទេស។

Federal Services Ballot សន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់អ្នកជាប់កាតព្វកិច្ចយោធាសហព័ន្ធ

សន្លឹកឆ្នោតរបស់យោធាដែលជាប់កាតព្វកិច្ចសកម្ម និងសមាជិកគ្រួសារដែលបោះឆ្នោតនៅពេលរស់នៅក្រៅប្រទេស។

Federal Voting Assistance ជំនួយការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ

ជំនួយដែលមានពិការភាពជំនួយក្នុងការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធដល់អ្នកបោះឆ្នោតបម្រើក្នុងរដ្ឋយោធានិងជនស៊ីវិលនៅក្រៅប្រទេស។

Federal Voting Assistance Officers មន្ត្រីជំនួយការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ

មន្ត្រីជំនួយការបោះឆ្នោត (VAOs)

ធ្វើការដើម្បីធានាថាអ្នកបោះឆ្នោតយោធានិងក្រៅប្រទេសយល់អំពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេ របៀបចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតពេលអវត្តមាន និងអាចទទួលបានព័ត៌មាននិងជំនួយការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវដោយមិនមានការប្រកាន់បក្សពួក។ VAOs អាចជាសមាជិកនៃសេវាកម្មសណ្ឋាន ជាជនស៊ីវិល ឬសមាជិកនៃអង្គការពលរដ្ឋអាមេរិកនៅបរទេស។

Federal Voting Assistance Program កម្មវិធីជំនួយការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ

កម្មវិធីអប់រំនិងជំនួយដល់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីធានាថាសមាជិកកងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធអាមេរិក

សមាជិកគ្រួសារដែលមានសិទ្ធិរបស់ពួកគេ និងពលរដ្ឋអាមេរិកនៅក្រៅប្រទេសបានដឹងអំពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេនិងមានឧបករណ៍ដើម្បីធ្វើដូច្នោះ។

Federal Voting Rights Act ច្បាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ

ច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតឆ្នាំ ១៩៦៥

គឺជាផ្នែកសំខាន់នៃច្បាប់សហព័ន្ធនៅសហរដ្ឋអាមេរិកដែលហាមឃាត់ការរើសអើងជាតិសាសន៍ក្នុងការបោះឆ្នោត។

Federal Voting Systems Standards (FVSS) ស្តង់ដារប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ (FVSS)

ស្តង់ដារអប្បបរមារបស់សហព័ន្ធ ដែលប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតនីមួយៗ ដែលត្រូវបានប្រើក្នុងការបោះឆ្នោតសម្រាប់ការិយាល័យសហព័ន្ធត្រូវបំពេញតាម។

Federal Write-In Absentee Ballot (FWAB) សន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់សរសេរជម្រើសពេលអវត្តមានរបស់សហព័ន្ធ (FWAB)

សន្លឹកឆ្នោតទទេមួយដែលផ្តល់ដោយកម្មវិធីជំនួយការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធដែលអ្នកបោះឆ្នោតយោធា

និងក្រៅប្រទេសអាចបោះឆ្នោតដោយសរសេរជាលាយលក្ខណ៍អក្សរតាមជម្រើសរបស់ពួកគេហើយប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតត្រឡប់ទៅការិយាល័យបោះឆ្នោតវិញ។

Federally Recognized Tribes កុលសម្ព័ន្ធដែលទទួលស្គាល់ដោយសហព័ន្ធ

អង្គការកុលសម្ព័ន្ធដនជាតិដើមភាគតិចដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាមានទំនាក់ទំនងរវាងរដ្ឋាភិបាលនិងរដ្ឋាភិបាលជាមួយសហរដ្ឋអាមេរិកដោយមានការទទួលខុសត្រូវអំណាចនៃកំណត់និងកាតព្វកិច្ចដែលមានភ្ជាប់ជាមួយការកំណត់នោះហើយមានសិទ្ធិទទួលបានមូលនិធិនិងសេវាកម្មពីការិយាល័យកិច្ចការគណៈ។ លើសពីនេះ

កុលសម្ព័ន្ធដែលបានទទួលស្គាល់ដោយសហព័ន្ធត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ថាមានសិទ្ធិជាក់លាក់ពីកំណើតនៃរដ្ឋាភិបាលខ្លួនឯង (មានន័យថាអធិបតេយ្យកុលសម្ព័ន្ធ)

និងមានសិទ្ធិទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍សេវាកម្មនិងការការពារសហព័ន្ធមួយចំនួនដោយសារតែទំនាក់ទំនងពិសេសរបស់ពួកគេជាមួយសហរដ្ឋអាមេរិក។

Felony Disenfranchisement ការបាត់បង់សិទ្ធិដោយសារឧក្រិដ្ឋកម្ម

ឧក្រិដ្ឋកម្មមួយត្រូវបានចាត់ទុកថាធ្ងន់ធ្ងរជាងបទមជ្ឈិម ហើយជាធម្មតាត្រូវផ្ដាច់ទោសដោយការបាត់បង់សិទ្ធិបោះឆ្នោតក្នុងរយៈពេលមួយ។

File for Office ការដាក់ពាក្យសម្រាប់កាន់តំណែង

ទង្វើនៃការបំពេញឯកសារដែលត្រូវការដើម្បីប្រកាសពីចេតនារបស់មនុស្សម្នាក់ដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Filing Deadline ថ្ងៃផុតកំណត់ការដាក់ពាក្យ

ថ្ងៃចុងក្រោយដើម្បីរៀបចំឯកសារបោះឆ្នោត ឬឯកសារបោះឆ្នោតសម្រាប់ការបោះឆ្នោតនិងដំណើរការជាក់លាក់។ ឧទាហរណ៍រួមមានឯកសារដើម្បីបញ្ជូនព្រឹត្តិការដាក់ឯកសារដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជន ឬការដាក់ឯកសារបង្ហាញអំពីហិរញ្ញវត្ថុរបស់យុទ្ធនាការ។

Filing Electronically ការដាក់ពាក្យតាមអេឡិចត្រូនិក

ដំណើរការនៃការបញ្ជូនឯកសារបោះឆ្នោតតាមរយៈអ៊ីនធឺណិត។

Filing Fees ថ្លៃសេវាការដាក់ពាក្យ

ចំនួនប្រាក់ដែលត្រូវបង់នៅពេលរៀបចំឯកសារបោះឆ្នោតដូចជាពេលដាក់ពាក្យដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Filing Petitions ការដាក់បន្តនាសិទ្ធិ

ការដាក់ព្រឹត្តិការទៅអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Fill in The Oval បំពេញនៅក្នុងរាងពងក្រពើ

នៅលើសន្លឹកឆ្នោតមួយចំនួន អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានណែនាំឱ្យបំពេញរាងពងក្រពើដើម្បីបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជនឬវិធានការ ជំនួសឱ្យការគូស X ឬភ្ជាប់ព្រួញ។

Finalize Your Vote បញ្ចប់ការបោះឆ្នោតរបស់អ្នក

សកម្មភាពចុងក្រោយដែលអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសដើម្បីប្រកួតប្រជែង និងបញ្ជាក់ចេតនារបស់ពួកគេក្នុងការបោះឆ្នោតតាមការជ្រើសរើស។

Financial Disclosure Reports របាយការណ៍បង្ហាញពីហិរញ្ញវត្ថុ

របាយការណ៍ដែលមានព័ត៌មានលម្អិតអំពីប្រភព ប្រភេទ ចំនួនប្រាក់នៃប្រាក់ចំណូលរបស់មន្ត្រីសាធារណៈនិងបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ ត្រូវបានតម្រូវដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Firmware កម្មវិធីបង្កប់

ការសរសេរកម្មវិធីកុំព្យូទ័រត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងអង្គចងចាំដែលអាចអានបានតែប៉ុណ្ណោះ ដូច្នោះអាចក្លាយជាផ្នែកអចិន្ត្រៃយ៍នៃឧបករណ៍កុំព្យូទ័រ។ វាត្រូវបានបង្កើតនិងធ្វើតេស្តដូចជាកម្មវិធី។

First-Time Federal Voter អ្នកបោះឆ្នោតសហព័ន្ធលើកដំបូង

អ្នកបោះឆ្នោតដែលចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត ឬបោះឆ្នោតជាលើកដំបូងនៅក្នុងការបោះឆ្នោតសហព័ន្ធ។ យោងតាមច្បាប់បោះឆ្នោតអាមេរិច អ្នកបោះឆ្នោតទាំងនេះត្រូវតែផ្តល់នូវអត្តសញ្ញាណមុនពេលពួកគេអាចបោះឆ្នោតបាន។

First-Time Registrant អ្នកចុះឈ្មោះលើកដំបូង
លើកទីមួយដែលប្រជាពលរដ្ឋចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត។

First-Time Voter អ្នកបោះឆ្នោតដំបូង
លើកទីមួយដែលពលរដ្ឋបោះឆ្នោត។

Fiscal Statement សេចក្តីថ្លែងការណ៍សារពើពន្ធ
របាយការណ៍ដែលរៀបរាប់លម្អិតអំពីការរួមចំណែកនិងការចំណាយផ្នែកនយោបាយដែលតម្រូវឱ្យដាក់ដោយអាជ្ញាធរគ្រប់គ្រង។

Fixed Resident អ្នកតាំងទីលំនៅថេរ
នៅពេលដែលមនុស្សម្នាក់ប្រើប្រាស់បន្ទប់រស់នៅដោយស្របច្បាប់និងភាគច្រើននៃសប្តាហ៍
វាត្រូវបានគេចាត់ទុកថាជាទីលំនៅថេរសម្រាប់គោលបំណងបោះឆ្នោតហើយអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានគេហៅថាជាអ្នកស្នាក់នៅថេរ
។

For Election Day Use Only សម្រាប់តែថ្ងៃបោះឆ្នោតប៉ុណ្ណោះ
បែបបទនៃការបោះឆ្នោតដែលអាចប្រើបានតែនៅថ្ងៃបោះឆ្នោត។

Forms of Identification ទម្រង់នៃការកំណត់អត្តសញ្ញាណ
មធ្យោបាយនៃការបង្ហាញពីអត្តសញ្ញាណរបស់បុគ្គលម្នាក់ជាពិសេសនៅក្នុងទម្រង់ជាឯកសាររដ្ឋាការ។
ឧទាហរណ៍ទូទៅរួមមានបញ្ជីបើកបរ លិខិតឆ្លងដែន និងឯកសារផ្សេងទៀតដែលចេញដោយរដ្ឋាភិបាល។

Fraud ការបន្លំ
ការបកស្រាយខុស ឬការកែប្រែលទ្ធផលពិតនៃការបោះឆ្នោត។

Fraud Hotline លេខទូរស័ព្ទក្លែងបន្លំ
ខ្សែទូរស័ព្ទផ្ទាល់មួយត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីរាយការណ៍អំពីបញ្ហាការបោះឆ្នោត។

Fraudulently Registering to Vote ការក្លែងបន្លំចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត
ទម្រង់នៃការបោកប្រាស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលមាននរណាម្នាក់ចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឬចុះឈ្មោះអ្នកផ្សេងដើម្បីបោះឆ្នោត
ដោយប្រើព័ត៌មានប្រឌិតឬនៅពេលដែលពួកគេមិនមានសិទ្ធិចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅឡើយ។

Free from Coercion Or Intimidation រួចផុតពីការបង្ខំឬការគំរាមកំហែង
សិទ្ធិក្នុងការបោះឆ្នោតដោយគ្មានការគំរាមកំហែងពីអំពើហិង្សា ឧបាយកល ការយាយី ឬការភ័យខ្លាច។

Functional Configuration Audit (FCA) សវនកម្មកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធមុខងារ (FCA)
ការផ្ទៀងផ្ទាត់ពេញលេញនៃរាល់មុខងារប្រព័ន្ធនិងការរួមបញ្ចូលគ្នានៃមុខងារដែលបានលើកឡើងនៅក្នុងឯកសាររបស់អ្នកលក់
។ FCA ផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវនិងភាពពេញលេញនៃសៀវភៅណែនាំអ្នកបោះឆ្នោត នីតិវិធីប្រតិបត្តិការ នីតិវិធីថែទាំ
និងនីតិវិធីធ្វើតេស្តហេតុវិនិច្ឆ័យ។

Functional Test តេស្តមុខងារ
តេស្តដែលបានអនុវត្តដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ឬបញ្ជាក់សុពលភាពនៃការបំពេញមុខងារឬស៊េរីមុខងារ។

Fundraising ការរៃអង្កាសប្រាក់
ដើម្បីស្វែងរកការគាំទ្រផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់បេក្ខជនគណបក្សនយោបាយ ឬអង្គការក្នុងគោលបំណងជះឥទ្ធិពលដល់លទ្ធផលនៃ
ការបោះឆ្នោត។

G

Grounds for Recall មូលហេតុនៃការដកចេញពីតំណែង
មូលហេតុដែលប្រជាពលរដ្ឋចាប់ផ្តើមដំណើរការការដកមន្ត្រីជាប់ឆ្នោតចេញពីតំណែង។

Group Affidavit ឯកសារបញ្ជាក់ពីក្រុម
សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលត្រូវបានបញ្ជាក់ដោយសម្បូរ ឬការបញ្ជាក់ដោយក្រុមបុគ្គល។

Gubernatorial អភិបាលរដ្ឋ
ទាក់ទងនឹងអភិបាលរដ្ឋ ឬការិយាល័យអភិបាលរដ្ឋ។

Gubernatorial Election ការបោះឆ្នោតអភិបាលរដ្ឋ

ការបោះឆ្នោតដែលកំណត់របស់អភិបាលរដ្ឋស្ថិតនៅក្នុងសន្តិកម្មឆ្នោតផងដែរ។ ជាធម្មតារួមបញ្ចូលទាំងការប្រកួតប្រជែងយកតំណែងទូទាំងរដ្ឋផ្សេងទៀតនិងត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងឆ្នាំខុសពីឆ្នាំនៃការបោះឆ្នោតប្រកួតប្រជែងយកតំណែងប្រធានាធិបតី។

Gubernatorial General Election ការបោះឆ្នោតអភិបាលរដ្ឋទូទៅ

ការបោះឆ្នោតដែលក្នុងនោះ អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិទាំងអស់ ដោយមិនគិតពីសម្ព័ន្ធភាពគណបក្ស អាចបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជនដើម្បីបំពេញមុខងារសាធារណៈ និង/ឬបោះឆ្នោតទៅលើវិធានការណ៍បោះឆ្នោត ហើយកំណត់អភិបាលរដ្ឋស្ថិតនៅក្នុងសន្តិកម្មឆ្នោតផងដែរ។

Gubernatorial Primary Election ការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខភាពតំណែងរបស់អភិបាលរដ្ឋ

ការបោះឆ្នោតត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីកំណត់ថាតើបេក្ខជនណាម្នាក់តំណាងឱ្យគណបក្សនយោបាយសម្រាប់តំណែងដែលបានផ្តល់ឱ្យនៅក្នុងការបោះឆ្នោតសកល ហើយកំណត់អភិបាលរដ្ឋស្ថិតនៅក្នុងសន្តិកម្មឆ្នោតផងដែរ។ រដ្ឋខ្លះមានការបោះឆ្នោតសាកល្បងបើកចំហ ខណៈដែលរដ្ឋខ្លះមានការបោះឆ្នោតសាកល្បងបិទ ឬបិទបែបកែតម្រូវ។ ពេលខ្លះ ការបោះឆ្នោតសម្រាប់តំណែងមិនពាក់ព័ន្ធនឹងគណបក្ស និងបញ្ហាសន្តិកម្មឆ្នោតត្រូវបានបូកបញ្ចូលជាមួយការបោះឆ្នោតសាកល្បងផងដែរ។

H

Hand Count រាប់ដោយដៃ

ការរាប់សន្តិកម្មឆ្នោតនិង/ឬការជ្រើសរើសនៅលើសន្តិកម្មឆ្នោតដោយការពិនិត្យដោយមនុស្ស។

Hand-marked Paper Ballot សន្តិកម្មឆ្នោតដែលគូសដោយដៃ

សន្តិកម្មឆ្នោតដែលគូសដោយអ្នកបោះឆ្នោតដោយប្រើប្រដាប់សរសេរ។ សន្តិកម្មឆ្នោតគឺជាកំណត់ត្រាដែលអាចផ្សេងផ្ទុកបានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតឯករាជ្យ។

Hanging Chads ឆាដនៅជាប់

ឆាដសំដៅទៅលើបំណែកក្រដាសដែលពេលខ្លះត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅពេលដែលវាត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងក្រដាស កាត ឬសៀវភៅសម្រាប់ស្រដៀងគ្នា ដូចជាសន្តិកម្មបៀវត្សដែលបោះឆ្នោត "ឆាដនៅជាប់" គឺជាឆាដដែលដាច់ចេញមិនអស់។

Hard Money លុយរឹង

ការរួមចំណែកផ្នែកនយោបាយ ដែលធ្វើឡើងដោយផ្ទាល់ទៅបេក្ខជនជាក់លាក់។

Hard of Hearing ពិបាកស្តាប់

សំដៅទៅលើការបាត់បង់ការស្តាប់ នៅកន្លែងដែលអាចនៅសេសសល់ការឮសំឡេង ដែលឧបករណ៍ស្តាប់អាចជួយបាន។

Hardware ហានដេរ

សមាសធាតុរូបវិទ្យា រូបធាតុ មេកានិច ឬអេឡិចត្រូនិកនៃប្រព័ន្ធមួយ។

Hash ហាស់

ក្បួនដោះស្រាយដែលភ្ជាប់ខ្សែអក្សររូបវិទ្យាដែលមានប្រវែងមិនជាក់លាក់ ទៅនឹងខ្សែអក្សររូបវិទ្យាដែលមានប្រវែងថេរ។

Hash Function មុខងារហាស់

អនុគមន៍ដែលបង្ហាញពីខ្សែអក្សររូបវិទ្យាដែលមានប្រវែងមិនជាក់លាក់ ទៅខ្សែអក្សររូបវិទ្យាដែលមានប្រវែងថេរ។ មុខងារហាស់ដែលបានអនុម័តបំពេញតាមលក្ខណៈសម្បត្តិដូចខាងក្រោម៖ ១. (មួយផ្លូវ) មិនអាចធ្វើទៅបានតាមការគណនាក្នុងការស្វែងរកទិន្នន័យ ដែលភ្ជាប់ទៅកាន់ទិន្នផលដែលបានបញ្ជាក់ទុកជាមុនណាមួយ ២. (ធន់នឹងភាពប៉ះទង្គិចគ្នា) មិនអាចធ្វើទៅបានតាមការគណនា ក្នុងការស្វែងរកទិន្នន័យផ្សេងពីគ្នាចំនួនពីរ ទៅនឹងទិន្នផលតែមួយ។

Hearing សវនាការ

ឱកាសដើម្បីបញ្ជាក់ករណីរបស់មនុស្សម្នាក់តាមរយៈដំណើរការរដ្ឋបាលផ្លូវការ។

Hearing Officer មន្ត្រីសវនាការ

បុគ្គលដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យអនុវត្តដំណើរការច្បាប់ ធ្វើការសវនាការ ដោះស្រាយវិវាទផ្នែករដ្ឋបាល សម្របសម្រួលការចរចារវាងភាគីទាំងស្រុង និងចេញសេចក្តីសម្រេចផ្នែកច្បាប់។

Hearing Procedures នីតិវិធីសវនាការ

វិធាននិងសេរីនៃសកម្មភាពដែលគ្រប់គ្រងរបៀបដែលសវនាការត្រូវបានគ្រប់គ្រង។

Help America Vote Act Of 2002 (HAVA) ច្បាប់ជួយអាមេរិកបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០០២ (HAVA)

ច្បាប់អនុម័តដោយសភាអាមេរិកឆ្នាំ ២០០២ ដើម្បីធ្វើកំណែទម្រង់លើដំណើរការបោះឆ្នោតរបស់ប្រទេស។ HAVA និយាយពីការកែលម្អប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតនិងការចូលទៅបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានកំណត់បន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០០០ ។

Help America Vote College Program កម្មវិធីជួយអាមេរិកវេសគណៈបោះឆ្នោត

កម្មវិធីមួយដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតក្រោមច្បាប់បោះឆ្នោតអាមេរិក (HAVA) ដើម្បីលើកទឹកចិត្តដល់ការចូលរួមរបស់និស្សិតក្នុងនាមជាបុគ្គលិកឬជំនួយក្នុងការបោះឆ្នោត ដើម្បីជំរុញចំណាប់អារម្មណ៍និស្សិតក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោតនិងដើម្បីលើកទឹកចិត្តដល់រដ្ឋនិងរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋានក្នុងការប្រើប្រាស់និស្សិតជាបុគ្គលិកបោះឆ្នោត។

High School District មណ្ឌលវិទ្យាល័យ

អង្គភាពភូមិសាស្ត្រសម្រាប់រដ្ឋបាលមូលដ្ឋានម្នាក់អនុវិទ្យាល័យ។ វាគឺជាអង្គការរដ្ឋាភិបាលដែលមានគោលបំណងពិសេស ដោយមានសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាដែលជាប់ឆ្នោត។

Hold an Election ប្រព្រឹត្តិការបោះឆ្នោត

ពាក្យនេះប្រើនៅពេលអាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលប្រព្រឹត្តិការបោះឆ្នោត។

Hold Elections ប្រព្រឹត្តិការបោះឆ្នោត

ពាក្យនេះប្រើនៅពេលអាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលប្រព្រឹត្តិការបោះឆ្នោត។

Hold Hearings បើកសវនាការ

ដើម្បីបញ្ជាក់ថាទីភ្នាក់ងារកំពុងរៀបចំដំណើរការសម្រាប់បុគ្គល ឬអង្គការដើម្បីលើកឡើងករណីរបស់បុគ្គលម្នាក់ ដោះស្រាយវិវាទរដ្ឋបាល សម្របសម្រួលការចរចារវាងភាគីទាំងស្រុងនិងចេញសេចក្តីសម្រេចផ្នែកច្បាប់។

Hold Office កាន់តំណែង

ពាក្យដែលប្រើដើម្បីពិពណ៌នាអំពីបុគ្គលម្នាក់ដែលបានស្ងប់ចូលកាន់តំណែងសាធារណៈហើយបច្ចុប្បន្នកំពុងកាន់តំណែងនេះ។

Home Rule ច្បាប់ផ្ទះ

សិទ្ធិរបស់ប្រជាជនទីក្រុងភូមិសង្កាត់ឬស្រុកផ្សេងទៀតដើម្បីបង្កើតនិងផ្លាស់ប្តូររចនាសម្ព័ន្ធរដ្ឋាភិបាលផ្ទាល់ខ្លួន។

Home Rule Charter ធម្មនុញ្ញនៃការគ្រប់គ្រងដោយខ្លួនឯង

នៅក្នុងរដ្ឋខ្លះដែលគេស្គាល់ថាជាអង្គការគ្រប់គ្រងដោយខ្លួនឯង រដ្ឋធម្មនុញ្ញរបស់រដ្ឋផ្តល់លទ្ធភាពឱ្យក្រុងនិង/ឬខោនធីមានលទ្ធភាពអនុម័តច្បាប់ដើម្បីគ្រប់គ្រងខ្លួនឯងតាមដែលពួកគេចង់បាន (ដរាបណាពួកគេគោរពតាមធម្មនុញ្ញរដ្ឋ និងសហព័ន្ធ) ។ ធម្មនុញ្ញគឺជាឯកសារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលកំណត់អំពីច្បាប់និងបទបញ្ជារបស់ស្ថាប័ននោះ។

Home Rule City ទីក្រុងដែលគ្រប់គ្រងដោយខ្លួនឯង

ទីក្រុងដែលបានអនុម័តធម្មនុញ្ញដែលបង្ហាញពីទម្រង់នៃរដ្ឋាភិបាលនិងច្បាប់ក្នុងស្រុក។

House of Representatives សភាតំណាងរាស្ត្រ

សភាជាន់ទាបនៃសភាសហរដ្ឋអាមេរិកដែលមានព្រឹទ្ធសភាជាសភាជាន់ខ្ពស់។ ពួកគេរួមគ្នាបង្កើតជាអង្គនីតិបញ្ញត្តិទ្វេភាគីថ្នាក់ជាតិសហរដ្ឋអាមេរិក។ សមាសភាពរបស់សភាត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយមាត្រាទីមួយនៃរដ្ឋធម្មនុញ្ញសហរដ្ឋអាមេរិក។

House Seat អាសនៈសភាតំណាងរាស្ត្រ

តំបន់មួយក្នុងចំណោមតំបន់ចំនួន ៤៣៥ ដែលអ្នកតំណាងបោះឆ្នោតត្រូវបានបោះឆ្នោតជ្រើសរើសទៅកាន់សភាតំណាងសហរដ្ឋអាមេរិក។

Internal Audit Log កំណត់ហេតុសវនកម្មផ្ទៃក្នុង

កំណត់ហេតុដែលមនុស្សអាចអាន នៅលើម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោត ប្រើដើម្បីតាមដានសកម្មភាពទាំងអស់របស់ម៉ាស៊ីននោះ។ កំណត់ហេតុនេះកត់ត្រាលំនឹងសកម្មភាពដែលបានអនុវត្តនៅលើឬដោយម៉ាស៊ីនដែលបង្ហាញពីព្រឹត្តិការណ៍និងពេលវេលាដែលវាកើតឡើង។

Internet Voting ការបោះឆ្នោតតាមអ៊ីនធឺណិត

ការប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតឬកញ្ចប់ព័ត៌មានអ្នកបោះឆ្នោតមកវិញតាមអ៊ីមែលឬតាមរយៈការប្រើប្រាស់កម្មវិធីដែលគាំទ្រតាមអ៊ីនធឺណិត។

Interoperability អន្តរប្រតិបត្តិការ

វិសាលភាពដែលប្រព័ន្ធពីក្រុមហ៊ុនផលិត និងឧបករណ៍ដែលមានការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធប្រព័ន្ធផ្សេងៗគ្នាអាចទាក់ទងគ្នាបាន។

Interpreter អ្នកបកប្រែ

អ្នកដែលបកប្រែសម្រាប់មនុស្សដែលប្រាស្រ័យទាក់ទងគ្នាជាភាសាផ្សេងៗ។

Interruption of The Voting Process ការរំខានដល់ដំណើរការបោះឆ្នោត

ការខូចឧបករណ៍បោះឆ្នោត ការផ្គត់ផ្គង់មិនគ្រប់គ្រាន់ គ្រោះមហន្តរាយ ឬអ្វីដែលរារាំងការបោះឆ្នោត។

Intrusion Detection System (IDS) ប្រព័ន្ធរកការឈ្លានពាន (IDS)

កម្មវិធីហាងវែរ ឬសូហ្វវែរដែលរកឃើញនិងរាយការណ៍អំពីការសង្ស័យថាមានការរំលោភបំពានសន្តិសុខ ការរំលោភបំពានគោលនយោបាយ ឬការសម្របសម្រួលផ្សេងទៀតដែលអាចប៉ះពាល់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរដល់បណ្តាញ។

Invalidate Your Vote ធ្វើឱ្យការបោះឆ្នោតរបស់អ្នកគ្មានសុពលភាព

បញ្ហា កំហុសឆ្គង ឬអវត្តមានដែលបណ្តាលឱ្យការបោះឆ្នោតរបស់អ្នកមិនត្រូវបានរាប់បញ្ចូលលទ្ធផលបោះឆ្នោតចុងក្រោយ។

Irregularities ភាពមិនប្រក្រតី

អ្វីដែលមិនត្រឹមត្រូវ ឬមិនអាចទទួលយកបានដូចជានៅពេលដែលវិធាន ច្បាប់ ឬវិធីធម្មតានៃការធ្វើអ្វីៗមិនត្រូវបានអនុវត្តតាម។

Issue ការចេញឯកសារ

ការចេញអ្វីមួយដល់នរណាម្នាក់តាមលក្ខណៈផ្លូវការ។

Issue (To Issue A Vote) ការចេញឯកសារ (ចេញសន្លឹកឆ្នោត)

នៅពេលអាជ្ញាធរមានសមត្ថកិច្ច ស្មៀន ឬបុគ្គលិកបោះឆ្នោតចេញសន្លឹកឆ្នោតដល់អ្នកបោះឆ្នោត។

J

Judge ចៅក្រម

មន្ត្រីដែលទទួលខុសត្រូវដើម្បីការបោះឆ្នោតយ៉ាងសមស្រប និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅទីតាំងបោះឆ្នោត ឬក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត ដែលត្រូវបានគេស្គាល់ថាជាចៅក្រមបោះឆ្នោត។

Judicial Candidate បេក្ខជនតុលាការ

បេក្ខជនសម្រាប់ការិយាល័យតុលាការ។

Judicial District មណ្ឌលតុលាការ

មណ្ឌលមួយក្នុងចំណោមមណ្ឌលចំនួនថេរ ដែលរដ្ឋមួយត្រូវបានបែងចែក ដោយមណ្ឌលនីមួយៗបោះឆ្នោត ជ្រើសរើសបេក្ខជនតុលាការ។

Judicial Offices មុខតំណែងតុលាការ

មុខតំណែងតុលាការសាធារណៈសម្រាប់មន្ត្រីដែលគ្រប់គ្រងច្បាប់។

Judicial Retention Election ការបោះឆ្នោតរក្សាតុលាការ

ការបោះឆ្នោតមួយដែលអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានសួរថាតើអ្នកកាន់តំណែង (ជាធម្មតាចៅក្រម) គួរតែបន្តកាន់តំណែងមួយអាណត្តិទៀតឬអត់។ អ្នកកាន់មុខតំណែងដែលមិនប្រឈមមុខនឹងត្រូវបានដកចេញពីតំណែងប្រសិនបើភាគរយនៃអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថាពួកគេមិនគួរបន្តតំណែង។



Key Management ការគ្រប់គ្រងកូនសោ

សកម្មភាពដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការគ្រប់គ្រងកូនសោគ្រឹប និងបំបែកម៉ែត្រសុវត្ថិភាពពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត (ឧទាហរណ៍ពាក្យសម្ងាត់) ក្នុងកំឡុងពេលវេជ្ជវិទ្យាមូលនៃកូនសោ រួមមានការបង្កើត ការទុកដាក់ ការចាត់តាំង ការបញ្ឈប់និងទិន្នផល និងការធ្វើឱ្យស្ងៀម។



Language Assistance ជំនួយភាសា

ច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតបានចាត់ទុកការកំណត់លក្ខណៈសម្បត្តិ ឬការតម្រូវជាមុនក្នុងការបោះឆ្នោតផ្នែកលើអក្ខរកម្មនិងភាសាជាការខុសច្បាប់។ ផ្នែកទី ២០៣ ទទួលស្គាល់ថាមានការរើសអើងក្នុងការបោះឆ្នោតយ៉ាងទូលំទូលាយប្រឆាំងនឹងជនជាតិដើមភាគតិចអាឡាស្កា ជនជាតិអាមេរិកដើមកំណើតអាមេរិកឥណ្ឌា អាស៊ី និងអ្នកនិយាយភាសាអេស្ប៉ាញ និងព្យាយាមលុបបំបាត់វាដោយតម្រូវឱ្យមានការផ្តល់សម្ភារក្នុងភាសាជនជាតិភាគតិច និងជំនួយទាក់ទងនឹងដំណើរការបោះឆ្នោត - ផ្ទាល់មាត់និង/ឬជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ - ដល់ក្រុមជនជាតិភាគតិច។ ផ្នែក VRA ផ្សេងទៀតរួមមាន ៤ (អ៊ី) និង ២០៨ ក៏ពាក់ព័ន្ធនឹងការចូលប្រើភាសាផងដែរ។ ការអនុញ្ញាតថ្មីបំផុតនៃច្បាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោតក្នុងឆ្នាំ ២០០៦ បានពង្រីកផ្នែក ២០៣ ដល់ឆ្នាំ ២០៣២ ហើយការកំណត់ត្រូវបានកែសម្រួលឱ្យកើតឡើងរៀងរាល់ ៥ ឆ្នាំម្តងជំនួសឱ្យ ១០ ឆ្នាំម្តង។

Language Minority Citizens ពលរដ្ឋជនជាតិភាគតិចខាងភាសា

បទប្បញ្ញត្តិស្តីពីជនជាតិភាគតិចខាងភាសានៃច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតទាមទារថានៅពេលដែលរដ្ឋឬក្រុងប្រើប្រាស់បែងចែកនយោបាយនៅក្រោមច្បាប់នេះផ្តល់សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការចុះឈ្មោះ ឬអំពីការបោះឆ្នោត ទម្រង់ពាក្យសេចក្តីណែនាំ ជំនួយឬសម្ភារៈឬព័ត៌មានផ្សេងទៀត ដែលទាក់ទងនឹងដំណើរការបោះឆ្នោតរួមទាំងសន្លឹកឆ្នោតត្រូវផ្តល់ជូនជាភាសារបស់ជនជាតិភាគតិច តាមដែលអាចអនុវត្តបាន ក៏ដូចជាភាសាអង់គ្លេស។ ជនជាតិភាគតិចដែលមានភាសាក្រោមការគ្របដណ្តប់នៃច្បាប់នេះត្រូវបានកំណត់ថាជា ជនជាតិអាមេរិកដើម អ្នកដើមកំណើតអាស៊ី អ្នកដើមកំណើតអាឡាស្កា និងពលរដ្ឋដែលមានកេរ្តិ៍ដំណែលពីអេស្ប៉ាញ ដែលក្រុមដែលសក្តានុពលឃើញថាបានប្រឈមមុខនឹងឧបសគ្គនៅក្នុងដំណើរការនយោបាយ។

Lawful Permanent Resident អ្នករស់នៅអចិន្ត្រៃយ៍ស្របច្បាប់

ជនមិនមែនជាពលរដ្ឋ ដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យរស់នៅជាអចិន្ត្រៃយ៍នៅក្នុងសហរដ្ឋអាមេរិក។

Legal Holiday ថ្ងៃឈប់សម្រាកស្របច្បាប់

ថ្ងៃឈប់សំរាកដែលបង្កើតឡើងដោយច្បាប់ ហើយជាធម្មតាជាថ្ងៃមិនធ្វើការក្នុងឆ្នាំ។

Legislative Initiative Amendment វិសោធនកម្មផ្តួចផ្តើមខាងច្បាប់

វិធានការបោះឆ្នោតដែលស្នើធ្វើវិសោធនកម្មច្បាប់។

Legislative Ratification សច្ចាប័នច្បាប់

ទង្វើឬដំណើរការនៃការបញ្ជាក់ជាផ្លូវការនៃច្បាប់។

Lever Voting Machine ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតដែលមានឧបករណ៍

ម៉ាស៊ីនដែលកត់ត្រាដោយផ្ទាល់នូវជម្រើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោតតាមរយៈការគ្រប់គ្រងដោយប្រើមេកានិចចូលទៅក្នុងយន្តការរាប់ដែលបូកសរុបសន្លឹកឆ្នោតដោយមិនប្រើសន្លឹកឆ្នោតជាក់ស្តែង។

Lieutenant Governor អភិបាលរង

មន្ត្រីបោះឆ្នោតកំពូលនៅក្នុងរដ្ឋអាឡាស្កានិងយូថាហ៍។

Life Cycle វដ្តជីវិត

គំនិតវិស្វកម្មជាប្រព័ន្ធ ដែលកំណត់ដំណាក់កាលដែលប្រព័ន្ធមួយឆ្លងកាត់ពីគោលគំនិតរហូតដល់ការចូលនិវត្តន៍។ មានការព្រួយបារម្ភនិងសកម្មភាពផ្សេងៗគ្នាដែលទាក់ទងនឹងដំណាក់កាលនីមួយៗនៃវដ្តជីវិត។

Limited Ballot សន្លឹកឆ្នោតមានកំណត់

សន្លឹកឆ្នោតដែលមានការប្រកួតប្រជែងខ្លះ ប៉ុន្តែមិនមែនទាំងអស់ ដែលអ្នកបោះឆ្នោតផ្សេងទៀតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោតនោះទេ។

List of Registered Voters បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត នៅកន្លែងដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅ ដែលជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Local (Local Government) តំបន់(រដ្ឋាភិបាលក្នុងតំបន់)

យុត្តាធិការរបស់រដ្ឋាភិបាលក្រោមកម្រិតនៃរដ្ឋរួមមាន៖ ខោនធី ក្រុង សង្កាត់ និងខណ្ឌ។

Local Measures វិធានការក្នុងតំបន់

សំណើដើម្បីធ្វើវិសោធនកម្មឬលុបចោលច្បាប់បទបញ្ជា ឬធម្មនុញ្ញថ្មីនៅកម្រិតរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋាន ដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬបដិសេធដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Logic and Accuracy (L&A) Testing ការធ្វើតេស្តតក្កវិទ្យានិងភាពត្រឹមត្រូវ (L&A)

ការធ្វើតេស្តត្រៀមឧបករណ៍ និងប្រព័ន្ធក្នុងគោលបំណងដើម្បីរកឱ្យ ឃើញដំណើរការខុសប្រក្រតីនិងការរៀបចំមិនត្រឹមត្រូវនៃឧបករណ៍ មុនពេលឧបករណ៍ឬប្រព័ន្ធត្រូវបានប្រើប្រាស់ក្នុងការបោះឆ្នោត។ យុត្តាធិការត្រូវបានគេតម្រូវឱ្យធ្វើតេស្តភាពត្រឹមត្រូវគ្រប់ទម្រង់សន្លឹកឆ្នោត និងដើម្បីកំណត់ថា រាល់ការបោះឆ្នោតដែលមាន និងមិនមានសុពលភាព អាចត្រូវបានគេរកឃើញ ឬគ្រប់គ្រងដោយប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតទាំងបច្ចេកទេសនិងផ្នែកច្បាប់។ មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតធ្វើតេស្ត L&A មុនពេលចាប់ផ្តើមការបោះឆ្នោត ដែលជាផ្នែកមួយនៃដំណើរការរៀបចំប្រព័ន្ធនិងឧបករណ៍សម្រាប់ការបោះឆ្នោតយោងតាមការអនុវត្តក្នុង យុត្តាធិការនិងអនុលោមតាមច្បាប់រដ្ឋ។

Logical Correctness ភាពត្រឹមត្រូវនៃតក្កភាព

លក្ខខណ្ឌបញ្ជាក់ថា សម្រាប់ទិន្នន័យដែលមាន កម្មវិធីកុំព្យូទ័រនឹងបំពេញតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេសរបស់កម្មវិធី និងបង្កើតលទ្ធផល ដែលត្រូវការ។

Look at Both Side of Your Ballot រកមើលនៅផ្នែកទាំងពីរនៃសន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នក

សេចក្តីណែនាំអំពីការបោះឆ្នោត ដែលរំលឹកដល់អ្នកបោះឆ្នោតថាបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងអាចលេចឡើងនៅខាងមុខនិងខាងក្រោយនៃសន្លឹកឆ្នោត។

Low/No Dexterity Mode ម៉ូដភាពស្អាតជំនាញទាប/គ្មានភាពស្អាតជំនាញ

ម៉ូដអន្តរកម្មដែលមានលក្ខណៈពិសេសងាយស្រួលសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតដោយមិនប្រើដៃម្ខាងឬដៃទាំងពីរ ឬត្រូវការជំនាញទាប។

M

Machine-Readable Mark សញ្ញាសម្គាល់ដែលម៉ាស៊ីនអាចអានបាន

សញ្ញាសម្គាល់នៅក្នុងទីតាំងជ្រើសរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងក្នុងសន្លឹកឆ្នោតក្រដាស ដែលបំពេញតាមតម្រូវការសម្រាប់ការរកឃើញដោយម៉ាស៊ីនស្កេន។

Machine-Unreadable Mark សញ្ញាសម្គាល់ដែលម៉ាស៊ីនមិនអាចអានបាន

សញ្ញាសម្គាល់នៅក្នុងទីកាំងជ្រើសរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងក្នុងសន្តិកម្មនៃមិនអាចរកឃើញ ឬអាចអាន ឬកំណត់ បានដោយម៉ាស៊ីនស្ថិតនៅលើទាមទារឱ្យមានការវិនិច្ឆ័យរបស់មនុស្ស។

Magisterial District មណ្ឌលព្រះរាជអាជ្ញា

មណ្ឌលមួយក្នុងចំណោមចំនួនមណ្ឌលចេរ ដែលរដ្ឋមួយត្រូវបានបែងចែក ដោយ មណ្ឌលនីមួយៗជាអ្នកជ្រើសរើសបេក្ខជនចៅក្រម។

Magisterial District Judge ចៅក្រមតំណាងមណ្ឌលព្រះរាជអាជ្ញា

មន្ត្រីស៊ីវិលឬចៅក្រមដែលចាត់ចែងច្បាប់ ជាពិសេសអ្នកដែលដឹកនាំតុលាការដែលពាក់ព័ន្ធនឹងបទល្មើសតូចតាច និងធ្វើសវនាការបឋមចំពោះករណីធ្ងន់ធ្ងរជាងនេះ។

Mail Ballots (Noun) សន្លឹកឆ្នោតតាមសំបុត្រ (នាម)

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះដោយអ្នកបោះឆ្នោតក្រៅពីការធ្វើឡើងដោយបុគ្គលផ្ទាល់នៅកន្លែងបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតតាមសំបុត្រជាទូទៅត្រូវបានផ្ញើទៅអ្នកបោះឆ្នោតប៉ុន្តែអាចត្រូវបានចេញតាមបញ្ជីការិយាល័យបោះឆ្នោត។ អាស្រ័យលើយុត្តាធិការសន្លឹកឆ្នោតដែលបានផ្ញើតាមអ៊ីមែលអាចត្រូវបានប្រគល់ជូនវិញតាមសំបុត្រនៅក្នុងប្រអប់ដាក់សន្លឹក ឆ្នោត ឬដោយផ្ទាល់។ សន្លឹកឆ្នោតតាមសំបុត្រមានន័យដូចនឹងការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រនិងសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានដែរ។

Mail Ballots (Verb) សន្លឹកឆ្នោតតាមសំបុត្រ (កិរិយាស័ព្ទ)

ដំណើរការផ្ញើសំបុត្រទៅអ្នកបោះឆ្នោតដោយប្រើសេវាកម្មប្រៃសណីយ៍អាមេរិក។

Mail-In Voter Registration Form ទម្រង់ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រ

ទម្រង់មួយដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីស្នើសុំឱ្យសន្លឹកឆ្នោតផ្ញើទៅពួកគេ។

Mailed Ballot Election ការបោះឆ្នោតតាមវិធីផ្ញើសន្លឹកឆ្នោត

ការបោះឆ្នោតដែលប្រព្រឹត្តទៅដោយប្រើសន្លឹកឆ្នោតដែលផ្ញើតាមប្រៃសណីយ៍ ហើយមិនផ្តល់ជម្រើសបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់ ឬជម្រើសបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់មានកំណត់។

Mailed Ballot Precinct មណ្ឌលបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រ

មណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលមិនផ្តល់ជម្រើសបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់។

Mailing Address អាសយដ្ឋានផ្ញើសំបុត្រ

អាសយដ្ឋានដែលមនុស្សម្នាក់អាចទទួលបានសំបុត្រដែលអាចខុសពីអាសយដ្ឋានដែលមនុស្សម្នាក់រស់នៅ។

Majority ភាគច្រើន

លើសពាក់កណ្តាល។

Majority of The Votes សំឡេងឆ្នោតភាគច្រើន

ច្រើនជាងពាក់កណ្តាលនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះ។

Majority of Voters អ្នកបោះឆ្នោតភាគច្រើន

អ្នកបោះឆ្នោតច្រើនជាងពាក់កណ្តាល។

Majority Party គណបក្សភាគច្រើន

គណបក្សនយោបាយដែលទទួលបានភាគរយអប្បបរមានៃការបោះឆ្នោតសរុបនៅក្នុងយុត្តាធិការ ឬមានកម្លាំងគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីឈ្នះការគ្រប់គ្រងរដ្ឋាភិបាល ឬក្លាយជាបក្សប្រឆាំងចម្បងចំពោះគណបក្សឈ្នះឆ្នោត។

Majority Voting ការបោះឆ្នោតភាគច្រើន

បំរែបំរួលនៃការបោះឆ្នោតដែលតម្រូវឱ្យបេក្ខជនឈ្នះទទួលបានសម្លេងឆ្នោតលើសពីពាក់កណ្តាល។ ប្រសិនបើគ្មានបេក្ខជនណាម្នាក់សំឡេងភាគច្រើនដាច់ខាត ការបោះឆ្នោតមួយអាចនឹងត្រូវធ្វើឡើងរវាងអ្នកឈ្នះកំពូលទាំងពីរ។

Make Void ចាត់ជាមោឃៈ

បញ្ហា ហុសឆ្លង ការខកខាន ឬសកម្មភាពដោយចេតនាដែលនាំឱ្យសន្លឹកឆ្នោតមិនត្រូវរាប់បញ្ចូលក្នុង លទ្ធផលបោះឆ្នោតចុងក្រោយ។

Malware កម្មវិធីបង្កប់

សូម្បី ឬកម្មវិធីបង្កប់ក្នុងគោលបំណងអនុវត្តដំណើរការដែលគ្មានការអនុញ្ញាតដែលនឹងជះឥទ្ធិពលអាក្រក់ដល់ភាពសម្ងាត់ សុចរិតភាព ឬលទ្ធភាពនៃប្រព័ន្ធ។ ឧទាហរណ៍មេរោគ ដង្កូវ សេរុក្រហម ឬកម្មវិធីកូដផ្សេងទៀតដែលឆ្លងចូលម៉ាស៊ីន។ Spyware និងទម្រង់ខ្លះនៃ Adware ក៏ជាឧទាហរណ៍នៃមេរោគដែរ។

Mandate អាណត្តិ

បញ្ជាជាផ្លូវការ ឬពិរាជ្យាធរ ជាធម្មតាដោយលក្ខន្តិកៈនីតិបញ្ញត្តិ ឬបទបញ្ជាប្រតិបត្តិ។

Manual Tabulation of Ballots ការរាប់សន្លឹកឆ្នោតដោយដៃ

ការរាប់សន្លឹកឆ្នោតនិង/ឬការជ្រើសរើសនៅលើសន្លឹកឆ្នោតដោយការពិនិត្យដោយមនុស្ស។

Manually-Marked Paper Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលគូសដោយដៃ

សន្លឹកឆ្នោតដែលគូសដោយអ្នកបោះឆ្នោតដោយប្រើប្រដាប់សរសេរ។ សន្លឹកឆ្នោតគឺជាកំណត់ត្រាដែលអាចផ្ទៀងផ្ទាត់បានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតឯករាជ្យ។

Mark គូស

និមិត្តសញ្ញាណមួយដែលធ្វើឡើងដោយអ្នកចុះហត្ថលេខាដែលកំណត់ឱ្យការប្រតិបត្តិនៃឯកសារ ឬបង្ហាញពីការជ្រើសរើសការបោះឆ្នោត។

Marked Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលមានគំនូសសម្គាល់

សន្លឹកឆ្នោតដែលមានការជ្រើសរើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Marking Device ឧបករណ៍គូសសម្គាល់

ឧបករណ៍ដែលអនុញ្ញាតឱ្យជ្រើសរើស និងពិនិត្យឡើងវិញនូវបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង លើចំណុចប្រទាក់អេឡិចត្រូនិក និងមិនបង្កើតកំណត់ត្រាយូអេស៊ីដផ្សេងទៀតអំពីការជ្រើសរើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Marksense ម៉ាកសិន

ប្រព័ន្ធដែលការបោះឆ្នោតត្រូវបានកត់ត្រាដោយសញ្ញាសម្គាល់ ដែលធ្វើឡើងនៅក្នុងចន្លោះឆ្លើយតបនៃការបោះឆ្នោត ដែលបានកំណត់នៅលើមុខតែមួយឬទាំងពីរនៃសន្លឹកឆ្នោត ឬស៊េរីបណ្តា។ ប្រព័ន្ធ Marksense អាចប្រើម៉ាស៊ីនស្កេនអុបទិកឬឧបករណ៍ចាប់សញ្ញាស្រដៀងគ្នាដើម្បីអានសន្លឹកឆ្នោត។ ត្រូវបានគេស្គាល់ផងដែរថាជាការស្កេនអុបទិក។

Master Voter Registration List ម្ចាស់បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានរក្សាទុកក្នុងមូលដ្ឋានទិន្នន័យនៃបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងតំបន់ ឬទូទាំងរដ្ឋក្នុងប្រព័ន្ធកុំព្យូទ័រ ជាផ្លូវការ ជាលក្ខណៈសណ្ឋាន និងតែមួយមូលដ្ឋាន។

Measure វិធានការ

សំណើដើម្បីអនុម័តច្បាប់ថ្មី ឬវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធព័រអ្នកបោះឆ្នោត។

Measure Information ព័ត៌មានអំពីវិធានការ

ផ្នែកនៃសម្ភារៈបោះឆ្នោតដែលមានព័ត៌មានអំពីច្បាប់ថ្មី ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញ ដែលត្រូវបានដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រមឬការបដិសេធរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Measure Register ការចុះឈ្មោះក្នុងវិធានការ

កំណត់ត្រាដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីចំនួនឆ្នោតសរុប ដែលបានបោះគាំទ្រ និងប្រឆាំងនឹងបញ្ហាក្នុងសន្លឹកឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។

Mechanical Lever Voting Machine ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតដែលមានដងបញ្ជាមេកានិច

ម៉ាស៊ីនដែលកត់ត្រាដោយផ្ទាល់នូវជម្រើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោតតាមរយៈការត្រួតពិនិត្យដោយប្រើដងបញ្ជា មេកានិចនៅក្នុងយន្តការរាប់ ដោយបូកសរុបសន្លឹកឆ្នោតដោយមិនប្រើសន្លឹកឆ្នោតជាក់ស្តែង។

Memory Card អង្កចងចាំ

ឧបករណ៍ផ្ទុកទិន្នន័យអេឡិចត្រូនិកប្រើសម្រាប់រក្សាទុកព័ត៌មានឌីជីថល ដែលជាធម្មតាប្រើអង្កចងចាំជាបន្ទះ។

Method of Application វិធីសាស្ត្រនៃការដាក់ពាក្យ

វិធីសាស្ត្រនៃការដាក់ពាក្យជាច្រើនមានផ្តល់ជូនជាសាធារណៈដូច្នោះពួកគេអាចចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត។

Midterm Election ការបោះឆ្នោតពាក់កណ្តាលអាណត្តិ
ការបោះឆ្នោតដែលធ្វើឡើងរវាងការបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតី។

Military Voting ការបោះឆ្នោតយោធា
សមាជិកបម្រើការយ៉ាងសកម្មក្នុងយោធារួមមានកងទ័ពជើងទឹក កងទ័ពអាកាស កងម៉ារីន ឆ្នាំសមុទ្រ និងអ្នកជំនួញសមុទ្រព្រមទាំងប្តីប្រពន្ធនិងអ្នកនៅក្នុងបន្តិករបស់ពួកគេ។

Military Voting Assistance Officer មន្ត្រីជំនួយការបោះឆ្នោតយោធា
មន្ត្រីជំនួយការបោះឆ្នោត (VAOs)
ធ្វើការដើម្បីធានាថាអ្នកបោះឆ្នោតយោធានិងក្រៅប្រទេសយល់អំពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេ របៀបចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតអវត្តមាននិងអាចទទួលបានព័ត៌មាននិងជំនួយការបោះឆ្នោតដែលមិនត្រឹមត្រូវ។ VAOs អាចជាសមាជិកបម្រើការយោធា ជនស៊ីវិល ឬសមាជិកនៃអង្គការពលរដ្ឋអាមេរិកនៅបរទេស។

Minimum Standards បទដ្ឋានអប្បបរមា
កម្រិតគុណភាពឬសមិទ្ធផលទាបបំផុតដែលអាចទទួលយកបាន។

Minimum Voting Age អាយុបោះឆ្នោតអប្បបរមា
អាយុដែលកំណត់ឡើងដោយច្បាប់ដែលមនុស្សម្នាក់ត្រូវតែចម្រើនវ័យដល់ មុនពេលពួកគេមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតជា សាធារណៈ។

Minor Party គណបក្សតូចតាច
គណបក្សនយោបាយមួយដែលមិនបំពេញគ្រប់លក្ខណៈដើម្បីឱ្យគេទទួលស្គាល់ថាជាគណបក្សធំ ប៉ុន្តែផ្តល់ទៅវិញត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ជាទូទៅ ដោយសារបេក្ខជនរបស់ខ្លួនទទួលបានភាគរយជាក់លាក់នៃការបោះឆ្នោត ឬតាមរយៈដំណើរការដាក់ពាក្យ។

Mismarked គំនូសខុស
ការខុសឆ្គង កំហុសឆ្គង ការខកខាន ឬសកម្មភាពដោយចេតនាដែលជាលទ្ធផលនាំឱ្យចេតនារបស់អ្នកបោះឆ្នោតមិនត្រូវបាន រាប់បញ្ចូលក្នុងលទ្ធផលបោះឆ្នោតចុងក្រោយ។

Mixed Ticket សំបុត្រចម្រុះ
សន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចជ្រើសរើសបេក្ខជនតាមជម្រើសរបស់ពួកគេដោយមិនគិតពីសម្ព័ន្ធភាពគណបក្សហូតដល់ ចំនួនអតិបរមាដែលអនុញ្ញាតសម្រាប់ការប្រកួតប្រជែងនីមួយៗ។

Mock Election ការបោះឆ្នោតសម
ព្រឹត្តិការណ៍អប់រំដែលមិនប្រកាន់បក្សពួកដែលជាចម្បងបង្រៀនយុវជនពីរបៀបបោះឆ្នោត។

Modified Closed Primary មណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលបានបិទនិងកែប្រែ
ការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង
ដែលអនុញ្ញាតឱ្យគណបក្សរដ្ឋធ្វើការសម្រេចចិត្តថាតើពួកគេអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោត ដែលចុះឈ្មោះដោយគ្មានសម្ព័ន្ធគណបក្សនយោបាយ ចូលរួមក្នុងការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងរបស់ពួកគេ។

Modified Open Primary មណ្ឌលបើកបោះឆ្នោតដែលបានកែប្រែ
ការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដែលអនុញ្ញាតឱ្យគណបក្សរដ្ឋធ្វើការសម្រេចចិត្តថាតើពួកគេអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោត ដែលចុះឈ្មោះដោយគ្មានសម្ព័ន្ធគណបក្សនយោបាយចូលរួមក្នុងការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងរបស់ពួកគេឬទេ។

Monitor and Device Controller ម៉ូនីទ័រនិងឧបករណ៍ត្រួតពិនិត្យ
ចំណុចប្រទាក់អូឌីយ៉ូដែលអាចអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកប្រើប្រាស់ធ្វើការជ្រើសរើស។

Motor Voter អ្នកបោះឆ្នោតម៉ូតូ
ច្បាប់នេះដែលត្រូវបានគេស្គាល់ជាទូទៅថាជា “ច្បាប់អ្នកបោះឆ្នោតម៉ូតូ”
ទាមទារឱ្យរដ្ឋផ្តល់ឱកាសចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅការិយាល័យផ្តល់អាជ្ញាបណ្ណយានយន្ត របស់ពួកគេ (ដែលគេស្គាល់ថា DMV នៅរដ្ឋជាច្រើន) ។ ច្បាប់នេះក៏តម្រូវឱ្យរដ្ឋផ្តល់ការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅតាមការិយាល័យដែលផ្តល់ជំនួយសាធារណៈ ឬកម្មវិធីដែលផ្តល់មូលនិធិដោយរដ្ឋ ដែលចូលរួមក្នុងការផ្តល់សេវាកម្មដល់ជនពិការ និងការិយាល័យជ្រើសរើសអ្នកបម្រើក្នុង យោធា។ NVRA ក៏ផ្តល់នូវការណែនាំអំពីការថែរក្សាបញ្ជីឈ្មោះ និងកំណត់ពីរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចត្រូវបានគេដកចេញពីបញ្ជីឈ្មោះ។

Multi-Member District មណ្ឌលពហុសមាជិក

មណ្ឌលបោះឆ្នោតឬមណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលមានកំណែងពីរប្រើនាក់នៅក្នុងស្ថាប័ននីតិបញ្ញត្តិជាដាច់ខាតមួយ។

Multi-Seat Contest ការប្រកួតពហុកៅអី

ការប្រកួតប្រជែងដែលបេក្ខជនច្រើនអាចឈរឈ្មោះបានរហូតដល់ចំនួនអាសនៈជាក់លាក់។
អ្នកបោះឆ្នោតអាចបោះឆ្នោតមិនលើសពីចំនួនបេក្ខជនដែលបានបញ្ជាក់។

Municipal ក្រុង

ទាក់ទងនឹងទីក្រុង ស្រុក ភូមិឬទីប្រជុំជនលើកលែងតែរដ្ឋ New England, New York និង Wisconsin
ដែលឈ្មោះទីក្រុងកំណែងឱ្យតំបន់បែងចែកនៃខោនធី ឬរដ្ឋតាមតំបន់។

Municipal Ballot សន្លឹកឆ្នោតក្រុង

សន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខជនឬវិធានការទាក់ទងនឹងស្ថាប័នគ្រប់គ្រងក្រុង។

Municipal Bond Election ការបោះឆ្នោតមូលបត្រក្រុង

ការបោះឆ្នោតដែលមានសំណើអនុញ្ញាតឱ្យរដ្ឋាភិបាលក្រុងអនុម័តការចំណាយបន្ថែមដែលក្នុងនោះ
បំណុលនិងកាតព្វកិច្ចត្រូវសងជាមួយការប្រាក់បង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រមឬការបដិសេធ។

Municipal Elections ការបោះឆ្នោតក្រុង

ការបោះឆ្នោតជាទៀងទាត់នៃបេក្ខជននិងវិធានការនានានៅក្នុងស្ថាប័នគ្រប់គ្រងក្រុង។

Municipal School District មណ្ឌលសិក្សានៃសាលាក្រុង

អង្គការភូមិសាស្ត្រសម្រាប់រដ្ឋបាលមូលដ្ឋាននៃសាលាបឋមសិក្សាឬអនុវិទ្យាល័យ។

Municipal Water District មណ្ឌលទឹករបស់ក្រុង

អង្គការភូមិសាស្ត្រសម្រាប់រដ្ឋាភិបាលក្នុងតំបន់ ដែលផ្គត់ផ្គង់ទឹកនិងតម្រូវការល្អដល់សហគមន៍។

Municipality សាលាក្រុង

ទាក់ទងនឹងទីក្រុង ស្រុក ភូមិឬទីប្រជុំជនលើកលែងតែរដ្ឋ New England states, New York និង Wisconsin
ដែលឈ្មោះទីប្រជុំជនបង្ហាញពីការបែងចែកនៃខោនធី ឬរដ្ឋតាមតំបន់។

N

National ជាតិ

ជាកម្មសិទ្ធិឬថែរក្សាដោយរដ្ឋាភិបាលសហព័ន្ធ។

National Association Of Secretaries Of State (NASS) សមាគមជាតិនៃលេខាធិការរដ្ឋនរដ្ឋ (NASS)

អង្គការវិជ្ជាជីវៈមិនប្រកាន់បក្សពួកនៃមន្ត្រីសាធារណៈ ដោយមានសមាសភាពលេខាធិការរដ្ឋនិងទីក្រុងអាមេរិក។

National Association Of State Election Directors (NASED) សមាគមជាតិនៃនាយករៀបចំការបោះឆ្នោតរដ្ឋ (NASED)

សមាគមវិជ្ជាជីវៈមិនប្រកាន់បក្សពួកនៃនាយករៀបចំការបោះឆ្នោតរដ្ឋ និងរដ្ឋបាលរដ្ឋនិងទីក្រុងអាមេរិក។

National Certification Test Report របាយការណ៍តេស្តវិញ្ញាបនបត្រជាតិ

របាយការណ៍លទ្ធផលនៃការធ្វើតេស្តឯករាជ្យនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដោយមន្ទីរពិសោធន៍ដែលមានការទទួលស្គាល់
ដែលបានបញ្ជូនទៅគណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតអាមេរិកជាមួយនឹងអនុសាសន៍ទាក់ទងនឹងការផ្តល់លេខវិញ្ញាបនបត្រ។

National Certification Testing ការធ្វើតេស្តវិញ្ញាបនបត្រជាតិ

ការពិនិត្យនិងធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដើម្បីកំណត់ថាតើប្រព័ន្ធនេះគោរពតាមការអនុវត្តនិងតម្រូវការផ្សេងទៀតនៃស្តង់ដារវិញ្ញាបនបត្រជាតិនិងមានលក្ខណៈជាក់លាក់របស់ខ្លួនដែរឬទេ។

National Change of Address Program (NCOA) កម្មវិធីផ្លាស់ប្តូរអាសយដ្ឋានជាតិ(NCOA)

សំណុំទិន្នន័យដ៏មានសុវត្ថិភាពនៃកំណត់ត្រាផ្លាស់ប្តូរអាសយដ្ឋានអចិន្ត្រៃយ៍ប្រមាណ ១៦០ លាន
ដែលមានឈ្មោះនិងអាសយដ្ឋានរបស់បុគ្គល គ្រួសារនិងអាជីវកម្ម ដែលបានដាក់ពាក្យផ្លាស់ប្តូរអាសយដ្ឋានជាមួយ USPS។

មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតប្រើ NCOA
ដើម្បីធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពកំណត់ត្រានៅក្នុងមូលដ្ឋានទិន្នន័យចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេ។

National Convention អនុសញ្ញាជាតិ
កិច្ចប្រជុំដែលគណបក្សរដ្ឋនិងដែនដីប្រជុំដើម្បីជ្រើសរើសបេក្ខជនប្រធានាធិបតី។

National Institute of Standards and Technology (NIST) វិទ្យាស្ថានស្តង់ដារនិងបច្ចេកវិទ្យាជាតិ (NIST)
អង្គការសហព័ន្ធ ដែលមានភារកិច្ចជួយដល់ការអភិវឌ្ឍស្តង់ដារប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។ NIST អភិវឌ្ឍ
និងរក្សាស្តង់ដារសម្រាប់បច្ចេកវិទ្យាជាច្រើន។ អ្នកវិទ្យាសាស្ត្រ NIST
ជួយដល់គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតអាមេរិកក្នុងការបង្កើតស្តង់ដារដែលអាចធ្វើតេស្តបានសម្រាប់ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

National Party Convention សន្និបាតគណបក្សជាតិ
កិច្ចប្រជុំដែលគណបក្សរដ្ឋនិងដែនដីប្រជុំដើម្បីជ្រើសរើសបេក្ខជនប្រធានាធិបតី។

National Presidential Nominating Convention សន្និបាតតែងតាំងប្រធានាធិបតីជាតិ
កិច្ចប្រជុំមួយដែលគណបក្សរដ្ឋនិងទឹកដីប្រជុំរៀងរាល់ ៤
ឆ្នាំម្តងនៅសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីធ្វើការជ្រើសរើសបេក្ខជននៅក្នុងការបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតីអាមេរិកនាពេលខាងមុខនេះ។
សន្និបាតនេះអនុញ្ញាតឱ្យសម្រេចរើសអ្នកដែលត្រូវបានតែងតាំង មុនពេលអនុសញ្ញាជាតិបើក។

National Voluntary Laboratory Accreditation Program (NVLAP)
កម្មវិធីទទួលស្គាល់គុណភាពពិសោធន៍ស្ថិត្រចិត្តថ្នាក់ជាតិ(NVLAP)
កម្មវិធីទទួលស្គាល់គុណភាពពិសោធន៍ស្ថិត្រចិត្តថ្នាក់ជាតិ ដែលដំណើរការដោយវិទ្យាស្ថានស្តង់ដារនិងបច្ចេកវិទ្យាជាតិ (NIST)

National Voter Registration Act Of 1993 (NVRA)[Also Known As The “Motor Voter Act”]
ច្បាប់ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតជាតិឆ្នាំ ១៩៩៣ (NVRA) [គេក៏ស្គាល់ថាជា “ច្បាប់អ្នកបោះឆ្នោតម៉ូទ័រ”]
ច្បាប់នេះដែលត្រូវបានគេស្គាល់ជាទូទៅថាជា “ច្បាប់អ្នកបោះឆ្នោតម៉ូទ័រ”
ទាមទារឱ្យរដ្ឋផ្តល់ឱកាសចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅការិយាល័យផ្តល់អាជ្ញាបណ្ណយានយន្ត របស់ពួកគេ (ដែលគេស្គាល់ថា DMV
នៅរដ្ឋជាច្រើន)។ ច្បាប់នេះក៏តម្រូវឱ្យរដ្ឋផ្តល់ការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅតាមការិយាល័យដែលផ្តល់ជំនួយសាធារណៈ
ឬកម្មវិធីដែលផ្តល់មូលនិធិដោយរដ្ឋ ដែលចូលរួមក្នុងការផ្តល់សេវាកម្មដល់ជនពិការ
និងការិយាល័យជ្រើសរើសអ្នកបម្រើក្នុងយោធា។ NVRA
ក៏ផ្តល់នូវការណែនាំអំពីការថែរក្សាបញ្ជីឈ្មោះនិងកំណត់នូវរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចត្រូវបានដកចេញពីបញ្ជីឈ្មោះ។

No Excuse Absentee Voting ការបោះឆ្នោតអវត្តមានដោយមិនតម្រូវហេតុផល
ពាក្យដែលប្រើនៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ អាចស្នើសុំបោះឆ្នោតអវត្តមានដោយគ្មានការរឹតត្បិត។

Nominate តែងតាំង
ការស្នើឱ្យគេពិចារណាបុគ្គលម្នាក់សម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Nominated Officials មន្ត្រីដែលត្រូវបានតែងតាំង
បុគ្គលដែលត្រូវបានគេស្នើឱ្យពិចារណាសម្រាប់ការតែងតាំងក្នុងមុខតំណែងសាធារណៈ
ឬដែលបានទទួលសម្តែងគ្រប់គ្រាន់នៅក្នុងការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខភាព ដើម្បីឈានទៅរកការបោះឆ្នោតទូទៅ
ឬការបោះឆ្នោតផ្តាច់ព្រ័ត្រ។ ពាក្យនេះក៏អាចសំដៅទៅលើបុគ្គលដែលត្រូវបានជ្រើសរើសដោយគណបក្សរដ្ឋនិងទឹកដីអាមេរិក
នៅក្នុងសន្និបាតគណបក្សជាតិ ដើម្បីកំណត់ឱ្យគណបក្សជាបេក្ខជនប្រធានាធិបតីអាមេរិក។

Nominating Petition ញត្តិតែងតាំង
ឯកសារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរផ្លូវការមួយដែលចុះហត្ថលេខាដោយអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ
ដើម្បីស្នើសុំឱ្យគេដាក់ឈ្មោះបេក្ខជននៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Nomination ការតែងតាំង
ដំណើរការនៃការស្នើឱ្យពិចារណាសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Nomination Paper ក្រដាសតែងតាំង
ឯកសារជាលាយលក្ខណ៍អក្សរផ្លូវការដែលចេញដោយការិយាល័យបោះឆ្នោតដើម្បីស្នើសុំឈ្មោះបេក្ខជនយកទៅដាក់នៅលើសន្លឹក
ឆ្នោត។

Nominee អ្នកដែលបានតែងតាំង

បុគ្គលដែលត្រូវបានគេស្នើឱ្យពិចារណាសម្រាប់ដំណែងសាធារណៈ។

Non-Accepted Ballots សន្លឹកឆ្នោតដែលយកជាការមិនបាន

បញ្ហា កំហុសឆ្គង ការលុប ឬសកម្មភាពដោយចេតនា ដែលនាំឱ្យគេមិនអាចរាប់សន្លឹកឆ្នោតចូលក្នុងលទ្ធផលបោះឆ្នោតចុងក្រោយបាន។

Non-Paper Media ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយមិនមែនក្រដាស

ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយប្រភេទណាមួយដែលព័ត៌មានត្រូវបានរក្សាទុកប៉ុន្តែមិនមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ជាប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយក្រដាស ឬបោះពុម្ព ដូចជាមីក្រូមេឌី (មីក្រូហ្វីលី និងមីក្រូហ្វីល) ឬថាសរឹងកុំព្យូទ័រ។

Non-Partisan មិនប្រកាន់គណបក្ស

មិនជាប់ពាក់ព័ន្ធជាមួយគណបក្សនយោបាយ។

Nonpartisan Primary ការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពដំណែងដែលមិនប្រកាន់បក្សពួក

ការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខភាពដំណែង ត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីចម្រើនបេក្ខជនក្នុងការប្រកួតប្រជែងដែលមិនពាក់ព័ន្ធនឹងគណបក្សជាក់លាក់។

Non-Party-Specific Contest បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងមិនប្រកាន់គណបក្ស

បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង ដែលមានសិទ្ធិក្នុងបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងរកសន្លឹកឆ្នោត ដែលជាបេក្ខភាពឯករាជ្យ ហើយមិនចូលរួមជាមួយគណបក្សនយោបាយណាមួយ។

Noncompliance ការមិនអនុលោមតាម

ការខកខាន ឬការបដិសេធមិនគោរពតាមអ្វីមួយ (ដូចជាច្បាប់ឬបទបញ្ជា) ។

Nondiscriminatory មិនរើសអើង

យុត្តិធម៌ និងស្មើភាព។

None of The Above គ្មានដូចខាងលើ

ជម្រើសសន្លឹកឆ្នោតនៅក្នុងយុត្តាធិការ ឬអង្គការមួយចំនួនដែលរៀបចំឡើងដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញពីការមិនពេញចិត្តបេក្ខជនទាំងអស់នៅក្នុងបេក្ខ ភាពប្រកួតប្រជែងបោះឆ្នោត។

Nonpartisan Canvas Board ក្រុមប្រឹក្សាត្រួតពិនិត្យមិនប្រកាន់និងគណបក្ស

ក្រុមបុគ្គលដែលមិនមានសម្ព័ន្ធភាពជាមួយគណបក្ស ឬសម្ព័ន្ធភាពដែលមិនបានបង្ហាញដោយធ្វើការជាមួយគ្នាតាមវិធាននិងនីតិវិធីជាក់លាក់ដើម្បីចងក្រង ពិនិត្យឡើងវិញ និងកំណត់សុពលភាពសម្ភារៈបោះឆ្នោត។

Nonpartisan Election ការបោះឆ្នោតមិនប្រកាន់គណបក្ស

ការបោះឆ្នោតត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយមានបេក្ខជនចូលរួមប្រកួតប្រជែងដោយមិនប្រកាន់គណបក្ស

Nonpartisan Office តំណែងមិនប្រកាន់បក្សពួក

តំណែងបោះឆ្នោតដែលបេក្ខជនឈរឈ្មោះដោយគ្មានការចូលរួមក្នុងគណបក្សនយោបាយណាមួយ។

Nonpartisan Office Declaration of Candidacy សេចក្តីប្រកាសបេក្ខភាពដំណែងដោយមិនប្រកាន់គណបក្ស

ទង្វើនៃការបំពេញឯកសារដែលត្រូវការដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈដោយមិនលម្អៀង។

Nonvolatile Memory អង្គចងចាំមិនប្រែប្រួល

អង្គចងចាំដែលព័ត៌មានអាចត្រូវបានរក្សាទុកដោយគ្មានកំណត់ដោយមិនប្រើថាមពល។ROM និង PROMs គឺជាឧទាហរណ៍អង្គចងចាំដែលមិនប្រែប្រួល។

Not Contested មិនប្រកួតប្រជែង

នៅពេលដែលបុគ្គលដាក់ពាក្យដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនមានតិចជាងអាសនៈបើកចំហសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Notarized Statement សេចក្តីថ្លែងការណ៍ដែលត្រូវបានបញ្ជាក់ជាផ្លូវការ

ឯកសារដែលត្រូវបានបញ្ជាក់ដោយសារភាពិ ដែលជាមន្ត្រីផ្ទៀងផ្ទាត់អត្តសញ្ញាណរបស់អ្នករាល់គ្នា ដែលចុះហត្ថលេខាលើឯកសារនេះនិងបញ្ជាក់ឯកសារនោះដោយមានត្រា។

Notice សេចក្តីជូនដំណឹង

ការប្រកាសអំពីគោលបំណងសកម្មភាព ឬការរំលឹករបស់អង្គការ។

Notice of Clarification សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការបំភ្លឺ

ឯកសារផ្តល់ការណែនាំនិងការពន្យល់បន្ថែមអំពីតម្រូវការនិងនីតិវិធីនៃការផ្តល់វិញ្ញាបនបត្រប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតរបស់គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោត ឬកម្មវិធីមន្ទីរពិសោធន៍ធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត (VSTL) ។ NOCs អាចចេញការឆ្លើយតបទៅនឹងសំណើសុំការបំភ្លឺពីមន្ទីរពិសោធន៍ធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត ឬក្រុមហ៊ុនផលិតដែលបានចុះបញ្ជី EAC ។ EAC ក៏អាចចេញសេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការបំភ្លឺនៅពេលដែលអង្គការនេះកំណត់ការបំភ្លឺទៅគឺជាការចាំបាច់។

Notice of Disposition សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការដោះស្រាយចុងក្រោយ

ការដោះស្រាយចុងក្រោយនៃបញ្ហាមួយនិងដោយយោងទៅលើការសម្រេចចិត្តដែលបានប្រកាសពីទីភ្នាក់ងារ។

Notice of Election សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការបោះឆ្នោត

ពាក្យស្របច្បាប់ដែលត្រូវបានប្រើនៅពេលដែលអាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលដែលមានការអនុញ្ញាត ផ្តល់នូវសេចក្តីជូនដំណឹងជាសាធារណៈថា ការបោះឆ្នោតនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅពេលវេលាជាក់លាក់ណាមួយនិងក្រោមច្បាប់និងលក្ខន្តិកៈជាក់លាក់។

Notice to Voters សេចក្តីជូនដំណឹងដល់អ្នកបោះឆ្នោត

ទំនាក់ទំនងផ្លូវការពីការិយាល័យរៀបចំការបោះឆ្នោតអំពីការបោះឆ្នោត ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Notices of Noncompliance សេចក្តីជូនដំណឹងអំពីការមិនអនុលោមតាម

ការទំនាក់ទំនងផ្លូវការពីទីភ្នាក់ងារដែលលក្ខន្តិកៈនិងច្បាប់ត្រូវបានរំលោភ។



Oath សម្បថ

ការបញ្ជាក់យ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់អំពីការពិតនៃអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់និយាយ ឬថាមនុស្សម្នាក់មានបំណងស្មោះត្រង់ដើម្បីធ្វើអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់នោះនិយាយ។

Oath of Office សម្បថចូលកាន់តំណែង

សម្បថឬការបញ្ជាក់ដែលមនុស្សម្នាក់ធ្វើការប្តេជ្ញាចិត្តជាសាធារណៈចំពោះភារកិច្ចការទទួលខុសត្រូវ និងភាគកិច្ចដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការកាន់តំណែងសាធារណៈ។

Observational Test តេស្តអង្កេត

តេស្តប្រតិបត្តិការធ្វើឡើងនៅលើឧបករណ៍បោះឆ្នោតកំឡុងពេលបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោតពិតប្រាកដដើម្បីបង្កើតទំនុកចិត្តថាកំណត់ត្រាក្រសួងដែលអាចផ្ទៀងផ្ទាត់បានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានផលិតយ៉ាងត្រឹមត្រូវនៅពេលដែលបច្ចេកវិទ្យាជំនួយត្រូវបានប្រើប្រាស់។ ឧបករណ៍ដែលត្រូវធ្វើតេស្តសាកល្បងត្រូវបានប្រើសម្រាប់ការប្រមូលសន្លឹកឆ្នោតធម្មតា។ សន្លឹកឆ្នោតដែលប្រមូលបានត្រូវបានបញ្ជូលទៅក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត។

Observers អ្នកសង្កេតការណ៍

បុគ្គលដែលឃ្លាំមើលការបើក និងបិទទីតាំងបោះឆ្នោត ការបោះឆ្នោត ការរាប់និងការធ្វើតារាងលទ្ធផលឬផ្នែកផ្សេងទៀតនៃការបោះឆ្នោត។

Office តំណែង

តំណែងសហព័ន្ធ រដ្ឋ ខោនធី ក្រុង សង្កាត់ ភូមិ សាលាក្រុង សាលា ស្រុកឬមុខតំណែងរដ្ឋាភិបាលផ្សេងទៀត។

Office Holder អ្នកកាន់តំណែង

ពាក្យដែលប្រើដើម្បីពិពណ៌នាអំពីបុគ្គលម្នាក់ដែលបានស្បថចូលកាន់តំណែងសាធារណៈហើយបច្ចុប្បន្នកំពុងកាន់តំណែងនេះ។

Office of The Registrar Of Voters តំណែងអ្នកកាន់កាប់បញ្ជីអ្នកបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការគ្រប់គ្រងការបោះឆ្នោតឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Officer មន្ត្រី

ពាក្យដែលប្រើដើម្បីពិពណ៌នាអំពីបុគ្គលម្នាក់ដែលបានស្ងៀមស្ងៀមកាន់តំណែងសាធារណៈហើយបញ្ចប់នូវកំពុងកាន់តំណែងនេះ។

Official ផ្លូវការ

(១) នៃ ឬទាក់ទងនឹងតំណែង មុខតំណែង ឬសេចក្តីទុកចិត្ត (២) កាន់តំណែង៖ មានសិទ្ធិអំណាច

Official Ballot សន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការ

ការបង្ហាញជាផ្លូវការនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងទាំងអស់ ដែលនឹងត្រូវសម្រេចនៅក្នុងការបោះឆ្នោតជាក់លាក់មួយ។ ទាំងក្នុងទម្រង់ជាក្រដាសឬអេឡិចត្រូនិក យន្តការសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីបង្ហាញពីចំណង់ចំណូលចិត្តរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Official Ballot Card កាតសន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការ

បណ្ណផ្លូវការ ឬប័ណ្ណមួយចំនួនដែលត្រូវបានបោះពុម្ព ឬកំណត់អត្តសញ្ញាណដោយយោងទៅលើសន្លឹកឆ្នោតឈ្មោះបេក្ខជនសម្រាប់ការកែតម្រូវបេក្ខភាព ឬការបោះឆ្នោតទៅកាន់មុខតំណែងមួយឬច្រើន ឬចំណងជើងក្នុងសន្លឹកឆ្នោតអំពីវិធានការមួយឬច្រើន។

Official Ballot Card Secrecy Sleeve ស្រោមសំបុត្រសម្ងាត់នៃកាតសន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការ

ក្រដាសស្រោមសំបុត្រឬចក្រដាសដែលបិទបាំងសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីរក្សាការសម្ងាត់អំពីរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតគូសសម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេ។

Official Envelope ស្រោមសំបុត្រផ្លូវការ

ស្រោមសំបុត្រខាងក្នុងនិងខាងក្រៅផ្លូវការដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីដឹកជញ្ជូនឬបិទបាំងសន្លឹកឆ្នោត។

Official Party Affiliation List បញ្ជីសម្ព័ន្ធភាពផ្លូវការរបស់គណបក្ស

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះជាមួយសម្ព័ន្ធគណបក្សនៅលើបញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោត ដែលជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់សិទ្ធិឬការអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។

Official Roster of Voters បញ្ជីឈ្មោះផ្លូវការរបស់អ្នកបោះឆ្នោត

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត នៅកន្លែងដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅ ដែលជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Official Sample Ballot សន្លឹកឆ្នោតគំរូផ្លូវការ

ឧទាហរណ៍នៃសន្លឹកឆ្នោតមួយដែលផ្តល់ជូនអ្នកបោះឆ្នោតនូវព័ត៌មានជាក់លាក់ដល់អ្នកបោះឆ្នោត។ កូនសៀវភៅសន្លឹកឆ្នោតគំរូផ្តល់នូវព័ត៌មាន អំពីការបោះឆ្នោតបន្ថែមដូចជាទីកន្លែងនិងម៉ោងបោះឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ព័ត៌មានអំពីបេក្ខជន សំណួរនិងការណែនាំអំពីការបោះឆ្នោត។

Online Registration ការចុះឈ្មោះតាមអ៊ិនធឺណិត

ការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតតាមអ៊ិនធឺណិតមានដំណើរការដូចគ្នានឹងដំណើរការក្រដាសធម្មតា ដែលអ្នកបោះឆ្នោតថ្មីបំពេញបែបបទដែលត្រូវបានដាក់ជូនមន្ត្រីបោះឆ្នោត ឬផ្តល់នូវសិទ្ធិការបំពេញបែបបទជាប្រកាស អ្នកបោះឆ្នោតបំពេញបែបបទតាមអ៊ិនធឺណិត ហើយទម្រង់ដែលគ្មានក្រដាសនេះត្រូវបានបញ្ជូនតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិកដល់មន្ត្រីបោះឆ្នោត។ នៅក្នុងរដ្ឋភាគច្រើន កម្មវិធីត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក។ ប្រសិនបើការស្នើសុំត្រូវបានបញ្ជាក់ថាមានសុពលភាពនោះ ការចុះឈ្មោះថ្មីត្រូវបានបញ្ជូនទៅក្នុងបញ្ជីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតរបស់រដ្ឋ។

Open Primary ការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពតំណាងបើកចំហ

ការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពតំណាង ដែលអ្នកបោះឆ្នោតណាម្នាក់អាចចូលរួមដោយមិនប្រកាន់និន្នាការនយោបាយរបស់ពួកគេ។ រដ្ឋខ្លះទាមទារឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតប្រកាសជាសាធារណៈអំពីការជ្រើសរើសសន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេនៅកន្លែងបោះឆ្នោតបន្ទាប់ពីបុគ្គលិកមណ្ឌលបោះឆ្នោតផ្តល់ ឬបើកដំណើរការសន្លឹកឆ្នោតសមស្រប។ រដ្ឋផ្សេងទៀតអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតធ្វើការជ្រើសរើសសន្លឹកឆ្នោតរបស់ខ្លួនដោយឯកជនក្នុងបន្ទប់បោះឆ្នោត។

Open Records កំណត់ត្រាបើកចំហ

ឯកសារឬព័ត៌មានដែលមិនត្រូវបានចាត់ទុកថាជាការសម្ងាត់ និងជាទូទៅទាក់ទងនឹងការប្រព្រឹត្តិរបស់រដ្ឋាភិបាល។

Open Source ប្រភពបើកចំហ

សូហ្វវែរកុំព្យូទ័រដែលកូដប្រភពរបស់វា (កូដដែលមនុស្សអាចអានបាន) ផ្តល់ជូនជាទូទៅជាមួយនឹងអាជ្ញាប័ណ្ណ ដោយឡែកពីសិទ្ធិផ្តល់សិទ្ធិក្នុងការសិក្សាផ្លាស់ប្តូរ និងចែកចាយសូហ្វវែរទៅនរណាម្នាក់និងសម្រាប់គោលបំណងណាមួយ។ សូហ្វវែរប្រភពបើកចំហអាចត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយការសហការជាសាធារណៈ។

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតនិងការបោះឆ្នោតដែលមានសុពលភាពប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពពិតប្រាកដបានពិនិត្យឡើងវិញដោយអ្នកសរសេរកម្មវិធីអាជីពនិងស្ម័គ្រចិត្តជាច្រើន។ ប្រព័ន្ធប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពជាមួយមនុស្សមិនគិតថ្លៃទេ ហើយជាទូទៅមានអាជ្ញាប័ណ្ណដូចកម្មវិធីផ្សេងទៀតដែរ។ ប្រព័ន្ធអាចជាប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពពេញលេញ ឬអាចមានតែមួយផ្នែកនៃកម្មវិធីប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពរបស់ពួកគេ។

Operating System ប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិការ

បណ្តុំនៃកម្មវិធីដែលគ្រប់គ្រងផ្នែករឹងនៃប្រព័ន្ធកុំព្យូទ័រ និងផ្តល់នូវគ្រឿងផ្គត់ផ្គង់ និងសេវាកម្មដល់កម្មវិធីដែលត្រូវបានដំឡើងនៅលើឧបករណ៍។

ប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិការប្រើលេខកំណែចេញផ្សាយស្រុកស្តារឡើងដើម្បីចង្អុលបង្ហាញថាកំណែណាមួយត្រូវបានដំឡើងហើយទាមទារឱ្យមានការកែសម្រួល ឬធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពញឹកញាប់ដើម្បីរក្សាសុវត្ថិភាពនិងមុខងារ។

ការគ្រប់គ្រងកំណែសុពលភាពនៅក្នុងការវិវាឈន៍បោះឆ្នោតតម្រូវឱ្យមានការសម្របសម្រួលយ៉ាងប្រុងប្រយ័ត្នពីការធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិការក៏ដូចជាសុពលភាពកម្មវិធី។

Operation Manual សៀវភៅណែនាំប្រតិបត្តិការ

ឯកសារដែលអង្គការមួយផ្តល់ការណែនាំដល់សមាជិកនិងនិយោជិតឱ្យបំពេញមុខងាររបស់ពួកគេឱ្យបានត្រឹមត្រូវនិងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

វាកត់ត្រានូវនីតិវិធីស្តង់ដារដែលបានអនុម័តសម្រាប់ប្រតិបត្តិការប្រកបដោយសុវត្ថិភាពដើម្បីផលិតទំនិញនិងផ្តល់សេវាកម្ម។

Operational Environment បរិស្ថានប្រតិបត្តិការ

សុពលភាព និង ហានិភ័យទាំងអស់ (រួមទាំងសម្ភារៈបរិក្ខារ គ្រឿងសង្ហារឹម និងសម្ភារៈប្រើប្រាស់) សម្ភារៈឯកសារ និងចំណុចប្រទាក់ដែលប្រើប្រាស់ ដោយបុគ្គលិកបោះឆ្នោតប្រតិបត្តិការផ្នែកថែទាំ បុគ្គលិកមណ្ឌលបោះឆ្នោត និងអ្នកបោះឆ្នោតដែលត្រូវការសម្រាប់ប្រតិបត្តិការឧបករណ៍បោះឆ្នោត។

Opponent អ្នកជំទាស់

បេក្ខជនផ្សេងទៀតសម្រាប់កំណែ ដែលមានក្នុងការបោះឆ្នោតដែលមកពីគណបក្សផ្សេង ឬអ្នកដែលមានគោលបំណងឬគោលនយោបាយខុសគ្នា។

Oppose ជំទាស់

មិនពេញចិត្តឬមិនយល់ស្របជាមួយ។

Optical Scan ស្ថេនអុបទិក

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលអាចស្កេនសន្លឹកឆ្នោតសរុប និងសន្លឹកឆ្នោតបានការ។

ប្រព័ន្ធស្កេនអុបទិកចាស់ៗភាគច្រើនប្រើបច្ចេកវិទ្យាស្កេនអ៊ិនហ្វ្រារ៉េដ (IR)

និងសន្លឹកឆ្នោតដែលមានសញ្ញាកំណត់ពេលវេលាដើម្បីស្កេនសន្លឹកឆ្នោតឱ្យបានត្រឹមត្រូវ។ ប្រព័ន្ធស្កេនអុបទិកថ្មី (ឌីជីថល) ក៏អាចចាប់យករូបភាពនៃសន្លឹកឆ្នោតនៅពេលដែលគេដាក់វាក្នុងតារាង។

Optical Scan Ballots សន្លឹកឆ្នោតស្កេនអុបទិក

សន្លឹកបណ្ណមួយ ឬច្រើន ដែលត្រូវបានបោះពុម្ពឬកំណត់អត្តសញ្ញាណដោយមានព័ត៌មានយោងនៃសន្លឹកឆ្នោត ឈ្មោះបេក្ខជនសម្រាប់ការតែងតាំងជាបេក្ខភាពកំណត់ ឬសម្រាប់ដំណែងមួយឬច្រើន ឬចំណងជើងវិធានការណ៍មួយឬច្រើនក្នុងសន្លឹកឆ្នោត ដែលអាចតម្រៀបរាប់តាមម៉ាស៊ីនស្កេនអុបទិក។

Optical Scan System ប្រព័ន្ធស្កេនអុបទិក

ប្រព័ន្ធដែលកត់ត្រាការបោះឆ្នោតដោយសញ្ញាសម្គាល់ដែលបានកំណត់នៅក្នុងគោលដៅបោះឆ្នោត ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅលើសន្លឹកឆ្នោតមួយ ឬទាំងសងខាង ឬលើសន្លឹកបណ្ណ។ ប្រព័ន្ធស្កេនអុបទិកអាចនិងតម្រៀបសន្លឹកឆ្នោត ជាធម្មតាជាសន្លឹកក្រដាសដោយស្កេនសន្លឹកឆ្នោតនិងបកស្រាយខ្លឹមសារ។

Order ការទិញ

ការបញ្ជា ការបង្គាប់ ឬការណែនាំដោយអ្នកមានអំណាច។

Order on The Ballot លំដាប់នៅលើសន្លឹកឆ្នោត

លំដាប់ដែលបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងនិងបេក្ខជនលេចឡើងនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Ordinance បទបញ្ជា

ច្បាប់មួយដែលអនុម័តដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន។

Original Petition បង្គនាលិខិតដើម

ឯកសារមួយដែលមានព័ត៌មានអំពីវិធាន ការគំនិតផ្តួចផ្តើម ប្រជាមតិឬបេក្ខជនដែលបានប្រើដើម្បីប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ។

Out-Of-State ក្រៅរដ្ឋ
ដើម្បីនៅក្រៅព្រំដែនរដ្ឋនៃរដ្ឋជាក់លាក់មួយ។

Outer Envelope រូបសម្រាប់ប្រគល់ខាងក្រៅ
រូបសម្រាប់ប្រគល់ការមួយ ដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីដឹកជញ្ជូនសន្លឹកឆ្នោតអ្នកអវត្តមាន និងសន្លឹកឆ្នោតតាមប្រែសណ្តើរ និងការការពារព័ត៌មានរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Overseas Ballot សន្លឹកឆ្នោតនៅក្រៅប្រទេស
សន្លឹកឆ្នោតដែលបោះដោយសមាជិកយោធាដែលកំពុងបម្រើសេវាកម្មសកម្មនៅក្រៅប្រទេស ឬដោយជនស៊ីវិលដែលរស់នៅក្រៅប្រទេស។

Overseas Citizen ពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេស
ពលរដ្ឋនៃសហរដ្ឋអាមេរិកដែលកំពុងរស់នៅ ឬស្ថិតនៅក្នុងប្រទេសផ្សេងក្រៅពីសហរដ្ឋអាមេរិក។

Overseas Military Voter យោធាបោះឆ្នោតនៅក្រៅប្រទេស
សមាជិកម្នាក់ដែលកំពុងបម្រើសេវាកម្មយ៉ាងសកម្មក្នុងជួរយោធា រួមមានកងទ័ពគោកកងទ័ពជើងទឹក កងទ័ពអាកាស កងម៉ារីន ឆ្លាំសមុទ្រ និងអ្នកជំនួញសមុទ្រនិងប្តីប្រពន្ធនិងអ្នកនៅក្នុងបន្ទុករបស់ពួកគេ។ សមាជិកដែលកំពុងបម្រើសេវាយោធាយ៉ាងសកម្មដែលជាអ្នករស់នៅអចិន្ត្រៃយ៍ក្នុងរដ្ឋ ហើយកំពុងស្នាក់នៅបណ្តោះអាសន្ននៅខាងក្រៅព្រំដែនសហរដ្ឋអាមេរិកនិងស្រុកកូឡុំប៊ី។ សមាជិកនៃកងម៉ារីនអាមេរិកដែលជាអ្នករស់នៅអចិន្ត្រៃយ៍ក្នុងរដ្ឋ ហើយកំពុងស្នាក់នៅជាបណ្តោះអាសន្ននៅខាងក្រៅព្រំដែនសហរដ្ឋអាមេរិកនិងស្រុកកូឡុំប៊ី និង/ឬពលរដ្ឋនៃទៀតនៃសហរដ្ឋអាមេរិកដែលជាអ្នករស់នៅអចិន្ត្រៃយ៍ក្នុងរដ្ឋនេះ ហើយកំពុងស្នាក់នៅបណ្តោះអាសន្ននៅក្រៅព្រំដែននៃទឹកដីសហរដ្ឋអាមេរិក និងស្រុកកូឡុំប៊ី ជាជនដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ និងបានចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតតាមដែលច្បាប់បានកំណត់។

Overseas Voter អ្នកបោះឆ្នោតនៅក្រៅប្រទេស
ពលរដ្ឋអាមេរិកម្នាក់ ដែលកំពុងរស់នៅក្រៅសហរដ្ឋអាមេរិក ហើយមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតនៅកន្លែងរស់នៅចុងក្រោយរបស់ពួកគេនៅសហរដ្ឋអាមេរិក។

Overvote បោះឆ្នោតលើស
នៅពេលចំនួននៃការជ្រើសរើស ដែលធ្វើឡើងដោយអ្នកបោះឆ្នោតនៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងគឺលើសពីចំនួនអតិបរមាដែលអនុញ្ញាត។

Overvoting ការបោះឆ្នោតលើស
បោះឆ្នោតឱ្យលើសពីចំនួនអតិបរមានៃជម្រើសដែលបានអនុញ្ញាតនៅក្នុងការប្រកួតមួយ។

P

Paper Ballot សន្លឹកឆ្នោតក្រដាស
ក្រដាសមួយសន្លឹក ក្រដាសរុំ ឬបណ្តាជាច្រើន ដែលអ្នកបោះឆ្នោតទាំងអស់ធ្វើការជ្រើសរើស ដោយការគូសដោយដៃ ឬបោះពុម្ពអាស្រ័យលើប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតជាក់លាក់។

Paper Printout ការបោះពុម្ពក្រដាស
ក្រដាសមួយសន្លឹកដែលព័ត៌មានពីកុំព្យូទ័រ ម៉ាស៊ីនស្កេន ឬឧបករណ៍ស្រដៀងគ្នាត្រូវបានបោះពុម្ពលើ។

Paper Record កំណត់ត្រាក្រដាស
ក្រដាសកត់ត្រាសន្លឹកឆ្នោតដែលអាចផ្ទៀងផ្ទាត់ដោយផ្ទាល់ដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Paper Ballot Sheet សន្លឹកឆ្នោតក្រដាស
ក្រដាសមួយសន្លឹកដែលបង្កើតជាផ្នែកនៃសន្លឹកឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតអាចមានច្រើនសន្លឹក។

Paper Trail ដានក្រដាសឯកសារ

ឯកសារជាសេរី ដែលផ្តល់ភស្តុតាងជាលាយលក្ខណ៍អក្សរអំពីលំដាប់នៃព្រឹត្តិការណ៍ឬសកម្មភាពរបស់បុគ្គលឬអង្គការ។

Paper-Based Voting System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតផ្អែកលើក្រដាសឆ្នោត

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលកត់ត្រាសន្លឹកឆ្នោត រាប់សន្លឹកឆ្នោតនិងរៀបការរាប់សន្លឹកឆ្នោតដោយប្រើប្រាស់ប្រក្រដាសសន្លឹកឆ្នោតមួយសន្លឹក ឬច្រើន។

Parallel Monitoring ការត្រួតពិនិត្យស្របគ្នា

ការសាកល្បងស្ថានីយ៍បោះឆ្នោតដែលបានជ្រើសរើសដោយចៃដន្យមួយចំនួនក្រោមលក្ខខណ្ឌដែលប្រដូចទៅនឹងថ្ងៃបោះឆ្នោតពិ ត្រាតកដតាមដែលអាចធ្វើទៅបាន លើកលែងតែសន្លឹកឆ្នោតជាក់ស្តែងដែលបានឃើញដោយ “អ្នកបោះឆ្នោតសាកល្បង” និងអាកប្បកិរិយាបោះឆ្នោតរបស់ “អ្នកបោះឆ្នោតសាកល្បង” ត្រូវបានដឹងដោយអ្នកសាកល្បង ហើយអាចប្រៀបធៀបទៅនឹងលទ្ធផលដែលស្ថានីយ៍បោះឆ្នោតទាំងនេះរៀបជាតារាងសម្រាប់ការរាប់និងរាយការណ៍។

Parish ស្រុក

រដ្ឋបាលស្រុកតូចមួយ ដែលដូចគ្នានឹងខោនធីនៅក្នុងរដ្ឋផ្សេងទៀតដូចជានៅរដ្ឋ Louisiana ។

Partisan គណបក្សនិយម

ជាសមាជិកដែលប្តេជ្ញាចិត្តរបស់គណបក្សនយោបាយ ដែលគាំទ្រយ៉ាងខ្លាំងដល់គោលនយោបាយរបស់គណបក្សខ្លួន។

Partisan Election ការបោះឆ្នោតក្នុងគណបក្ស

ការបោះឆ្នោតដែលក្នុងនោះ បេក្ខជនឈរឈ្មោះសម្រាប់តំណែងជាតំណាងគណបក្សនយោបាយ ហើយជាញឹកញាប់ក្នុងការបោះឆ្នោតនោះ សម្ព័ន្ធភាពគណបក្សរបស់ពួកគេត្រូវបានបោះពុម្ពលើសន្លឹកឆ្នោត។

Partisan Office ដំណែងប្រចាំគណបក្ស

ដំណែងដែលត្រូវបានជ្រើសរើសតាមការបោះឆ្នោត ដោយបេក្ខជនឈរឈ្មោះជាតំណាងគណបក្សនយោបាយ។

Partisan Office Declaration of Candidacy សេចក្តីប្រកាសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដំណែងពីគណបក្ស

ទង្វើនៃការបំពេញឯកសារ ដែលត្រូវការដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនគណបក្សសម្រាប់តំណែងសាធារណៈ។

Partisan Primary ការបោះឆ្នោតរើសបេក្ខភាពតំណាងគណបក្ស

ការបោះឆ្នោតដែលគណបក្សនយោបាយជ្រើសរើសបេក្ខជនឈរឈ្មោះសម្រាប់ការបោះឆ្នោតទូទៅឬការបោះឆ្នោតផ្តាច់ព្រ័ត្រ។

Party គណបក្ស

អង្គការមួយដែលសម្របសម្រួលបេក្ខជនដើម្បីប្រកួតប្រជែងក្នុងការបោះឆ្នោតរបស់ប្រទេសមួយ។ ជាញឹកញាប់ដែលសមាជិកគណបក្សនយោបាយមានគំនិតស្រដៀងគ្នាអំពីនយោបាយ ហើយគណបក្សអាចលើកកម្ពស់គោលដៅមនោគមវិជ្ជាឬគោលនយោបាយជាក់លាក់។

Party Affiliation សម្ព័ន្ធភាពគណបក្ស

សំដៅលើទំនាក់ទំនងរបស់បេក្ខជន ឬមន្ត្រីជាប់ឆ្នោតទៅនឹងគណបក្សជាក់លាក់មួយ មិនចាំបាច់ចំពោះតែសំណុំទស្សនវិជ្ជាជាក់លាក់ណាមួយឡើយ។ ទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោត នេះជាធម្មតាសំដៅលើអ្នកបោះឆ្នោតដែលចុះឈ្មោះជាមួយគណបក្សនយោបាយដែលមានការទទួលស្គាល់មួយ។

Party Candidate បេក្ខជនគណបក្ស

បេក្ខជនដែលកំពុងឈរឈ្មោះជាតំណាងគណបក្សនយោបាយសម្រាប់តំណែងជាប់ឆ្នោត។

Party Convention សន្និបាតគណបក្ស

កិច្ចប្រជុំដែលគណបក្សក្លឹបរដ្ឋនិងទឹកដីប្រជុំដើម្បីជ្រើសរើសបេក្ខជនប្រធានាធិបតី។

Party Designation ការចាត់តាំងរបស់គណបក្ស

គណបក្សនយោបាយដែលបានបោះពុម្ពឈ្មោះបេក្ខជននៅលើសន្លឹកឆ្នោត ឬសម្ភារៈបោះឆ្នោត។

Party Enrollment ការចុះឈ្មោះគណបក្ស

ទង្វើនៃការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនិងការជ្រើសរើសសម្ព័ន្ធក្រុមប្រឹក្សាខេត្តនិងក្រុមប្រឹក្សាស្រុកស្រីសោភ័ណភូមិសាស្ត្រនិងសេដ្ឋកិច្ចសង្គម
ស្របបញ្ជាក់ថាវាខ្លះខ្លះហៅថាការចុះឈ្មោះចំណូលចិត្តក្រុមប្រឹក្សា ហើយមិនមែនជាការចុះឈ្មោះជាផ្លូវការ ឬសម្ព័ន្ធភាពឡើយ។

Party Label ស្លាកគណបក្ស

គណបក្សនយោបាយដែលបានបោះពុម្ពឈ្មោះបេក្ខជននៅលើសន្លឹកឆ្នោតឬសម្ភារៈបោះឆ្នោត។

Party Preference ចំណង់ចំណូលចិត្តគណបក្ស

ទង្វើនៃការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនិងការជ្រើសរើសចំណង់ចំណូលចិត្តគណបក្សនយោបាយ។ សូមកត់សម្គាល់ថា
វាខ្លះខ្លះចំនួនសំដៅលើការចុះឈ្មោះជាមួយគណបក្សថាជាការចុះឈ្មោះឬសម្ព័ន្ធភាពគណបក្ស។

Pattern Voting ការបោះឆ្នោតជាលំនាំ

ការជ្រើសរើសជម្រើសបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងក្នុងការប្រកួតប្រជែងជាច្រើនតាមលំនាំដែលបានកំណត់ទុកជាមុន ក្នុងគោល
បំណងបង្ហាញពីអត្តសញ្ញាណរបស់មនុស្សម្នាក់ទៅអ្នកផ្សេង។
លទ្ធភាពនៃការបោះឆ្នោតតាមលំនាំអាចជាបញ្ហាមួយសម្រាប់ការបោះពុម្ពកំណត់ត្រាសំឡេងបោះឆ្នោត (CVR)
ព្រោះវាអាចបំពានលើសិទ្ធិឯកជនរបស់អ្នកបោះឆ្នោតប្រសិនបើមានការជ្រើសរើសគ្រប់គ្រាន់នៅក្នុង CVR
ដែលបានបោះពុម្ពផ្សាយនីមួយៗ ដើម្បីធ្វើឱ្យលំនាំនៃការជ្រើសរើសអាចមានតែមួយ។

Penetration Testing ការធ្វើតេស្តជ្រៀតចូល

វិធីសាស្ត្រវាយតម្លៃដែលអាចឱ្យអ្នកស្រាវជ្រាវស្វែងរកភាពងាយរងគ្រោះនៅក្នុងប្រព័ន្ធមួយ។
ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដូចជាប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត
ត្រូវបានបញ្ជូនជាប្រចាំទៅកាន់ការធ្វើតេស្តជ្រៀតចូលដើម្បីកំណត់ពីភាពងាយរងគ្រោះរបស់ពួកគេចំពោះការវាយប្រហារតាម
អ៊ីនធឺណិត។ ហៅផងដែរថាតេស្តប៉ែន។

People's Veto Referenda ការធ្វើប្រជាមតិដករបស់ប្រជាជន

សំណើលុបចោលច្បាប់ដែលអនុញ្ញាតឱ្យមានអ្វីដែលត្រូវបានអនុម័តដោយស្ថាប័នគ្រប់គ្រងហើយដែលត្រូវបានដាក់នៅលើសន្លឹក
ឆ្នោតដោយពួកគេរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ។

Permanent Absentee Application ពាក្យសុំអវត្តមានអចិន្ត្រៃយ៍

ពាក្យសុំទទួលសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានដោយស្វ័យប្រវត្តិនៅក្នុងសំបុត្រសម្រាប់ការបោះឆ្នោតនាពេលអនាគតទាំងអស់។

Permanent Absentee Voter អ្នកបោះឆ្នោតអវត្តមានអចិន្ត្រៃយ៍

អ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ដែលបានដាក់ពាក្យសុំប្រើប្រាស់សន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានដើម្បីបោះឆ្នោតគ្រប់ការបោះឆ្នោត
ហើយបានបំពេញគ្រប់លក្ខណសម្បត្តិជាអ្នកបោះឆ្នោតអវត្តមានអចិន្ត្រៃយ៍នៅក្នុងដែនសមត្ថកិច្ចរបស់ខ្លួន។

Permanent Absentee Voter Status ស្ថានភាពអ្នកបោះឆ្នោតអវត្តមានអចិន្ត្រៃយ៍

ពាក្យដែលប្រើដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតបានដាក់ពាក្យហើយមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់សន្លឹកឆ្នោតអវត្ត
មានសម្រាប់ការបោះឆ្នោតទាំងអស់។

Permanent Advance Voter អ្នកបោះឆ្នោតអចិន្ត្រៃយ៍ជាមុន

មានន័យដូចអ្នកបោះឆ្នោតអវត្តមានអចិន្ត្រៃយ៍។

Personal Assistive Device ឧបករណ៍ជំនួយផ្ទាល់ខ្លួន

ឧបករណ៍ដែលត្រូវបានយកទៅពាក់ ឬពាក់ដោយបុគ្គលដែលមានពិការភាពរាងកាយ ដែលមានគោលបំណងចម្បង
ដើម្បីជួយបំពេញការងារខូចខាតនោះ។

Persons with Disabilities ជនពិការ

សហគមន៍ជនពិការកំពុងវិវត្តយ៉ាងឆាប់រហ័សក្នុងការប្រើភាសាអក្ខរសញ្ញាជាដំបូងជំនួសឱ្យភាសាមនុស្សជាដំបូង។
នេះដោយសារតែគេចាត់ទុកពិការភាពថាជាសមាសធាតុស្នូលនៃអក្ខរសញ្ញាដូចជាពូជសាសន៍និងយេនឌ័រផងដែរ។
សមាជិកសហគមន៍មួយចំនួនដូចជាជនពិការបញ្ញា និងការអភិវឌ្ឍ ចូលចិត្តភាសាមនុស្សជាដំបូង។ នៅក្នុងជួរឈរនេះ
ពាក្យទាំងនេះត្រូវបានប្រើផ្លាស់ប្តូរគ្នា។

Petition បង្គនាណិខិត

ឯកសារដែលមានព័ត៌មានអំពីវិធានការ គំនិតផ្តួចផ្តើម ប្រជាមតិ
ឬបេក្ខជនប្រើដើម្បីប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ។

Petition Drive ការជម្រុញបង្គនាណិខិត

កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរៀបចំដើម្បីប្រមូលហត្ថលេខាដែលមានសុពលភាពគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីគាំទ្រដល់គំនិតផ្តួចផ្តើម បេក្ខជន វិធានការ ឬការធ្វើប្រជាមតិ។

Petition Fund មូលនិធិបង្កនាឈិខិត

ទង្វើអែក្លាសប្រាក់និងចំណាយថវិកាក្នុងគោលបំណងទាក់ទងនឹងញត្តិមួយ។

Petition Signature Gathering ការប្រមូលហត្ថលេខាបង្កនាឈិខិត

ទង្វើនៃការព្យាយាមប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់គំនិតផ្តួចផ្តើម ប្រជាមតិ ឬបេក្ខជន។

Petition Verification ការផ្ទៀងផ្ទាត់បង្កនាឈិខិត

ពាក្យនេះត្រូវបានប្រើនៅពេលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតពិនិត្យលើញត្តិដែលបានដាក់ហើយកំណត់ថាតើវាមានទម្រង់ត្រឹមត្រូវដែរ ឬទេ ថាតើហត្ថលេខាអ្នកបោះឆ្នោតមានសុពលភាពឬទេ ហើយថាតើចំនួនចាំបាច់ នៃហត្ថលេខាដែលមានសុពលភាពត្រូវបានដាក់ដើម្បីសម្រេចគោលបំណងរបស់ខ្លួនដែរឬទេ។

Physical Configuration Audit (PCA) សវនកម្មកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធរូបវន្ត (PCA)

ការត្រួតពិនិត្យដោយមន្ត្រីពិសោធន៍ធ្វើតេស្តដែលមានការទទួលស្គាល់ ដោយប្រៀបធៀបសមាសធាតុប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលបានបញ្ជូនសម្រាប់ការធ្វើតេស្តបញ្ជាក់ ទៅនឹងឯកសារបច្ចេកទេសរបស់អ្នកលក់និងបញ្ជាក់ថាឯកសារដែលបានដាក់ឱ្យត្រូវតាមតម្រូវការនៃវិញ្ញាបនបត្រជាតិ។ រួមបញ្ចូលទាំងការធ្វើជាសាក្សីនៃការស្ថាបនាប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិដើម្បីធានាថា ការចេញវិញ្ញាបនបត្រផ្អែកលើ សមាសធាតុដែលបានសាកល្បង។

PII ភិរាយអាយ

ព័ត៌មានដែលអនុញ្ញាតឱ្យកំណត់អត្តសញ្ញាណរបស់បុគ្គលម្នាក់ៗនិងព័ត៌មានណាមួយអំពីបុគ្គលដែលរក្សាដោយទីភ្នាក់ងាររួមមាន៖ ព័ត៌មានដែលអាចប្រើដើម្បីសម្គាល់ឬតាមដានអត្តសញ្ញាណរបស់បុគ្គលដូចជា ឈ្មោះ លេខសន្តិសុខសង្គម ថ្ងៃខែឆ្នាំ និងទីកន្លែងកំណើត ឈ្មោះដើមរបស់ម្តាយ ឬកំណត់ត្រាជីវមាត្រ ព័ត៌មានផ្សេងទៀតដែលអាចភ្ជាប់ទៅបុគ្គលដូចជាព័ត៌មានវេជ្ជសាស្ត្រ ការអប់រំវិញ្ញាបនបត្រនិងការងារ។

Platform វេទិកា

គោលនយោបាយដែលបានប្រកាសរបស់គណបក្សនយោបាយបេក្ខជនឬក្រុម។

Plebiscite ភ្លេពិសាធិ

សំណើលុបចោលច្បាប់ដែលត្រូវបានអនុម័តដោយស្ថាប័នគ្រប់គ្រង ហើយដែលត្រូវបានដាក់លើសន្លឹកឆ្នោតដោយញត្តិរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ។

Plurality ពហុវចនៈ

ចំនួនសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខជនដែលទទួលបានច្រើនជាងបេក្ខជនដទៃទៀតប៉ុន្តែមិនទទួលបានសំឡេងភាគច្រើនដាច់ខាត (សន្លឹកច្រើនជាង ៥០%)។

Pointer ឧបករណ៍ចង្អុល

ផ្តល់វិធីសាស្ត្រដ៏ស្មុគស្មាញនៃការប្រើប្រាស់ឧបករណ៍សម្រាប់មនុស្សដែលប្រើប្រាស់ចលនាដៃមានកំណត់ សម្រាប់សកម្មភាពរួមមានការប្តូរទំព័រ ការគូរដែលជាជំនួយក្តារចុច ឬកាន់ខ្នៅដៃ។

Pointing to The Candidate or Question on the Ballot ចង្អុលទៅបេក្ខជន ឬសំណួរនៅលើសន្លឹកឆ្នោត

នៅលើសន្លឹកឆ្នោតខ្លះ៖ អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានណែនាំឱ្យត្រួតពិនិត្យតម្រូវការដើម្បីភ្ជាប់ក្បាលនិងកន្ទុយនៃព្រួញដែលចង្អុលទៅជម្រើសដើម្បីបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជន ឬជម្រើស ជំនួសឱ្យការបំពេញដោយចន្លោះ ឬគូសសញ្ញា X ។

Political នយោបាយ

(១) ទាក់ទងនឹងរដ្ឋាភិបាល ឬកិច្ចការសាធារណៈរបស់ប្រទេសមួយ។ (២) ទាក់ទងនឹងគំនិត ឬយុទ្ធសាស្ត្ររបស់គណបក្ស ឬក្រុមណាមួយក្នុងឆាកនយោបាយ

Political Action Committee (PAC) គណៈកម្មាធិការសកម្មភាពនយោបាយ (PAC)

ពិសេសក្រុមរបស់ FEC៖ ពាក្យពេញនិយមសម្រាប់គណៈកម្មាធិការនយោបាយដែលមិនមែនជាគណៈកម្មាធិការគណបក្ស ឬគណៈកម្មាធិការដែលមានការអនុញ្ញាតពីបេក្ខជន។ PACs បង្កើតឡើងដោយផ្ទាល់ឬដោយប្រយោល គ្រប់គ្រងឬគាំទ្រផ្នែកវិញ្ញាបនបត្រដោយសាធារណៈ ឬអង្គការពលកម្មត្រូវបានគេហៅថាមូលនិធិដាច់ដោយឡែកពីគ្នា (SSFs) ។ PACs ដែលគ្មានអ្នកឧបត្ថម្ភសាធារណៈ ឬពលកម្មបែបនេះត្រូវបានគេហៅថា PACs ដែលមិនមានទំនាក់ទំនង។

Political Appointee អ្នកដែលគេតែងតាំងនយោបាយ

បុគ្គលិកណាដែលត្រូវបានតែងតាំងដោយប្រធានាធិបតី អនុប្រធានាធិបតី ឬប្រធានទីភ្នាក់ងារ។

Political Caucus ក្រុមជំនុំគណបក្សនយោបាយ

កិច្ចប្រជុំមួយដែលសមាជិកគណបក្សនយោបាយក្នុងស្រុកចុះបញ្ជីការគាំទ្រក្នុងនរក្នុងចំណោមបេក្ខជនឈរឈ្មោះ ឬជ្រើសរើសប្រតិភូដើម្បីចូលរួមហាសន្តិបាត។

Political Disclaimer ការបដិសេធនយោបាយ

ព័ត៌មានចាំបាច់ដែលត្រូវភ្ជាប់ជាមួយការផ្សាយពាណិជ្ជកម្មនយោបាយណាមួយដែលត្រូវបានបង់ប្រាក់ដោយបេក្ខជន គណៈកម្មាធិការ ឬបុគ្គលដែលត្រូវបានបោះពុម្ពផ្សាយបង្ហាញ ឬផ្សព្វផ្សាយក្នុងគោលបំណងផ្សព្វផ្សាយលើការបោះឆ្នោត។

Political Organizations ស្ថាប័ននយោបាយ

ស្ថាប័នណាមួយដែលពាក់ព័ន្ធនឹងខ្លួននៅក្នុងដំណើរការនយោបាយរួមមានគណបក្សនយោបាយ អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ក្រុមភូមិសាស្ត្រ និងក្រុមផលប្រយោជន៍ពិសេស។

Political Party គណបក្សនយោបាយ

អង្គការមួយដែលសម្របសម្រួលបេក្ខជនដើម្បីប្រកួតប្រជែងក្នុងការបោះឆ្នោតរបស់ប្រទេសមួយ។ ជាញឹកញយជាងគេគណបក្សនយោបាយមានគំនិត ស្រដៀងគ្នាអំពីនយោបាយ ហើយគណបក្សអាចលើកកម្ពស់គោលដៅមនោគមវិជ្ជា ឬគោលនយោបាយជាក់លាក់។

Political Party Affiliation សម្ព័ន្ធគណបក្សនយោបាយ

សំដៅលើទំនាក់ទំនងរបស់បេក្ខជន ឬមន្ត្រីជាប់ឆ្នោតទៅនឹងគណបក្សជាក់លាក់មួយ ដោយមិនចាំបាច់ចំពោះសំណុំទស្សនវិជ្ជាជាក់លាក់ណាមួយឡើយ។ ទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោត ជាធម្មតាសំដៅលើអ្នកបោះឆ្នោតដែលចុះឈ្មោះជាមួយគណបក្សនយោបាយដែលមាន ការអនុញ្ញាត។

Political Party Statements of Purpose សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់គណបក្សនយោបាយ

គោលនយោបាយដែលបានប្រកាសរបស់គណបក្សនយោបាយឬក្រុម។

Political Subdivision ផ្នែកនយោបាយ

អង្គការណាមួយរបស់រដ្ឋាភិបាលដូចជាខោនធី និងទីក្រុង មណ្ឌលសិក្សា និងមណ្ឌលអភិរក្សទឹក មានសិទ្ធិរៀបចំការបោះឆ្នោតសម្រាប់ការិយាល័យសាធារណៈ ឬលើបញ្ហាសន្តិកស្ថាន។

Politician អ្នកនយោបាយ

បុគ្គលដែលមានវិជ្ជាជីវៈពាក់ព័ន្ធនឹងនយោបាយ ជាពិសេសជាអ្នកកាន់តំណែង ឬបេក្ខជនសម្រាប់តំណែងជាប់ឆ្នោត។

Poll ស្ទង់មតិ

(១) ពិនិត្យស្ថានភាពឬកត់ត្រាមតិរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។ (២) ដំណើរការនៃការបោះឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោត។

Poll Book សៀវភៅការបោះឆ្នោត

ការចុះឈ្មោះជាផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិទៅបោះឆ្នោត។ នៅពេលបោះឆ្នោត សៀវភៅការបោះឆ្នោតបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ និងពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលចេញសន្លឹកឆ្នោត។

Poll Book Station ស្ថានីយសៀវភៅការអ្នកបោះឆ្នោត

គេហទំព័រមួយដែលប្រើដើម្បីពិនិត្យ ដំណើរការ ឬគណនាសន្លឹកឆ្នោតពីមណ្ឌលជាច្រើនជាទីតាំងកណ្តាល។

Poll Hours ម៉ោងបោះឆ្នោត

ពេលវេលាបើក និងបិទការបោះឆ្នោតនៅទីតាំងបោះឆ្នោត។

Poll List បញ្ជីឈ្មោះបោះឆ្នោត

ការចុះឈ្មោះជាផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិទៅបោះឆ្នោតនៅពេលបោះឆ្នោតបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ និងពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលចេញសន្លឹកឆ្នោត។

Poll Officer មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅកន្លែងបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Poll Watcher អ្នកឃ្លាំមើលការបោះឆ្នោត

បុគ្គលដែលតាមដានការបើកនិងបិទទីតាំងបោះឆ្នោតនិងដំណើរការបោះឆ្នោត។

Poll Worker បុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវនិងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅកន្លែងបោះឆ្នោតឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Polling Location ទីតាំងបោះឆ្នោត

អាស័យដ្ឋានជាក់ស្តែងនៃកន្លែងបោះឆ្នោត។

Polling Place មណ្ឌលបោះឆ្នោត

មធ្យោបាយដែលអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានចាត់តាំងឱ្យទៅបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់។

Polling Place Assignment ការចាត់តាំងមណ្ឌលបោះឆ្នោត

ទីតាំងនៃកន្លែងដែលអ្នកបោះឆ្នោតនឹងមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។ កន្លែងបោះឆ្នោតគឺផ្អែកលើអាស័យដ្ឋានលំនៅដ្ឋានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតហើយទីកន្លែងអាចផ្លាស់ប្តូរពីការបោះឆ្នោតមួយទៅការបោះឆ្នោតមួយ។

Polling Place Officer មន្ត្រីមណ្ឌលបោះឆ្នោត

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅមណ្ឌលបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Popular Vote ការបោះឆ្នោតប្រជាប្រិយភាព

ការបោះឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខជន ឬបញ្ហាដែលធ្វើឡើងដោយអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ ផ្តល់ពីការបោះឆ្នោតដែលធ្វើឡើងដោយអ្នកតំណាងជាប់ឆ្នោត។

Portable Document Format (PDF) ឯកសារក្នុងទ្រង់ទ្រាយចល័ត (PDF)

ឯកសារក្នុងទ្រង់ទ្រាយស្តង់ដារ និងប្រើជាទូទៅប្រើសម្រាប់បង្កើតចែករំលែកនិងអានឯកសារទម្រង់និងរបាយការណ៍។ ឯកសារ PDF អាចត្រូវបានបើក និងអានដោយកម្មវិធីអានដូចជា Adobe Acrobat ។

Position ទីតាំង

- (១) កន្លែងសមរម្យ សមស្រប ឬធម្មតា ដូចជាទីតាំងដែលបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង ឬបេក្ខជននឹងបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។
- (២) មតិ ឬអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់គិតអំពីបេក្ខជន បញ្ហា ឬគោលនយោបាយ

Post-Election ក្រោយការបោះឆ្នោត

ទាក់ទង ឬកើតឡើងនៅក្នុងពេលបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោត។

Post-Election Procedures នីតិវិធីក្រោយការបោះឆ្នោត

ច្បាប់គោលនយោបាយ និងនីតិវិធីរដ្ឋបាលដែលត្រូវបានធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតដែលជាញឹកញយទាក់ទងនឹងការពិនិត្យសន្លឹកឆ្នោតឡើងវិញ ការធ្វើសវនកម្ម និងការបញ្ជាក់អំពីលទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោត។

Post-Election Tabulation Audit សវនកម្មលើការគណនាសន្លឹកឆ្នោតក្រោយការបោះឆ្នោត

សវនកម្មក្រោយការបោះឆ្នោតដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការរាប់សន្លឹកឆ្នោតដោយដៃលើកំណត់ត្រាក្រដាស បន្ទាប់មកប្រៀបធៀបការរាប់ទាំងនោះទៅនឹងចំនួនសរុបនៃការបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានរាយការណ៍ដំបូងជាជាការត្រួតពិនិត្យភាពត្រឹមត្រូវនៃលទ្ធផលបោះឆ្នោត និងដើម្បីរកឱ្យឃើញនូវភាពខុសគ្នាដោយប្រើការរាប់ដោយដៃត្រឹមត្រូវ ក្រដាសកត់ត្រាគោល។

Postage ថ្លៃប្រៃសណីយ៍

ថ្លៃសេវាប្រើប្រាស់ប្រៃសណីយ៍។

Postage Paid បានបង់ថ្លៃប្រៃសណីយ៍

ទម្រង់នៃការចង្អុលបង្ហាញនៅលើស្រោមសំបុត្រថ្លៃដើមសម្រាប់ការធ្វើត្រូវបានបង់តាមវិធីផ្សេងទៀតដោយការប្រើតែម ឬម៉ាស៊ីនប្រៀបធៀប។ ការចង្អុលបង្ហាញជាធម្មតាត្រូវបានគេដាក់នៅជ្រុងខាងស្តាំខាងលើនៃផ្នែកខាងមុខនៃស្រោមសំបុត្រ បើមិនដូច្នោះទេ គ្រាប្រៃសណីយ៍នឹងត្រូវបានបិទជាប់

Postage Stamp ត្រាប្រៃសណីយ៍

ក្រដាសតូចមួយដែលចេញដោយការិយាល័យប្រៃសណីយ៍ រដ្ឋបាល ឬអ្នកលក់ដែលមានការអនុញ្ញាតផ្សេងទៀតដល់អតិថិជនដែលបង់ថ្លៃប្រៃសណីយ៍ បន្ទាប់មកបោះត្រាលើមុខ ឬអាស័យដ្ឋានម្ខាងនៃវត្តមានមួយនៃសំបុត្រ-ស្រាមសំបុត្រ ឬ ស្រាមសំបុត្រប្រៃសណីយ៍ផ្សេងទៀតដែលពួកគេចង់ផ្ញើ។

Postal Registration ការចុះឈ្មោះប្រៃសណីយ៍

សេវាកម្មប្រៃសណីយ៍ផ្តល់ជូនដោយសេវាកម្មប្រៃសណីយ៍នៅក្នុងប្រទេសជាច្រើនដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកផ្ញើស្តុកស្តុកនៃការផ្ញើសំបុត្រ តាមរយៈបង្កាន់ដៃផ្ញើសំបុត្រ ហើយតាមការស្នើសុំការផ្ញើសំបុត្រតាមអេឡិចត្រូនិកថាសំបុត្រនោះត្រូវបានបញ្ជូន ឬបានព្យាយាមបញ្ជូន។

Postmark សញ្ញាសម្គាល់ប្រៃសណីយ៍

សញ្ញាសម្គាល់ប្រៃសណីយ៍ដែលបានធ្វើនៅលើស្រាមសំបុត្រ កញ្ចប់ ប័ណ្ណប្រៃសណីយ៍ ឬវត្ថុផ្សេងទៀតដែលបង្ហាញពីទីកន្លែងកាលបរិច្ឆេទ និងពេលវេលាដែលវត្ថុនោះត្រូវបានបញ្ជូនទៅក្នុងការថែរក្សាសេវាប្រៃសណីយ៍ ឬពេលខ្លះចង្អុលបង្ហាញពីទីកន្លែងនិងពេលវេលាទទួល ឬពេលឆ្លងកាត់។

Pre-Clearance ការបោសសំអាតមុន

នៅក្រោមច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិបោះឆ្នោតសហព័ន្ធនា ១៩៦៥ ការផ្លាស់ប្តូរដែលបានបញ្ជាក់នៅក្នុងនីតិវិធីបោះឆ្នោតនៅក្នុងរដ្ឋមួយចំនួន ឬការបែងចែកនយោបាយមិនអាចមានប្រសិទ្ធិភាពនៅក្នុងរដ្ឋ បឋមផ្នែកនយោបាយឡើយរហូតដល់ការផ្លាស់ប្តូរត្រូវបានអនុម័តដោយអាជ្ញាធរសហព័ន្ធជាក់លាក់។ ដំណើរការដែលរដ្ឋជាក់លាក់ ឬការបែកចែកនយោបាយត្រូវអនុវត្តតាមដើម្បីធ្វើការផ្លាស់ប្តូរជាក់លាក់នៅក្នុងនីតិវិធីបោះឆ្នោតក្រោមច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិបោះឆ្នោត សហព័ន្ធនា ១៩៦៥ ។

Pre-Election Procedures នីតិវិធីមុនការបោះឆ្នោត

ច្បាប់ គោលនយោបាយ និងនីតិវិធីរដ្ឋបាលដែលត្រូវបានធ្វើឡើងមុនការបោះឆ្នោតដែលតែងតែទាក់ទងទៅនឹងការចុះឈ្មោះ បេក្ខជន ការរៀបចំការបោះឆ្នោត គត្តវិជ្ជា និងការធ្វើតេស្តភាពត្រឹមត្រូវនៃម៉ាស៊ីនបោះពុម្ពការ បណ្តុះបណ្តាលបុគ្គលិករៀបចំការបោះឆ្នោត និងសកម្មភាពផ្សេងទៀតទាំងអស់ដែលត្រូវការដើម្បីរៀបចំសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Precandidacy បុរេបេក្ខជនភាព

រយៈពេលដែលបុគ្គលម្នាក់ បើមិនដូច្នោះទេមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនសម្រាប់កំណែសាធារណៈណាមួយដែលត្រូវកំណត់ដោយការ បោះឆ្នោតជាសាធារណៈរៀបចំខ្លួនជាបេក្ខជន ហើយអាចទទួលបានការរួមចំណែក ឬចំណាយ ឬដោយផ្ទាល់ ឬដោយបុគ្គលផ្សេងទៀត។

Precinct តំបន់

ផ្នែករដ្ឋបាលរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលត្រូវនឹងតំបន់ភូមិសាស្ត្រជាប់គ្នាដែលជាមូលដ្ឋានសម្រាប់កំណត់ថាបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបញ្ហាអ្វីខ្លះដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅស្របច្បាប់នៅក្នុងតំបន់នោះមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Precinct Board ក្រុមប្រឹក្សាតំបន់

ក្រុមបុគ្គលដែលធ្វើការរួមគ្នាដោយគោរពតាមវិធាន និងនីតិវិធីជាក់លាក់ទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅមណ្ឌលបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Precinct Board Member សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាតំបន់

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅមណ្ឌលបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Precinct Captain មេបញ្ជាការតំបន់

អ្នកដឹកនាំគណបក្សដែលរៀបចំសកម្មភាពនយោបាយនៅក្នុងតំបន់ភូមិសាស្ត្រជាក់លាក់មួយ។

Precinct Count ការរាប់សន្លឹកឆ្នោតក្នុងតំបន់

ការរាប់សន្លឹកឆ្នោតនៅក្នុងតំបន់តែមួយដែលសន្លឹកឆ្នោតទាំងនោះត្រូវបានបោះ

Precinct Count Optical Scan System (PCO) ប្រព័ន្ធស្តែនអុបទិកសម្រាប់រាប់សន្លឹកឆ្នោតក្នុងតំបន់ (PCO)

ប្រព័ន្ធដែលសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងទីតាំងបោះឆ្នោតដោយប្រើសញ្ញាសម្គាល់ដែលបានកំណត់ក្នុងគោលដៅបោះឆ្នោត ដែលកំណត់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតមួយ ឬទាំងសងខាង ឬជាសេរីលើប័ណ្ណ។ ប្រព័ន្ធស្រែងអុបទិកអាន និងគណនីចំនួនសន្លឹកឆ្នោត ជាធម្មតាសន្លឹកក្រដាសដោយស្រេចសន្លឹកឆ្នោត និងបកស្រាយស្តីមសារ។

Precinct Count Voting System ប្រព័ន្ធរាប់សន្លឹកឆ្នោតក្នុងតំបន់

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលធ្វើបញ្ជីឈ្មោះសន្លឹកឆ្នោតនៅកន្លែងបោះឆ្នោត។ ប្រព័ន្ធទាំងនេះជាធម្មតាដាក់សន្លឹកឆ្នោតនៅពេលដែលពួកគេបោះ ហើយបោះពុម្ពលទ្ធផលបន្ទាប់ពីបិទការបោះឆ្នោត។ ជាមួយនឹងប្រព័ន្ធស្រែងអុបទិក បន្ទាប់ពីសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានសម្គាល់ដោយដៃ ឬដោយឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោត ពួកគេត្រូវបានគណនីចំនួននៅពេលសន្លឹកឆ្នោតដែលបានដាក់ក្នុងម៉ាស៊ីនស្រេច។ សម្រាប់ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកដែលថតដោយផ្ទាល់ និងសម្រាប់ប្រព័ន្ធក្រដាសខ្មែរ លះប្រព័ន្ធទាំងនេះផ្តល់នូវការផ្ទុកអេឡិចត្រូនិកនៃការរាប់សន្លឹកឆ្នោត ហើយលទ្ធផលក្រោយមកត្រូវបានបញ្ជូនទៅក្នុងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតកណ្តាល។

Precinct Official មន្ត្រីតំបន់

មន្ត្រីទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសណ្តាប់ធ្នាប់នៅមណ្ឌលបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោត។

Precinct Register ចុះឈ្មោះតំបន់

ការចុះឈ្មោះជាផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិទៅបោះឆ្នោតនៅពេលបោះឆ្នោតបានប្រើដើម្បីរៀបចំផ្ទាំង និងពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលចេញសន្លឹកឆ្នោត។

Precinct Split ការបែងចែកតំបន់

ការបែងចែកតំបន់មួយដែលកើតឡើងនៅពេលដែលមណ្ឌលបោះឆ្នោតមួយត្រូវបានបែងចែកដោយមណ្ឌលបោះឆ្នោតពីរប្រើ ដែលអាចតម្រូវឱ្យមានទម្រង់ការបោះឆ្នោតខុសៗគ្នា។

Precinct Technician អ្នកបច្ចេកទេសតំបន់

មន្ត្រីដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងសណ្តាប់ធ្នាប់នៃបច្ចេកវិទ្យាដែលបានប្រើនៅទីតាំងបោះឆ្នោតមួយ។

Precinct Voting ការបោះឆ្នោតតំបន់

បោះឆ្នោតមុន ឬនៅថ្ងៃបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតបានបំពេញការបោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់នៅមណ្ឌលបោះឆ្នោត ដែលត្រូវបានត្រួតពិនិត្យដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត ឬបុគ្គលិករៀបចំបោះឆ្នោត។

Precision ភាពជាក់លាក់

(១) វិសាលភាពដែលសំណុំនៃការវាស់វែងនៃសំណាករួមគ្នាខ្លះៗស្របនឹងមធ្យមភាគរបស់វា។ ដូច្នោះ ភាពជាក់លាក់ត្រូវបានគេយកជាទូទៅទៅជាគម្លាតស្តង់ដារដែលបានប៉ាន់ស្មានពីសំណុំនៃការវាស់វែងដែលបានធ្វើឡើងក្រោម លក្ខខណ្ឌនៃការធ្វើម្តងទៀត ពោលគឺលទ្ធផលតែស្តង់ដារដែលទទួលបានដោយវិធីសាស្ត្រដូចគ្នាលើសម្ភារៈធ្វើតេស្តដូចគ្នានៅក្នុងមន្ទីរពិសោធន៍ ឬកន្លែងធ្វើតេស្តដូចគ្នាដោយប្រតិបត្តិការដែលប្រើឧបករណ៍ដូចគ្នាក្នុងរយៈពេលខ្លី។ (២) កំរិតនៃការកែលម្អក្នុងការវាស់វែង ឬការបញ្ជាក់ជាពិសេសត្រូវបានបង្ហាញដោយចំនួនខ្ពង់ដែលបានផ្តល់ឱ្យ។

Presentable Ballot Style រចនាប័ទ្មសន្លឹកឆ្នោតដែលអាចបង្ហាញបាន

រចនាប័ទ្មសន្លឹកឆ្នោតដែលរួមបញ្ចូលនូវព័ត៌មានលម្អិតនៃការបង្ហាញទាំងអស់ដែលត្រូវការដើម្បីបង្កើតសន្លឹកឆ្នោត។ នេះអាចរួមបញ្ចូលភាសា លំដាប់លំដោយបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបេក្ខជន និងមាតិការចាស់ម្តងដូចជាបឋមកថា។

Presidential Candidate បេក្ខជនប្រធានាធិបតី

បេក្ខជនម្នាក់ដែលកំពុងស្វែងរកការតែងតាំង ឬការបោះឆ្នោតទៅតំណែងប្រធានាធិបតីអាមេរិក ហើយដែលបានបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌច្បាប់ដើម្បីឱ្យឈ្មោះរបស់ពួកគេត្រូវបានបោះពុម្ពនៅលើសន្លឹកឆ្នោត ឬមានសិទ្ធិមានឈ្មោះរបស់ពួកគេត្រូវបានសរសេរនៅលើសន្លឹកឆ្នោតហើយត្រូវបានរាប់ជាជម្រើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Presidential Delegates ប្រតិភូការបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតី

បុគ្គលដែលតំណាងឱ្យរដ្ឋរបស់ពួកគេនៅក្នុងអនុសញ្ញាគណបក្សជាតិក្នុងគោលបំណងតែងតាំងបេក្ខជនប្រធានាធិបតីអាមេរិក ។ បេក្ខជនដែលទទួលបានប្រតិភូគណបក្សភាគច្រើនឈ្នះការតែងតាំង។

Presidential Elector អ្នកបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតី

សមាជិកនៃគណៈបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតីអាមេរិកក្នុងនាមអ្នកបោះឆ្នោតនៃរដ្ឋរបស់ពួកគេ ឬ District of Columbia ។

Presidential Primary Election ការបោះឆ្នោតបឋមរបស់ប្រធានាធិបតី

ការបោះឆ្នោតជាបឋមដែលអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសប្រតិភូចំពោះអនុសញ្ញាតែងតាំងប្រធានាធិបតីដែលបានផ្តល់ឱ្យរដ្ឋរបស់ពួកគេដោយគណៈកម្មាធិការជាតិគណបក្ស។

Prevailing Party គណបក្សមានជោគជ័យ

គណបក្ស ឬបុគ្គល ឬអង្គការដែលបានជោគជ័យ។

Primary ការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខភាពតំណាង

ការបោះឆ្នោតត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីកំណត់ថាតើបេក្ខជនណាមួយនឹងតំណាងឱ្យគណបក្សនយោបាយសម្រាប់តំណែងណាមួយនៅក្នុងការបោះឆ្នោតទូទៅ។ រដ្ឋខ្លះមានការបោះឆ្នោតបឋមដោយបើកចំហ ខណៈរដ្ឋខ្លះមានការបោះឆ្នោតបឋមបិទ ឬពាក់កណ្តាល។

ពេលខ្លះការបោះឆ្នោតសម្រាប់តំណែងមិនលម្អៀងនិងបញ្ហាសន្តិកស្ថានត្រូវបានបូកបញ្ចូលជាមួយការបោះឆ្នោតបឋម។

Primary Calendar ប្រតិទិនការបោះឆ្នោតបឋម

បញ្ជីផ្លូវការនៃកាលបរិច្ឆេទសំខាន់ៗ និងកាលកំណត់នៃការបោះឆ្នោតសម្រាប់ការបោះឆ្នោតបឋម។

Primary Election ការបោះឆ្នោតបឋម

ការបោះឆ្នោតត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីកំណត់ថាតើបេក្ខជនណាមួយនឹងតំណាងឱ្យគណបក្សនយោបាយសម្រាប់តំណែងណាមួយនៅក្នុងការបោះឆ្នោតទូទៅ។ រដ្ឋខ្លះមានការបោះឆ្នោតបឋមបើកចំហ ខណៈដែលរដ្ឋខ្លះមានការបោះឆ្នោតបិទ ឬពាក់កណ្តាលបិទ។ ពេលខ្លះការបោះឆ្នោតសម្រាប់តំណែងដែលមិនប្រកាន់បក្សពួកនិងបញ្ហាសន្តិកស្ថានត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងអំឡុងការបោះឆ្នោតបឋម។

Primary Presidential Delegation Nomination ការតែងតាំងប្រតិភូបឋមសម្រាប់ការបោះឆ្នោតប្រធានាធិបតី

ការបោះឆ្នោតជាបឋមដែលអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសប្រតិភូចំពោះអនុសញ្ញាតែងតាំងប្រធានាធិបតីដែលបានផ្តល់ឱ្យរដ្ឋរបស់ពួកគេដោយគណៈកម្មាធិការជាតិគណបក្ស។

Primary Results លទ្ធផលការបោះឆ្នោតបឋម

ការរាប់សិបសន្លឹកឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោតបឋមបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Prior Registration ការចុះឈ្មោះពីមុន

នៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពការចុះឈ្មោះរបស់ពួកគេនៅក្នុងយុត្តាធិការដូចគ្នា ឬយុត្តាធិការផ្សេងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតពីមុនរបស់ពួកគេនៅលើបញ្ជីឈ្មោះផ្លូវការត្រូវបានគេស្គាល់ថាជាការចុះឈ្មោះមុន។

Prior To An Election មុនការបោះឆ្នោត

ទាក់ទងឬកើតឡើងនៅចំពោះមុខសកម្មភាពផ្លូវការដំបូងទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោត

Prior To Election Day មុនថ្ងៃបោះឆ្នោត

ទាក់ទងឬកើតឡើងនៅក្នុងពេលវេលាមុនថ្ងៃបោះឆ្នោត

Privacy ភាពសំងាត់

សមត្ថភាពក្នុងការការពារអ្នកដទៃពីការកំណត់អត្តសញ្ញាណដែលបុគ្គលម្នាក់បានបោះឆ្នោត។

Private Key គន្លឹះឯកជន

ផ្នែកសម្ងាត់នៃគូគន្លឹះមិនស្មើគ្នាដែលជាធម្មតាត្រូវបានប្រើដើម្បីចុះហត្ថលេខា ឬឌីជីថលទិន្នន័យឌីជីថល។

Process the Application ដំណើរការពាក្យសុំ

ទង្វើនៃការផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវការបន្ថែមព័ត៌មានទៅក្នុងមូលដ្ឋាន ទិន្នន័យ និងការបង្កើតកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតថ្មី ឬបច្ចុប្បន្នភាពនៅពេលទទួលបានពាក្យចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដូចជាប័ណ្ណចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត ឬការស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមាន។

Product Standard ស្តង់ដារផលិតផល

ស្តង់ដារដែលបញ្ជាក់ពីតម្រូវការដែលត្រូវបំពេញដោយផលិតផល ឬក្រុមផលិតផលដើម្បីបង្កើតឱ្យមានភាពរឹងមាំសម្រាប់គោលបំណងណាមួយ។

Programmed Device ឧបករណ៍ដែលមានកម្មវិធី

ឧបករណ៍អេឡិចត្រូនិកដែលរួមបញ្ចូលកម្មវិធី។ ឧបករណ៍បោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកភាគច្រើនរួមមានកម្មវិធីតក្កវិជ្ជា (សូហ្វ្វែរ) ហើយជាឧបករណ៍ដែលមានកម្មវិធី។

Proof of Residence ភស្តុតាងនៃការស្នាក់នៅ

ឯកសារបញ្ជាក់ពិភពលោកដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅ។

Proponent អ្នកឃោសនា

នរណាម្នាក់ដែលស្នើសុំឱ្យយល់យ៉ាងហោចណាស់គាំទ្រដោយការនិយាយនិងការសរសេរគាំទ្រ។

Proportional Representation តំណាងតាមសមាមាត្រ

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលគណនាចូលបានអាសនៈសមាមាត្រទៅនឹងចំនួនសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ពួកគេ។

Proportional Voting ការបោះឆ្នោតតាមសមាមាត្រ

ទម្រង់នៃការបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានប្រើនៅក្នុងការប្រកួតពហុអសនៈដែលការបោះឆ្នោតដែលបានអនុញ្ញាតនៅក្នុងការប្រកួត ត្រូវបានចែកចាយដល់បេក្ខជនដែលបានជ្រើសរើសតាមសមាមាត្រអាស្រ័យលើចំនួននៃការជ្រើសរើសបោះឆ្នោត។ នេះអាចបណ្តាលឱ្យបេក្ខជនទទួលបានសម្លេងឆ្នោតតាមសមាមាត្រ។

Proposition សំណើ

សំណើដើម្បីអនុម័តច្បាប់ថ្មី ឬរើសធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Protest Petitions ញត្តិភារ៉ា

ញត្តិឬដំណើរការដើម្បីជំទាស់ឬលើកការជំទាស់ប្រឆាំងនឹងសេចក្តីសន្និដ្ឋាននៃសកម្មភាពរដ្ឋបាល

Provisional Ballot សន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន

សន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលព័ត៌មានរបស់ពួកគេមិនពេញលេញ ឬមិនត្រឹមត្រូវ ឬអ្នកដែលបានទទួលសន្លឹកឆ្នោតរួចហើយនៅក្នុងសំបុត្រហើយត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតដែលមានសុវត្ថិភាព

ជាធម្មតាត្រូវបានរក្សាទុកដាច់ដោយឡែកពីសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតរហូតដល់មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចកំណត់ថាតើអ្នក បោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតឬអត់។ សន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះពេលខ្លះត្រូវបានគេហៅថាសន្លឹកឆ្នោតដែលមានសុវត្ថិភាព។

Provisional Ballot Envelope ស្រោមសំបុត្រសន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន

ស្រោមសំបុត្រផ្លូវការមួយត្រូវបានប្រើដើម្បីបិទបាំងសន្លឹកឆ្នោតដែលត្រូវបានផ្តល់ជូនជាបណ្តោះអាសន្ន ដើម្បីបែងចែកសន្លឹកឆ្នោតពីសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតរហូតដល់អ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតអាចកំណត់បាន។

Provisional Vote បោះឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន

សន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលព័ត៌មានរបស់ពួកគេមិនពេញលេញ ឬមិនត្រឹមត្រូវឬអ្នកដែលបានទទួលសន្លឹកឆ្នោតរួចហើយនៅក្នុងសំបុត្រ ហើយត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន

ជាធម្មតាត្រូវបានរក្សាទុកដាច់ដោយឡែកពីសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតរហូតដល់មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចកំណត់ថា តើអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតឬអត់។ សន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះពេលខ្លះត្រូវបានគេហៅថាការបោះឆ្នោតដែលមានសុវត្ថិភាព។

Provisional Voting ការបោះឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន

ទង្វើនៃការបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលព័ត៌មានរបស់ពួកគេមិន ពេញលេញ ឬមិនត្រឹមត្រូវ ឬអ្នកដែលបានទទួលសន្លឹកឆ្នោតរួចហើយនៅក្នុងសំបុត្រ ហើយត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្នជាធម្មតាត្រូវបានរក្សាទុកដាច់ដោយឡែកពីសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀត រហូតដល់មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចកំណត់ថាតើអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតឬអត់។ សន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះពេលខ្លះត្រូវបានគេហៅថាការបោះឆ្នោតដែលមានសុវត្ថិភាព។

Provisional Voter Instructions សេចក្តីណែនាំសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន

គ្រោងនៃវិធាន និងនីតិវិធីសម្រាប់ការបោះឆ្នោតជាបណ្តោះអាសន្នបោះពុម្ពផ្សាយដោយអាជ្ញាធររដ្ឋការដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការគ្រប់គ្រងការ បោះឆ្នោត។

Proxy Absentee Ballot សន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានរបស់ប្រកស៊ី

ទម្រង់នៃការបោះឆ្នោតដែលសមាជិកនៃអង្គសេចក្តីសំរេចចិត្តអាចប្រគល់អំណាចបោះឆ្នោតរបស់ខ្លួនទៅឱ្យអ្នកតំណាងម្នាក់ដើម្បីធ្វើឱ្យការបោះឆ្នោតអវត្តមាន។

Public Jurisdiction យុត្តាធិការសាធារណៈ

អំណាចនៃអំណាចអធិបតេយ្យដើម្បីគ្រប់គ្រង ឬបង្កើតច្បាប់។

Public Key គន្លឹះសាធារណៈ

ផ្នែកសាធារណៈនៃគន្លឹះមិនស្មើគ្នា ដែលជាធម្មតាត្រូវបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ហត្ថលេខាឌីជីថល ឬអ៊ិនត្រីបទិន្នន័យ។

Public Measure វិធានការសាធារណៈ

សំណើដើម្បីអនុម័តច្បាប់ថ្មី ឬវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Public Network Direct-Recording Electronic (DRE) Voting System

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកកត់ត្រាដោយផ្ទាល់បណ្តាញសាធារណៈ (DRE)

DRE ដែលបញ្ជូនការរាប់សន្លឹកឆ្នោតទៅទីតាំងកណ្តាលលើបណ្តាញទូរគមនាគមន៍សាធារណៈ។

Public Notice សេចក្តីជូនដំណឹងជាសាធារណៈ

សេចក្តីជូនដំណឹងដែលចេញដោយទីភ្នាក់ងាររដ្ឋាភិបាល ឬស្ថាប័ននីតិប្បញ្ញត្តិដើម្បីធ្វើឱ្យសាធារណជនបានដឹងអំពីសកម្មភាពផ្សេងៗរបស់រដ្ឋាភិបាល សវនាការការងារផ្ទៃក្នុងជាសាធារណៈ ឬសកម្មភាពផ្សេងទៀត។

Public Office តំណែងសាធារណៈ

សហព័ន្ធ រដ្ឋ ខោនធី ទីក្រុង ក្រុង សហគមន៍ សង្កាត់ ឬតំណែងស្រុកផ្សេងទៀត ឬតំណែងរដ្ឋាភិបាល។

Public Officer មន្ត្រីសាធារណៈ

ពាក្យដែលប្រើដើម្បីពិពណ៌នាអំពីបុគ្គលដែលកាន់កាប់សហព័ន្ធ រដ្ឋ ខោនធី ក្រុង ស្រុក សហគមន៍ សង្កាត់ ឬតំណែងស្រុក ឬមុខតំណែងរដ្ឋាភិបាលផ្សេងទៀត។

Public Records Request ការស្នើសុំកំណត់ត្រាសាធារណៈ

ការស្នើសុំជាផ្លូវការដែលធ្វើឡើងដោយសមាជិកសាធារណៈជនចំពោះឯកសារ ឬព័ត៌មានដែលមិនត្រូវបានចាត់ទុកថាជាការសម្ងាត់ និងជាទូទៅទាក់ទងនឹងការប្រព្រឹត្តរបស់រដ្ឋាភិបាល។

Punch Card Ballot សន្លឹកឆ្នោតជាញកាត

សន្លឹកឆ្នោតមួយសន្លឹកដែលមានគោលដៅកំណត់ទីតាំងបោះឆ្នោតដែលឧបករណ៍សម្គាល់ត្រូវតែចោះ ដើម្បីបង្កើតជាប្រហោងដើម្បីកត់ត្រាជម្រើសអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខជន ឬអ្នកបោះឆ្នោត។

Punch Card Voting System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតជាញកាត

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតចោះរន្ធនៅក្នុងសន្លឹកឆ្នោតដែលមានឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតដើម្បីសម្គាល់ការជ្រើសរើសរបស់ពួកគេ។ បន្ទាប់ពីចោះឆ្នោត អ្នកបោះឆ្នោតអាចដាក់សន្លឹកឆ្នោតនៅក្នុងប្រអប់សន្លឹកឆ្នោត ឬសន្លឹកឆ្នោតអាចត្រូវបានបញ្ជូលទៅក្នុងឧបករណ៍កំណត់សន្លឹកឆ្នោតតាមកុំព្យូទ័រនៅតាមមណ្ឌល។

Punching Device ឧបករណ៍ចោះរន្ធ

ឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីចោះរន្ធនៅក្នុងសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីសម្គាល់ការជ្រើសរើសរបស់ពួកគេ។

Punching Tool ប្រដាប់ប្រដាចោះរន្ធ

ឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីចោះរន្ធនៅក្នុងសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីសម្គាល់ការជ្រើសរើសរបស់ពួកគេ។

Purge វិសុទ្ធិកម្ម

វេចនាស្រុកមពេលខ្លះប្រើដើម្បីពិពណ៌នាអំពីដំណើរការដែលរដ្ឋ និងខោនធីប្រើដើម្បីរក្សា និងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពបញ្ជីឈ្មោះនិងទិន្នន័យអ្នកបោះឆ្នោតដោយលុបចោលការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលលែងមានសិទ្ធិ។

Q

QR Code កូដ QR

កូដដែលម៉ាស៊ីនអាចអានបានដែលមានរាងការខ្មៅនិងសដែលជាធម្មតាប្រើសម្រាប់រក្សាទុក URLs ឬព័ត៌មានផ្សេងទៀតសម្រាប់ការអានដោយកមេរោងលើស្ថិតិឬនិង ដែលប្រើជាធម្មតាសម្រាប់រក្សាទុកព័ត៌មានការបោះឆ្នោតនៅលើសន្លឹកឆ្នោត ដែលបានបោះពុម្ពចេញពីឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោត អាននិងដាក់ស្លាកដោយម៉ាស៊ីនស្ថេនសន្លឹកឆ្នោត។

Qualification គុណវន្តិ

តម្រូវការដូចជាការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលចាំបាច់ដើម្បីឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតបេក្ខជន ឬដំណើរការបោះឆ្នោតអាចទទួលយកបានក្នុងគោលបំណងជាក់លាក់។

Qualification Number លេខសម្គាល់គុណវន្តិ

លេខដែលចេញដោយ NASED (សមាគមជាតិនៃនាយកដ៏កនាំការបោះឆ្នោតរដ្ឋ) ទៅប្រព័ន្ធដែលត្រូវបានសាកល្បងដោយអាជ្ញាធរធ្វើតេស្តឯករាជ្យ ដែលមានការទទួលស្គាល់សម្រាប់ការអនុលោមតាមស្តង់ដារប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។ ការចេញលេខគុណវន្តិបង្ហាញថាប្រព័ន្ធអនុលោមតាមស្តង់ដារជាតិ។

Qualification Test Report របាយការណ៍តេស្តគុណវន្តិ

របាយការណ៍លទ្ធផលនៃការស្តង់ដារឯករាជ្យនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដោយអាជ្ញាធរធ្វើតេស្តឯករាជ្យ ដែលចងក្រងឯកសារកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធប្រព័ន្ធជាក់លាក់វិសាលភាពនៃការធ្វើតេស្តដែលបានធ្វើឡើង និងពេលធ្វើតេស្តត្រូវបានបញ្ចប់។

Qualification Testing ការធ្វើតេស្តគុណវន្តិ

ការពិនិត្យនិងសាកល្បងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដោយអាជ្ញាធរធ្វើតេស្តឯករាជ្យដែលទទួលស្គាល់ដោយ NASED ដើម្បីកំណត់ថាតើប្រព័ន្ធនេះអនុលោមតាមការអនុវត្ត និងតម្រូវការផ្សេងទៀតនៃស្តង់ដារវិញ្ញាបនប័ត្រជាតិ និងលក្ខណៈជាក់លាក់របស់អ្នកលក់ដែរឬទេ។

Qualification to Register លក្ខណៈសម្បត្តិដើម្បីចុះឈ្មោះ

លក្ខខណ្ឌចាំបាច់ដើម្បីឱ្យបុគ្គលម្នាក់ចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដូចជាការក្លាយជាពលរដ្ឋអាមេរិក និងមានអាយុលើសពី ១៨ ឆ្នាំ។

Qualification to Vote លក្ខណៈសម្បត្តិដើម្បីបោះឆ្នោត

លក្ខខណ្ឌចាំបាច់ដើម្បីឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតទៅបោះឆ្នោតដូចជាការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតតាមកាលកំណត់ជាក់លាក់។

Qualified មានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់

ទទួលស្គាល់ជាផ្លូវការថាបានបំពេញតាមតម្រូវការ បានបញ្ជាក់។

Qualified Candidate បេក្ខជនដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់

បុគ្គលណាដែលបំពេញបែបបទចាំបាច់ទាំងអស់ ដើម្បីក្លាយជាបេក្ខជនដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវមុនកាលកំណត់សមស្រប។ ឈ្មោះបេក្ខជននឹងត្រូវបោះពុម្ពលើសន្លឹកឆ្នោត។

Qualified Elector អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់

បុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Qualified Voter អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់

បុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតត្រឹមត្រូវ និងមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Qualified Voting Systems ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលបានបំពេញតាមស្តង់ដារដែលត្រូវបញ្ជាក់សម្រាប់ប្រើប្រាស់ក្នុងយុត្តាធិការ

Qualified Write-in Candidate បេក្ខជនសរសេរចូលដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់

ជនណាដែលស្វែងរកការបោះឆ្នោតប៉ុន្តែឈ្មោះរបស់ពួកគេនឹងមិនត្រូវបានបោះពុម្ពលើសន្លឹកឆ្នោតឡើយ។ ដើម្បីឱ្យសន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះមានភាពត្រឹមត្រូវនិងបានបញ្ជាក់ បេក្ខជនត្រូវដាក់ពាក្យបណ្តឹងជាមួយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតក្នុងកំឡុងពេលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់។ កន្លែងទំនេរនឹងត្រូវផ្តល់ជូននៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតសរសេរឈ្មោះបេក្ខជន។ បេក្ខជនត្រូវអប់រំអ្នកបោះឆ្នោតឱ្យសរសេរឈ្មោះបេក្ខជននៅក្នុងចន្លោះដែលបានផ្តល់ជូន។

Qualify មានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់

ដំណើរការនៃការបំពេញតម្រូវការទាំងអស់ដែលត្រូវទទួលស្គាល់ជាផ្លូវការថាមានការបញ្ជាក់។

Qualifying Period រយៈពេលដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់

រយៈពេលផ្លូវការសម្រាប់បុគ្គលម្នាក់ៗដើម្បីបំពេញបែបបទដែលត្រូវការទាំងអស់ជាមួយអាជ្ញាធររៀបចំការបោះឆ្នោតឱ្យបានត្រឹមត្រូវ ដើម្បីមានសិទ្ធិធ្វើជាបេក្ខជនសម្រាប់កំណែសាធារណៈ ឬដើម្បីមានការវាស់វែងសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះពុម្ពលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតជាសាធារណៈ។

Question Petitions សំណើញត្តិ

សំណើជាលាយលក្ខណ៍អក្សរផ្លូវការ ដែលចុះហត្ថលេខាដោយអ្នកបោះឆ្នោត ដើម្បីស្នើបង្កើតកែប្រែ ឬលុបចោលច្បាប់រដ្ឋ ឬរដ្ឋធម្មនុញ្ញ។

Questions on The Ballot សំណួរនៅលើសន្លឹកឆ្នោត

សំណើអនុម័តច្បាប់ថ្មី ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញ ដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធពីអ្នកបោះឆ្នោត។

R

Random Audit សវនកម្មលើសន្លឹកឆ្នោតដែលជ្រើសរើសចៃដន្យ

ដំណើរការជាសាធារណៈនៃការរាប់ភាគរយនៃសន្លឹកឆ្នោតដោយដៃ ដែលជ្រើសរើសដោយចៃដន្យដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត ហើយជាធម្មតាពាក់ព័ន្ធនឹងចំនួនអប្បបរមាដែលបានកំណត់នៃមណ្ឌល ឬការប្រកួត។ នីតិវិធីនេះត្រូវបានធ្វើឡើងដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពត្រឹមត្រូវនៃការរាប់ដោយស្វ័យប្រវត្តិ។

Ranked Choice Voting ការបោះឆ្នោតដោយដាក់ចំណាត់ថ្នាក់នៃជម្រើស

ទម្រង់ការបោះឆ្នោតដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ៗដាក់ចំណាត់ថ្នាក់ជម្រើសនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងតាមចំណង់ចំណូលចិត្តរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ដែលក្នុងនោះការបោះឆ្នោតត្រូវបានរាប់ជាជំនួយប្រើភាពចំណាត់ថ្នាក់ជាបន្តបន្ទាប់ ដើម្បីយកឈ្នះជម្រើសនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដោយសំលេងតិចបំផុត ដែលជ្រើសរើសអ្នកឈ្នះដោយសម្លេងភាគច្រើននៅជុំចុងក្រោយ។ បោះឆ្នោតនៅក្នុងការប្រកួតឈ្នះតែមួយ និងផ្តល់នូវសមាមាត្រនៅក្នុងការប្រកួតដែលមានអ្នកឈ្នះច្រើន។

Ranked Order Voting ចំណាត់ថ្នាក់ការបោះឆ្នោតដោយដាក់ចំណាត់ថ្នាក់នៃជម្រើស

ទម្រង់នៃការបោះឆ្នោតដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ៗដាក់ចំណាត់ថ្នាក់ជម្រើសនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងតាមចំណង់ចំណូលចិត្តរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ដែលក្នុងនោះការបោះឆ្នោតត្រូវបានរាប់ជាជំនួយប្រើភាពចំណាត់ថ្នាក់ជាបន្តបន្ទាប់ដើម្បីយកឈ្នះជម្រើសនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដោយសំលេងតិចបំផុត ដែលជ្រើសរើសអ្នកឈ្នះដោយសម្លេងភាគច្រើននៅជុំចុងក្រោយ។ បោះឆ្នោតនៅក្នុងការប្រកួតឈ្នះតែមួយ និងផ្តល់នូវសមាមាត្រនៅក្នុងការប្រកួតមានអ្នកឈ្នះច្រើន។

Ransomware មេរោគរំលោភសមាមាត្រ

មេរោគដែលបិទផ្តប់ឧបករណ៍របស់ជនរងគ្រោះ (កុំព្យូទ័រ ទូរស័ព្ទ ល។) និងទិន្នន័យសម្រាប់ការបង់ប្រាក់លោះ (ប្រាក់លោះ ឬការទូទាត់ផ្សេងទៀត) ដោយការអ៊ុនត្រីប័ណ្ណនៅលើឧបករណ៍ ឬរារាំងការចូលប្រើឧបករណ៍។

Re-Elect បោះឆ្នោតឡើងវិញ

ជ្រើសរើសសម្រាប់អាណត្តិមួយទៀតទៅកំណែសាធារណៈដូចគ្នា។

Read Ballot អានសន្លឹកឆ្នោតដែលបានអានរួច

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានទទួលយកដោយជោគជ័យនឹងដំណើរការដំបូង។

Reappointment ការតែងតាំងជាថ្មី

ដើម្បីតែងតាំងសម្រាប់អាណត្តិមួយទៀតទៅកំណែសាធារណៈដូចគ្នា។

Reapportion ការបែងចែកវិញ

ដើម្បីកំណត់ឬបែងចែកអាសនៈផ្សេងៗគ្នានៅក្នុងស្ថាប័ននីតិបញ្ញត្តិដោយផ្អែកលើការផ្លាស់ប្តូរចំនួនប្រជាជន។

Reapportionment ការបែងចែកវិញ

ដំណើរការដែលអាសនៈនៅក្នុងស្ថាប័ននីតិបញ្ញត្តិត្រូវបានចែកចាយក្នុងចំណោមការបែងចែករដ្ឋបាលដោយផ្អែកលើការផ្លាស់ប្តូរចំនួនប្រជាជន។

Recall ការដកចេញពីតំណែង

ដំណើរការដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតដកអ្នកតំណែងជាប់ឆ្នោតចេញពីតំណែងមុនពេលផុតកំណត់នៃអាណត្តិរបស់ពួកគេ។

Recall Election ការបោះឆ្នោតដកចេញពីតំណែង

ការបោះឆ្នោតដែលសំណួរថា តើត្រូវដកមន្ត្រីជាប់ឆ្នោតចេញពីតំណែងមុនអាណត្តិរបស់ពួកគេ ត្រូវបានបំពេញមាននៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធ។

Recall Grounds មូលដ្ឋាននៃការដកចេញពីតំណែង

សំដៅទៅលើមូលហេតុដែលប្រជាពលរដ្ឋនឹងចាប់ផ្តើមដំណើរការដើម្បីដកមន្ត្រីជាប់ឆ្នោតចេញពីតំណែងក្នុងការរើកនយោបាយ។

Recall Issue with Options ជម្រើសការបោះឆ្នោតដកចេញពីតំណែង

ដំណើរការដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតដកអ្នកតំណែងជាប់ឆ្នោតចេញពីតំណែងមុនពេលផុតកំណត់នៃអាណត្តិរបស់ពួកគេ។ ការដកចេញពីតំណែងអាចមិនត្រឹមតែពាក់ព័ន្ធនឹងសំណួរថាតើគួរដកមន្ត្រីជាក់លាក់នោះទេ ប៉ុន្តែថែមទាំងចោទសួរពីការដាក់ឈ្មោះអ្នកស្នងតំណែងក្នុងករណីមានការបោះឆ្នោតកាន់កាប់ចំពោះការចេញពីតំណែង។

Recall of Public Officer ការបោះឆ្នោតដកមន្ត្រីសាធារណៈចេញពីតំណែង

ដំណើរការដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតដកអ្នកតំណែងជាប់ឆ្នោតចេញពីតំណែងមុនពេលផុតកំណត់នៃអាណត្តិរបស់ពួកគេ។

Recall Petition ញត្តិស្នើសុំការបោះឆ្នោតដកចេញពីតំណែង

នីតិវិធីដែលប្រជាពលរដ្ឋអាចប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតដោយប្រើទម្រង់ផ្លូវការដើម្បីស្នើឱ្យមានការបោះឆ្នោតឡើងវិញ ដោយផ្ទាល់ទៅស្ថាប័នគ្រប់គ្រង។

Recall Process ដំណើរការបោះឆ្នោតដកចេញពីតំណែង

ដំណើរការដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតដកអ្នកតំណែងជាប់ឆ្នោតចេញពីតំណែងមុនពេលផុតកំណត់នៃអាណត្តិរបស់ពួកគេ។

Recall Statement សេចក្តីថ្លែងការណ៍ការបោះឆ្នោតដកចេញពីតំណែង

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ទូទៅរួមបញ្ចូលលើញត្តិនៅពេលដែលព្យាយាមប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់ការបោះឆ្នោតឡើងវិញដែលពិពណ៌នាអំពីមូលហេតុនៃការស្វែងរកការបោះឆ្នោតឡើងវិញ។

Recall Vote ការបោះឆ្នោតដកចេញពីតំណែង

បោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតដកចេញពីតំណែង។

Recallable Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលអាចដកចេញវិញ

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានកត់ត្រាដែលអាចត្រូវបានទាញយកចេញម្តងម្តង និងរួមបញ្ចូល ឬមិនរាប់បញ្ចូលពីដំណើរការបន្ត។

Receiving Boards ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលការទទួល

ក្រុមមនុស្សដែលត្រូវបានតែងតាំងជាធម្មតាដោយអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន និងត្រូវបានទទួលការកិច្ចខាងគ្រប់គ្រងនីតិវិធីនៃការបោះឆ្នោតដូចជាការទទួលសន្លឹកឆ្នោត សម្ភារៈបោះឆ្នោត ឬឧបករណ៍បោះឆ្នោត ពីបុគ្គលិកបោះឆ្នោតបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទ។

Recertification ការបញ្ជាក់ឡើងវិញ

ការពិនិត្យឡើងវិញ និងអាចធ្វើការពិនិត្យឡើងវិញនូវប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានកែប្រែជាបន្តបន្ទាប់ដើម្បីទទួលបានវិញ្ញាបនប័ត្រថ្នាក់ជាតិ និង/ឬ ថ្នាក់រដ្ឋ គោលបំណងនៃការបញ្ជាក់នេះគឺដើម្បីកំណត់ថាតើប្រព័ន្ធដូចដែលបានកែប្រែហើយ នៅតែត្រូវនឹងតម្រូវការដែរឬទេ។

Reconcile សម្របសម្រួល

ដំណើរការគណនេយ្យឬសវនកម្មដែលប្រៀបធៀបកំណត់ត្រាពីរ ដើម្បីពិនិត្យមើលថាតួលេខមានភាពត្រឹមត្រូវត្រឹមត្រូវនិងពេញលេញ។

Record (noun) កំណត់ត្រា (នាម)

កត្តាដែលសកម្មភាពដែលបានអនុវត្ត ឬលទ្ធផលសម្រេចបាន (ឧទាហរណ៍ ទម្រង់ របាយការណ៍ លទ្ធផលតេស្ត)

Record (verb) កត់ត្រា (កិរិយាស័ព្ទ)

ដើម្បីកត់ត្រាសកម្មភាព ឬបង្កើតកំណត់ត្រា។

Recorded Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលបានកត់ត្រា

សន្លឹកឆ្នោតដែលមានកំណត់ត្រាបោះឆ្នោតជាប់ទាក់ទង។

Recount រាប់ឡើងវិញ

ការរាប់សន្លឹកឆ្នោតបន្ថែមនៅក្នុងការបោះឆ្នោត ជាធម្មតាត្រូវបានទាមទារដោយច្បាប់រដ្ឋ ការស្នើសុំរបស់បេក្ខជន ឬដីការរបស់គុណការដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីកំណត់ភាពត្រឹមត្រូវនៃលទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោតដែលបានរាយការណ៍។ ដំណើរការនេះអាចត្រូវបានធ្វើឡើងដោយប្រើឧបករណ៍រៀបចំបញ្ជីឈ្មោះ ឬដោយដៃ អាស្រ័យលើច្បាប់និងនីតិវិធីក្នុងតំបន់។

Redistrict កំណត់ដែនតំបន់អាសនៈ

ដំណើរការដែលអាសនៈនៅក្នុងស្ថាប័ននីតិប្បញ្ញត្តិត្រូវបានចែកចាយក្នុងចំណោមការបែងចែករដ្ឋបាលដោយផ្អែកលើការផ្លាស់ប្តូរ រចនាសម្ព័ន្ធ ប្រជាជន។

Referenda ប្រជាមតិ

ទម្រង់ពហុវចនៈនៃការធ្វើប្រជាមតិ ដែលជាដំណើរការមួយដែលច្បាប់រដ្ឋ ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញអាចត្រូវបានបញ្ជូនទៅអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលវាចូលជាធរមាន។

Referendum ប្រជាមតិ

ដំណើរការដែលច្បាប់រដ្ឋ ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញអាចត្រូវបានបញ្ជូនទៅអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលវាចូលជាធរមាន។

Referendum Petitions ញត្តិប្រជាមតិ

សំណើជាលាយលក្ខណ៍អក្សរផ្លូវការមួយដែលចុះហត្ថលេខាដោយអ្នកបោះឆ្នោតដើ ដែលសំដៅទៅលើច្បាប់រដ្ឋ ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញដល់អ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលវាចូលជាធរមាន។

Referendum Question សំណួរប្រជាមតិ

សំណើអនុម័តច្បាប់ថ្មី ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម ឬការបដិសេធពីអ្នកបោះឆ្នោត។

Referendum Vote ការបោះឆ្នោតប្រជាមតិ

បោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតប្រជាមតិ។

Register ចុះឈ្មោះ

ដើម្បីបំពេញបែបបទជាមួយព័ត៌មាន ដែលត្រូវបន្ថែមទៅក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតសម្រាប់យុត្តាធិការ ដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាលក្ខខណ្ឌចាំបាច់សម្រាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Register by Mail ចុះឈ្មោះតាមសំបុត្រ

ដើម្បីបំពេញបែបបទជាមួយព័ត៌មាន ដែលត្រូវបន្ថែមទៅក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត ដែលត្រូវបានធ្វើតាមសំបុត្រទៅយុត្តាធិការ ដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Register to Vote ចុះឈ្មោះដើម្បីបោះឆ្នោត

ដើម្បីបំពេញបែបបទជាមួយព័ត៌មាន ដែលត្រូវបន្ថែមទៅក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតសម្រាប់យុត្តាធិការ ដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាលក្ខខណ្ឌចាំបាច់សម្រាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Registered បានចុះឈ្មោះ

អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតសម្រាប់យុត្តាធិការដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅ។

Registered Voter អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ

អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតសម្រាប់យុត្តាធិការដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅ។

Registrar អគ្គនុកូលដ្ឋាន

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Registrar of Records អគ្គនុកូលដ្ឋានកំណត់ត្រា

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Registrar of Voters អ្នកចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Registration ការចុះឈ្មោះ

ពាក្យដែលប្រើដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅពេលសំដៅលើកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោត។

Registration Affidavit ឯកសារបញ្ជាក់ពីការចុះឈ្មោះ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្នេហាជាផ្លូវការនៃព័ត៌មានដែលបានប្រើដើម្បីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោត។ ជួនកាល នេះត្រូវបានគេហៅថាភាគចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត។

Registration Application ពាក្យសុំចុះឈ្មោះ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្នេហាជាផ្លូវការនៃព័ត៌មានដែលបានប្រើដើម្បីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោត។ ជួនកាល នេះត្រូវបានគេហៅថាភាគចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត។

Registration Book សៀវភៅចុះឈ្មោះ

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត ។

Registration by Mail Form ការចុះឈ្មោះតាមទម្រង់សំបុត្រ

ទម្រង់អ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីផ្គត់ផ្គង់ព័ត៌មានដើម្បីបន្ថែមទៅក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានធ្វើតាមរយៈសំបុត្រទៅយុត្តាធិការដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Registration Card កាតចុះឈ្មោះ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្នេហាជាផ្លូវការនៃព័ត៌មានដែលបានប្រើដើម្បីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Registration Certificate វិញ្ញាបនបត្រចុះឈ្មោះ

ឯកសារផ្លូវការដែលផ្តល់ភស្តុតាងនៃការចុះឈ្មោះ។

Registration Certificate Number លេខវិញ្ញាបនបត្រចុះឈ្មោះ

លេខស៊េរីដែលទាក់ទងនឹងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅលើបញ្ជីបោះឆ្នោត។

Registration Database មូលដ្ឋានទិន្នន័យចុះឈ្មោះ

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត ។

Registration Deadline ថ្ងៃផុតកំណត់ចុះឈ្មោះ

ថ្ងៃចុងក្រោយក្នុងការបំពេញឯកសារដើម្បីក្លាយជាអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះដើម្បីចូលរួមក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត ឬដំណើរការបោះឆ្នោតជាក់លាក់ណាមួយ។

Registration Form ទម្រង់ចុះឈ្មោះ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្ងប់ជាផ្លូវការនៃព័ត៌មានដែលបានប្រើដើម្បីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោត។ ជូនកាលនេះត្រូវបានគេហៅថាកាតចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត។

Registration Official មន្ត្រីចុះឈ្មោះ

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Registration Status ស្ថានភាពចុះឈ្មោះ

ពាក្យដែលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីពិពណ៌នាថា តើកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថាអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតឬអត់។ ពាក្យស្ថានភាពរួមមាន៖ សកម្ម អសកម្ម បោះបង់ និងអ្វីៗផ្សេងទៀត។

Registration-By-Mail ការចុះឈ្មោះតាមសំបុត្រ

ដើម្បីបំពេញបែបបទជាមួយព័ត៌មានដែលត្រូវបន្ថែមទៅក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានធ្វើតាមសំបុត្រទៅយុត្តាធិការដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Rejected Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបដិសេធ

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះ ប៉ុន្តែមិនអាចរាប់បានដោយសារមានភាពខ្វះចន្លោះ ឬមិនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Removal (Of A Candidate) ការដកចេញ (ក្នុងចំណោមបេក្ខជន)

នៅពេលបេក្ខជនម្នាក់ត្រូវបានដកហូតដកសិទ្ធិ ឬស្លាប់ ឬនៅពេលមានដំណើរការផ្លូវការដើម្បីដកបេក្ខជនចេញពីសន្លឹកឆ្នោត ឬចេញពីតំណែងសាធារណៈ។

Repeal ការលុបចោល

ការដក ឬត្រឡប់ច្បាប់ទៅក្រោយ។

Report of Election Results របាយការណ៍លទ្ធផលបោះឆ្នោត

របាយការណ៍នៃការបោះឆ្នោតដែលទទួលបានក្នុងការបោះឆ្នោតបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Represent តំណាង

ការរៀបចំមួយដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យនិយាយ និងធ្វើសកម្មភាពដោយមានសិទ្ធិអំណាចក្នុងនាមអ្នកផ្សេងៗ។

Representation System ប្រព័ន្ធតំណាង

លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យមួយប្រភេទត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយឈរលើគោលការណ៍ជ្រើសរើសមនុស្សដែលតំណាងឱ្យក្រុមមនុស្សផ្សេងៗ ពីលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យផ្ទាល់។

លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យតំណាងឱ្យអំណាចនៅក្នុងដៃអ្នកតំណាងដែលត្រូវបានជ្រើសរើសដោយប្រជាជន។

Representative (noun) តំណាង (នាម)

(១) បុគ្គលដែលត្រូវបានជ្រើសរើសឱ្យនិយាយ ឬបោះឆ្នោតឱ្យអ្នកផ្សេងៗ ឬក្នុងនាមក្រុមណាមួយ។ (២)

សមាជិកសភាតំណាងរាស្ត្រសភាជាន់ទាប។

Representative (Adj.) អ្នកតំណាង (គុណនាម)

ធម្មតានៃក្រុមមនុស្សជាក់លាក់។

Representative Districts ស្រុកតំណាង

តំបន់រដ្ឋបាលដែលអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតក្នុងការប្រកួតដែលមានលក្ខណៈជាក់លាក់នៅក្នុងតំបន់នោះ។

Reproducibility ភាពបន្តពូជ

សមត្ថភាពដើម្បីទទួលបានលទ្ធផលតែស្តុដូចគ្នាដោយប្រើវិធីធ្វើតេស្តដូចគ្នាលើវត្ថុតេស្តដូចគ្នានៅក្នុងមន្ទីរពិសោធន៍ធ្វើតេស្ត ផ្សេងៗគ្នាជាមួយប្រតិបត្តិការផ្សេងៗគ្នាដោយប្រើឧបករណ៍ផ្សេងៗគ្នា។

Requirement តម្រូវការ

ការផ្តល់ដែលបញ្ជាក់ពីលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យដែលត្រូវបំពេញ។

Requirements for Elected Offices តម្រូវការសម្រាប់តំណែងជាបោះឆ្នោត
រាល់តម្រូវការផ្នែកច្បាប់ដើម្បីកាន់តំណែងជាបោះឆ្នោត។

Reregister ចុះឈ្មោះឡើងវិញ

ដើម្បីបំពេញបែបបទក្នុងការធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពព័ត៌មានរបស់អ្នកនៅលើបញ្ជីបោះឆ្នោតសម្រាប់យុត្តាធិការដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់សិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Residence for Voting ទីលំនៅសម្រាប់ការបោះឆ្នោត

កន្លែងដែលមានទីលំនៅរបស់អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានកំណត់ដែលបុគ្គលនោះមានចេតនាចង់ស្នាក់នៅ ហើយនៅពេលណាដែលពួកគេអត់មាន បុគ្គលនោះមានបំណងត្រលប់មកវិញ។ អ្នកដែលជួបភាពគ្មានផ្ទះសំបែងអាចចុះឈ្មោះ និងបោះឆ្នោតដរាបណាពួកគេអាចពិពណ៌នាអំពីទីតាំងរាងកាយដែលពួកគេគេងនៅពេលយប់។ នៅពេលកំណត់មនុស្សម្នាក់អាចមានទីលំនៅបោះឆ្នោតតែមួយ។

Residency Requirement តម្រូវការស្នាក់នៅ

ច្បាប់ដែលគ្រប់គ្រងប្រសិនបើបុគ្គលមានសិទ្ធិក្លាយជាបេក្ខជន ឬការបោះឆ្នោត អាស្រ័យលើកន្លែងដែលពួកគេរស់នៅ និងរយៈពេលដែលពួកគេបានរស់នៅទីនោះ។

Residual Vote ការបោះឆ្នោតដែលនៅសេសសល់

ការបោះឆ្នោតដែលមិនអាចត្រូវបានបែងចែកទៅជាជម្រើសនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងជាក់លាក់មួយដោយសារតែសន្តិកស្នោត មិនបានការ។

Resilience ភាពធន់

សមត្ថភាពក្នុងការងើបឡើងវិញយ៉ាងល្អពីលក្ខខណ្ឌកំហុស និងកាលៈទេសៈដែលមិនបានរំពឹងទុក។ ឧទាហរណ៍គ្រួសារដែលគូសដោយដៃរក្សាទុកនូវភស្តុតាងនៃករណីលើកលែងដែលអាចផ្តល់ប្រឹក្សាដល់ការជំនុំជម្រះ និងសវនកម្មដើម្បីសម្រេចបាននូវការបកស្រាយល្អប្រសើរអំពីចេតនាអ្នកបោះឆ្នោតដើម។

Resolution ដំណោះស្រាយ

សេចក្តីថ្លែងការណ៍អំពីគោលនយោបាយរបស់គណៈអភិបាល ឬបញ្ហាដោយគណៈអភិបាលត្រូវបានចាត់វិធានការជាក់លាក់។

Restoration of Voting Rights ការស្តារសិទ្ធិបោះឆ្នោតឡើងវិញ

ដំណើរការស្តារសិទ្ធិបោះឆ្នោតជូនប្រជាពលរដ្ឋដែលបាត់បង់សិទ្ធិបោះឆ្នោតក្រោមការផ្តាច់សិទ្ធិពីបទឧក្រិដ្ឋ ឬសម្រាប់ហេតុផលផ្សេងទៀតដែលអាចធ្វើឱ្យពួកគេមិនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Results លទ្ធផល

សន្តិកស្នោតដែលបានបោះសរុបបន្ទាប់ពីការិយាល័យបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Retention Vote ការបោះឆ្នោតរក្សា

ដំណើរការតាមកាលកំណត់ដែលអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានសួរថាតើអ្នកកាន់តំណែង (ជាធម្មតាចៅក្រម) ត្រូវតែបន្តកាន់តំណែងមួយអាណត្តិទៀតឬអត់។ អ្នកកាន់តំណែងដែលមិនប្រឈមមុខនឹងតួប្រជែងត្រូវបានដកចេញពីតំណែងប្រសិនបើភាគរយនៃអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថាពួកគេមិនគួរបន្តតំណែង។

Retractable Ballot សន្តិកស្នោតដែលអាចដកបាន

សន្តិកស្នោតដែលបានដកត្រាដែលអាចត្រូវបានទាញយកជាលក្ខណៈបុគ្គល និងរួមបញ្ចូល ឬមិនរាប់បញ្ចូលពីដំណើរការបន្ត។

Return Envelope ស្រោមសំបុត្រត្រឡប់មកវិញ

ស្រោមសំបុត្រការមួយត្រូវបានប្រើដើម្បីដឹកជញ្ជូនអ្នកអត់មាន និងធ្វើសន្តិកស្នោតនិងការពារភាពឯកជនរបស់អ្នកបោះឆ្នោត។

Returns ត្រឡប់

សន្តិកស្នោតដែលបានបោះសរុបបន្ទាប់ពីការិយាល័យបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Reverse Side ផ្នែកខាងបញ្ហាស

ផ្នែកខាងមុខ ឬខាងក្រោយនៃក្តារបស្តើដែលមានពីរជ្រុងដូចជាសន្តិកស្នោត។

Right to Vote សិទ្ធិបោះឆ្នោត

សំណុំការពារផ្នែកច្បាប់ និងរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលរៀបចំឡើងដើម្បីធានាឱ្យបាននូវឱកាសបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌។

Rights Restoration ការស្តារសិទ្ធិឡើងវិញ

ដំណើរការស្តារសិទ្ធិបោះឆ្នោតជូនប្រជាពលរដ្ឋដែលបាត់បង់សិទ្ធិបោះឆ្នោតក្រោមការផ្តាច់សិទ្ធិពីបទឧក្រិដ្ឋ ឬសម្រាប់ហេតុផលផ្សេងទៀតដែលអាចធ្វើឱ្យពួកគេមិនមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Risk Assessment ការវាយតម្លៃហានិភ័យ

ដំណើរការកំណត់ហានិភ័យចំពោះសន្តិសុខប្រព័ន្ធ និងកំណត់ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការកើតឡើងផលប៉ះពាល់ និងការការពារដែលអាចកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់នេះ។

Risk-Limiting Tabulation Audit សវនកម្មតារាងកំណត់ហានិភ័យ

នីតិវិធីសវនកម្មតារាងក្រោយការបោះឆ្នោតសម្រាប់ពិនិត្យគំរូសន្លឹកឆ្នោត (ឬកំណត់ត្រាផ្ទៀងផ្ទាត់អ្នកបោះឆ្នោត) ដែលផ្តល់ឱកាសស្ថិតិដែលបានបញ្ជាក់ជាមុនដើម្បីកែតម្រូវលទ្ធផលដែលបានរាយការណ៍នៃការបោះឆ្នោតប្រសិនបើលទ្ធផលដែលបានរាយការណ៍មិនត្រឹមត្រូវ (នោះគឺប្រសិនបើវាដោយដៃពេញ នឹងបង្ហាញលទ្ធផលខុសពីលទ្ធផលដែលបានរាយការណ៍)

Roster បញ្ជីឈ្មោះ

ការចុះឈ្មោះជាផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិទៅបោះឆ្នោតនៅពេលបោះឆ្នោតបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ និងពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលចេញសន្លឹកឆ្នោត។

Run-Off ផ្តាច់ត្រីត្រ

ការបោះឆ្នោតដើម្បីជ្រើសរើសអ្នកឈ្នះបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតបឋម ឬការបោះឆ្នោតសកលដែលគ្មានបេក្ខជននៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងទទួលបានភាគរយអប្បបរមាដែលត្រូវការនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះ។
បេក្ខជនទាំងពីររូបដែលទទួលបានសំឡេងគាំទ្រច្រើនជាងគេសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងបន្តទៅការបោះឆ្នោតនៅចំពោះមុខការបោះឆ្នោត។

Run-Off Election ការបោះឆ្នោតផ្តាច់ត្រីត្រ

ការបោះឆ្នោតដើម្បីជ្រើសរើសអ្នកឈ្នះបន្ទាប់ពីការបោះឆ្នោតបឋម ឬការបោះឆ្នោតសកលដែលគ្មានបេក្ខជននៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងទទួលបានភាគរយអប្បបរមាដែលត្រូវការនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះ។
បេក្ខជនទាំងពីររូបដែលទទួលបានសំឡេងគាំទ្រច្រើនជាងគេសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងបន្តទៅការបោះឆ្នោតនៅចំពោះមុខការបោះឆ្នោត។

Run-Off Primary ការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជនតំណាងរដ្ឋ

ការបោះឆ្នោតដើម្បីជ្រើសរើសអ្នកឈ្នះនៅក្នុងការបោះឆ្នោតបឋម ដែលក្នុងករណីគ្មានបេក្ខជននៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងទទួលបានភាគរយអប្បបរមាដែលត្រូវការនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះ នោះបេក្ខជនទាំងពីររូបដែលទទួលបានសំឡេងគាំទ្រច្រើនជាងគេសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងនឹងបន្តទៅការបោះឆ្នោតបន្ទាប់។

Run-Off Results លទ្ធផលផ្តាច់ត្រីត្រ

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះសរុបនៅក្នុងការបោះឆ្នោតផ្តាច់ត្រីត្របន្ទាប់ពីការិយាល័យបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Running for Office ការប្រកួតប្រជែងសម្រាប់មុខតំណែង

បុគ្គលដែលចូលរួមក្នុងបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងសម្រាប់មុខតំណែង។
បេក្ខជនម្នាក់អាចត្រូវបានបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់ថាជាជម្រើសមួយក្នុងចំណោមជម្រើសនៅលើសន្លឹកឆ្នោត ឬអាចជាបេក្ខជនដែលបានសរសេរឈ្មោះ។

Running Mate ដៃគូបេក្ខភាព

បុគ្គលម្នាក់ដែលចូលរួមប្រកួតប្រជែងរួមគ្នាជាមួយបុគ្គលម្នាក់ទៀតនៅលើមុខតំណែងនយោបាយដែលមានទំនាក់ទំនងជិតស្និទ្ធពីរនៅក្នុងការបោះឆ្នោតមួយ។ ឧទាហរណ៍ ប្រធានាធិបតី និងអនុប្រធានាធិបតី និង (នៅក្នុងរដ្ឋខ្លះ) អភិបាល និងអភិបាលរង។

Rural Route ផ្លូវជនបទ

ផ្លូវបញ្ជូនសំបុត្រនៅតំបន់ជនបទដែលជាធម្មតាសំបុត្រត្រូវបានបញ្ជូនទៅតាមលេខប្រអប់សម្រាប់គោលដៅដែលគ្មានអាស័យដ្ឋានផ្លូវ ផ្ទុយពីប្រអប់សំបុត្រ។

S

Sample Ballot សន្លឹកឆ្នោតគំរូ

សន្លឹកឆ្នោតគំរូមួយសន្លឹកបានផ្តល់ជូនអ្នកបោះឆ្នោតនូវព័ត៌មានជាក់លាក់ចំពោះអ្នកបោះឆ្នោត។

Sample Ballot Pamphlet សៀវភៅគំរូសន្លឹកឆ្នោត

សៀវភៅគំរូសន្លឹកឆ្នោតជាញឹកញយផ្តល់ជូននូវព័ត៌មានអំពីការបោះឆ្នោតបន្ថែម ដូចជា ទីកន្លែង និងម៉ោងបោះឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ព័ត៌មានអំពីបេក្ខជន សំណួរ និងការណែនាំអំពីការបោះឆ្នោតបន្ថែមលើសន្លឹកឆ្នោតគំរូជាក់លាក់សម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោត។

Sample Official Ballot គំរូសន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការ

គំរូសន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការបានផ្តល់ជូនអ្នកបោះឆ្នោតនូវព័ត៌មានជាក់លាក់ចំពោះអ្នកបោះឆ្នោត។

Satellite Location ទីតាំងបណ្តោះអាសន្ន

ការិយាល័យដែលមានលក្ខណៈដាច់ដោយឡែកពីការិយាល័យបោះឆ្នោតសំខាន់ ហើយអាចផ្តល់សេវាកម្មមានកំណត់។ ជាធម្មតាអ្នកបោះឆ្នោតអាចចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត ឬទទួលសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានពីការិយាល័យទាំងនេះ។ ការិយាល័យផ្តោតយល់ប្រក្រតីបានគេស្គាល់ផងដែរថាជាការិយាល័យសាខា។

Satellite Voting Stations ស្ថានីយ៍បោះឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន

កន្លែងបណ្តោះអាសន្នបង្កើតឡើងដោយការិយាល័យបោះឆ្នោតក្នុងគោលបំណងបោះឆ្នោត។

Scan-Line ខ្សែស្កេន

ជាខ្សែផ្កាមួយឆ្លងកាត់បំពង់ការស្តី cathode ដោយផ្ទុយអេឡិចត្រុងដើម្បីបង្កើតជាផ្នែកនៃរូបភាព។ ជាធម្មតាបញ្ហានេះបណ្តាលមកពីទឹកខ្មៅសើម ឬសារធាតុផ្សេងទៀតដែលបានផ្ទេរចេញពីក្រដាសនៅពេលវាឆ្លងកាត់ម៉ាស៊ីនស្កេន។ ទឹកច្នៃ ink ឬសារធាតុផ្សេងទៀតចូលទៅក្នុងកញ្ចក់នៅពេលដែលក្រដាសនោះឆ្លងកាត់ ហើយរារាំងពន្លឺរបស់ម៉ាស៊ីនស្កេននៅក្នុងតំបន់នោះសម្រាប់ការថតចម្លងនាពេលអនាគត។

Scanner ម៉ាស៊ីនស្កេន

ជាឧបករណ៍ដែលស្កេនឯកសារ រូបភាព អត្ថបទបោះពុម្ព ការសរសេរដោយដៃ ឬវត្ថុផ្សេងៗ ហើយបំប្លែងវាទៅជាទិន្នន័យឌីជីថល។ ម៉ាស៊ីនស្កេនសន្លឹកឆ្នោតគឺជាឧបករណ៍ដែលប្រើសម្រាប់អានទិន្នន័យជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោតពីសន្លឹកឆ្នោតក្រដាស ឬកាតសន្លឹកឆ្នោត។

Scanning ការស្កេន

ការអនុវត្តការប្រើប្រាស់ម៉ាស៊ីនស្កេនដើម្បីបំប្លែងឯកសារក្រដាសទៅជារូបភាពឌីជីថល។ នេះត្រូវបានធ្វើនៅពេលចាប់យករូបភាពនៃបណ្តាចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតក្រដាស និងការឆ្លើយឆ្លងការបោះឆ្នោតផ្សេងទៀត និងនៅពេលវាបំប្លែងសន្លឹកឆ្នោត។

Scheduled Elections ការបោះឆ្នោតតាមកាលវិភាគ

ច្បាប់មានស្រាប់ដែលតម្រូវឱ្យមានការបោះឆ្នោត សហព័ន្ធ រដ្ឋ ខោនធី ក្រុង ស្រុក ឬស្រុកផ្សេងទៀតត្រូវរៀបចំឡើងនៅថ្ងៃជាក់លាក់ណាមួយ ជាធម្មតានៅលើមូលដ្ឋានកើតឡើងដដែលៗ។

School District មណ្ឌលសិក្សា

ជាអង្គការភូមិសាស្ត្រមួយសម្រាប់រដ្ឋបាលមូលដ្ឋាននៃសាលាបឋមសិក្សា ឬអនុវិទ្យាល័យ។

Score Voting ពិន្ទុបោះឆ្នោត

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលឈ្នះតែមួយ ដែលអ្នកបោះឆ្នោតវាយតម្លៃបេក្ខជនតាមកម្រិត។ បេក្ខជនដែលមានចំណាត់ថ្នាក់ខ្ពស់ជាងគេជាអ្នកឈ្នះ។

Seal ត្រា

យន្តការសន្តិសុខមួយដែលប្រើសម្ភារ ដែលមានភស្តុតាងជាសេរី ឬមានភស្តុតាងច្បាស់លាស់ ដែលជូនដំណឹងដល់មន្ត្រីប្រសិនបើឧបករណ៍ដែលត្រូវបានប្រើនៅក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោតអាចត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរ ឬចូលប្រើដោយគ្មានការអនុញ្ញាត។

Sealed Container កញ្ចប់បិទជិត

កញ្ចប់មួយដែលប្រើសម្រាប់កាន់ ឬដឹកជញ្ជូនសម្ភារៈបោះឆ្នោតដូចជា សន្លឹកឆ្នោតដែលជាកន្លែងដែលមានយុទ្ធសាស្ត្រដាក់កាមល់ដាប់ ឬកស្តីកាងដែលមិនមានកស្តីកាងអាចត្រូវបានប្រើ ដើម្បីជូនដំណឹងដល់មន្ត្រីប្រសិនបើវាត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរ ឬចូលប្រើដោយគ្មានការអនុញ្ញាត។

Seat អាសនៈ

ជាតួនាទីមុខតំណែងដែលទទួលបានពីការបោះឆ្នោត ដែលអ្នកកាន់តំណែងមួយអាចកាន់កាប់បានសម្រាប់អាណត្តិនៃមុខតំណែង។

Second-Chance Voting ការបោះឆ្នោតលើកទីពីរ

លក្ខណៈពិសេសនៃម៉ាស៊ីនស្កេនមុខអ្នកបោះឆ្នោត ដែលពិនិត្យសន្លឹកឆ្នោតឡើងវិញសម្រាប់ការសម្គាល់ដែលអាចមានកំហុសផ្តល់ដំណឹងដល់អ្នកបោះឆ្នោត និងបង្ហាញពិភាក្សាដើម្បីបោះឆ្នោតដូចដើម ឬប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតវិញ។

Secrecy Cover គម្របសម្ងាត់

ជាក្រដាស ស្រោមសំបុត្រ ឬថតឯកសារដែលបិទបាំងសន្លឹកឆ្នោត ដើម្បីរក្សាការសម្ងាត់អំពីរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតកត់សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេ។

Secrecy Envelope ស្រោមសំបុត្រសម្ងាត់

ជាស្រោមសំបុត្រមួយដែលរុំព័ទ្ធសន្លឹកឆ្នោត ដើម្បីរក្សាការសម្ងាត់អំពីរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតបានកត់សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេ។

Secrecy of The Ballot ការសម្ងាត់នៃសន្លឹកឆ្នោត

សំណុំនៃវិធាន និងនីតិវិធីដើម្បីបង្កើតសិទ្ធិជាមូលដ្ឋានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិកក្នុងការបោះឆ្នោតសម្ងាត់។ នីតិវិធីទាំងនេះធានាថាគ្មានសន្លឹកឆ្នោតអាចទាក់ទងជាមួយអ្នកបោះឆ្នោតឡើយ ដោយហេតុនេះអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតកត់សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេដោយសេរី និងគ្មានការភ័យខ្លាចចំពោះផលប៉ះពាល់ ឬការសងសឹក។

Secrecy Sleeve គម្របសម្ងាត់

ជាក្រដាស ស្រោមសំបុត្រ ឬថតឯកសារដែលបិទបាំងសន្លឹកឆ្នោត ដើម្បីរក្សាការសម្ងាត់អំពីរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតកត់សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេ។

Secret Ballot សន្លឹកឆ្នោតសម្ងាត់

សំណុំនៃវិធាន និងនីតិវិធីដើម្បីបង្កើតសិទ្ធិជាមូលដ្ឋានរបស់អ្នកបោះឆ្នោតនៅសហរដ្ឋអាមេរិកក្នុងការបោះឆ្នោតសម្ងាត់។ នីតិវិធីទាំងនេះធានាថាគ្មានសន្លឹកឆ្នោតអាចទាក់ទងជាមួយអ្នកបោះឆ្នោតឡើយ ដោយហេតុនេះអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតកត់សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេដោយសេរី និងគ្មានការភ័យខ្លាចចំពោះផលប៉ះពាល់ ឬការសងសឹក។

Secret Ballot Envelope ស្រោមសំបុត្រសន្លឹកឆ្នោតសម្ងាត់

ជាស្រោមសំបុត្រមួយដែលរុំព័ទ្ធសន្លឹកឆ្នោត ដើម្បីរក្សាការសម្ងាត់អំពីរបៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតបានកត់សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេ។

Secretary of State រដ្ឋលេខាធិការ

ជាមន្ត្រីថ្នាក់រដ្ឋម្នាក់ដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះនាយកដ្ឋាន និងមុខងារផ្សេងៗ។ រដ្ឋលេខាធិការជាញឹកញាប់ ប៉ុន្តែមិនជានិច្ចកាល ជាមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅក្នុងរដ្ឋរបស់ពួកគេទេ។

Secure Receptacle កន្លែងទទួលសុវត្ថិភាព

ជារត្តដែលប្រើសម្រាប់រក្សាទុក និងការពារសម្ភារៈបោះឆ្នោត។

Security Analysis ការវិភាគសន្តិសុខ

ជាការស៊ើបអង្កេតអំពីអត្ថិភាពដែលអាចកើតមាននៃគុណវិបត្តិសន្តិសុខនៅក្នុងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតមួយ។ រួមបញ្ចូលការវិភាគសុពលភាព កម្មវិធីបង្កប់ និងហានិភ័យរបស់ប្រព័ន្ធ ក៏ដូចជានីតិវិធីដែលទាក់ទងនឹងការអភិវឌ្ឍ ការប្រើប្រាស់ ប្រតិបត្តិការ និងការគ្រប់គ្រង។

Security Controls ការត្រួតពិនិត្យសន្តិសុខ

ការគ្រប់គ្រង ប្រតិបត្តិការ និងការត្រួតពិនិត្យបច្ចេកទេស (ពេល គឺការការពារ ឬវិធានការប្រឆាំង)
ដែលបានកំណត់សម្រាប់ប្រព័ន្ធព័ត៌មាន ដើម្បីការពារការសម្ងាត់ សុចរិតភាព និងភាពអាចរកបាននៃប្រព័ន្ធ
និងព័ត៌មានរបស់វា។

Semi-Static Voting System Software សូហ្វវែរប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតពាក់កណ្តាលបីតិរន្ត
សូហ្វវែរដែលអាចផ្លាស់ប្តូរក្នុងការឆ្លើយតបទៅនឹងឧបករណ៍បោះឆ្នោតដែលត្រូវបានដំឡើង
ឬចំពោះកម្មវិធីជាក់លាក់សម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Senate ព្រឹទ្ធសភា
ការប្រជុំដែលមានការពិភាក្សា ជាញឹកញាប់គឺសភាជាន់ខ្ពស់ ឬអង្គជំនុំជម្រះសភានីតិបញ្ញត្តិ។

Senate District មណ្ឌលបោះឆ្នោតរបស់ព្រឹទ្ធសភា
មណ្ឌលមួយក្នុងចំណោមចំនួនមណ្ឌលថេរដែលរដ្ឋមួយត្រូវបានបែងចែក
មណ្ឌលនីមួយៗជ្រើសរើសមាជិកម្នាក់ទៅសភាជាន់ខ្ពស់នៃនីតិបញ្ញត្តិរដ្ឋ។

Serial Number លេខស៊េរី
លេខដែលបង្ហាញពីទីតាំងរបស់ធាតុនៅក្នុងស៊េរីដូចជា លេខបណ្តុះឈ្មោះបោះឆ្នោតតែមួយគត់
ឬនៅលើអត្ថបទដែលផលិតក្នុងគោលបំណងកំណត់អត្តសញ្ញាណ។

Sign-In Book សៀវភៅចុះឈ្មោះ-ចូល
ការចុះឈ្មោះជាផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិទៅបោះឆ្នោតនៅពេលបោះឆ្នោត បានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់
និងពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលចេញសន្លឹកឆ្នោតឱ្យពួកគេ។

Signature ហត្ថលេខា
ឈ្មោះរបស់បុគ្គលម្នាក់ត្រូវបានសរសេរតាមរបៀបដោយឡែកជាទម្រង់អត្តសញ្ញាណក្នុងការផ្តល់សិទ្ធិ។
នេះក៏អាចត្រូវបានធ្វើឡើងដោយសញ្ញាសម្គាល់ផងដែរ។

Signature Roster បញ្ជីឈ្មោះហត្ថលេខា
ការចុះឈ្មោះជាផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិទៅបោះឆ្នោតនៅពេលបោះឆ្នោត បានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់
និងពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលចេញសន្លឹកឆ្នោតឱ្យពួកគេ។

Simple Majority ភាគច្រើនសាមញ្ញ
មតិភាគច្រើនដែលមានចំនួនសន្លឹកឆ្នោតច្រើនជាងគេសម្រាប់បេក្ខជន បញ្ហា ឬវត្ថុណាមួយលើសពីលេខខ្ពស់បំផុតទីពីរ
ប៉ុន្តែក៏ចងជាង
៥០%។

Single-Member District មណ្ឌលសមាជិកតែមួយ
ជាមណ្ឌលបោះឆ្នោត ឬមណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលមានតំណាងតែមួយនៅក្នុងស្ថាប័ននីតិបញ្ញត្តិជាជាងពីរប្រច្រើន។

Sip and Puff ប៊ីត និងផ្គុំ
ចំណុចប្រទាក់ដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតប្រើម៉ាត់របស់ពួកគេនៅបំពង់ប៊ីតដើម្បីបញ្ជូនធាតុចូលទៅក្នុងម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោត
។

Slate បញ្ជីរាយនាមអ្នកឈរឈ្មោះឱ្យគេបោះឆ្នោត
ក្រុមបេក្ខជនដែលឈរឈ្មោះក្នុងការបោះឆ្នោតពហុភាសនៈ ឬពហុតំណែងនៅលើវេទិការួម។
វេទិកាទូទៅអាចបណ្តាលមកពីបេក្ខជនទាំងអស់ជាសមាជិកគណបក្សនយោបាយ មានគោលនយោបាយដូចគ្នា ឬស្រដៀងគ្នា
ឬហេតុផលផ្សេងទៀត។

Slate Mailer បណ្តាញសេនាបោះឆ្នោត
ការផ្ញើសំបុត្រដ៏ច្រើនដែលគាំទ្រ ឬប្រឆាំងបេក្ខជនច្រើននាក់ ឬវិធានការនៃការបោះឆ្នោត។

Software សូហ្វវែរ
ការប្រមូលផ្តុំនៃកម្មវិធីដែលគ្រប់គ្រងកុំព្យូទ័រ និងដំណើរការការប្រមូលផ្តុំជាក់លាក់នៃការងារ។ សូហ្វវែរមានលេខកំណែ
និងត្រូវបានផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណ (មិនលក់) ដល់អ្នកប្រើប្រាស់ចុងក្រោយ។
សូហ្វវែរអាចត្រូវបានកែប្រែដើម្បីផ្លាស់ប្តូរមុខងាររបស់កុំព្យូទ័រ។

Software Independence សូហ្វ៊ែរដេករាជ្យ

គុណភាពនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត ឬឧបករណ៍បោះឆ្នោតដែលការផ្លាស់ប្តូរ ឬកំហុសដែលមិនបានរកឃើញពីមុននៅក្នុងកម្មវិធីមិនអាចបង្កឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរ ឬកំហុសផ្សេងទៀតដែលមិនអាចរកឃើញនៅក្នុងលទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោត។

Software Patches បំណុះសូហ្វ៊ែរ

ការកែតម្រូវកម្មវិធីដែលមានស្រាប់ ដែលត្រូវបានរចនាឡើងដើម្បីបញ្ជូនទៅក្នុងកម្មវិធីដោយគ្មានការផ្លាស់ប្តូរការចេញផ្សាយផ្សេងៗ ក៏ហៅផងដែរថាការជួសជុល ឬការជួសជុលកំហុស។

Source Code ប្រភពកូដ

ការណែនាំអំពីកុំព្យូទ័រដែលមនុស្សអាចអានបាននៅពេលដែលចងក្រង ឬបកស្រាយបានក្លាយជាកម្មវិធី។ កូដប្រភពអាចត្រូវបានសរសេរដោយមនុស្ស ឬដោយកុំព្យូទ័រ។

Spear Phishing សារបន្ត

ការវាយប្រហារដោយក្រុម hackers តាមរយៈអ៊ីមែលក្លែងក្លាយ ដែលព្យាយាមធ្វើឱ្យផ្តល់ព័ត៌មានឱ្យកិច្ចការ ឬព័ត៌មានផ្ទាល់ខ្លួនដល់ពួក Hacker ។ ការប៉ុនប៉ងធ្វើសារបន្តអាចកើតមានឡើងពីប្រភពដែលគេស្គាល់ស្របច្បាប់ដូចជា អង្គការ IT ឬអ្នកលក់ ដែលគេស្គាល់។

Special District មណ្ឌលពិសេស

ទីភ្នាក់ងារសាធារណៈបង្កើតឡើងដើម្បីផ្តល់នូវសេវាកម្មជាក់លាក់មួយ ឬច្រើនដល់សហគមន៍ដូចជា សេវាកម្មទឹក សេវាលូបង្ហូរទឹកស្អុយ ឧទ្យាន ការពារអគ្គិភ័យ និងផ្សេងៗទៀត។

Special Election ការបោះឆ្នោតពិសេស

ការបោះឆ្នោតវិសេសបេក្ខភាពតំណាង សកល ក្រុង ការស្នើសុំ ផ្តាច់ព្រ័ត្រ ឬការបោះឆ្នោតឡើងវិញដែលមិនបានធ្វើឡើងតាមកាលបរិច្ឆេទ និងពេលវេលាដែលបានកំណត់ពេលទៀងទាត់តាមលក្ខន្តិកៈ។ ការបោះឆ្នោតពិសេសមួយអាចត្រូវបានរួមបញ្ចូលជាមួយនឹងការបោះឆ្នោតដែលបានគ្រោងទុក។

Special Interest Group ក្រុមចំណាប់អារម្មណ៍ពិសេស

ជាមនុស្សមួយក្រុមដែលមានសំណូមពរជាក់លាក់ ហើយដែលព្យាយាមជះឥទ្ធិពលដល់ការសម្រេចចិត្តនយោបាយពាក់ព័ន្ធនឹងពួកគេ។

Split Precinct បំបែកតំបន់

ជាតំបន់ដែលមានការបែងចែកមណ្ឌលបោះឆ្នោត ឧទាហរណ៍ ផ្នែកខ្លះនៃតំបន់នេះស្ថិតនៅក្នុងយុត្តាធិការនយោបាយផ្សេងៗគ្នាដូចជា មណ្ឌលផ្គត់ផ្គង់ទឹក ឬក្រុមប្រឹក្សានៃមណ្ឌលសិក្សាដែលទាមទារការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធសន្លឹកឆ្នោតបន្ថែម។

Split Ticket បំបែកសំបុត្រ

សកម្មភាពនៃការជ្រើសរើសបេក្ខជនមកពីគណបក្សផ្សេងៗសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងផ្សេងៗគ្នា។ នៅក្នុងរដ្ឋដែលមានការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រដោយផ្ទាល់ សកម្មភាពនេះបដិសេធការបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រដោយផ្ទាល់ ហើយអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសបេក្ខជនតាមជម្រើសរបស់ពួកគេ។ ចំពោះបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងសំណើដែលមិនប្រកាន់បក្សពួក អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវធ្វើការជ្រើសរើសនៅក្នុងការប្តូរប្រជែងទាំងនេះដោយឡែកពីគ្នា។ (សម្គាល់៖ ការបោះឆ្នោតបំបែកសំបុត្រជាញឹកញាប់មិនត្រូវបានអនុញ្ញាតក្នុងអំឡុងការបោះឆ្នោតវិសេសបេក្ខភាពតំណាងនៅក្នុងយុត្តាធិការមួយចំនួន)

Spoil ខូច

ដើម្បីសម្គាល់ ឬផ្លាស់ប្តូរសន្លឹកឆ្នោតដូច្នេះវាបង្ហាញក្នុងលក្ខណៈដែលមនុស្សអាចអានបានថាសន្លឹកឆ្នោតមិនត្រូវបានបោះ។

Spoiled Ballot សន្លឹកឆ្នោតខូច

សន្លឹកឆ្នោតដែលត្រូវបានសម្គាល់ថាខុស ឬផ្លាស់ប្តូរដោយអ្នកបោះឆ្នោត។ សន្លឹកឆ្នោតខូចមួយសន្លឹកមិនត្រូវបានបោះ ហើយអ្នកបោះឆ្នោតអាចស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតថ្មីដើម្បីគូសឱ្យបានត្រឹមត្រូវ។

Spoiled Ballot Affidavit លិខិតថ្លែងសប្បុរសឃ្លាអំពីសន្លឹកឆ្នោតខូច

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលបានបញ្ជាក់ដោយសម្បូរ
ឬការបញ្ជាក់ថាអ្នកបោះឆ្នោតបានធ្វើខុសលើសន្លឹកឆ្នោត ហើយកំពុងស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតថ្មី។

Standards Board ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលស្តង់ដារ

HAVA កំណត់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលស្តង់ដារជ្រើសរើសសមាជិក ១១០ នាក់ដើម្បីជួយដល់ EAC
ក្នុងការបំពេញភារកិច្ចរបស់ខ្លួនក្រោមច្បាប់។ ក្រុមប្រឹក្សានេះមានមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតរដ្ឋចំនួន ៥៥
នាក់ដែលត្រូវបានជ្រើសរើសដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតក្នុងរដ្ឋរៀងៗខ្លួន ហើយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតក្នុងស្រុកចំនួន
៥៥ នាក់ត្រូវបានជ្រើសរើសតាមរយៈដំណើរការដែលត្រូវពិនិត្យដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត
របស់រដ្ឋ។

State រដ្ឋ

ទឹកដីដែលមានរដ្ឋាភិបាលផ្ទាល់ខ្លួន និងព្រំដែននៅក្នុងប្រទេសឯមួយ។ មានរដ្ឋចំនួន ៥០ នៅសហរដ្ឋអាមេរិក។

State Assembly សភារដ្ឋ

ឈ្មោះដែលបានផ្តល់ឱ្យនីតិប្បញ្ញត្តិផ្សេងៗ ជាពិសេសសភាជាន់ទាប ឬនីតិប្បញ្ញត្តិពេញលេញនៅក្នុងរដ្ឋ។

State Central Committee គណៈកម្មាធិការកណ្តាលរដ្ឋ

ការរៀបចំគណៈកម្មាធិការកណ្តាល ឬគណៈកម្មាធិការប្រតិបត្តិរបស់គណបក្សនយោបាយនៅក្នុងរដ្ឋមួយចំនួន។

State Certification វិញ្ញាបនបត្ររដ្ឋ

ការពិនិត្យរបស់រដ្ឋ
និងអាចធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដើម្បីកំណត់ពីការអនុលោមតាមតម្រូវការរបស់រដ្ឋចំពោះប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

State Election Commission គណៈកម្មការរៀបចំការបោះឆ្នោតរដ្ឋ

ជាក្រុមបុគ្គលដែលត្រូវបានតែងតាំង និងទទួលភារកិច្ចខាងក្រៅពិនិត្យការបោះឆ្នោត និងនីតិវិធីបោះឆ្នោតនៅក្នុងរដ្ឋមួយ។

State Election Fund មូលនិធិបោះឆ្នោតរដ្ឋ

គណនីចំណូលពិសេសដែលបានបង្កើតនៅក្នុងរក្សាគណនីរដ្ឋដែលការចំណាយពីគណនីត្រូវបានប្រើសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងការបោះ
ឆ្នោត។

State Elections ការបោះឆ្នោតរដ្ឋ

ការបោះឆ្នោតសម្រាប់សមាជិកទៅការិយាល័យរដ្ឋរួមមាន អភិបាល អភិបាលរងខេត្ត រដ្ឋលេខាធិការ អ្នកត្រួតពិនិត្យ ហេតុអ្វីក
អគ្គព្រះរាជអាជ្ញា គណៈកម្មាធិការធានារ៉ាប់រង អគ្គនាយកនៃការអប់រំសាធារណៈ និងការិយាល័យនីតិកម្មរបស់រដ្ឋ។

State Measures វិធានការរដ្ឋ

សំណើដើម្បីអនុម័តច្បាប់ថ្មី ឬការធ្វើវិសោធនកម្មរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលដាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់ការយល់ព្រម
ឬការបដិសេធពី
អ្នកបោះឆ្នោត។

Statement of Contest សេចក្តីថ្លែងការណ៍នៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង

សំណុំឯកសាររបស់តុលាការ និងតម្រូវការទូទៅដើម្បីប្រកួតប្រជែងលទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោត។

Statewide ទូទាំងរដ្ឋ

ពង្រីកនៅទូទាំងរដ្ឋជាក់លាក់របស់សហរដ្ឋអាមេរិក។

Statewide Election Results លទ្ធផលបោះឆ្នោតទូទាំងរដ្ឋ

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះសរុបនៅក្នុងការបោះឆ្នោត
ដែលត្រូវបានប្រមូលផ្តុំចេញពីយុទ្ធសាស្ត្រនៃការបោះឆ្នោតនៅទូទាំងរដ្ឋមួយ
បន្ទាប់ពីការិយាល័យបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Statewide Office មុខតំណែងទូទាំងរដ្ឋ

មុខតំណែងរដ្ឋាភិបាលណាមួយនៅក្នុងរដ្ឋមួយ។ មុខតំណែងដែលបានបោះឆ្នោតជ្រើសរើសដោយរដ្ឋ រួមទាំងមាន អភិបាល
អភិបាលរងខេត្ត រដ្ឋលេខាធិការ អ្នកត្រួតពិនិត្យ ហេតុអ្វីក អគ្គព្រះរាជអាជ្ញា គណៈកម្មាធិការធានារ៉ាប់រង
និងអគ្គនាយកនៃការអប់រំសាធារណៈ។

Statewide Uniform Registry Of Electors (SURE) បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតឯកសណ្ឋានទូទាំងរដ្ឋ (SURE)
វេទិកាមួយដែលគាំទ្រមុខងារនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតរួម ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត ការថែរក្សាបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត និងការផលិតសៀវភៅបោះឆ្នោត។

Static Voting System Software សូហ្វវែរប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតប៊ីតិវន្ត
សូហ្វវែរដែលមិនផ្លាស់ប្តូរដោយផ្អែកលើការបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានធ្វើឡើង ឬឧបករណ៍បោះឆ្នោតដែលត្រូវបានដំឡើង ឧទាហរណ៍ កូដដែលអាចប្រតិបត្តិបាន។

Statute លក្ខន្តិកៈ
ច្បាប់ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលអនុម័តដោយស្ថាប័ននីតិប្បញ្ញត្តិនៃទីក្រុង ស្រុក ខោនធី រដ្ឋ ប្រទេស ឬស្ថាប័ននយោបាយផ្សេងទៀត។

Statutory Initiative Petitions បន្ទនាឈិខិតផ្តួចផ្តើមច្បាប់
វិធានការបោះឆ្នោតដែលផ្តួចផ្តើមដោយពលរដ្ឋដែលកែប្រែលក្ខន្តិកៈ។

Statutory Provisions បទប្បញ្ញត្តិច្បាប់
បទប្បញ្ញត្តិដែលពង្រីកលើប្រធានបទនៃលក្ខន្តិកៈ
ឬច្បាប់ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានបន្ថែមអំពីច្បាប់ដែលត្រូវអនុវត្តចំពោះអ្នកណានៅពេលដែលត្រូវបានអនុវត្ត និងអ្វីដែលជាការដាក់ទណ្ឌកម្មចំពោះការរំលោភលើច្បាប់នេះ។

Statutory Violations ការបំពានច្បាប់
ការបំពានច្បាប់ ឬធ្វើសកម្មភាពប្រឆាំងនឹងច្បាប់។

Straight Party Ballot សន្លឹកឆ្នោតគណបក្សតែមួយ
សន្លឹកឆ្នោតដែលមានបេក្ខជនទាំងអស់មកពីគណបក្សនយោបាយតែមួយ។

Straight Party Override ការបដិសេធគណបក្សតែមួយ
ការជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោតច្បាស់លាស់ដែលបដិសេធឬបន្ថែមការជ្រើសរើសការបោះឆ្នោតដែលធ្វើឡើងដោយជម្រើសបោះឆ្នោតដោយគណបក្សតែមួយ។
ការបដិសេធគណបក្សតែមួយអាចជាកម្មវត្ថុនៃច្បាប់បោះឆ្នោតរបស់រដ្ឋចំពោះរបៀបដែលពួកគេធ្វើការ ឬថាតើពួកគេត្រូវបានអនុញ្ញាត។

Straight Party Voting ការបោះឆ្នោតគណបក្សតែមួយ
យន្តការដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោត
បោះឆ្នោតតែមួយដើម្បីជ្រើសរើសបេក្ខជនទាំងអស់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតគណបក្សនយោបាយតែមួយ។

Straight Ticket សន្លឹកឆ្នោតបោះឱ្យបក្សតែមួយ
សកម្មភាពនៃការបោះឆ្នោតនៅក្នុងរង្វង់រាងពងក្រពើ ឬប្រអប់មួយនៅជាប់នឹងឈ្មោះគណបក្សមួយនៅខាងលើសន្លឹកឆ្នោត ដើម្បីបោះឆ្នោតជូនបេក្ខជនគ្រប់រូបនៃគណបក្សនយោបាយនោះ។
គ្មានការបោះឆ្នោតណាមួយនឹងត្រូវបានធ្វើឡើងនៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងជាលក្ខណៈបុគ្គល ដែលគណបក្សដែលបានជ្រើសរើសមិនមានបេក្ខជននោះទេ។
ប្រសិនបើអ្នកបោះឆ្នោតមានបំណងចង់បោះឆ្នោតនៅក្នុងការប្រកួតប្រជែង និងការមិនប្រកាន់បក្សណាមួយ អ្នកបោះឆ្នោតត្រូវធ្វើការជ្រើសរើសនៅក្នុងការប្រកួតប្រជែងទាំងនេះដោយឡែកពីគ្នា។

Straight Vote ការបោះឆ្នោតឱ្យបក្សតែមួយ
នៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសរាល់បេក្ខជនរបស់គណបក្សនយោបាយតែមួយនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Straw Ballot សន្លឹកឆ្នោតក្រៅផ្លូវការ
ការបោះឆ្នោតពិសេស ឬក្រៅផ្លូវការ វាត្រូវបានប្រើដើម្បីបង្ហាញពីមតិប្រជាប្រិយលើបញ្ហាជាក់លាក់មួយ។

Straw Poll ការស្ទង់មតិក្រៅផ្លូវការ
ការបោះឆ្នោតពិសេស ឬក្រៅផ្លូវការ វាត្រូវបានប្រើដើម្បីបង្ហាញពីមតិប្រជាប្រិយលើបញ្ហាជាក់លាក់មួយ។

Stray Mark សញ្ញាសម្គាល់ចៃដន្យនៅលើសន្លឹកឆ្នោត

សញ្ញាសម្គាល់ដែលធ្វើឡើងដោយអ្នកបោះឆ្នោតនៅខាងក្រៅតំបន់នៃសន្លឹកឆ្នោតដែលនៅជាប់នឹងបេក្ខជន ឬវិធានការនីមួយៗ ឬតំបន់នៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានកំណត់ជាពិសេស ដើម្បីកត់ត្រាជម្រើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងនោះ។

Street Segment Data ទិន្នន័យផ្នែកផ្លូវ

ចំណែកនៃផ្លូវមួយរវាងផ្លូវឆ្លងកាត់ជាប់គ្នាពីរដែលអាចត្រូវបានកំណត់ទៅតំបន់មួយ។

Strike Out ដកចោល

ដើម្បីគូសបន្ទាត់កាត់ ឬព្យាយាមដកសញ្ញាសម្គាល់នៅលើឯកសារ ឬសន្លឹកឆ្នោតដោយមានគោលបំណងលុបវាចោល។

Stylus ដែកបារ

ឧបករណ៍សម្របខ្លួនដែលអនុញ្ញាតឱ្យបុគ្គលអាចចូលប្រើអេក្រង់ ក្ដារ និងឧបករណ៍ផ្សេងទៀត។

Substitute Candidate បេក្ខជនជំនួស

បេក្ខជនផ្សេងគ្នាសម្រាប់អនុប្រធានពីបេក្ខជន ដែលមានឈ្មោះនៅលើវិញ្ញាបនបត្ររបស់គណបក្ស ឬការដាក់ពាក្យនៅពេលណាមួយមុនពេលចិតសិបប្រាំថ្ងៃ មុនការបោះឆ្នោតសកលដោយបញ្ជាក់ពីការផ្លាស់ប្តូរទៅរដ្ឋលេខាធិការ។

Successor អ្នកស្នងតំណែង

នរណាម្នាក់ដែលដើរតាម និងទទួលមុខតំណែង ឬតួនាទីដែលត្រូវបានកាន់កាប់ដោយអ្នកផ្សេងទៀត។

Suffrage សិទ្ធិបោះឆ្នោត

សិទ្ធិបោះឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោតនយោបាយ។

Supervisor of Elections អ្នកត្រួតពិនិត្យការបោះឆ្នោត

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Supplemental Ballot Pamphlet សៀវភៅសន្លឹកឆ្នោតបន្ថែម

ព័ត៌មានផ្លូវការអំពីសន្លឹកឆ្នោតរបស់អ្នកដែលបានចេញមកពីការិយាល័យបោះឆ្នោតបន្ទាប់ពីសៀវភៅសន្លឹកឆ្នោតដំបូងត្រូវបានផ្ញើតាមសំបុត្រ។

Supplemental Petition បន្ថែមនាធិការបន្ថែម

ផ្នែកពាក្យបន្ថែមបន្ទាប់ពីឯកសារមេត្រូវបានចេញដោយមានព័ត៌មានអំពីវិធានការផ្តួចផ្តើមប្រជាមតិ ឬបេក្ខជនដែលប្រើដើម្បីប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះ។

Supplemental Roster បញ្ជីឈ្មោះបន្ថែម

ទំព័របន្ថែមត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងបញ្ជីឈ្មោះផ្លូវការនៃអ្នកបោះឆ្នោតដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតនៅការបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ និងពិនិត្យអ្នកបោះឆ្នោតមុនពេលចេញសន្លឹកឆ្នោត។

Support Software សូហ្វវែរជំនួយ

សូហ្វវែរដែលជួយក្នុងការអភិវឌ្ឍ ការថែទាំ ឬការប្រើប្រាស់សូហ្វវែរផ្សេងទៀតឧទាហរណ៍ កម្មវិធីចងក្រង ឧបករណ៍ផ្ទុក និងឧបករណ៍ប្រើប្រាស់ផ្សេងៗទៀត។

Suspend Voting Rights ផ្អាកសិទ្ធិបោះឆ្នោត

ដកហូតសិទ្ធិបោះឆ្នោតពីនរណាម្នាក់។

Suspended Status ស្ថានភាពដែលបានផ្អាក

ពាក្យដែលប្រើដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅពេលកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថា អ្នកបោះឆ្នោតគ្មានសិទ្ធិបោះឆ្នោតទេ។

Swear សម្បថ

ការបញ្ជាក់យ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់អំពីការពិតនៃអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់និយាយ ឬមនុស្សម្នាក់មានបំណងដោយស្មោះដើម្បីធ្វើអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់និយាយ។

Swing Voter អ្នកបោះឆ្នោតឯករាជ្យ

បុគ្គលម្នាក់ដែលមិនមែនជាអ្នកគាំទ្រគណបក្សនយោបាយណាមួយ ហើយការបោះឆ្នោតរបស់គាត់គឺពិបាកនឹងទាយទុកជាមុន។

Switch កុងតាក់

កុងតាក់ភ្ជាប់កុំព្យូទ័រទៅក្នុងបណ្តាញ។ កុងតាក់ដើរតួនាទីខុសគ្នាពីបណ្តាញ។ វាត្រូវភ្ជាប់ និងគ្រប់គ្រងចរាចរណ៍បណ្តាញផ្សេងៗ។

Sworn ស្ស័យ

ដោយបានទទួលយកការបញ្ជាក់យ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់អំពីការពិតនៃអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់និយាយ ឬម្នាក់នោះមានបំណងដោយស្មោះដើម្បីធ្វើអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់និយាយ។

Sworn and Subscribed To បានស្ស័យ និងជារចំពោះ

ដោយបានទទួលយកការបញ្ជាក់យ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់អំពីការពិតនៃអ្វីដែលមនុស្សម្នាក់និយាយ ឬម្នាក់នោះមានបំណងដោយស្មោះដើម្បីធ្វើអ្វីដែលនរណាម្នាក់និយាយ ហើយចុះហត្ថលេខាលើឯកសារដើម្បីផ្តល់ភស្តុតាងនៃការពិត។

Symmetric Cryptography ការសិក្សាអំពីលេខកូដសម្ងាត់ស៊ីមេទ្រី

ប្រព័ន្ធការបំប្លែងកូដ ដែលប្រើយីដូចគ្នាសម្រាប់ការបំប្លែងកូដលើកុំព្យូទ័រ និងការបកស្រាយអក្សរសម្ងាត់។ ឃ្លានេះត្រូវតែរក្សាការសម្ងាត់។

Symmetric (Secret) Encryption Algorithm ក្បួនដោះស្រាយការបំប្លែងកូដស៊ីមេទ្រី (សម្ងាត់)

ក្បួនដោះស្រាយការបំប្លែងកូដដោយប្រើយីសម្ងាត់ដូចគ្នាសម្រាប់ការបំប្លែងកូដលើកុំព្យូទ័រ និងការបកស្រាយអក្សរសម្ងាត់។

System ប្រព័ន្ធ

បណ្តុំនៃសមាសធាតុបង្កបង្កើនដែលបំប្លែងកន្លែងបញ្ជូនទៅកន្លែងបញ្ជូន។ ប្រព័ន្ធមានប្រព័ន្ធបន្ទាប់បន្សំរួមបញ្ចូលគ្នា។ ប្រព័ន្ធជាធម្មតាមានភាពស្មុគស្មាញ និងមានទំនាក់ទំនងគ្នាខ្ពស់។ ប្រព័ន្ធពីមានមាន ហាងវែរ សូហ្វវែរ ទិន្នន័យ មនុស្ស និងដំណើរការ។

System Audit សវនកម្មប្រព័ន្ធ

ការត្រួតពិនិត្យជាប្រព័ន្ធ និងឯករាជ្យដើម្បីកំណត់ថាតើសកម្មភាព និងលទ្ធផលពាក់ព័ន្ធត្រូវគ្នានឹងការរៀបចំដែលបានគ្រោងទុក និងថាតើការរៀបចំទាំងនេះត្រូវបានអនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងសមស្របដើម្បីសម្រេចគោលបំណងដែរឬទេ។ កំណត់ផងដែរថាដំណើរការជាប្រព័ន្ធ ឯករាជ្យ និងមានឯកសារសម្រាប់ការទទួល ភស្តុតាងសវនកម្ម និងវាយតម្លៃដោយគោលបំណងដើម្បីកំណត់វិសាលភាពដែលលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យសវនកម្មត្រូវបានបំពេញ។

Systematic List Maintenance Program កម្មវិធីថែទាំបញ្ជីឈ្មោះជាប្រព័ន្ធ

សារព័ន្ធសព្វដែលប្រើដើម្បីពិពណ៌នាអំពីដំណើរការដែលរដ្ឋ និងខោនធីប្រើដើម្បីរក្សា និងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតតាមកាលកំណត់ និងដោយលុបចោលការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលលែងមានសិទ្ធិ។

System Extent វិសាលភាពប្រព័ន្ធ

អង្គការរដ្ឋបាលដែលជាវិសាលភាពទាំងមូលដែលប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតត្រូវបានប្រើ (ឧទាហរណ៍ ខោនធីមួយ) ។ វិសាលភាពប្រព័ន្ធត្រូវនឹងបរិបទរាយការណ៍កម្រិតកំពូលដែលប្រព័ន្ធបង្កើតរបាយការណ៍។

T

T-Coil ឧបករណ៍ជំនួយការស្តាប់

ឧបករណ៍អាំងឌុចស្យុងត្រូវបានប្រើនៅក្នុងឧបករណ៍ជំនួយសោតវិញ្ញាណមួយចំនួនដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យទទួលបានសញ្ញាវាលម៉ាញេទិករបស់ក្រុមសំឡេង ជំនួសឱ្យសញ្ញាសូរសព្ទ។ របៀបទទួលម៉ាញេទិក ឬអាំងឌុចស្យុងត្រូវបានគេប្រើជាទូទៅក្នុងការភ្ជាប់ជាមួយទូរសព្ទ ប្រព័ន្ធផុំវិញសាលប្រជុំ និងប្រព័ន្ធផ្សេងទៀត ដែលផ្តល់នូវទិន្នផលវាលម៉ាញេទិកដែលត្រូវការ។

Tabletop Exercise សកម្មភាពឆ្លើយតបនឹងស្ថានភាពអាសន្ន

ការពិភាក្សាដែលផ្អែកលើបុគ្គលិកដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ពិភាក្សាអំពីសេណារីយ៉ូ និងការឆ្លើយតបដើម្បីធ្វើឱ្យផែនការ និងនីតិវិធីមានសុពលភាព។ កំហៅផងដែរថាជា ផែនការឆ្លើយតបនឹងបទប្បញ្ញត្តិហេតុ ឬ TTX ។

Tabulate ការរៀបចំរាប់សន្លឹកឆ្នោត
ដំណើរការនៃការរាប់សន្លឹកឆ្នោតសរុប។

Tabulating Equipment ឧបករណ៍រៀបចំរាប់សន្លឹកឆ្នោត
ហាងវែរ សហវែរ ឬសម្ភារផ្គត់ផ្គង់ដែលប្រើដើម្បីរាប់សន្លឹកឆ្នោតសរុប។

Tabulating Equipment Memory Card កាតអង្គចងចាំនៃឧបករណ៍រាប់សន្លឹកឆ្នោត
ឧបករណ៍ផ្ទុកទិន្នន័យអេឡិចត្រូនិកប្រើសម្រាប់រក្សាទុកព័ត៌មានរាប់សន្លឹកឆ្នោតសរុបឌីជីថល ជាធម្មតាប្រើអង្គចងចាំផ្លាស្ទិក។

Tabulation ការរាប់សន្លឹកឆ្នោត
ដំណើរការនៃការរាប់សន្លឹកឆ្នោតសរុប។

Tabulation Audit សវនកម្មការរាប់សន្លឹកឆ្នោត
សវនកម្មក្រោយការបោះឆ្នោតដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការរាប់សន្លឹកឆ្នោតដោយដៃលើកំណត់ត្រាក្រដាស បន្ទាប់មកប្រៀបធៀបការរាប់ទាំងនោះទៅនឹងចំនួនសរុបនៃការបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានរាយការណ៍ដំបូងជាការត្រួតពិនិត្យភាពត្រឹមត្រូវនៃលទ្ធផលបោះឆ្នោត និងដើម្បីរកឱ្យឃើញនូវភាពខុសគ្នាដោយប្រើការរាប់ដោយដៃយ៉ាងត្រឹមត្រូវ ក្រដាសកត់ត្រាជាគោល។

Tabulation Report របាយការណ៍រាប់សន្លឹកឆ្នោត
របាយការណ៍មួយដែលមានចំនួនរាប់មិនអស់ដែលទាក់ទងនឹងសន្លឹកឆ្នោតដែលមាននៅក្នុងមណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលបានផ្តល់ឱ្យ។

Tabulator អ្នករាប់សន្លឹកឆ្នោត
បុគ្គល ឬឧបករណ៍ដែលរាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Tactile Controls ការបញ្ជាដោយកាយវិញ្ញាណ
ការបញ្ជាដែលអាចដឹង ឬអាចយល់បានដោយការប៉ះដោយប្រើដៃ ជើង ឬផ្នែកផ្សេងទៀតនៃរាងកាយ (មិនរាប់បញ្ចូលអេក្រង់ប៉ះទេ) ក្នុងកាត់ទ្វេដងនៃការបញ្ជាដោយកាយវិញ្ញាណ ដែលអាចប្រើដោយអ្នកបោះឆ្នោតដោយប្រើដៃគឺចប់ផុត។

Tally ការបូកសរុប
ដំណើរការនៃការរាប់សន្លឹកឆ្នោតសរុប។

Tally Sheet ការបូកសរុបសន្លឹកឆ្នោត
ទម្រង់ក្រដាស ឬកំណត់ត្រាអេឡិចត្រូនិកដែលប្រើដើម្បីប្រមូលទិន្នន័យក្នុងដំណើរការរាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Tape ខ្សែអាត់
របាយការណ៍ដំណើរការពីឧបករណ៍រាប់សន្លឹកឆ្នោត ដើម្បីបង្ហាញពីចំនួនសរុបនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះក្នុងបេក្ខជនម្នាក់ ឬការចេញ។

Technical Data Package កញ្ចប់ទិន្នន័យបច្ចេកទេស
ឯកសារអ្នកលក់ដែលទាក់ទងនឹងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតតម្រូវឱ្យដាក់ជូនជាមួយប្រព័ន្ធនេះជាលក្ខខណ្ឌបុរេលក្ខខណ្ឌនៃការធ្វើតេស្តវិញ្ញាបនបត្រ។

Telecommunications ទូរគមនាគមន៍
ការបញ្ជូនរវាង ឬក្នុងចំណោមចំណុចដែលបានបញ្ជាក់ដោយអ្នកប្រើប្រាស់អំពីព័ត៌មាននៃការជ្រើសរើសរបស់អ្នកប្រើប្រាស់ដោយគ្មានការផ្លាស់ប្តូរទម្រង់ ឬនីមួយៗនៃព័ត៌មានដូចដែលបានផ្ញើ និងទទួល។

Term Limits រយៈពេលកំណត់
ការរឹតត្បិតផ្នែកច្បាប់ដែលកំណត់ចំនួនសរុបនៃលក្ខខណ្ឌដែលម្ចាស់ការិយាល័យអាចបម្រើក្នុងការិយាល័យដែលបានជ្រើសរើសជាពិសេស។

Term of Office រយៈពេលនៃមុខតំណែង

រយៈពេលដែលបុគ្គលម្នាក់ត្រូវបានជ្រើសរើស ឬតែងតាំងឱ្យកាន់តំណែងសាធារណៈ។
រយៈពេលនៃមុខតំណែងដែលជាប់ឆ្នោតជាធម្មតាមានរយៈពេល ២, ៤ ឬ ៦ ឆ្នាំ។

Test តេស្ត

នីតិវិធីដែលប្រើដើម្បីកំណត់លក្ខណៈមួយ ឬច្រើននៃផលិតផលដំណើរការ
ឬសេវាកម្មដែលបានផ្តល់ឱ្យយោងតាមនីតិវិធីដែលបានបញ្ជាក់សម្រាប់ការវាយតម្លៃអំពីការអនុលោមភាព
តេស្តមួយអាចជាតេស្តប្រតិបត្តិការ ឬតេស្តមិនដំណើរការ (ឧទាហរណ៍ ការត្រួតពិនិត្យមួយ)

Test Campaign យុទ្ធនាការតេស្ត

ផលបូកនៃការងារដោយមន្ទីរពិសោធន៍តេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតលើផលិតផល
ឬប្រព័ន្ធតែមួយពីកិច្ចសន្យាតាមរយៈផែនការសាកល្បងការធ្វើតេស្តសម្រាប់តម្រូវការនីមួយៗ (រួមទាំង ហាងវែរ សហ្វែរ
និងប្រព័ន្ធ) ការវាយការណ៍ ការរក្សាទុក និងការឆ្លើយតបទៅនឹងបញ្ហាបន្ទាប់ពីនោះ។

Test Deck បន្ទះតេស្ត

សំណុំនៃសន្លឹកឆ្នោតដែលសម្គាល់ដោយលទ្ធផលដែលបានកំណត់ទុកជាមុន។ ប្រើសម្រាប់តក្កវិជ្ជា
និងការធ្វើតេស្តភាពត្រឹមត្រូវនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

Test Method វិធីតេស្ត

នីតិវិធីបច្ចេកទេសជាក់លាក់សម្រាប់អនុវត្តការធ្វើតេស្ត នីតិវិធីដែលតេស្តត្រូវបានទទួល ឬការរួមបញ្ចូលគ្នានៃវិធីទាំងនេះ។

Test Plan ផែនការធ្វើតេស្ត

ឯកសារដែលបានបង្កើតមុនពេលធ្វើតេស្តដែលបង្ហាញពីវិសាលភាព និងលក្ខណៈនៃការធ្វើតេស្តដែលត្រូវធ្វើតេស្ត
វិធីសាស្ត្រធ្វើតេស្ត ធនធានដែលត្រូវការដើម្បីអនុវត្តការធ្វើតេស្ត កិច្ចការធ្វើតេស្ត ហានិភ័យ និងកាលវិភាគ។

Test Suite ល្អិតធ្វើតេស្ត

ការអនុវត្តសំណុំនៃការធ្វើតេស្តប្រតិបត្តិការសម្រាប់វត្ថុជាក់លាក់មួយ (ដូចជាប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតជាក់លាក់) ឬផ្នែកវត្ថុ
(ដូចជាប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតទាំងអស់ដែលអាចបកស្រាយភាសាដែលទិន្នន័យតេស្តត្រូវបានបង្ហាញ) ។

Testing Laboratories ការធ្វើតេស្តមន្ទីរពិសោធន៍

ដំណើរការនៃការធ្វើតេស្ត ឬនីតិវិធីណាមួយដែលត្រូវបានធ្វើឡើងនៅក្នុងបរិយាកាសដែលមានឧបករណ៍ការផ្គត់ផ្គង់
និងជំនាញដែលមានការបញ្ជាក់ត្រឹមត្រូវ។
ការធ្វើតេស្តមន្ទីរពិសោធន៍អាចត្រូវបានសំដៅយ៉ាងសាមញ្ញថាជាការតេស្តមន្ទីរពិសោធន៍ ឬតេស្ត lab ។

Testing Standard ស្តង់ដារនៃការធ្វើតេស្ត

ស្តង់ដារដែលពាក់ព័ន្ធនឹងវិធីសាស្ត្រធ្វើតេស្តពេលខ្លះត្រូវបានបំពេញបន្ថែមជាមួយនឹងបទប្បញ្ញត្តិផ្សេងទៀតដែលទាក់ទងនឹង
ការធ្វើតេស្តដូចជា ការធ្វើតំរូវ ការប្រើវិធីសាស្ត្រស្ថិតិ ឬលំដាប់នៃការធ្វើតេស្ត។

មន្ទីរពិសោធន៍

មនុស្សម្នាក់ ឬក្រុមក្រៅពីអ្នកទាំងពីរដែលពាក់ព័ន្ធជាចម្បងនៅក្នុងស្ថានភាពមួយ។

Third Party Auditor សវនករភាគីទីបី

បុគ្គល ឬក្រុមដែលមានវិញ្ញាបនបត្រ
ឬមានលិខិតបញ្ជាក់ផ្សេងក្រៅពីមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលមានភារកិច្ចត្រួតពិនិត្យសម្ភារបោះឆ្នោត។

Third Party Candidate បេក្ខជនភាគីទីបី

បេក្ខជនម្នាក់ដែលស្វែងរកការតែងតាំងសម្រាប់តំណែងដោយមានសម្ព័ន្ធគណបក្សនយោបាយផ្សេងក្រៅពីគណបក្សនយោបាយ
ភាគច្រើន (គណបក្សសាធារណរដ្ឋ និងប្រជាជនបកេយ្យ) ។

Third Party Logic តក្កវិជ្ជាភាគីទីបី

សហ្វែរកម្មវិធីបង្កប់ ឬតក្កវិជ្ជាដែលមានខ្សែដែលមិនមែនជាតក្កវិជ្ជាកម្មវិធី ឬ COTS ។ នេះរួមបញ្ចូលទាំង ឧទាហរណ៍
កម្មវិធីដែលមានគោលបំណងទូទៅបង្កើតឡើងដោយភាគីទីបី ដែលអាចប្តូរតាមបំណង (ឧទាហរណ៍
ត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងទម្រង់ថ្មី ដូចជានិស្សន្ទដែលបានបង្កើតបង្កប់) មិនត្រូវបានគេប្រើយ៉ាងទូលំទូលាយ
ឬក្នុងប្រភពបង្កើតដោយកញ្ចប់ COTS ទេ។

Third Party Notification ការជូនដំណឹងរបស់ភាគីទីបី

ការជូនដំណឹងពីមនុស្សម្នាក់ ឬក្រុមណាមួយក្រៅពីអ្នកទាំងពីរដែលពាក់ព័ន្ធជាចម្បងក្នុងប្រតិបត្តិការ។ ឧទាហរណ៍មួយគឺ ការផ្លាស់ប្តូរការជូនដំណឹងអាសយដ្ឋានពីសេវាកម្មប្រៃសណីយ៍អាមេរិកបញ្ជូនបន្តទៅការិយាល័យបោះឆ្នោត។

Ticket សំបុត្រ

ឈ្មោះមួយទៀតសម្រាប់សន្លឹកឆ្នោត។

Tie Vote សំឡេងឆ្នោតស្មើគ្នា

ជាចំនួនសំឡេងឆ្នោតស្មើគ្នាសម្រាប់បេក្ខជនច្រើនជាងមួយ ឬលេខនៃបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងដូចគ្នា។

Time Limit ពេលវេលាកំណត់

ជាចំនួនពេលវេលាដែលអ្វីត្រូវបានធ្វើ ឬបញ្ចប់។

Time of Recall ពេលវេលានៃការដកចេញវិញ

រយៈពេលស្របច្បាប់សម្រាប់ដំណើរការដែលប្រជាពលរដ្ឋអាចបណ្តេញមន្ត្រីជាប់ឆ្នោតពីតំណែងមុនអាណត្តិរបស់ពួកគេត្រូវបានបញ្ចប់។

Time Off for Voting ពេលវេលាឈប់សម្រាកសម្រាប់ការបោះឆ្នោត

ស្ទើរតែគ្រប់រដ្ឋទាំងអស់ហាមឃាត់និយោជកមិនឱ្យដាក់វិន័យ ឬបណ្តេញនិយោជកដែលឈប់សម្រាកពីការងារទៅបោះឆ្នោត។ ច្បាប់រដ្ឋខ្លះតម្រូវឱ្យនិយោជកផ្តល់ពេលវេលាជាក់លាក់ដល់និយោជិករបស់ខ្លួនដើម្បីទៅបោះឆ្នោត។ នៅក្នុងរដ្ឋខ្លះការឈប់សម្រាកនេះត្រូវតែបង់។ នៅក្នុងអ្នកផ្សេងទៀតវាអាចមិនត្រូវបានបង់។

Touch Screen អេក្រង់ប៉ះ

ឧបករណ៍បង្ហាញដែលអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកប្រើប្រាស់ធ្វើអន្តរកម្មជាមួយកុំព្យូទ័រដោយប៉ះតំបន់នៅលើអេក្រង់។

Touchscreen Voting ការបោះឆ្នោតអេក្រង់ប៉ះ

ការបោះឆ្នោតដោយប្រើម៉ាស៊ីនដែលប្រើអេក្រង់កុំព្យូទ័រដើម្បីបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោត និងអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញពីការជ្រើសរើសរបស់ភាគីដោយប៉ះទីតាំងដែលបានកំណត់នៅលើអេក្រង់។

Touchscreen Voting Machine ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតអេក្រង់ប៉ះ

ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតដែលប្រើអេក្រង់កុំព្យូទ័រដើម្បីបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោត និងអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញពីការជ្រើសរើសរបស់ភាគីដោយប៉ះទីតាំងដែលបានកំណត់នៅលើអេក្រង់។

Touchscreen Voting System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេក្រង់ប៉ះ

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលប្រើម៉ាស៊ីនដែលមានអេក្រង់កុំព្យូទ័រដើម្បីបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោត និងអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញពីការជ្រើសរើសរបស់ភាគីដោយប៉ះទីតាំងដែលបានកំណត់នៅលើអេក្រង់។

Town ក្រុង

ផ្នែករដ្ឋស៊ីវិល និងផ្នែកនយោបាយនៃរដ្ឋមួយ ដែលមានទំហំ និងសារៈសំខាន់ខុសគ្នាទៅតាមទីតាំង ប៉ុន្តែជាទូទៅគឺជាការបែងចែកស្រុក។ ក្រុងអាច ឬមិនមានរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋាន។

Town Clerk ស្មៀនក្រុង

មន្ត្រីសាលាក្រុងដែលទទួលខុសត្រូវចំពោះការបោះឆ្នោតរៀបចំការបោះឆ្នោតសម្រាប់ក្រុងមួយ។

Town Council ក្រុមប្រឹក្សាក្រុង

គណៈអភិបាលនៃទីក្រុងមួយនៅក្នុងរដ្ឋជាច្រើនរបស់សហរដ្ឋអាមេរិកដែលមានសមាជិកចូលរួមដោយអ្នកបោះឆ្នោត។

Township ឃុំ

អង្គការរដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋានដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់យ៉ាងទូលំទូលាយនៅសហរដ្ឋអាមេរិកមានឋានានុក្រមជាមួយខោនធីដែលមានទម្រង់រដ្ឋាភិបាលមូលដ្ឋានមួយចំនួនដែលជាទូទៅរៀបចំការបោះឆ្នោត។

Township Clerk ស្មៀនឃុំ

មន្ត្រីសាលាក្រុងដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោតសម្រាប់សង្កាត់មួយ។

Translate បកប្រែ

បង្ហាញអារម្មណ៍ (ពាក្យ ឬអត្ថបទ) ជាភាសាផ្សេង។

Translation ការបកប្រែ

ដំណើរការបកប្រែពាក្យ ឬអត្ថបទពីភាសាមួយទៅភាសាមួយទៀត។

Translator អ្នកបកប្រែ

មនុស្សម្នាក់ ឬកម្មវិធីដែលបកប្រែពីភាសាមួយទៅភាសាមួយទៀត។

Transmitted Electronically បញ្ជូនតាមអេឡិចត្រូនិក

ការប្រាស្រ័យទាក់ទងដែលបានផ្ញើ ឬទទួលតាមរយៈឧបករណ៍បច្ចេកវិទ្យារួមទាំងស្ថានីយកុំព្យូទ័រ ឬឧបករណ៍ ឬយន្តការផ្សេងទៀតដែលភ្ជាប់ដោយការបញ្ជូនតាមទូរសព្ទ ឬមីក្រូវ៉េរ ឬឧបករណ៍ស្រដៀងគ្នាណាមួយដែលមានអគ្គិសនីខ្លីជាងម៉ាញ៉េទិកឥតខ្សែអេឡិចត្រូម៉ាញ៉េទិច ឬសមត្ថភាពស្រដៀងគ្នា។

Tribal Lands ទឹកដីកុលសម្ព័ន្ធ

ទឹកដីនៅក្នុងដែនសមត្ថកិច្ចរបស់កុលសម្ព័ន្ធតណ្តាដែលទទួលស្គាល់ដោយសហព័ន្ធដែលរដ្ឋាភិបាលសហរដ្ឋអាមេរិកមានទំនួលខុសត្រូវទុកចិត្តចំពោះកុលសម្ព័ន្ធអាមេរិកដើមកំណើត ឬសមាជិកនៃកុលសម្ព័ន្ធអាមេរិកដើមកំណើត។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងការកក់ប្រាក់ការផ្តល់ដីកេប្តួនទុកចិត្តរបស់កុលសម្ព័ន្ធនិងការបែងចែកទំនុកចិត្តបុគ្គល។

Trusted Build ស្ថាបនាដែលទុកចិត្ត

ការបង្កើតស្ថាប័នដែលបានឃើញក្នុងដែលប្រកាសត្រូវបានបង្កើតទៅជាសេចក្តីណែនាំប្រព័ន្ធគោលពីរដែលអាចអានបានរបស់ម៉ាស៊ីនក្នុងលក្ខណៈផ្តល់នូវវិធានការសុវត្ថិភាពដែលជួយធានាថាក្នុងដែលអាចប្រតិបត្តិបានគឺជាតំណាងដែលអាចផ្ទៀងផ្ទាត់បាន និងស្មោះត្រង់។

Turnout ចំនួនមនុស្សដែលចូលរួម

ចំនួនមនុស្សដែលចូលរួម ឬចូលរួមក្នុងព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយជាពិសេសចំនួនប្រជាជនដែលទៅបោះឆ្នោត។ ជាធម្មតាចំនួននេះត្រូវបានរាយការណ៍ជាភាគរយនៃចំនួនអ្នកបោះឆ្នោតសរុបនៅក្នុងការបោះឆ្នោតមួយដែលបែងចែកដោយចំនួនអ្នកចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតសរុបនៅក្នុងមណ្ឌល ឬយុគ្រាជីការដែលបានផ្តល់ឱ្យ។

U

U.S. Election Assistance Commission (EAC) គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតអាមេរិក (EAC)

គណៈកម្មការជំនួយការបោះឆ្នោតត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយច្បាប់ជំនួយអាមេរិកបោះឆ្នោត (HAVA) ដើម្បីជួយរដ្ឋទាក់ទងនឹងការអនុលោមតាម HAVA និងដើម្បីចែកចាយមូលនិធិ HAVA ដល់រដ្ឋ។ EAC ទទួលខុសត្រូវចំពោះការបង្កើតគោលការណ៍ណែនាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត និងដំណើរការកម្មវិធីវិញ្ញាបនប័ត្រប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដំបូងរបស់រដ្ឋាភិបាលសហព័ន្ធ។ EAC ក៏ទទួលខុសត្រូវចំពោះការរក្សាទម្រង់ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតជាតិ ធ្វើការស្រាវជ្រាវ និងគ្រប់គ្រងការិយាល័យជម្រះក្តីជាតិស្តីពីការបោះឆ្នោតដែលរួមបញ្ចូលទាំងការអនុវត្តរួមគ្នា ព័ត៌មានសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោត និងធនធានផ្សេងទៀតដើម្បីកែលម្អការបោះឆ្នោត។

Unauthorized Use ការប្រើប្រាស់ដោយគ្មានការអនុញ្ញាត

ការប្រើប្រាស់បច្ចេកវិទ្យា ឬទិន្នន័យសម្រាប់សកម្មភាពដែលមិនមានការយល់ព្រម ឬខុសច្បាប់។

Unconstitutional មិនស្របតាមរដ្ឋធម្មនុញ្ញ

មិនអនុលោមតាមរដ្ឋធម្មនុញ្ញនយោបាយជាពិសេសរដ្ឋធម្មនុញ្ញអាមេរិក ឬជាមួយច្បាប់នីតិវិធី។

Under Oath ស្ថិតនៅក្រោមសម្បថ

បានស្បថថានឹងប្រាប់ការពិត។

Undervote សំឡេងឆ្នោតក្រោម

កើតឡើងនៅពេលដែលចំនួនជម្រើសដែលអ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសក្នុងបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងមានចំនួនតិចជាងចំនួនអតិបរមាដែលអនុញ្ញាតសម្រាប់ការប្រកួតនោះ ឬនៅពេលគ្មានការជ្រើសរើសសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងជ្រើសរើសតែមួយ។

Undervoting ការទទួលបានសំឡេងឆ្នោតក្រោម

ទង្វើរបស់អ្នកបោះឆ្នោតជ្រើសរើសតិចជាងចំនួនអតិបរមាដែលអនុញ្ញាតសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងការបោះឆ្នោត ឬនៅពេលគ្មានការជ្រើសរើសសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែងជ្រើសរើសតែមួយ។

Unenrolled មិនបានចុះឈ្មោះ

បុគ្គលដែលមិនជាប់ពាក់ព័ន្ធជាមួយគណបក្សនយោបាយ។

Unenrolled Candidate បេក្ខជនដែលមិនបានចុះឈ្មោះ

បេក្ខជនសម្រាប់តំណែងសាធារណៈដែលមិនមានទំនាក់ទំនងជាមួយគណបក្សនយោបាយ។

Unexpired Term រយៈពេលមិនទាន់ផុតកំណត់

ចំនួនថ្ងៃប្រតិទិនដែលនៅសល់រវាងចន្លោះទំនេរនៃការិយាល័យសាធារណៈ និងកាលបរិច្ឆេទដែលពាក្យនេះត្រូវបានកំណត់ពេលជាទៀងទាត់ដើម្បីបញ្ចប់។ លក្ខខណ្ឌដែលមិនទាន់ផុតកំណត់អាចត្រូវបានបំពេញតាមរយៈការណាត់ជួប ឬការបោះឆ្នោតពិសេស។

Uniformed and Overseas Citizens Absentee Voting Act (UOCAVA) ច្បាប់បោះឆ្នោតអវត្តមានរបស់ពលរដ្ឋឯកសណ្ឋាន និងក្រៅប្រទេស (UOCAVA)

ពលរដ្ឋ UOCAVA គឺជាពលរដ្ឋអាមេរិកដែលជាសមាជិកសកម្មនៃសេវាកម្មឯកសណ្ឋាន អ្នកជំនួញកងទ័ពម៉ារីន និងអង្គភាពដែលបានចាត់តាំងនៃសេវាកម្មសុខភាពសាធារណៈ និងរដ្ឋបាលជាតិមហាសមុទ្រ និងបរិយាកាសជាតិសមាជិកក្រសួងដែលមានសិទ្ធិរបស់ពួកគេ និងពលរដ្ឋអាមេរិកដែលរស់នៅក្រៅសហរដ្ឋអាមេរិក។ ច្បាប់នេះផ្តល់នូវមូលដ្ឋានច្បាប់សម្រាប់តម្រូវការអវត្តមានរបស់ប្រជាពលរដ្ឋទាំងនេះ សម្រាប់ការិយាល័យសហព័ន្ធ។

Uniformed Services Voter អ្នកបោះឆ្នោតសេវាកម្មឯកសណ្ឋាន

ពលរដ្ឋអាមេរិកដែលជាសមាជិកសកម្មនៃសេវាកម្មឯកសណ្ឋាន អ្នកជំនួញកងទ័ពម៉ារីន និងអង្គភាពដែលទទួលបានសេវាកម្មសុខភាពសាធារណៈ និងរដ្ឋបាលមហាសមុទ្រ និងបរិយាកាសជាតិ សមាជិកក្រសួងដែលមានសិទ្ធិទទួលបាន។

Uninterruptable Power Supply (UPS) ការផ្គត់ផ្គង់ថាមពលគ្មានការរំខាន (UPS)

ប្រព័ន្ធបម្រុងថាមពលដែលប្រើថាមពលថ្លៃថ្លៃដែលប្តូរថាមពលយ៉ាងលឿននៅពេលចរន្តអគ្គិសនីទៅប្រព័ន្ធកុំព្យូទ័រត្រូវបានរំខាន (ការកើនឡើងការធ្លាក់ចុះ និងការបរាជ័យ)។

United States Citizen ពលរដ្ឋសហរដ្ឋអាមេរិក

បុគ្គលដែលមានឋានៈស្របច្បាប់ដែលផ្តល់ឱ្យពួកគេនូវសិទ្ធិជាក់លាក់នៅក្នុងសហរដ្ឋអាមេរិក សញ្ជាតិអាចមានដើមកំណើតកំណើតភាពជាឪពុក ឬការចូលសញ្ជាតិ។

Unmarked Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលមិនបានកូស

សន្លឹកឆ្នោតដែលបានចេញដោយគ្មានការជ្រើសរើសណាមួយត្រូវបានធ្វើឡើង។

Unregistered មិនបានចុះឈ្មោះ

មិនបានបញ្ជូលឈ្មោះម្នាក់នៅក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតរដ្ឋការ។

Upload ផ្ទុកឡើង

ផ្ទេរទិន្នន័យពីកុំព្យូទ័រ ឬឧបករណ៍តូចជាងទៅកុំព្យូទ័រធំ។

Usability ភាពមានប្រយោជន៍

ប្រសិទ្ធភាព សមត្ថភាព និងការពេញចិត្តដែលសំណុំអ្នកប្រើប្រាស់ជាក់លាក់អាចសម្រេចបាននូវភារកិច្ចជាក់លាក់នៅក្នុងបរិយាកាសជាក់លាក់មួយ។ លទ្ធភាពប្រើប្រាស់ក្នុងបរិបទនៃការបោះឆ្នោតសំដៅលើអ្នកបោះឆ្នោតដែលអាចបោះឆ្នោតបានត្រឹមត្រូវដូចដែលពួកគេមានបំណងយ៉ាងឆាប់រហ័សដោយគ្មានកំហុស និងដោយមានទំនុកចិត្តថាជម្រើសសន្លឹកឆ្នោតរបស់ពួកគេត្រូវបានកត់ត្រាត្រឹមត្រូវ។ វាក៏សំដៅលើការប្រើប្រាស់នៃការរៀបចំ និងប្រតិបត្តិការនៅកន្លែងបោះឆ្នោតនៃឧបករណ៍បោះឆ្នោត។

Usability Testing ការធ្វើតេស្តភាពមានប្រយោជន៍

រួមបញ្ចូលនូវវិធីសាស្ត្រជាច្រើនដែលពិនិត្យមើលថាអ្នកប្រើប្រាស់ក្នុងទស្សនិកជនគោលដៅមានទំនាក់ទំនងយ៉ាងដូចម្តេចជាមួយប្រព័ន្ធមួយផ្ទុយពីបច្ចេកទេសវិភាគដូចជាការត្រួតពិនិត្យលទ្ធភាពប្រើប្រាស់។

V

Vacancy តំណែងនៅទំនេរ

នៅពេលមុខតំណែងសាធារណៈទំនេរមុនពេលចប់អាណត្តិ។ នេះអាចបណ្តាលមកពីការស្លាប់ ការលាលែងពីតំណែង ការផ្លាស់ប្តូរចេញពីយុត្តាធិការនៅពេលត្រូវការការស្នាក់នៅ ការដកចេញពីតំណែងក្នុងចំណោមហេតុផលផ្សេងទៀត។

Valid មានសុពលភាព

ការជាប់ពាក់ព័ន្ធតាមផ្លូវច្បាប់ដោយសារតែត្រូវបានប្រតិបត្តិដោយអនុលោមតាមច្បាប់។

Valid Identification (ID) អត្តសញ្ញាណប័ណ្ណត្រឹមត្រូវ (ID)

មធ្យោបាយនៃការបញ្ជាក់ពីអត្តសញ្ញាណរបស់បុគ្គលម្នាក់យោងតាមច្បាប់នៃយុត្តាធិការ ទម្រង់ទូទៅនៃការកំណត់អត្តសញ្ញាណគឺបណ្តាបើកបរ និងលិខិតឆ្លងដែន។

Valid Registered Voter អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះត្រឹមត្រូវ

អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានកំណត់ត្រាបច្ចុប្បន្នជាមួយអាជ្ញាធររៀបចំការបោះឆ្នោតសមស្រប និងមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Valid Vote សំឡេងឆ្នោតត្រឹមត្រូវ

សំឡេងឆ្នោតពីសន្លឹកឆ្នោត ឬរូបភាពសន្លឹកឆ្នោតដែលអាចទទួលយកបានដោយស្របច្បាប់យោងតាមច្បាប់រដ្ឋ។

Validation សុពលភាព

ដំណើរការវាយតម្លៃប្រព័ន្ធ ឬសមាសភាគក្នុងអំឡុងពេល ឬនៅចុងបញ្ចប់នៃដំណើរការអភិវឌ្ឍ ដើម្បីកំណត់ថាតើវាពេញតាមតម្រូវការដែលបានកំណត់ឬអត់។

Verification ការផ្ទៀងផ្ទាត់

ដំណើរការវាយតម្លៃប្រព័ន្ធ ឬសមាសភាគដើម្បីកំណត់ថាតើផលិតផលនៃដំណាក់កាលអភិវឌ្ឍដែលបានផ្តល់ឱ្យពេញតាមលក្ខខណ្ឌ (ដូចជាលក្ខណៈជាក់លាក់) ដែលបានកំណត់នៅពេលចាប់ផ្តើមដំណាក់កាល។

Verify Status ស្ថានភាពផ្ទៀងផ្ទាត់

នៅក្នុងរដ្ឋខ្លះទៀតនៅក្នុងកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតដែលបញ្ជាក់ថាអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវការបញ្ជាក់ពីទិន្នន័យជាក់លាក់នៅក្នុងកំណត់ត្រារបស់ពួកគេដូចជាអាសយដ្ឋាន ឬថ្ងៃខែឆ្នាំកំណើតមុនពេលពួកគេអាចចេញសន្លឹកឆ្នោតបាន។

Verify Your Voter Registration ផ្ទៀងផ្ទាត់ការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតរបស់អ្នក

បញ្ជាក់ថាវាលំដាប់មានចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតរបស់អ្នកមានភាពត្រឹមត្រូវ និងទាន់សម័យដើម្បីអ្នកអាចទៅបោះឆ្នោតនៅការបោះឆ្នោតខាងមុខនេះ។

Video Ballot សន្លឹកឆ្នោតវីដេអូ

ការធ្វើទំនាក់ទំនងជាមួយអ្នកបោះឆ្នោតតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិកដែលបង្ហាញព័ត៌មានសន្លឹកឆ្នោត និងការណែនាំអំពីការបោះឆ្នោតជាប្រភេទវីដេអូ។

Violate បំពាន

មិនគោរពតាមច្បាប់ ឬលក្ខន្តិកៈ។

Violation ការរំលោភបំពាន

សកម្មភាពនៃការមិនគោរពតាមច្បាប់ ឬលក្ខន្តិកៈ។

Virus វីរុស

កម្មវិធីកុំព្យូទ័រដែលព្យាបាទ ដែលអាចចម្លងដោយខ្លួនឯងនៅលើបណ្តាញកុំព្យូទ័រ បញ្ចូល ឬភ្ជាប់ច្បាប់ចម្លងខ្លួនឯងទៅក្នុងកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ ហើយបង្កគ្រោះថ្នាក់ដល់កុំព្យូទ័រ ឬប្រព័ន្ធដោយការធ្វើឱ្យខូច ការលួច ឬការកែប្រែទិន្នន័យ ឬការចូលប្រើ។

Visual Format ទម្រង់មើលឃើញ

ទម្រង់បង្ហាញដែលជម្រើសនៃការប្រកួត និងព័ត៌មានផ្សេងទៀតត្រូវបានបង្ហាញនៅលើអេក្រង់ ឬក្រដាសសម្រាប់ការយល់ឃើញដោយប្រើការមើលឃើញ។

Visually Impaired ពិការភាពភ្នែក
ប្រភេទនៃការបាត់បង់មើលឃើញណាមួយ។

Visually Inspected ត្រួតពិនិត្យដោយភ្នែក
វិធីសាស្ត្រទូទៅមួយនៃការត្រួតពិនិត្យគុណភាព ការទទួលបានទិន្នន័យ និងការវិភាគទិន្នន័យដោយមើលទៅលើឧបករណ៍ ឬស្រាមសំបុកសន្លឹកឆ្នោតដោយប្រើភ្នែកទទេដើម្បីមើលចំណុចខ្លះខាត។

Void Ballot សន្លឹកឆ្នោតទុកជាមោឃៈ
សន្លឹកឆ្នោតដែលបានចេញហើយ ឬប៉ុន្តែមិនអាចបោះដោយអ្នកបោះឆ្នោតបានឡើយ។
នេះអាចបណ្តាលមកពីសន្លឹកឆ្នោតបានបាត់បង់នៅក្នុងសំបុក ខូច
ឬអ្នកបោះឆ្នោតលែងមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតដោយប្រើសន្លឹកឆ្នោតនោះក្នុងចំណោមហេតុផលផ្សេងទៀត។

Voluntary Voting System Guidelines (VVSG) គោលការណ៍ណែនាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតស្ម័គ្រចិត្ត (VVSG)

សំណុំជាក់លាក់ និងតម្រូវការដែលប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអាចត្រូវបានសាកល្បងដើម្បីកំណត់ថាតើប្រព័ន្ធទាំងនោះបំពេញតាមបទដ្ឋានដែលបានទាមទារឬអត់។ ក្រោម HAVA EAC ទទួលខុសត្រូវចំពោះការអភិវឌ្ឍ ថែរក្សា និងអនុម័តស្តង់ដារទាំងនេះ។ កត្តាមួយចំនួនដែលត្រូវបានពិនិត្យក្រោមការធ្វើតេស្តទាំងនេះរួមមាន មុខងារមូលដ្ឋាន ភាពងាយស្រួល និងសមត្ថភាពសុវត្ថិភាព។

Vote ចំនួនសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះ
សញ្ញាសម្គាល់មានសុពលភាពនៅលើសន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការដែលបង្ហាញពីចំណង់ចំណូលចិត្តរបស់អ្នកបោះឆ្នោតចំពោះបេក្ខជនជាក់លាក់ ឬសំណួរអំពីសន្លឹកឆ្នោត។

Vote A Provisional Ballot បោះឆ្នោតសន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្ន
សកម្មភាពនៃការបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដែលព័ត៌មានរបស់ពួកគេមិនពេញលេញ ឬមិនត្រឹមត្រូវ ឬអ្នកដែលបានទទួលសន្លឹកឆ្នោតរួចហើយនៅក្នុងសំបុក ហើយត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។
សន្លឹកឆ្នោតបណ្តោះអាសន្នជាធម្មតាត្រូវបានរក្សាទុកដាច់ដោយឡែកពីសន្លឹកឆ្នោតផ្សេងទៀតរហូតដល់មន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចកំណត់ថាតើអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតឬអត់។
សន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះពេលខ្លះត្រូវបានគេហៅថាការបោះឆ្នោតដែលមិនមានសុវត្ថិភាព។

Vote Absentee in Person បោះឆ្នោតអ្នកអវត្តមានដោយផ្ទាល់
ការបោះឆ្នោតនៅមុនថ្ងៃបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតបំពេញសន្លឹកឆ្នោតអវត្តមានដោយផ្ទាល់នៅការិយាល័យបោះឆ្នោត ឬការិយាល័យបោះឆ្នោតដែលបានកំណត់មុនថ្ងៃបោះឆ្នោត។

Vote Against បោះឆ្នោតប្រឆាំង
បោះឆ្នោតដើម្បីប្រឆាំងបេក្ខជន ឬបេក្ខជននយោបាយ។

Vote by Emergency Paper Ballot បោះឆ្នោតដោយសន្លឹកឆ្នោតត្រាអាសន្ន
វិធីនៃការបោះឆ្នោតដោយប្រើសន្លឹកឆ្នោតនៅពេលដែលប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតវិសេសបេក្ខភាពតំណាង ឬឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតមិនមាន ឬមិនដំណើរការ។

Vote by Mail បោះឆ្នោតតាមសំបុក
វិធីនៃការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិត្រូវបានផ្ញើតាមសន្លឹកឆ្នោតនិងកញ្ចប់ព័ត៌មានដោយយុត្តាធិការក្នុងតំបន់។ អ្នកបោះឆ្នោតអាចប្រគល់សន្លឹកឆ្នោតដែលបានកំណត់របស់ពួកគេតាមអ៊ីមែលទៅទីតាំងបោះឆ្នោត ឬនៅក្នុងប្រអប់ទម្លាក់ចុះអាស្រ័យលើផែនសមត្ថកិច្ច។

Vote by Mail Ballot សន្លឹកឆ្នោតបោះឆ្នោតតាមសំបុក
សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះដោយអ្នកបោះឆ្នោតក្រៅពីបុគ្គលផ្ទាល់នៅកន្លែងបោះឆ្នោត។
សន្លឹកឆ្នោតតាមសំបុកជាទូទៅត្រូវបានផ្ញើទៅអ្នកបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែអាចចេញតាមបញ្ជីការិយាល័យបោះឆ្នោត។
អាស្រ័យលើយុត្តាធិការការបោះឆ្នោតតាមសំបុកអាចត្រូវបានប្រគល់ជូនវិញតាមសំបុកនៅក្នុងប្រអប់ទម្លាក់ចុះ ឬដោយផ្ទាល់។

Vote by Mail Ballot Application បោះឆ្នោតតាមពាក្យសុំសន្លឹកឆ្នោតបោះឆ្នោតតាមសំបុត្រ
ឯកសារដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើប្រាស់ដើម្បីស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានផ្ញើទៅអ្នកបោះឆ្នោត។

Vote Capture Device ឧបករណ៍ចាប់យកសន្លឹកឆ្នោត
ឧបករណ៍បោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកដែលប្រើដោយផ្ទាល់ដោយអ្នកបោះឆ្នោតដើម្បីធ្វើការជ្រើសរើសនៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Vote Center មជ្ឈមណ្ឌលបោះឆ្នោត
មណ្ឌលបោះឆ្នោតគឺជាទីកន្លែងបោះឆ្នោតមួយក្នុងចំណោមកន្លែងបោះឆ្នោតជាច្រើននៅក្នុងយុត្តាធិការនៃការបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចជ្រើសរើសបោះឆ្នោតនៅទីកន្លែងណាមួយដែលផ្តល់ជូន (មានន័យថាពួកគេមិនត្រូវបានចាត់តាំងទៅទីកន្លែងតែមួយ) ។ មណ្ឌលបោះឆ្នោតត្រូវបានបើកជាធម្មតាច្រើនថ្ងៃ ហើយផ្តល់ជូនសេវាកម្មបោះឆ្នោតផ្សេងៗគ្នា។

Vote Counting System ប្រព័ន្ធរាប់សន្លឹកឆ្នោត
ការរួមបញ្ចូលគ្នារបស់ឧបករណ៍មេកានិចអេឡិចត្រូនិក ឬអេឡិចត្រូនិក (រួមទាំងស្នូលវិទ្យុវិទ្យុបង្កប់ និងឯកសារដែលត្រូវការដើម្បីរៀបចំកម្មវិធីគ្រួសារពិនិត្យ និងគាំទ្រឧបករណ៍) ដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីរាប់សន្លឹកឆ្នោត។ រាយការណ៍ ឬបង្ហាញលទ្ធផលបោះឆ្នោត និងដើម្បីរក្សា និងផលិតព័ត៌មានផ្លូវសវនកម្ម។

Vote For បោះឆ្នោតឱ្យ
ដើម្បីបោះឆ្នោតគាំទ្របេក្ខជន ឬបេក្ខជននយោបាយ។

Vote for N Of M បោះឆ្នោតឱ្យ N នៃ M
ជម្រើសសន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោតតាមចំនួនជាក់លាក់ ("N") នៃបេក្ខជននៅក្នុងការប្រកួតពហុមុខងារ ("M") ។

Vote for No More Than បោះឆ្នោតមិនច្រើនជាង
ចំនួនអតិបរមានៃការជ្រើសរើសត្រូវបានអនុញ្ញាតនៅក្នុងការប្រកួតមួយ។

Vote for Up To បោះឆ្នោតឱ្យរហូតដល់
ចំនួនអតិបរមានៃការជ្រើសរើសត្រូវបានអនុញ្ញាតនៅក្នុងការប្រកួតមួយ។

Vote Illegally បោះឆ្នោតដោយខុសច្បាប់
ទៅបោះឆ្នោតនៅពេលដែលបុគ្គលនោះមិនត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យចូលរួមដោយច្បាប់។

Vote in Honor of a Veteran Program បោះឆ្នោតគាំទ្រកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍យុទ្ធជន
កម្មវិធីដែលផ្តល់ឱកាសដល់ពលរដ្ឋក្នុងការសម្តែងការគោរព និងឧទ្ទិសការបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេចំពោះសមាជិកសេវាកម្មអភិវឌ្ឍន៍យុទ្ធជន ឬសកម្មជន។

Vote in Person បោះឆ្នោតដោយផ្ទាល់
បោះឆ្នោតមុន
ឬនៅថ្ងៃបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតបំពេញសន្លឹកឆ្នោតដោយផ្ទាល់នៅកន្លែងបោះឆ្នោតការិយាល័យបោះឆ្នោត ឬមណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលត្រូវបានគ្រួសារពិនិត្យដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោត ឬអ្នកបោះឆ្នោត។

Vote Independently បោះឆ្នោតដោយឯករាជ្យ
អ្នកបោះឆ្នោតមានលិខិតទទួលបានប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលអាចចូលដំណើរការបានត្រូវតែផ្តល់ឱកាសដូចគ្នាសម្រាប់ការចូល និងការចូលរួមរួមទាំងឯករាជ្យភាព។

Vote Recorder ឧបករណ៍កត់ត្រាសំឡេងឆ្នោត
ឧបករណ៍ដែលអនុញ្ញាតឱ្យជម្រើសប្រកួតប្រជែងត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញនៅលើការទំនាក់ទំនងតាមអេឡិចត្រូនិក ផលិតសន្លឹកឆ្នោតដែលមនុស្សអាចអានបាន ហើយមិនបង្កើតកំណត់ត្រាយូអេស៊ីដផ្សេងទៀតនៃការជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោតឡើយ។

Vote Rigging ការលួចបន្លំសន្លឹកឆ្នោត
ការជ្រៀតជ្រែកដោយខុសច្បាប់ចំពោះដំណើរការនៃការបោះឆ្នោតដោយការបង្កើនចំណែកសំឡេងឆ្នោតរបស់បេក្ខជនដែលពេញ ចិត្តការបង្ហាត់ចំណែកនៃការបោះឆ្នោតរបស់បេក្ខជនគូប្រជែង ឬទាំងពីរ។

Vote Tabulating Device ឧបករណ៍រាប់សន្លឹកឆ្នោត

ហាងវែរ សហវែរ ឬគ្រឿងផ្គត់ផ្គង់ដែលប្រើដើម្បីរាប់សំឡេងឆ្នោត។

Vote Tabulating Program កម្មវិធីរាប់សន្លឹកឆ្នោត

ការរួមបញ្ចូលគ្នាសរុបនៃឧបករណ៍មេកានិចអេឡិចត្រូនិក ឬអេឡិចត្រូនិក (រួមទាំងសូហ្វវែរកម្មវិធីបង្កប់ និងឯកសារដែលត្រូវការដើម្បីរៀបចំកម្មវិធីត្រួតពិនិត្យ និងដាក់ទ្រង់ទ្រាយឧបករណ៍) ដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីរាប់សន្លឹកឆ្នោត។ រាយការណ៍ ឬបង្ហាញលទ្ធផលបោះឆ្នោត និងដើម្បីរក្សា និងផលិតព័ត៌មានផ្លូវសវនកម្ម។

Vote Tabulation District (VTD) មណ្ឌលរាប់សន្លឹកឆ្នោត (VTD)

ការរាប់សន្លឹកឆ្នោតនៅក្នុងមណ្ឌលតែមួយដែលសន្លឹកឆ្នោតទាំងនោះត្រូវបានបោះ។

Vote Total សន្លឹកឆ្នោតសរុប

ចំនួនសន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះសរុបបន្ទាប់ពីការិយាល័យបោះឆ្នោតត្រូវបានបិទសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។

Vote Variation ភាពខុសគ្នានៃការបោះឆ្នោត

រចនាប័ទ្ម ឬលក្ខណៈនៃការបោះឆ្នោតរួមមាន ប៉ុន្តែមិនកំណត់ចំពោះចំណុចដូចខាងក្រោម៖ ការបោះឆ្នោតអនុម័ត ការបោះឆ្នោតមូលដ្ឋាន ការបោះឆ្នោតបូកសរុប ការបោះឆ្នោត N-of-M ការបោះឆ្នោតតាមសមាមាត្រ ការជ្រើសរើសចំណាត់ថ្នាក់ ចំណាត់ថ្នាក់ការបោះឆ្នោត ការផ្តល់ពិន្ទុ និងការបោះឆ្នោតដោយសំឡេងភាគច្រើន។

Vote Without Assistance បោះឆ្នោតដោយគ្មានជំនួយ

សមត្ថភាពក្នុងការសម្គាល់បោះ និងផ្ទៀងផ្ទាត់សន្លឹកឆ្នោតជាលក្ខណៈឯកជន និងដោយឯករាជ្យ។

Voted Ballot សន្លឹកឆ្នោតដែលបានបោះរួច

សន្លឹកឆ្នោតដែលមានរាល់ការជ្រើសរើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ហើយត្រូវបានបោះ។

Voter អ្នកបោះឆ្នោត

បុគ្គលត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យបោះឆ្នោត។

Voter Access Card បណ្ណចូលនៃអ្នកបោះឆ្នោត

ឧបករណ៍ដែលប្រើជាមួយម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិកមួយចំនួនបានរៀបចំកម្មវិធីសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតម្នាក់ៗដើម្បីឱ្យម៉ាស៊ីនអាចបង្ហាញរបៀបសន្លឹកឆ្នោតបានត្រឹមត្រូវសម្រាប់មណ្ឌលបោះឆ្នោត។

Voter Aid Card បណ្ណជំនួយអ្នកបោះឆ្នោត

បណ្ណដែលបញ្ជាក់ថាអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវការជំនួយក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត ហើយក្នុងករណីខ្លះប្រភេទនៃជំនួយដែលត្រូវការ។

Voter Approval ការអនុម័តអ្នកបោះឆ្នោត

នៅពេលសន្ទុះនៅលើសន្លឹកឆ្នោតបានទទួលសំលេងគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីឆ្លង។

Voter Assistance Card បណ្ណជំនួយអ្នកបោះឆ្នោត

កាតដែលបញ្ជាក់ថាអ្នកបោះឆ្នោតត្រូវការជំនួយក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោត ហើយក្នុងករណីខ្លះប្រភេទនៃជំនួយដែលត្រូវការ។

Voter Checklist បញ្ជីពិនិត្យឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

បញ្ជីឈ្មោះដែលរៀបចំឡើងដើម្បីជួយអ្នកបោះឆ្នោតក្នុងដំណើរការបោះឆ្នោតប្រកបដោយជោគជ័យចាប់ពីការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតរហូតដល់ ការបោះឆ្នោតនៅថ្ងៃបោះឆ្នោត។

Voter Complaint បណ្តឹងអ្នកបោះឆ្នោត

នៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតដាក់ពាក្យចោទប្រកាន់ជាផ្លូវការអំពីការរំលោភសិទ្ធិបោះឆ្នោតដូចជាការបំភិតបំភ័យ ឬការបដិសេធមិនគាំទ្រច្បាប់បោះឆ្នោត។

Voter Concern Form ទម្រង់ព្រួយបារម្ភរបស់អ្នកបោះឆ្នោត

សំណុំបែបបទដែលប្រើដើម្បីដាក់ពាក្យបណ្តឹង ឬការចោទប្រកាន់ពីការរំលោភសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Voter-Facing Scanner ម៉ាស៊ីនស្កេនមុខអ្នកបោះឆ្នោត

ប្រព័ន្ធដែលសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងទីតាំងបោះឆ្នោតដោយប្រើសញ្ញាសម្គាល់ដែលបានកំណត់ក្នុងគោលដៅបោះឆ្នោតដែលកំណត់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតមួយ ឬទាំងសងខាង ឬស៊េរីសន្លឹកបៀវ។ ប្រព័ន្ធស្កេនអុបទិកអាន និងដាក់តារាងសន្លឹកឆ្នោតជាធម្មតាសន្លឹកក្រដាសដោយស្កេនសន្លឹកឆ្នោត និងបកស្រាយខ្លឹមសារ។

Voter Files ឯកសារអ្នកបោះឆ្នោត

មូលដ្ឋានទិន្នន័យឌីជីថលនៃកំណត់ត្រាដែលអាចរកបានជាសាធារណៈអំពីអ្នកដែលបានចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត និងអ្នកដែលបានទៅបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតកន្លងមក។ កំណត់ត្រាឯកសារអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថា តើមាននរណាម្នាក់បានបោះឆ្នោតនៅក្នុងការបោះឆ្នោតដែលបានផ្តល់ឱ្យឬអត់ ប៉ុន្តែមិនបង្ហាញថាពួកគេបោះឆ្នោតឱ្យអ្នកណាទេ។

Voter Fraud ការបន្លំនៃអ្នកបោះឆ្នោត

ការជ្រៀតជ្រែកដោយខុសច្បាប់ចំពោះដំណើរការនៃការបោះឆ្នោតដោយការបង្កើនចំណែកសម្តែងឆ្នោតរបស់បេក្ខជនដែលពេញ ចិត្តការបង្កាក់ចំណែកនៃការបោះឆ្នោតរបស់បេក្ខជនគូប្រជែង ឬទាំងពីរ។

Voter Fraud Hotline លេខទូរស័ព្ទការបន្លំនៃអ្នកបោះឆ្នោត

លេខទូរស័ព្ទដែលបុគ្គលណាម្នាក់អាចរាយការណ៍អំពីបណ្តឹង ឬការចោទប្រកាន់ពីការរំលោភសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Voter Guide ការណែនាំអ្នកបោះឆ្នោត

ការណែនាំដែលផ្តល់ព័ត៌មានអំពីការបោះឆ្នោតបន្ថែមដូចជាទីកន្លែង និងម៉ោងបោះឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោតព័ត៌មានអំពីបេក្ខជនសំណួរ និងការណែនាំអំពីការបោះឆ្នោត។

Voter Identification (ID) អត្តសញ្ញាណប័ណ្ណអ្នកបោះឆ្នោត (ID)

មធ្យោបាយនៃការបង្ហាញពីអត្តសញ្ញាណរបស់បុគ្គលម្នាក់សម្រាប់គោលបំណងនៃការបោះឆ្នោតដោយយោងទៅតាមច្បាប់នៃយុ ត្តាធិការ ទម្រង់ទូទៅនៃការកំណត់អត្តសញ្ញាណត្រឹមត្រូវបើកបរ និងលិខិតឆ្លងដែន។

Voter Information Card បណ្តាញព័ត៌មានអ្នកបោះឆ្នោត

សន្លឹកបៀវត្សដែលផ្តល់ដោយការិយាល័យបោះឆ្នោតដល់អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះដែលមានព័ត៌មានទាក់ទងនឹងកំណត់ត្រា ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដូចជាលេខចុះឈ្មោះ ថ្ងៃចុះឈ្មោះ ឈ្មោះ សម្ព័ន្ធភាព ថ្ងៃខែឆ្នាំកំណើត អាសយដ្ឋានលំនៅដ្ឋាន លេខតំបន់ អាស័យដ្ឋានកន្លែងបោះឆ្នោត។ ល។ ការិយាល័យរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចរួមបញ្ចូលព័ត៌មានបន្ថែមនៅលើកាតប្រសិនបើពួកគេយល់ឃើញថាចាំបាច់។

Voter Information Guide ការណែនាំព័ត៌មាននៃអ្នកបោះឆ្នោត

ការណែនាំដែលផ្តល់ព័ត៌មានអំពីការបោះឆ្នោតបន្ថែមដូចជាទីកន្លែង និងម៉ោងបោះឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោតព័ត៌មានអំពីបេក្ខជនសំណួរ និងការណែនាំអំពីការបោះឆ្នោត។

Voter Information Pamphlet សៀវភៅព័ត៌មាននៃអ្នកបោះឆ្នោត

មគ្គុទ្ទេសក៍ដែលផ្តល់ព័ត៌មានអំពីការបោះឆ្នោតបន្ថែមដូចជាទីកន្លែង និងម៉ោងបោះឆ្នោតរបស់អ្នកបោះឆ្នោតព័ត៌មានអំពីបេក្ខជនសំណួរ និងការណែនាំអំពីការបោះឆ្នោត។

Voter Intent បំណងអ្នកបោះឆ្នោត

របៀបដែលអ្នកបោះឆ្នោតបានព្យាយាមបង្ហាញពីជម្រើសបោះឆ្នោតរបស់ពួកគេតាមរយៈសកម្មភាពដែលបានធ្វើឡើងដើម្បីស ម្គាល់ផ្ទៀងផ្ទាត់ និងបោះសន្លឹកឆ្នោតដែលបានចេញ។

Voter Intent Standard ស្តង់ដារនៃបំណងអ្នកបោះឆ្នោត

ស្តង់ដារសម្រាប់រាប់សន្លឹកឆ្នោតដែលមានគោលបំណងធានាថាសន្លឹកឆ្នោតត្រូវបានរាប់ស្របតាមគោលដៅរបស់អ្នកបោះឆ្នោត ដោយប្រើវិធានជាលាយលក្ខណ៍អក្សរសម្រាប់ដំណើរការមនុស្ស និងក្លិនដោះស្រាយម៉ាស៊ីនដើម្បីធានាថាសន្លឹកឆ្នោតទាំងអស់ដែលបានគូសតាមវិធីដូចគ្នាត្រូវបានរាប់តាមវិធីដូចគ្នា។

Voter Initiative គំនិតផ្តួចផ្តើមអ្នកបោះឆ្នោត

មធ្យោបាយដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចស្នើច្បាប់ថ្មី ឬកែប្រែច្បាប់ដែលមានស្រាប់តាមរយៈការប្រមូលហត្ថលេខាពីអ្នកបោះឆ្នោតដែលបានចុះឈ្មោះដើម្បីអនុម័តច្បាប់ ឬដាក់បញ្ជានៅលើសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីឱ្យសាធារណជនបោះឆ្នោត។

Voter Intimidation ការបំភិតបំភ័យអ្នកបោះឆ្នោត

ការគំរាមកំហែងអំពីហិង្សាការកេងប្រវ័ញ្ចការយាយី ឬការភ័យខ្លាចក្នុងគោលបំណងមានឥទ្ធិពលលើរបៀបដែលមនុស្សម្នាក់បោះឆ្នោត។

Voter List បញ្ជីឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត
។

Voter Notification Card បណ្តាជូនដំណឹងអ្នកបោះឆ្នោត

បណ្តាដែលផ្តល់ដោយការិយាល័យបោះឆ្នោតដល់អ្នកបោះឆ្នោត
ដែលបានចុះឈ្មោះដែលមានព័ត៌មានទាក់ទងនឹងកំណត់ត្រាចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតដូចជា លេខចុះឈ្មោះ ថ្ងៃចុះឈ្មោះ ឈ្មោះ
សម្ព័ន្ធភាព ថ្ងៃខែឆ្នាំកំណើត អាសយដ្ឋានលំនៅដ្ឋាន លេខតំបន់ អាសយដ្ឋានកន្លែងបោះឆ្នោត ។ល។
ការិយាល័យរៀបចំការបោះឆ្នោតអាចរួមបញ្ចូលព័ត៌មានបន្ថែមនៅលើកាតប្រសិនបើពួកគេយល់ឃើញថាចាំបាច់។

Voter Qualifications លក្ខណៈសម្បត្តិអ្នកបោះឆ្នោត

អ្វីគ្រប់យ៉ាងដែលចាំបាច់ដើម្បីឱ្យបុគ្គលម្នាក់អាចមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោត។

Voter Registrar អ្នកចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

មន្ត្រីដែលទទួលបន្ទុករដ្ឋបាលបោះឆ្នោត។

Voter Registration ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

ពាក្យដែលប្រើដោយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតនៅពេលសំដៅលើកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោត។
ការចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតក៏សំដៅលើតម្រូវការសម្រាប់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងការចុះឈ្មោះជាមួយការិយាល័យបោះឆ្នោតរបស់រដ្ឋ
ឬមូលដ្ឋានដើម្បីមានសិទ្ធិទទួលបានសន្លឹកឆ្នោតផ្លូវការសម្រាប់ការបោះឆ្នោតដែលបានកំណត់
និងចូលរួមក្នុងសកម្មភាពទាក់ទងនឹងការបោះឆ្នោតមួយចំនួន (រួមទាំងប៉ុន្តែមិនកំណត់ចំពោះការចុះហត្ថលេខាលើញត្តិទេ)។
បម្រើការជាអ្នកបោះឆ្នោត និងឈរឈ្មោះសម្រាប់មុខតំណែង)។

Voter Registration Application ពាក្យសុំចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្នើសុំជាផ្លូវការនៃព័ត៌មានដែលបានប្រើដើម្បីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតដោយអ្នកបោះឆ្នោត។
ជួនកាលនេះត្រូវបានគេហៅថា បណ្តាចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត។

Voter Registration Card បណ្តាចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្នើសុំជាផ្លូវការនៃព័ត៌មានដែលបុគ្គលប្រើប្រាស់ដើម្បីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត។

Voter Registration Certificate វិញ្ញាបនបត្រចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ស្នើសុំជាផ្លូវការមួយដោយការិយាល័យរៀបចំការបោះឆ្នោតដើម្បីបញ្ជាក់ថាពលរដ្ឋគឺជាអ្នកចុះឈ្មោះបោះឆ្នោត។

Voter Registration Drive កម្មវិធីចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់អាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលគណបក្សនយោបាយ
ឬអង្គការផ្សេងទៀតដើម្បីចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតបុគ្គលដែលមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។
អ្នកចូលរួមក្នុងការចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតចែកចាយទម្រង់ចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោតផ្តល់ជំនួយក្នុងការបំពេញបែបបទទាំងនោះ
ហើយបញ្ជូនទម្រង់បែបបទទៅការិយាល័យបោះឆ្នោតវិញ។

Voter Registration List បញ្ជីចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត
។

Voter Registration Rolls បញ្ជីចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត
។

Voter Registration System ប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

ប្រព័ន្ធចែកចាយ ឬមជ្ឈការដែលអនុញ្ញាតឱ្យបុគ្គលរក្សាទុក កែសម្រួល លុប និងរាយការណ៍អំពីកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោត។
ច្បាប់បោះឆ្នោតអាមេរិចហៅកាត់ថា (HAVA) ទាមទារឱ្យរដ្ឋនីមួយៗមានប្រព័ន្ធចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតនៅទូទាំងរដ្ឋ (VRS) ។ VRS
មានចំណុចប្រទាក់ច្រើន ហើយអាចធ្វើអន្តរកម្មជាមួយប្រព័ន្ធនាយកដ្ឋានយានយន្ត (DMV) មន្ត្រីបោះឆ្នោតអ្នកបោះឆ្នោត
និងអ្នកពាក់ព័ន្ធទៀត។ VRS អាចត្រូវបានផ្តល់ដោយអ្នកលក់ឬ “ក្នុងស្រុក” ។
ពួកវាអាចជាស្ថាប័នកម្មម៉ាស៊ីនមេរបស់អតិថិជន ឬកុំព្យូទ័រមេត្រិកខ្ពស់។

Voter Statistics ស្ថិតិអ្នកបោះឆ្នោត

ទិន្នន័យស្តីពីសកម្មភាពបោះឆ្នោតនិងការចុះឈ្មោះរួមទាំងកត្តាមួយចំនួនដូចជា ចំនួនអ្នកទៅបោះឆ្នោត និងអាយុ។

Voter Turnout អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានបោះឆ្នោត

ចំនួនមនុស្សទៅបោះឆ្នោត។

ជាធម្មតាចំនួននេះត្រូវបានរាយការណ៍ជាភាគរយនៃចំនួនអ្នកបោះឆ្នោតសរុបនៅក្នុងការបោះឆ្នោតមួយដែលបែងចែកដោយចំនួនអ្នកចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតសរុបនៅក្នុងមណ្ឌល ឬយុគ្រាជំហានដែលបានផ្តល់ឱ្យ។

Voter's Bill of Rights វិក្កយបត្រសិទ្ធិអ្នកបោះឆ្នោត

សំណុំការពារផ្នែកច្បាប់ និងរដ្ឋធម្មនុញ្ញដែលរៀបចំឡើងដើម្បីធានាឱ្យបាននូវឱកាសបោះឆ្នោតក្នុងការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌។

Voter's Declaration សេចក្តីប្រកាសរបស់អ្នកបោះឆ្នោត

សេចក្តីថ្លែងការណ៍ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរដែលបញ្ជាក់ដោយសម្បូរ ឬការបញ្ជាក់ដោយប្រកាសពីការពិត ឬសំណុំនៃអង្គហេតុ។

Voter-Verifiable អ្នកបោះឆ្នោតអាចផ្ទៀងផ្ទាត់បាន

លក្ខណៈពិសេសនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលផ្តល់ឱកាសដល់អ្នកបោះឆ្នោតក្នុងការផ្ទៀងផ្ទាត់ ថាការជ្រើសរើសសន្លឹកឆ្នោតរបស់គាត់កំពុងបានកត់ត្រាត្រឹមត្រូវមុនការបោះឆ្នោត។

Voter-Verifiable Audit Record កត់ត្រាសវនកម្មដែលអាចផ្ទៀងផ្ទាត់អ្នកបោះឆ្នោតបាន

កំណត់ត្រាដែលបោះពុម្ពដោយមនុស្សអាចអានបានអំពីការជ្រើសរើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានបង្ហាញដល់អ្នកបោះឆ្នោត ដើម្បីមើល និងពិនិត្យមើលភាពត្រឹមត្រូវ។

Voter-Verified Paper Audit Trail (VVPAT) ផ្លូវសវនកម្មក្រដាសដែលបានផ្ទៀងផ្ទាត់ដោយអ្នកបោះឆ្នោត (VVPAT)

នៅក្នុងប្រព័ន្ធ DRE

មានឯកសារក្រដាសមួយដែលមានភស្តុតាងនៃការជ្រើសរើសប្រកួតប្រជែងរបស់អ្នកបោះឆ្នោតដែលពួកគេអាចពិនិត្យ មុន ការបោះឆ្នោតជាផ្លូវការ។

Voter-Verified Paper Record System (VVPRS) ប្រព័ន្ធកត់ត្រាសន្លឹកឆ្នោតដែលផ្ទៀងផ្ទាត់ដោយអ្នកបោះឆ្នោត (VVPRS)

ក្រដាសកត់ត្រាអំពីសន្លឹកឆ្នោតអ្នកបោះឆ្នោតនៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតបានបោះឆ្នោតនៅលើប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។ ក្នុងករណីដែលការរាប់សន្លឹកឆ្នោតឡើងវិញ ឬសវនកម្មត្រូវបានទាមទារ VVPRS ផ្តល់នូវកំណត់ត្រាផ្លូវការនៃសន្លឹកឆ្នោត។ ផ្លូវក្រដាសដែលបានផ្ទៀងផ្ទាត់ដោយអ្នកបោះឆ្នោត (VVPT)

ក្រដាសកត់ត្រាសន្លឹកឆ្នោតអ្នកបោះឆ្នោតនៅពេលអ្នកបោះឆ្នោតបានបោះឆ្នោតនៅលើប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក។ ក្នុងករណីដែលការរាប់សន្លឹកឆ្នោតឡើងវិញ ឬសវនកម្មត្រូវបានទាមទារ VVPT ផ្តល់នូវកំណត់ត្រាគាំទ្រ។ ផ្នែក “អ្នកបោះឆ្នោតដែលបានផ្ទៀងផ្ទាត់” នៃ VVPT សំដៅទៅលើការពិតដែលថាអ្នកបោះឆ្នោត បានផ្តល់ឱកាសដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ថាជម្រើសដែលបានបង្ហាញនៅលើកំណត់ត្រាក្រដាសត្រូវគ្នាទៅនឹងជម្រើសដែលអ្នកបោះឆ្នោត បានធ្វើនៅក្នុងការបោះឆ្នោត។ ដូច្នេះលទ្ធផលនៃការបោះឆ្នោតគឺជាការរាប់សន្លឹកឆ្នោតតាមអេឡិចត្រូនិក និងកំណត់ត្រាក្រដាសនៃសន្លឹកឆ្នោតនីមួយៗដែលបានបោះ។

Voters with Disabilities អ្នកបោះឆ្នោតដែលមានពិការភាព

អ្នកបោះឆ្នោតដែលត្រូវការជំនួយ ឬបច្ចេកវិទ្យាជំនួយដើម្បីវាយតម្លៃដំណើរការដែលមិនត្រូវបានរៀបចំឡើងជាសកល។

Votes Cast ឆ្នោតដែលបានបោះ

ចំនួនសន្លឹកឆ្នោតដែលទទួលបានរួមទាំងសន្លឹកឆ្នោតដែលមិនទាន់ទទួលយកសម្រាប់ការរាប់។

Voting Booth បន្ទប់បោះឆ្នោត

តំបន់ដែលព័ទ្ធជុំវិញដែលមនុស្សម្នាក់ឈរដើម្បីភាពឯកជនក្នុងពេលបោះឆ្នោត។

Voting Device ឧបករណ៍បោះឆ្នោត

ឧបករណ៍ដែលជាផ្នែកមួយនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

Voting Equipment គ្រឿងប្រដាប់បោះឆ្នោត

ឧបករណ៍ទាំងអស់រួមទាំងម៉ាស៊ីនបោះពុម្ពដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីបង្ហាញសន្លឹកឆ្នោតទទួលយកការជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោតកត់ត្រាការជ្រើសរើសអ្នកបោះឆ្នោត និងធ្វើតារាងសន្លឹកឆ្នោត។

Voting Indicator អ្នកចង្អុលបង្ហាញបោះឆ្នោត

ចន្លោះដែលផ្តល់ជូននៅជាប់នឹងឈ្មោះបេក្ខជននីមួយៗ និងជម្រើសសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីប្រើសម្រាប់សម្គាល់ការបោះឆ្នោត។

Voting Instructions សេចក្តីណែនាំអំពីការបោះឆ្នោត

ព័ត៌មានដែលផ្តល់ដល់អ្នកបោះឆ្នោតដែលពិពណ៌នាអំពីនីតិវិធីសម្រាប់ការបោះឆ្នោត។
ព័ត៌មាននេះអាចបង្ហាញដោយផ្ទាល់នៅលើក្រដាស ឬសន្លឹកឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក ឬអាចត្រូវបានផ្តល់ជូនដោយឡែកពីគ្នា។

Voting Lever ដងថ្នងបោះឆ្នោត

យន្តការដែលកត់ត្រាដោយផ្ទាល់នូវជម្រើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោតតាមរយៈការត្រួតពិនិត្យដោយប្រើមេកានិចចូលទៅក្នុងយន្តការ រាប់ដែលធ្វើឱ្យសន្លឹកឆ្នោតឡើងខ្ពស់ដោយមិនប្រើសន្លឹកឆ្នោតជាក់ស្តែង។

Voting Location ទីតាំងបោះឆ្នោត

ទីតាំងជាក់ស្តែងដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចទៅបោះឆ្នោតបាន។

Voting Machine ម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោត

សមាសធាតុមេកានិចអេឡិចត្រូនិក និងអគ្គិសនីប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីមើលសន្លឹកឆ្នោតបង្ហាញពីការជ្រើសរើសរបស់គាត់ និងផ្ទៀងផ្ទាត់ការជ្រើសរើសទាំងនោះ។ ក្នុងករណីខ្លះម៉ាស៊ីនបោះពុម្ពក៏បោះ និងដាក់សន្លឹកឆ្នោតផងដែរ។

Voting Official មន្ត្រីបោះឆ្នោត

ពាក្យដែលប្រើដើម្បីកំណត់ក្រុមមនុស្សដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការបោះឆ្នោតរួមមានបុគ្គលិកបោះឆ្នោត អ្នកបោះឆ្នោត អ្នកចាត់សន្លឹកឆ្នោត និងអ្នកដែលទទួលខុសត្រូវក្នុងការដំឡើងដំណើរការ និងថែទាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។

Voting Position តំណែងបោះឆ្នោត

រាល់ឆ្លើយតបជាក់លាក់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញពីការជ្រើសរើសបេក្ខជន ឬការឆ្លើយតបនៃការស្នើសុំសន្លឹកឆ្នោត។

Voting Position Target គោលដៅនៃការតំណែងបោះឆ្នោត

គោលដៅទីតាំងបោះឆ្នោតសំដៅលើតំបន់នៃសន្លឹកឆ្នោតដែលនៅជាប់នឹងបេក្ខជន ឬវិធានការនីមួយៗ ឬតំបន់នៃសន្លឹកឆ្នោតដែលបានកំណត់ជាពិសេសដើម្បីកត់ត្រាជម្រើសរបស់អ្នកបោះឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង នោះ។

ពាក្យនេះអនុវត្តចំពោះគោលដៅនៃការបោះឆ្នោតគ្រប់ប្រភេទនៅលើសន្លឹកឆ្នោតដោយមិនគិតពីទម្រង់ណាក៏ដោយដែលពួកគេអាចយកម្តងចតុកោណកែង រាងពងក្រពើ រង្វង់ ការដុះបករណ៍បោះឆ្នោត cross punch និងព្រួញបើក។

Voting Precinct តំបន់បោះឆ្នោត

ផ្នែករដ្ឋបាលរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលត្រូវនឹងតំបន់ភូមិសាស្ត្រជាប់គ្នាដែលជាមូលដ្ឋានសម្រាប់កំណត់ថាបេក្ខភាពប្រកួតប្រជែង និងបញ្ហាអ្វីខ្លះដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅស្របច្បាប់នៅក្នុងតំបន់នោះមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត។

Voting Process ដំណើរការបោះឆ្នោត

សំណុំបែបបទនីតិវិធីមនុស្សធធានឧបករណ៍ និងទឹកភ្លែងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការបោះឆ្នោត។

Voting Punch ឧបករណ៍បោះសន្លឹកឆ្នោត

ឧបករណ៍សម្គាល់សន្លឹកឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីដាស់នូវសន្លឹកឆ្នោតដើម្បីសម្គាល់ការជ្រើសរើសរបស់ពួកគេ។

Voting Restrictions ការរឹតត្បិតនៅពេលបោះឆ្នោត

ច្បាប់ ឬសំណុំច្បាប់ដែលធ្វើឱ្យប្រជាពលរដ្ឋកាន់តែពិបាកបោះឆ្នោត។

Voting Right សិទ្ធិបោះឆ្នោត

សំណុំនៃច្បាប់ដែលការពារសមត្ថភាពរបស់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងការចូលរួមការបោះឆ្នោតជាសាធារណៈ។

Voting Rolls បញ្ជីចុះឈ្មោះអ្នកបោះឆ្នោត

បញ្ជីឈ្មោះបុគ្គលដែលបានចុះឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតរស់នៅជាតម្រូវការជាមុនសម្រាប់មានសិទ្ធិបោះឆ្នោត ។

Voting Session សម័យបោះឆ្នោត

ការប្រមូលផ្តុំនៃសកម្មភាពរួមមានការចេញសន្លឹកឆ្នោតការឆ្លើយឆ្លងអ្នកបោះឆ្នោតជាមួយឧបករណ៍ចាប់យកការបោះឆ្នោតការផ្ទៀងផ្ទាត់ និងការបោះឆ្នោត។

Voting Station ស្ថានីយ៍បោះឆ្នោត

ទីតាំងនៅក្នុងកន្លែងបោះឆ្នោតដែលអ្នកបោះឆ្នោតអាចកត់ត្រាការបោះឆ្នោតរបស់ខ្លួន។ ស្ថានីយ៍បោះឆ្នោតមួយរួមបញ្ចូលទាំងតំបន់ទីតាំងស្តង់ ឬបន្ទប់បិទបាំងដែលការបោះឆ្នោតប្រព្រឹត្តទៅព្រមទាំងម៉ាស៊ីនបោះឆ្នោត។

Voting Status ស្ថានភាពបោះឆ្នោត

ពាក្យដែលមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតប្រើដើម្បីពិពណ៌នាថា តើកំណត់ត្រាអ្នកបោះឆ្នោតបង្ហាញថាអ្នកបោះឆ្នោតមានសិទ្ធិបោះឆ្នោត និង/ឬប្រសិនបើពួកគេបានបោះឆ្នោត។

Voting Stylus ដៃកចារបោះឆ្នោត

ឧបករណ៍ដែលប្រើដើម្បីសម្គាល់ទាំងសន្លឹកឆ្នោតអាណាឡូក ឬម៉ាស៊ីនថតអេឡិចត្រូនិកដែលថតផ្ទាល់។

Voting System ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត

ការរួមបញ្ចូលគ្នារបស់ឧបករណ៍មេកានិចអេឡិចត្រូនិក ឬអេឡិចត្រូនិក (រួមទាំងស្នូលវ៉ែរកម្មវិធីបង្កប់ និងឯកសារដែលត្រូវការសម្រាប់កម្មវិធីក្រុមពិនិត្យ និងគាំទ្រឧបករណ៍) ដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីកំណត់សន្លឹកឆ្នោត។ បោះឆ្នោត និងរាប់សន្លឹកឆ្នោត រាយការណ៍ ឬបង្ហាញលទ្ធផលបោះឆ្នោត និងដើម្បីរក្សា និងផលិតព័ត៌មានផ្លូវសវនកម្ម និងការអនុវត្ត និងឯកសារពាក់ព័ន្ធដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីកំណត់អត្តសញ្ញាណសមាសធាតុប្រព័ន្ធ និងកំណែសមាសធាតុទាំងនោះ។ ដើម្បីសាកល្បងប្រព័ន្ធក្នុងពេលអភិវឌ្ឍន៍ និងថែទាំ ដើម្បីរក្សាកំណត់ត្រានៃកំហុសប្រព័ន្ធនិងពិការភាព ដើម្បីកំណត់ការផ្លាស់ប្តូរប្រព័ន្ធជាចំណែកដែលត្រូវធ្វើនៅក្នុងប្រព័ន្ធបន្ទាប់ពីគុណវុឌ្ឍិប្រព័ន្ធនៃប្រព័ន្ធ។ និងដើម្បីផ្តល់ជូននូវសម្ភារណាមួយដល់អ្នកបោះឆ្នោត (ដូចជាសេចក្តីជូនដំណឹងការណែនាំទម្រង់បែបបទ ឬសន្លឹកឆ្នោត) ។

Voting System Certification ការបញ្ជាក់អំពីប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត

ដំណើរការដែល EAC ឆ្លងកាត់ការសាកល្បង និងវាយតម្លៃដែលធ្វើឡើងដោយមន្ទីរពិសោធន៍សាកល្បងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត ដែលមានការទទួលស្គាល់មានសុពលភាពជាប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតមួយបំពេញតាមតម្រូវការដែលមានចែងនៅក្នុងស្តង់ដារគេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលមានស្រាប់ (VMSG) និងអនុវត្តតាមលក្ខណៈបច្ចេកទេសរបស់ក្រុមហ៊ុនផលិត។

Voting System Procedures នីតិវិធីនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត

EAC ដំណើរការកម្មវិធីសាកល្បង និងផ្តល់វិញ្ញាបនបត្រប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។ កម្មវិធីនេះសាកល្បង និងបញ្ជាក់អំពីហានិភ័យ និងស្នូលវ៉ែរ ហើយក៏អាចបញ្ជាក់អំពីប្រព័ន្ធទាំងនោះផងដែរ។ កម្មវិធីនេះទទួលស្គាល់មន្ទីរពិសោធន៍សាកល្បងដើម្បីអនុវត្តការធ្វើតេស្តនេះសម្រាប់ EAC ។ ខណៈពេលដែលរដ្ឋមិនត្រូវបានតម្រូវឱ្យចូលរួមក្នុងកម្មវិធីនេះអ្នកខ្លះបានអនុម័តច្បាប់ ឬមានបទប្បញ្ញត្តិដែលទាមទារកម្រិតចូលរួម។

Voting System Software ស្នូលវ៉ែរប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត

រាល់កូដដែលអាចប្រតិបត្តិបាន និងឯកសារកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធពាក់ព័ន្ធដែលត្រូវការសម្រាប់ដំណើរការត្រឹមត្រូវនៃប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងកម្មវិធីភាគីទីបីដូចជាប្រព័ន្ធប្រតិបត្តិការកម្មវិធីបញ្ជា និងឧបករណ៍គ្រប់គ្រងមូលដ្ឋានទិន្នន័យ។

Voting System Standards (VSS) ស្តង់ដារប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត (VSS)

ប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដែលបញ្ជាក់ដោយ EAC ត្រូវបានសាកល្បងតាមស្តង់ដារស្ត្រីក្រចិត្តដែលផ្តល់នូវតម្រូវការដែលប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតត្រូវតែបំពេញ ដើម្បីទទួលបានវិញ្ញាបនបត្រសហព័ន្ធ។ ស្តង់ដារទាំងនេះត្រូវបានគេហៅថាគោលការណ៍ណែនាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតដោយស្ត្រីក្រចិត្ត (VMSG) ។

Voting System Test Laboratory (VSTLs) មន្ទីរពិសោធន៍សាកល្បងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត (VSTLs)

VSTLs គឺជាមន្ទីរពិសោធន៍ធ្វើតេស្តដែលជាកម្មសិទ្ធិឯកជនដែលធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត (និងប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតផ្សេងទៀត) សម្រាប់ការអនុលោមតាមគោលការណ៍ណែនាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតស្ត្រីក្រចិត្ត (VMSG) ឬតម្រូវការផ្សេងទៀតរួមទាំងតម្រូវការរបស់រដ្ឋនីមួយៗ។ VSTLs ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញទៅទៀតទាក់ទងសម្រាប់ការអនុលោមតាមកម្មវិធីទទួលស្គាល់គុណភាពពិសោធន៍ស្ត្រីក្រចិត្តជាតិ (NVLAP) ដែលគ្រប់គ្រងដោយវិទ្យាស្ថានជាតិសម្រាប់ស្តង់ដារ និងបច្ចេកវិទ្យា។

Voting System Testing ការធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោត

ការពិនិត្យ និងធ្វើតេស្តប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតតាមកុំព្យូទ័រដោយប្រើវិធីសាស្ត្រតេស្តដើម្បីកំណត់ថាតើប្រព័ន្ធនេះគោរពតាមតម្រូវការក្នុងគោលការណ៍ណែនាំប្រព័ន្ធបោះឆ្នោតស្ត្រីក្រចិត្ត និងមានលក្ខណៈជាក់លាក់របស់ខ្លួនដែរឬទេ។

W

Waive (The Right To) បោះបង់ (សិទ្ធិក្នុងការ)

សមត្ថភាពផ្នែកច្បាប់ក្នុងការស្នើសុំការលើកលែងចំពោះច្បាប់ ឬបទបញ្ជា។

Waiver ការលះបង់

ការបោះបង់ចោលដោយស្ម័គ្រចិត្ត ឬការចុះចាញ់នូវសិទ្ធិ ឬឯកសិទ្ធិដែលគេស្គាល់។ ទីភ្នាក់ងារនិយតកម្មនៃនាយកដ្ឋានរដ្ឋ ឬរដ្ឋាភិបាលសហព័ន្ធអាចចេញការលើកលែងដើម្បីលើកលែងក្រុមហ៊ុនពីបទប្បញ្ញត្តិជាក់លាក់។

Ward មណ្ឌលបោះឆ្នោត

ការបែងចែករដ្ឋបាលនៃទីក្រុង ឬសង្កាត់ដែលជាធម្មតាជ្រើសរើសហើយត្រូវបានតំណាងដោយសមាជិកក្រុមប្រឹក្សា ឬសមាជិកក្រុមប្រឹក្សា។

Water District មណ្ឌលផ្គត់ផ្គង់ទឹក

អង្គការភូមិសាស្ត្រនៃរដ្ឋាភិបាលក្នុងតំបន់បានផ្តល់ការកិច្ចផ្គត់ផ្គង់ទឹក និងតម្រូវការលូដល់សហគមន៍។

Wheelchair Accessible រទេះរុញអាចចូលដំណើរការបាន

លក្ខណៈពិសេសនៃការសាងសង់ដែលអនុញ្ញាតឱ្យមានចលនាដោយសេរីរបស់បុគ្គលដែលប្រើរទេះរុញ។ ទ្វារដែលអាចចូលទៅដល់បានគួរតែមានទទឹងយ៉ាងតិច ៣២ អ៊ីញ ហាងវែរមិនត្រូវលើសពី ៥ ជោនទេ។ នៃកម្ពស់ដើម្បីដំណើរការ។ វាក៏ត្រូវតែដំណើរការដោយដៃម្ខាង ហើយមិនបាច់ចាប់ដៃគឺង ឬចាប់កងខ្នង។ កម្រិតមិនអាចខ្ពស់ជាង ១/២ អ៊ីញនៅតាមទ្វារដែលអាចចូលបានរួមទាំងទ្វារអិល។ ទ្វារតម្រូវឱ្យមានកន្លែងច្បាស់លាស់មួយនៅជុំវិញពួកគេក្នុងករណីទាំងអស់លំហកាសដែលមានចលនាគួរតែមានផ្ទៃរាបស្មើពេល គឺជម្រាលអតិបរមា ១:៤៨ ។

White Box Testing ការធ្វើតេស្តប្រអប់ស

ការធ្វើតេស្តផ្នែកលើការវិភាគរចនាសម្ព័ន្ធផ្ទៃក្នុងនៃសមាសធាតុ ឬប្រព័ន្ធ។

Wi-Fi ប្រព័ន្ធរ៉ាយហ្វាយ

បច្ចេកវិទ្យាបណ្តាញឥតខ្សែដែលប្រើលក្ខន្តិកវិទ្យាដើម្បីផ្តល់នូវអ៊ីនធឺណិតលឿនលឿននិងការតភ្ជាប់បណ្តាញ។ រ៉ាយហ្វាយគឺជាឃ្លាពាណិជ្ជសញ្ញាសម្រាប់ស្តង់ដារ IEEE ៨០២.១១x។

Wide Area Network បណ្តាញតំបន់ធំទូលាយ

បណ្តាញដែលភ្ជាប់កុំព្យូទ័រឆ្លងកាត់ ក្រុង តំបន់ និងព្រំដែនជាតិ។

Wireless ឥតខ្សែ

ការតភ្ជាប់បណ្តាញដោយប្រើលក្ខន្តិកវិទ្យាជំនួសឱ្យការតភ្ជាប់ខ្សែភ្លើង។ សញ្ញាឥតខ្សែអាចត្រូវបានស្នាក់ចាប់ ហើយប្រសិនបើមិនត្រូវបានអ៊ុនត្រីបទេវានឹងត្រូវបានបកស្រាយ។

Withdrawal of Candidacy ការដកហូតភាព

នៅពេលដែលមនុស្សម្នាក់ប្រកាសអំពីបេក្ខភាព ឬឯកសារសម្រាប់ការបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែក្រោយមកសម្រេចចិត្តដោយជម្រើសរបស់ពួកគេមិនមែនបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតចុងក្រោយឡើយ។

Withdrawal of Nominating Petition ការដកហូតបង្គោលនាមខិតតែងតាំង

នៅពេលមនុស្សម្នាក់ដាក់ឯកសារដើម្បីពិចារណាសម្រាប់ការតែងតាំងទៅមុខតំណែងសាធារណៈ ប៉ុន្តែក្រោយមកសម្រេចចិត្តដោយជម្រើសរបស់ពួកគេមិនស្វែងរកការតែងតាំង។

Withdrawn Candidates បេក្ខជនដែលបានដកឈ្មោះចេញ

បេក្ខជនដែលបានប្រកាសបេក្ខភាព ឬដាក់ពាក្យទៅបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែក្រោយមកបានសម្រេចចិត្ត ដោយជម្រើសរបស់ពួកគេមិនបង្ហាញនៅលើសន្លឹកឆ្នោតចុងក្រោយឡើយ។

Writ of Election សេចក្តីប្រកាសអំពីការបោះឆ្នោត

ពាក្យស្របច្បាប់ត្រូវបានប្រើនៅពេលដែលអាជ្ញាធររដ្ឋាភិបាលមានអំណាចប្រកាសថាការបោះឆ្នោតនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅពេលវេលា ជាក់លាក់ណាមួយ។

Write-In សរសេរចូល

ការបោះឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខជនម្នាក់ដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត។
នៅក្នុងយុគ្រាជំនាញមួយចំនួនអ្នកបោះឆ្នោតអាចធ្វើដូចនេះដោយបំពេញកន្លែងសរសេរដែលបានផ្តល់នៅលើសន្លឹកឆ្នោត
ឬពួកគេអាចប្រើក្តារចុចអេក្រងប៉ះ ឬមធ្យោបាយអេឡិចត្រូនិកផ្សេងទៀតដើម្បីបញ្ចូលឈ្មោះនៅលើឧបករណ៍បោះឆ្នោតអេឡិចត្រូនិក។

Write-In Campaign យុទ្ធនាការសរសេរចូល

ជនណាដែលស្វែងរកការបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែឈ្មោះរបស់ពួកគេនឹងមិនត្រូវបានបោះពុម្ពលើសន្លឹកឆ្នោតឡើយ។
បេក្ខជនត្រូវអប់រំអ្នកបោះឆ្នោតឱ្យសរសេរឈ្មោះបេក្ខជននៅក្នុងចន្លោះដែលមាននៅលើសន្លឹកឆ្នោត។

Write-In Candidate បេក្ខជនដែលសរសេរចូល

ជនណាដែលស្វែងរកការបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែឈ្មោះរបស់ពួកគេនឹងមិនត្រូវបានបោះពុម្ពលើសន្លឹកឆ្នោតឡើយ។
ដើម្បីឱ្យសន្លឹកឆ្នោតទាំងនេះមានភាពត្រឹមត្រូវ
និងបញ្ជាក់បេក្ខជនត្រូវដាក់ពាក្យបណ្តឹងជាមួយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតក្នុងអំឡុងពេលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់។
កន្លែងទំនេរនឹងត្រូវផ្តល់ជូននៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតសរសេរឈ្មោះបេក្ខជន។
បេក្ខជនត្រូវអប់រំអ្នកបោះឆ្នោតឱ្យសរសេរឈ្មោះបេក្ខជននៅក្នុងចន្លោះដែលបានផ្តល់ជូន។

Write-In Candidate Requirements តម្រូវការបេក្ខជនដែលសរសេរចូល

បុគ្គលណាដែលស្វែងរកការបោះឆ្នោត ប៉ុន្តែឈ្មោះដែលមិនត្រូវបានបោះពុម្ពលើសន្លឹកឆ្នោតនៅតែត្រូវបំពេញ
និងបំពេញបែបបទជាមួយមន្ត្រីរៀបចំការបោះឆ្នោតក្នុងអំឡុងពេលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីឱ្យសន្លឹកឆ្នោតទាំង
នោះមានភាពត្រឹមត្រូវ និងបញ្ជាក់។

Write-In Space ចន្លោះសរសេរចូល

ចន្លោះដែលផ្តល់នៅលើសន្លឹកឆ្នោតសម្រាប់អ្នកបោះឆ្នោតសរសេរឈ្មោះបេក្ខជនដែលមិនត្រូវបានបោះពុម្ពជាមុននៅលើសន្លឹក
ឆ្នោត។

Write-In Vote បោះឆ្នោតសរសេរចូល

ការបោះឆ្នោតសម្រាប់បេក្ខជនម្នាក់ដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត។
នៅក្នុងយុគ្រាជំនាញមួយចំនួនអ្នកបោះឆ្នោតអាចធ្វើដូចនេះដោយប្រើឧបករណ៍សម្គាល់ដើម្បីសរសេរជម្រើសរបស់ពួកគេលើសន្លឹក
ឆ្នោត ឬពួកគេអាចប្រើក្តារចុចអេក្រងប៉ះ ឬមធ្យោបាយអេឡិចត្រូនិកផ្សេងទៀតដើម្បីបញ្ចូលឈ្មោះ។

Write-In Voting ការបោះឆ្នោតសរសេរចូល

ដើម្បីធ្វើការជ្រើសរើសបុគ្គលដែលមិនមានឈ្មោះក្នុងបញ្ជីបោះឆ្នោត។
នៅក្នុងយុគ្រាជំនាញមួយចំនួនអ្នកបោះឆ្នោតអាចធ្វើដូចនេះដោយប្រើឧបករណ៍សម្គាល់ដើម្បីសរសេរជម្រើសរបស់ពួកគេលើសន្លឹក
ឆ្នោត ឬពួកគេអាចប្រើក្តារចុចអេក្រងប៉ះ ឬមធ្យោបាយអេឡិចត្រូនិកផ្សេងទៀតដើម្បីបញ្ចូលឈ្មោះ។

X

X of Y X នៃ Y

សំដៅទៅលើចំនួនមណ្ឌលបោះឆ្នោតដែលបានធ្វើការរាង និងរាយការណ៍។ ឧទាហរណ៍៖ តំបន់បោះឆ្នោតចំនួន ៨ ក្នុងចំណោម ១០
ត្រូវបានដាក់ការរាង និងរាយការណ៍។

XML Extensible Markup Language ភាសា XML សម្គាល់ដែលអាចពង្រីកបាន

XML គឺជាភាសាផ្នែកលើអត្ថបទដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីរៀបចំ និងបង្ហាញព័ត៌មាននៅលើវេបសាយ។

Y

Yard Sign ផ្លាកសញ្ញានៅក្នុងទីធ្លា

ជាសញ្ញាផ្សាយពាណិជ្ជកម្មអំពីការបោះឆ្នោតជាក់លាក់។

Z

Zero Report របាយការណ៍សូន្យ

របាយការណ៍ដែលបានផលិតមុនពេលធ្វើការងារដើម្បីពិនិត្យមើលថាគ្មានសន្តិកម្មភាពណាមួយទេ។